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4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: 
Συζήτηση και λήψη απόφασης επί της υπ’ αριθµ. 4100/26-

09-2019 προτάσεως που κατέθεσαν τριάντα Βουλευτές της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας για τη σύ-
σταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια
προκαταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 παρά-
γραφος 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επόµενα του Κα-
νονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003 «Περί
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συνδυασµό µε το άρθρο 239 του Ποινικού Κώδικα), 2) πρό-
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παράγραφοι 1 και 2 του Ποινικού Κώδικα), 3) ηθική αυτουρ-
γία σε παράβαση καθήκοντος και παράβαση καθήκοντος
(άρθρο 46 παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε άρθρο 259 του
Ποινικού Κώδικα και άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα αυτο-
τελώς) και 4) ηθική αυτουργία σε ψευδορκία (άρθρο 224 πα-
ράγραφος 2 του Ποινικού Κώδικα), σύµφωνα µε τα διαλαµ-
βανόµενα στην πρόταση, σελ. 3149 - 3205

5. Μυστική ψηφοφορία για τη σύσταση ή µη Ειδικής Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής
εξέτασης, σελ. 3206 - 3210

6. Σφραγισµένες επιστολές για συµµετοχή στη µυστική ψη-
φοφορία για τη σύσταση ή µη Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επι-
τροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, σελ.
3206 - 3209

7. Ανακοινώνεται ότι κατόπιν των αποτελεσµάτων της διε-
ξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας, γίνεται δεκτή η υπ’ αριθ-
µόν 4100/26-9-2019 πρόταση των τριάντα Βουλευτών της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας για σύ-
σταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέρ-
γεια προκαταρκτικής εξέτασης κατά του πρώην Αναπληρωτή
Υπουργού Δικαιοσύνης κ. Δηµητρίου Παπαγγελόπουλου σχε-
τικά µε τη διερεύνηση των κάτωθι αδικηµάτων που τυχόν
έχουν τελεστεί από τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό  Δικαιο-
σύνης κ. Δηµήτριο Παπαγγελόπουλο κατά την άσκηση των
καθηκόντων του: 1) ηθική αυτουργία στο αδίκηµα της κατά-
χρησης εξουσίας κατά φυσική αυτουργία και άµεση συνέρ-
γεια δικαστικών λειτουργών (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε
συνδυασµό µε άρθρο 239 Ποινικού Κώδικος), 2) πρόκληση
και προσφορά για την τέλεση εγκλήµατος (άρθρο 186 παρά-
γραφοι 1 και 2 Ποινικού Κώδικος), 3) ηθική αυτουργία σε πα-
ράβαση καθήκοντος και παράβαση καθήκοντος (άρθρο 46
παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε άρθρο 259 Ποινικού Κώδι-
κος και άρθρο 259 Ποινικού Κώδικος αυτοτελώς) και 4) ηθική
αυτουργία σε ψευδή κατάθεση (άρθρο 224 παράγραφος 1

Ποινικού Κώδικος), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην
πρόταση, σελ. 3210

8. Απόφαση της Ολοµέλειας, η Ειδική Κοινοβουλευτική
Επιτροπή για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης να
αποτελείται από είκοσι έξι µέλη και η προθεσµία για την ολο-
κλήρωση των εργασιών της Επιτροπής και υποβολή του πο-
ρίσµατός της και του αποδεικτικού υλικού της να είναι σε δύο
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σελ. 3157
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Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 3189, 3190, 3191, 3192, 

3195
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 3191
ΚΑΝΕΛΛΗ Γ. , σελ. 3166
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ΛΑΠΠΑΣ Σ. , σελ. 3174
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σελ. 3153
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ΠΙΠΙΛΗ Φ. , σελ. 3154, 3180
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 3154
ΤΖΟΥΦΗ Μ. , σελ. 3155
ΦΩΤΗΛΑΣ Ι. , σελ. 3153
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 3155
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Δ. , σελ. 3153, 3179, 3180



Αθήνα, σήµερα στις 8 Οκτωβρίου 2019, ηµέρα Τρίτη και ώρα
17.16’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΜΠΟΥΡΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 8-10-2019
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΚΗ’ συνεδριάσεώς του, της 8-10-2019,
σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Εν-
σωµάτωση στην ελληνική νοµοθεσία των Οδηγιών 2016/797,
2016/798 και 2016/2370 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου και άλλες διατάξεις.»)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση και λήψη απόφασης επί της υπ’ αριθµ. 4100/26-9-
2019 προτάσεως που κατέθεσαν τριάντα (30 )Βουλευτές της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας για τη σύσταση
Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκα-
ταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 παράγραφος 3
του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επόµενα του Κανονισµού της
Βουλής και το άρθρο 5 του ν.3126/2003 περί της «Ποινικής Ευ-
θύνης των Υπουργών», όπως ισχύουν, σχετικά µε τη διερεύνηση
των κάτωθι αδικηµάτων που τυχόν έχουν τελεστεί από τον πρώην
Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δηµήτριο Παπαγγελό-
πουλο κατά την άσκηση των καθηκόντων του: 1) ηθική αυτουργία
στο αδίκηµα της κατάχρησης εξουσίας κατά φυσική αυτουργία
και άµεση συνέργεια δικαστικών λειτουργών (άρθρο 46 παρά-
γραφος 1 σε συνδυασµό µε το άρθρο 239 Π Κ), 2) πρόκληση και
προσφορά για τη τέλεση εγκλήµατος (άρθρο 186 παράγραφοι 1
και 2 Π Κ), 3) ηθική αυτουργία σε παράβαση καθήκοντος και πα-
ράβαση καθήκοντος (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε
άρθρο 259 Π Κ και άρθρο 259 Π Κ αυτοτελώς) και 4) ηθική αυ-
τουργία σε ψευδορκία (άρθρο 224 παράγραφος 2 Π Κ), σύµ-
φωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρόταση.

Η σηµερινή συζήτηση θα διεξαχθεί σύµφωνα µε το άρθρο 155
του Κανονισµού της Βουλής και µε ανάλογη εφαρµογή του άρ-
θρου 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή
µε τη διαδικασία της γενικευµένης συζήτησης επερώτησης.

Ειδικότερα ως προς τη διαδικασία της συζητήσεως και σύµ-
φωνα µε την από 4 Οκτωβρίου απόφαση της Διάσκεψης των
Προέδρων, προτείνω οι αγορεύσεις των συναδέλφων Βουλευτών
να οργανωθούν σε δύο κύκλους οµιλητών. Η συζήτηση θα αρχί-
σει µε έναν πρώτο κύκλο έξι κατά προτεραιότητα οµιλητών, στον

οποίο θα εκπροσωπηθούν ισαρίθµως οι έξι Κοινοβουλευτικές Ο-
µάδες µε χρόνο οµιλίας για τον κάθε οµιλητή δέκα λεπτά χωρίς
δικαίωµα δευτερολογίας. 

Πρώτος, θα λάβει τον λόγο Βουλευτής από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, που έχει καταθέσει την πρό-
ταση, άρθρο 91 παράγραφος 3 σε συνδυασµό µε το άρθρο 137
παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής. 

Ο δεύτερος κύκλος κατ’ εφαρµογή της διάταξης της παρα-
γράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής θα απαρ-
τίζεται από δώδεκα Βουλευτές και συγκεκριµένα από την
Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας θα προέρχονται
πέντε Βουλευτές, από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ
τρεις Βουλευτές και ένας Βουλευτής από κάθε µια από τις υπό-
λοιπες τέσσερις Κοινοβουλευτικές Οµάδες, µε χρόνο οµιλίας
πέντε λεπτά, χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας.

Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν ήδη υποβάλει κατάλογο
µε οµιλητές και η αρµόδια υπηρεσία έχει καταρτίσει έναν ενιαίο
κατάλογο, στον οποίο οι Βουλευτές της Συµπολίτευσης θα εναλ-
λάσσονται µε τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης, για να τηρη-
θεί η κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοινοβουλευτικών Οµάδων
εκπροσώπηση. 

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν επίσης, εφόσον το επιθυ-
µούν, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, όπως ορίζε-
ται από το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Η διάρκεια
αγόρευσης του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης είναι µέχρι είκοσι λεπτά και µέχρι δεκαπέντε
λεπτά για τους Προέδρους των υπολοίπων τεσσάρων Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων. 

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα µιλήσουν για δώδεκα
λεπτά µε την επιφύλαξη του περιορισµού που θέτει το άρθρο 167
παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής. Δηλαδή, εφόσον
προηγηθεί οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής τους
Οµάδας, θα µιλήσουν για έξι λεπτά. 

Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων οµιλητών θα
πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές περιπτώσεις, µετά τη σύνταξη
του καταλόγου, µε έγγραφο του Γραµµατέα της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας στην οποία ανήκουν οι Βουλευτές, το οποίο θα
απευθύνεται στο Προεδρείο και µε την απαραίτητη προϋπόθεση
της αµοιβαίας αλλαγής.

Σύµφωνα µε το άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κανονισµού της
Βουλής: «Κατά τη διάρκεια της συζήτησης της πρότασης για την
άσκηση δίωξης, η Βουλή µπορεί να επιτρέψει την εµφάνιση ενώ-
πιόν της, του προσώπου κατά του οποίου στρέφεται, προκειµέ-
νου να ακούσει τις απόψεις του. Σε κάθε περίπτωση το πρόσωπο
αυτό έχει δικαίωµα να υποβάλει στη Βουλή έγγραφο υπόµνηµα,
που καταχωρίζεται στα Πρακτικά». 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

Θ’ ΑΝΑΘΕΩΡΗΤΙΚΗ ΒΟΥΛΗ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΘ’
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Το πρόσωπο κατά το οποίου στρέφεται η πρόταση θα µιλήσει
για είκοσι λεπτά.

Η ενηµέρωση που έχουµε είναι ότι ο κ. Δηµήτριος Παπαγγε-
λόπουλος θα εµφανιστεί ενώπιον του Σώµατος, προκειµένου να
ακουστούν οι απόψεις του.

Σε κάθε περίπτωση, το ανωτέρω πρόσωπο έχει δικαίωµα να
υποβάλει στη  Βουλή έγγραφο υπόµνηµα που καταχωρίζεται στα
Πρακτικά, άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κανονισµού της Βου-
λής. 

Το Σώµα συναινεί;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Το Σώµα συναίνεσε.
Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµα-

τος, την παράγραφο 8 του άρθρου 155 και το άρθρο 73 του Κα-
νονισµού της Βουλής, µετά την ολοκλήρωση της συζητήσεως, η
Ολοµέλεια της Βουλής θα αποφασίσει µε µυστική ψηφοφορία
για τη συγκρότηση ή µη Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για
τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης. Η σχετική απόφαση
λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθµού των
Βουλευτών. 

Θα ήθελα εδώ, επίσης, να ενηµερώσω το Σώµα ότι οι συνά-
δελφοι Βουλευτές ή και τα µέλη της Κυβέρνησης που ευρίσκον-
ται σε αποστολή της Βουλής ή της Κυβέρνησης στο εξωτερικό,
µπορούν να µετέχουν στη µυστική ψηφοφορία µε επιστολική
ψήφο, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. 

Σε αυτή την περίπτωση, πριν από την ψηφοφορία, θα παραδο-
θούν στο Προεδρείο τα ψηφοδέλτιά τους µέσα σε σφραγισµέ-
νους φακέλους. Ο φάκελος αυτός θα εσωκλείεται σε έναν µεγα-
λύτερο δεύτερο φάκελο, ο οποίος θα αναγράφει το όνοµα του
Βουλευτή ή του µέλους της Κυβέρνησης που θα ψηφίσει µε επι-
στολική ψήφο. 

Ο φάκελος θα συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που θα
απευθύνεται προς τον Πρόεδρο της Βουλής. Η παράδοση των
φακέλων µε τα ψηφοδέλτια θα γίνει από διαπιστευµένους συνερ-
γάτες των Βουλευτών ή των µελών της Κυβέρνησης που πρόκει-
ται να ψηφίσουν µε βάση το άρθρο 70A του Κανονισµού της
Βουλής.

Δέχεται η Βουλή την πρόταση όπως τη διατύπωσα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Το Σώµα συνεφώ-

νησε οµοφώνως.
Ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύρης από την Κοινοβουλευτική

Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας έχει τον λόγο για δέκα λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις

13 Σεπτεµβρίου µας διαβιβάστηκε έγγραφο από τον αντιεισαγ-
γελέα του Αρείου Πάγου για υπόθεση δικογραφίας µε βάση το
άρθρο 86 του Συντάγµατος, µε την ιδιαιτερότητα ότι για πρώτη
φορά καλείται το Σώµα να διερευνήσει εάν πρώην Αναπληρωτής
Υπουργός Δικαιοσύνης, κατά την άσκηση των καθηκόντων του,
παρενέβη σε έργο δικαστικών λειτουργών και πίεσε συγκεκριµέ-
νους δικαστικούς λειτουργούς, προκειµένου να ασκήσουν διώ-
ξεις χωρίς στοιχεία και να καταστήσουν κατηγορουµένους πο-
λιτικούς τους αντιπάλους.

Στη συγκεκριµένη συζήτηση η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία
επιλέγει να ακολουθήσει έναν πλήρως θεσµικό τρόπο. Σύµφωνα
µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής η πρωτοβουλία
ανήκει στους Βουλευτές και γι’ αυτόν τον λόγο δεν βλέπετε
Υπουργούς στα έδρανα, δεν βλέπετε Υπουργούς να τοποθετούν-
ται και δεν θα υπάρξει αυτό που ενδεχοµένως είχατε µάθει κά-
ποιοι εδώ πέρα, κάποιος κ. Παπαγγελόπουλος να έρθει απ’ αυτό
εδώ το Βήµα σε προηγούµενη υπόθεση και να σας ζητήσει να
πειθαρχήσετε στο να αλλάξει η νοµολογία του ειδικού δικαστη-
ρίου και ενώ ο φάκελος στη Βουλή είχε έρθει µε το άρθρο 86,
να ζητήσει από εσάς -που ήταν λογικό να πειθαρχήσετε εσείς,
αλλά κατά περίεργο τρόπο πειθάρχησαν και οι εισαγγελικοί λει-
τουργοί- και εισαγγελικούς λειτουργούς να αλλάξουν τη νοµο-
λογία και να φέρουν διαφορετικά τον φάκελο.

Κινούµαστε µε αυστηρό πλαίσιο και επειδή ο φάκελος έχει
έρθει αµελλητί στη Βουλή, βρισκόµαστε στο στάδιο που έχουµε
τα πρώτα στοιχεία. Συνεπώς ξεκαθαρίζουµε από τώρα: Το κατη-
γορητήριο είναι ανοικτό κατά τη διάρκεια της προκαταρκτικής

διαδικασίας και για άλλα αδικήµατα, εάν υπάρξουν στοιχεία για
περαιτέρω παρεµβάσεις. Διαβάζουµε και πρωτοσέλιδα, που δια-
µαρτύρεται κόσµος στο ΕΤΑΔ ότι υπήρχαν παρεµβάσεις από τον
συγκεκριµένο Υπουργό, έχουµε καταγγελίες από άλλους εισαγ-
γελικούς λειτουργούς -να θυµηθούµε την κ. Τσατάνη- αλλά αντι-
στοίχως και για άλλα πρόσωπα. 

Και αυτή είναι η θεσµικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Ενώ εσείς επιλέξατε µε τρεις µαρτυρίες κουκουλοφόρων µαρτύ-
ρων, να σύρετε δέκα πολιτικά πρόσωπα στη δικαιοσύνη -και προ-
σέξτε, καταθέσεις που βγήκαν ψευδείς τουλάχιστον για τους
επτά που έχει αρχειοθετηθεί η υπόθεση- εµείς ερχόµαστε εδώ
και µε τα στοιχεία που έχουµε και επαρκές αποδεικτικό υλικό,
που δεν στηρίζεται σε κουκουλοφόρους µάρτυρες αλλά σε πρώ-
ην συναδέλφους του Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης, δύο
εισαγγελικούς λειτουργούς. Αυτό το αποδεικτικό υλικό θα σας
αναπτύξω, για να δείτε πώς επιλέγει αυτή τη στιγµή η κοινοβου-
λευτική Πλειοψηφία να φέρει µία αµιγώς θεσµική πρόταση και
να µην την επεκτείνει σε άλλα πρόσωπα που δεν αναφέρεται το
υλικό, κρατώντας τη φυσικά ανοιχτή, εάν στην προκαταρκτική
υπάρξει κάτι και για άλλα άτοµα, όσο ψηλά και αν βρίσκονται,
για να λογοδοτήσουν για τυχόν παρεµβάσεις. 

Η περίπτωση της κ. Ράικου είναι ο πρώτος πυλώνας των επαρ-
κών ενδείξεων, τις οποίες ερχόµαστε εδώ να συνεισφέρουµε.
Καµπή στην όλη υπόθεση που συζητούµε σήµερα, είναι η παραί-
τηση της κ. Ράικου στις 24 Μαρτίου 2017, µετά από δηµοσίευµα
το οποίο υπήρξε στην εφηµερίδα «DOCUMENTO», καταγγέλλον-
τας ότι δεν θα γίνει «Ιφιγένεια» σε παρεµβάσεις στο έργο της
από επίορκους κρατικούς λειτουργούς και ισχυρά συµφέροντα.

Τι έρχεται και λέει η κ. Ράικου µε δύο καταθέσεις στις 23 Σε-
πτεµβρίου 2019; Λέει ότι έχοντας χρεωθεί το 2016 τον φάκελο
της δικογραφίας για την υπόθεση «NOVARTIS», δέχτηκε δύο
φορές επίσκεψη από τη δηµοσιογράφο, την κ. Παπαδάκου, όπου
µάλιστα της ειπώθηκε -ψευδώς όπως αποδείχθηκε στην πορεία-
ότι υπάρχει και ένα βίντεο µε πολιτικό πρόσωπο να λαµβάνει χρή-
µατα από τη «ΝOVARTIS». Αυτό έχει µία ιδιαίτερη αξία, γιατί και
ο κ. Αγγελής στην κατάθεσή του λέει ότι η κ. Τουλουπάκη του
έχει πει πως υπάρχει βίντεο ότι πολιτικό πρόσωπο λαµβάνει χρή-
µατα και στη συνέχεια του είπε «έκανα λάθος, τέτοιο βίντεο δεν
υπάρχει». 

Παράλληλα δέχεται δύο τηλεφωνήµατα, κατά τις καταγγελίες
πάντα της κ. Ράικου, οι οποίες θα ελεγχθούν. Σε αυτά τα δύο τη-
λεφωνήµατα, από τον κ. Παπαγγελόπουλο, µεγάλη σηµασία έχει
το δεύτερο που είναι ο εξής διάλογος, όπως καταγγέλλεται από
την κ. Ράικου: «Ακόµα δεν έστειλες τη «NOVARTIS» στη Βουλή;»
«Υπουργέ, εγώ χωρίς στοιχεία δεν διώκω κανέναν.». «Έχεις και
παραέχεις. Στείλε την. Για τα παρακάτω θα φροντίσουν οι άλ-
λοι.». «Δεν είµαι αυτής της σχολής.» «Κάτσε τότε και θα δεις αν
θα σου βγει σε καλό η σχολή σου.». Αυτό, κύριοι συνάδελφοι, και
µόνο που το καταγγέλλει εισαγγελικός λειτουργός, ήταν βάσιµος
λόγος για να γίνει προκαταρκτική εξέταση και να δούµε αν αυτά
που λέει η κ. Ράικου ισχύουν ή αν ισχύουν αυτά που λέει ο κ. Πα-
παγγελόπουλος.

Πώς είναι δυνατόν, όµως, να ξεπεράσετε και να µην ψηφίζετε
µία πρόταση που στηρίζεται σε αυτόν τον διάλογο, τον οποίο έρ-
χεται και σας το δηλώνει ενόρκως η Εισαγγελέας Διαφθοράς κ.
Ράικου;

Και έχουµε την εξής αλληλουχία, γιατί θα δούµε πολλές αλλη-
λουχίες εδώ. Θα έχω λίγο παραπάνω χρόνο, ελπίζω, κύριε Πρό-
εδρε. Όχι πολύ αλλά λίγο παραπάνω γιατί είναι η βασική εισή-
γηση.

Πιέζεται η Ράικου, κατά τα λεγόµενά της, δεν ενδίδει, βγαίνει
δηµοσίευµα στο «DOCUMENTO», παραιτείται η Ράικου. Πρώτη
αλληλουχία.

Πάµε στη δεύτερη περίπτωση του κ. Αγγελή. Ξέρετε γιατί ο κ.
Αγγελής είναι ιδιαίτερη περίπτωση; Γιατί είναι ο πιο ικανός, έντι-
µος και αδάµαστος εισαγγελέας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Σιγά!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα σας πω, κύριε Λάππα. Λέτε «σι-

γά». Κι εγώ δεν το πίστευα. Γιατί σας το λέω;
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν το είπα εγώ. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα σας πω. Δεν το πίστευα εγώ αυτό.
Αλλά γιατί σας το λέω;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΑΠΠΑΣ: Ο κ. Ηγουµενίδης το είπε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θέλετε να µιλήσω ή όχι, κύριε Τζανα-

κόπουλε;
Αναρωτιέµαι γιατί οι καταγγελίες της κ. Τσατάνη είναι πιο σο-

βαρές και αξιόπιστες από τις καταγγελίες του κ. Γιάννη Αγγελή
«…και ειδικά του ικανού, έντιµου και αδάµαστου Εισαγγελέα
Εφετών Γιάννη Αγγελή…»; Παπαγγελόπουλος, Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας, 29-3-2016. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν τον λέω εγώ, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, ικανό, έντιµο και αδάµα-

στο εισαγγελέα. Τον είπε ο κ. Παπαγγελόπουλος το 2016. Το κα-
ταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύρης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και κοιτάξτε τι έχει συµβεί τώρα. Και η Τσατάνη, η αναξιόπιστη
κατά τον κ. Παπαγγελόπουλο, είπε ότι έχει παρεµβάσεις στο
έργο της και ο κ. Αγγελής, ο αδάµαστος, ο έντιµος και ικανός το
2016, λέει ότι έχει παρεµβάσεις από τον κ. Παπαγγελόπουλο.
Αυτός ο άνθρωπος είναι που έχει δώσει µαρτυρία, κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, που αν πήγαινε στο δικαστήριο, θα έφερνε τον Παπαγγε-
λόπουλο για να πει τι καλός εισαγγελικός λειτουργός είναι. Δεν
είναι κουκουλοφόροι µάρτυρες. Και άµα το λέει ο κ. Παπαγγε-
λόπουλος ότι είναι αυτό ο κ. Αγγελής, δεν έχω εγώ λόγο να το
αµφισβητώ.

Και τι γίνεται; Πράγµατι ο κ. Αγγελής τον Οκτώβριο του 2018,
επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ, αναλαµβάνει επόπτης και διαδέχεται
άλλον παραιτηθέντα Αντιεισαγγελέα του Αρείου Πάγου, τον κ.
Παπαγεωργίου. Άντεξε δύο µήνες ο άνθρωπος. Και τι γίνεται
πάλι; Έχουµε ένα δηµοσίευµα στην εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ»
στις 5-1-2019, που λέει ότι ο κ. Αγγελής αρνήθηκε να παραλάβει
ένα στικάκι και παραίτηση του κ. Αγγελή στις 7-1-2019 µε µία σα-
ραντασέλιδη περίπου επιστολή παραίτησης που καταγγέλλει ότι
οι εισαγγελείς διαφθοράς είχαν αποφασίσει να ασκήσουν ποινι-
κές διώξεις σε βάρος πολιτικών προσώπων χωρίς στοιχεία µέχρι
τις 20-12-2018, σε βάρος του κ. Λοβέρδου -που είναι εδώ-, του
κ. Σαλµά και του κ. Γεωργιάδη.

Το λέει µόνο ο κ. Αγγελής; Όχι. Έρχεται το µικτό κλιµάκιο ε-
λέγχου και λέει ότι δεχόντουσαν πιέσεις από την εισαγγελέα δια-
φθοράς να κάνουν πόρισµα µέχρι τις 15-12-2018, δηλώνοντας
ότι έχουν πλήρη αδυναµία να ανταποκριθούν στον χρόνο.

Παράλληλα ο κ. Αγγελής αναφέρει ότι υπήρχε επιθυµία από
τους εισαγγελείς, η υπόθεση να πάει σπαστά και να µην ολοκλη-
ρωθεί για όλα τα πολιτικά πρόσωπα και έρχεται ευθέως και από
την παραίτησή του και καταγγέλλει έναν «Ρασπούτιν», που είναι
ενορχηστρωτής σε αυτή την υπόθεση, ο οποίος είναι κυβερνη-
τικό πρόσωπο, και στη συνέχεια µε την από 23-9-2019 κατάθεσή
του, αναφέρεται ότι οι εισαγγελείς είχαν προαποφασίσει, ότι
υπήρχε ένας «Ρασπούτιν» κυβερνητικό πρόσωπο που κινούσε
όλα τα νήµατα, ότι ήταν ενήµερη η Εισαγγελέας του Αρείου
Πάγου η κ. Δηµητρίου, ότι ήταν ενήµερος ο Υπουργός Δικαιοσύ-
νης κ. Καλογήρου. Αυτά δεν πρέπει να τα διερευνήσουµε και να
έρθουν αυτοί οι άνθρωποι να πουν αν αυτά που λέει ισχύουν ή
δεν ισχύουν;

Κοιτάξτε, όµως, και τη νέα αλληλουχία γεγονότων. Καταγγέλ-
λει µεθοδεύσεις ο έντιµος, ικανός και αδάµαστος εισαγγελέας
που µπήκε επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ να ελέγχει το κοµµάτι της
διαφθοράς. Μετά έχουµε δηµοσίευµα στη «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ». Στη
«ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» είδαµε και φωτογραφίες ότι έχει καλές σχέσεις
ο κ. Παπαγγελόπουλος και βγαίνει και σε εστιατόρια και τρώει
µε τους ανθρώπους. Έχουµε και παραίτηση του κ. Αγγελή. Έ-
χουµε δεύτερη παραίτηση.

Μεταξύ αυτών των οποίων, όµως, κατήγγειλε ο κ. Αγγελής,
ήταν ότι δεν έγινε και σωστή δουλειά µε τους προστατευόµενους
µάρτυρες. Και ξέρετε τι έχουµε στο κοµµάτι των προστατευόµε-

νων µαρτύρων; Ένας προστατευόµενος µάρτυρας που του ήρθη
το καθεστώς προστασίας -και αναφέροµαι στον Νίκο Μανιαδάκη-
βγήκε επώνυµα και κατήγγειλε ότι δεχόταν πιέσεις, προκειµένου
να πει χωρίς να υπάρχουν στοιχεία και χωρίς να έχει κάτι εναν-
τίον του Σαµαρά, του Στουρνάρα και του Γεωργιάδη. Θα µου
πείτε ότι είναι αναξιόπιστος. Δεν µπορεί, όµως, να ήταν αξιόπι-
στος όταν έδινε τις καταθέσεις ως προστατευόµενος µάρτυρας
και να είναι αναξιόπιστος µετά. 

Ποια είναι, όµως, η ιδιαιτερότητα στην υπόθεση του κ. Μανια-
δάκη; Είναι ότι ποτέ δεν έπρεπε να µπει στο καθεστώς µαρτυ-
ρίας, γιατί ήταν εµπλεκόµενος, πράγµα που δεν µπορούσαν να
αγνοούν οι εισαγγελικοί λειτουργοί. Και πρέπει να ελέγξουµε αν
αυτοί οι εισαγγελικοί λειτουργοί απλώς έκαναν ένα λάθος ή
πήραν µία κατεύθυνση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και αντιστοίχως, ο ίδιος όταν αρνείται να δώσει κατάθεση, έρ-
χεται ένα δηµοσίευµα στο «DOCUMENTO», στις 11 Νοεµβρίου
2018, που προαναγγέλλει ότι ένας µάρτυρας, επειδή δεν συνερ-
γάζεται, θα υπάρχει κατάθεση σε βάρος του και θα βγει από το
καθεστώς προστασίας. Και, πράγµατι, γίνεται κατάθεση εις
βάρος του στις 27 Νοεµβρίου 2018, που είχε προαναγγείλει το
«DOCUMENTO» από τις 11 Νοεµβρίου 2018.

Και έχουµε την εξής αλληλουχία. Άρνηση προστατευόµενου
µάρτυρα να µιλήσει κατά Σαµαρά, Στουρνάρα, Γεωργιάδη και
δηµοσίευµα στο «DOCUMENTO» ότι θα αρθεί από το καθεστώς
προστασίας. Και αίρεται από το καθεστώς προστασίας. Αυτή
είναι η τρίτη ενδιαφέρουσα αλληλουχία. 

Υπάρχουν, όµως, και επιπλέον πληµµέλειες στη διαδικασία.
Ήρθε ένας φάκελος εδώ µετά το συλλαλητήριο.

Θυµάστε την περίφηµη δήλωση από τον κ. Παπαγγελόπουλο
έξω από το Μέγαρο Μαξίµου ότι µε µερική γνώση της δικογρα-
φίας που έλαβε και µε την εµπειρία του ως δικαστικός λειτουρ-
γός, πρόκειται για το µεγαλύτερο σκάνδαλο και ότι και το πο-
λιτικό σύστηµα πρέπει να κάνει την αυτοκάθαρσή του. Άρα µιλάει
για σκάνδαλο το οποίο συνδέεται µε πολιτικούς. Το περίεργο
είναι ότι αυτή τη γνώση την είχε ο πρώην Πρωθυπουργός, ο κ.
Τσίπρας. Διότι µε δύο δηλώσεις του στη Βουλή, στις 2 Φεβρουα-
ρίου 2017 και στις 10 Φεβρουαρίου 2017, πριν δώσουν κατάθεση
οι προστατευόµενοι µάρτυρες, προανήγγειλε ότι θα υπάρχουν
πολιτικά πρόσωπα στην υπόθεση «NOVARTIS». Την ίδια πληρο-
φορία την έχει ο κ. Πολάκης που, στις 7 Φεβρουάριου 2018, στην
εκποµπή του κ. Παπαδάκη, αναφέρει: «Προστατευόµενοι µάρτυ-
ρες είναι στελέχη της «NOVARTIS» τους οποίους τους πιάσαµε
και κελάηδησαν». Όλοι έχουν γνώση.

Ποιο είναι, όµως, το ενδιαφέρον; Αυτά τα περίφηµα στοιχεία,
το οπτικοακουστικό υλικό από το FBI από την Αµερική, δεν ήρθαν
ποτέ. Και υπάρχει µόνο ένα έγγραφο του FBI σε απάντηση της
κ. Τουλουπάκη που λέει: «Μπορείτε να χρησιµοποιήσετε αυτά τα
στοιχεία για τα πολιτικά πρόσωπα». Και ο φάκελος δεν είχε απο-
λύτως τίποτα µέσα. Είχε τρεις καταθέσεις προστατευόµενων
µαρτύρων. Κι εσείς µε αυτές τις καταθέσεις είπατε να κάνετε
προανακριτική επιτροπή.

Με βάση όλα αυτά τα οποία σας περιέγραψα και µε το γεγο-
νός -δεν θα µπούµε σε λεπτοµέρειες, που θα δούµε στην πορεία
για το πώς έγινε η εξέταση των µαρτύρων, που δεν ταιριάζει µε
δικονοµικά στοιχεία, που δεν ρωτιούνται για συγκεκριµένα πράγ-
µατα- ότι τουλάχιστον από τις 6 Νοεµβρίου 2017 είχαν αναφερθεί
πολιτικά πρόσωπα, ο φάκελος θα είχε έρθει στη Βουλή. Και δεν
ήρθε ποτέ.

Συνεπώς εµείς θεωρούµε ότι θα πρέπει να διερευνήσουµε
αυτό το αποδεικτικό υλικό, τα αδικήµατα ειδικά της κατάχρησης
εξουσίας, ηθική αυτουργία σε κατάχρηση εξουσίας και απόπειρα
αυτού του αδικήµατος και µία σειρά από πληµµελήµατα που είναι
η πρόκληση και προσφορά στην τέλεση αδικήµατος. Όλως τυ-
χαίως από εκεί έγινε πιο ευνοϊκό το αδίκηµα. Ίσως όταν άλλαζε
ο Ποινικός Κώδικας, κάποιοι κάτι ήξεραν και βγήκε η πρόκληση
-έµεινε µόνο η αµοιβή- η παράβαση καθήκοντος.

Και σε αυτό το σηµείο, κύριε Πρόεδρε, διορθώνω στο ορθόν,
στην πρόταση την οποία έχουµε κάνει. Το άρθρο 224 έχει ανα-
γραφεί στην πρότασή µας µε την προηγούµενη διατύπωση της

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 8 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2019 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 3151



ψευδορκίας. Με την ισχύ του νέου Ποινικού Κώδικα το ορθό
είναι: άρθρο 224 παράγραφος 1, ηθική αυτουργία σε ψευδή κα-
τάθεση. Άρα έτσι θα εισαχθεί και προς ψήφιση, µε αυτή τη διόρ-
θωση που είναι απλώς η ορθή απόδοση του άρθρου που έχει
µείνει στην προηγούµενή του διατύπωση. 

Συµπερασµατικά πιστεύω ότι µε αυτό το αποδεικτικό υλικό,
συµφωνούµε όλοι ότι πρέπει να γίνει έλεγχος της υπόθεσης, για
να δούµε αν πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας χρησιµοποι-
ούσε µεθόδους «Ρασπούτιν» σε συνεργασία µε εισαγγελικούς
λειτουργούς, δηµοσιογράφους και εφηµερίδες, προκειµένου να
ασκηθούν διώξεις σε πολιτικά πρόσωπα χωρίς να υπάρχουν στοι-
χεία. Ξεκάθαρα αυτό µπορεί να είναι ένα µέρος ενός συνολικού
παραδικαστικού. Για αυτόν τον λόγο είµαστε έτοιµοι να ελέγ-
ξουµε όλες τις υποθέσεις οι οποίες καταγγέλλονται ότι υπάρ-
χουν παρεµβάσεις του συγκεκριµένου Υπουργού.

Για θέµατα διαδικαστικά αρµόδια είναι η επιτροπή που θα συ-
σταθεί. Όµως πρέπει ξεκάθαρα να πούµε από την αρχή ότι ο ει-
σαγγελέας το έχει αποστείλει µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος,
άρα η πρώτη εκτίµηση της δικαιοσύνης είναι ότι τα αδικήµατα τα
οποία διερευνούµε, άπτονται των καθηκόντων του Υπουργού. 

Θα εξεταστούν όλοι και -πίστεψέ µε- η «κουκούλα» δεν θα εµ-
ποδίσει την απόδοση της αλήθειας και αυτό είναι ξεκάθαρο! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έχουµε όλες τις δικονοµικές δυνατότητες και καµµία «κου-

κούλα» δεν θα εµποδίσει την απόδοση της αλήθειας. Και όσοι
βιάζονται να µπουν σε αυτή τη διαδικασία, εµείς είµαστε θεσµικοί
και θα µπει µόνο αυτός για τον οποίο προκύψουν στοιχεία. 

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να αναφερθώ στον κ. Πα-
παγγελόπουλο, για τον οποίο -το ξεκαθαρίζω ως άνθρωπος και
δικηγόρος που κάνει Ποινικό Δίκαιο όλα αυτά τα χρόνια- σέβοµαι
το τεκµήριο αθωότητας κατά ξεκάθαρο τρόπο, και για τον κάθε
άνθρωπο ο οποίος θα βρεθεί εδώ και θα µιλήσει σε λίγο, διότι
είναι µία διαδικασία η οποία έχει την έρευνα.

Ο κ. Παπαγγελόπουλος στις 21 Φεβρουαρίου 2018, από αυτό
εδώ το Βήµα, είχε αναφέρει ότι αν έρθει φάκελος δικογραφίας,
θα ζητήσει τη σύσταση προκαταρκτικής. Ήταν στις µηνύσεις του
κ. Σαµαρά, του κ. Βενιζέλου και του κ. Λοβέρδου. Τι άλλαξε από
τότε; Ξέρετε τι έχει αλλάξει; Ότι εκτός από αυτές τις µηνύσεις
έχουµε και δύο καταθέσεις εισαγγελικών λειτουργών. Τι τον
έκανε τότε να ζητά τη σύσταση προκαταρκτικής µόνο µε µηνυ-
τήριες αναφορές πολιτικών του αντιπάλων και τώρα που έχει δύο
καταθέσεις εισαγγελικών λειτουργών, δεν θέλει αυτά που θα µας
πει σε λίγο, που τα λέει και στις εφηµερίδες, αν είναι ή δεν είναι
σκευωρία, να έρθει να τα αποδείξει και στην προκαταρκτική επι-
τροπή;

Η δήλωση του κ. Παπαγγελόπουλο ήταν: «Η πείρα µου ως ει-
σαγγελικός λειτουργός µε οδηγεί αβίαστα στο συµπέρασµα ότι
πρόκειται για το µεγαλύτερο σκάνδαλο». 

Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, επικαλέστηκε ο άνθρωπος
αυτός την πείρα του ως εισαγγελικός λειτουργός και σας ζήτησε,
µε τρεις καταθέσεις προστατευόµενων µαρτύρων, να κάνετε
προανακριτική επιτροπή για δέκα πολιτικά πρόσωπα. 

Αναρωτιέµαι, η πείρα του ως εισαγγελικού λειτουργού, όταν
έχουµε αυτό το αποδεικτικό υλικό, µε δύο επώνυµες καταθέσεις
εισαγγελέων συναδέλφων του, δεν είναι αρκετή για να σας πείσει
να ψηφίσετε υπέρ της σύστασης προανακριτικής επιτροπής;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Η νοµοτεχνική βελ-

τίωση την οποία ανέφερε ο κ. Πλεύρης γίνεται δεκτή και παρα-
καλώ να ληφθεί υπ’ όψιν για τα Πρακτικά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής σαράντα µία µαθήτριες και
µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Γα-
στούνης Ηλείας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θέλω να πω ότι η ίδια ανοχή στον χρόνο θα υπάρξει και για

τους υπόλοιπους πέντε εισηγητές. Επειδή κάποιοι µε κοίταζαν
λίγο περίεργα, η ανοχή θα είναι για όλους!

Κύριε Λάππα, έχετε τον λόγο εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πλεύρη, σε εσάς και την παράταξή σας διατυπώνουµε

για χιλιοστή φορά το ίδιο ερώτηµα: Όταν µιλάτε για τη «NO-
VARTIS», θα ακουστεί µια φορά από το στόµα σας η λέξη «σκάν-
δαλο» εδώ σε αυτή την Αίθουσα; Θα το εκστοµίσετε επιτέλους;  

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τι λέτε; Πείτε µας. Ως προς το ερώτηµα «σκευωρία ή σκάν-

δαλο;» δεν είπατε κουβέντα. Είπατε τι λέει η δικογραφία. Αφήστε,
ασχολείται η δικαιοσύνη µε τη δικογραφία αυτή που συζητάµε
σήµερα και ένθεν και κακείθεν. Είναι στα πειθαρχικά του Αρείου
Πάγου. Αυτό είναι το θέµα µε το οποίο ασχολείται η Βουλή ή αν
υπάρχει σκάνδαλο «NOVARTIS» και γενικότερα σκάνδαλο και
διαφθορά στην υγεία; Θα σας πω εγώ, λοιπόν, ποιο είναι το σκάν-
δαλο και ποιοι είναι οι πραγµατικοί σκευωροί. Αυτό είναι το
πρώτο.

Δεύτερον, η Βουλή έχει συστήσει µία εξεταστική επιτροπή για
τη «Διερεύνηση -όπως λέει ο τίτλος της- των σκανδάλων στον
χώρο της υγείας» και µία προανακριτική επιτροπή για τη «NO-
VARTIS». Όποιοι από εσάς είναι νεότεροι Βουλευτές και ήρθατε
τώρα στο Κοινοβούλιο, κάντε τον κόπο να πάτε να προµηθευτείτε
το βιβλιαράκι του πορίσµατός µας για τα σκάνδαλα στον χώρο
της υγείας. 

Εκεί θα δείτε «πατενταρισµένους συριζαίους», όπως ο Κρεµα-
στινός, ο Σούρλας, η Ντόρα Μπακογιάννη, το «SPIEGEL», «DIE
PRESSE» της Αυστρίας, -όλοι «συριζαίοι»- να σας πουν για τη
διαφθορά της υγείας στην Ελλάδα, τι κόστισε και τι συµβολή είχε
στη χρεοκοπία της χώρας, για να µη µας λέτε εδώ πέρα άλλα
λόγια να αγαπιόµαστε. Αυτό είναι το θέµα. Ένα είναι αυτό. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ, ησυχία! 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Βέβαια, δεν λέω, συνέβαλαν και οι συ-

νάδελφοί σας σε αυτά τα πορίσµατα. Τι λένε, άραγε, αυτά τα πο-
ρίσµατα για τη διερεύνηση των σκανδάλων στον χώρο της
υγείας; Ξέρετε τι λένε; Λένε το απλό. Τα στοιχεία δεν αντλούνται
από κανέναν συριζαίο, από καµµιά άγνωστη πηγή. Ήρθαν παρά-
γοντες, επιθεωρητές κ.λπ.. 

Όσον αφορά τον κ. Σούρλα, τον Γενικό Γραµµατέα Διαφά-
νειας, διαβάστε τα πεπραγµένα του στην έκθεση 1213, να φρί-
ξετε για τη διαφθορά των φαρµακευτικών εταιρειών στην Ελ-
λάδα. Ο κ. Σούρλας κατήγγειλε το 2013 σε ειδική ηµερίδα στο
«HILTON» κάτι πρωτοφανές, το οποίο ακόµα δεν διερευνά η ελ-
ληνική δικαιοσύνη πέρα από το σκάνδαλο της «NOVARTIS». Συµ-
βιβάστηκαν τρεις εταιρείες στην Αµερική µε 350 εκατοµµύρια
δολάρια, διότι ακολουθούσαν παράνοµες πρακτικές και διέφθει-
ραν κρατικούς αξιωµατούχους και ακόµα περιµένουµε τις απαν-
τήσεις. Αυτό ήταν που κατήγγειλε ο δικός σας άνθρωπος, ο
έντιµος Γιώργος Σούρλας, και το παρέδωσε στην επιτροπή µας.  

Ο κ. Κρεµαστινός το ίδιο, ο κ. Ρακιντζής σε πέντε εκθέσεις το
2010, το 2011, το 2012, το 2013 και το 2014 ανέλυε µία προς µία
τις αιτίες που οδήγησαν τη χώρα στη χρεοκοπία και ποια ήταν η
συµβολή της διαφθοράς στον χώρο της υγείας στη χρεοκοπία
της χώρας και µάλιστα µε αποτελέσµατα που τα έχουν δεχθεί
και διεθνείς οργανισµοί, όπως η «GRECO», ο «ΟΟΣΑ». 

Και τι ήρθατε να µας πείτε τώρα; Κουβέντα για αυτά τα πράγ-
µατα, τσιµουδιά! Αυτό ακριβώς θέλετε να κρύψετε; Να µη µιλάει
η ελληνική Βουλή και να µην κατανοεί η ελληνική κοινωνία, τι
είναι αυτό που συνέβη στον χώρο της υγείας και τι συµβολή είχε
στη χρεοκοπία. Αυτό ήταν το θέµα σας. 

Πάµε, λοιπόν, στο θέµα της «NOVARTIS». Το µεγάλο και το πε-
λώριο ερώτηµα είναι σκευωρία ή σκάνδαλο;. Εσείς λέτε σκευω-
ρία. Μάλιστα. Ας πάµε, λοιπόν, στους σκευωρούς, έναν-έναν. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ, ησυχία!
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δηµήτριος Κρεµαστινός για τη δια-

φθορά στην υγεία: «Τα τελευταία µόνο χρόνια 17 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ η διαφθορά συνολικά στην υγεία. Και τότε πόνεσα που
τα είδα. Η απάντηση είναι, δυστυχώς, ναι». Και το ερώτηµα: Πού
είναι αυτά τα λεφτά, πού πήγαν; Κάποιοι πρέπει να τα έχουν
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πάρει. Δεν εξαφανίστηκαν, άλλωστε. Γιατί δεν τα βρίσκουν; Αυτό
είναι το βασικό ερώτηµα για τη διαφθορά στην υγεία και αυτό
διερευνάµε χρόνια τώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και καταλήγει καταθέτοντας αυτά στην επιτροπή µας: «Η ια-

τρική διάγνωση είναι ότι η κοινωνία µας είναι άρρωστη. Το θέµα
της διαφθοράς στην υγεία είναι αναπόσπαστα συνδεδεµένο µε
τη διαφθορά αυτή καθαυτή, η οποία αυτή τη στιγµή» -το 2014
αυτό- «όπως διαπιστώνουν όλοι εγχώριοι, διεθνείς και ευρωπαϊ-
κοί οργανισµοί, είναι το υπ’ αριθµόν ένα πρόβληµα και κίνδυνος
για την επιβίωση της χώρας».

Δεύτερος συνωµότης και σκευωρός: Λέανδρος Ρακιντζής, από
το 2009 µέχρι το 2014 Επιθεωρητής Δηµόσιας Διοίκησης, επι-
λεγµένος από εσάς τους ίδιους. Στο πρώτο πανελλήνιο συνέδριο
το 2013: «Στον υγειονοµικό τοµέα έχουν αναπτυχθεί τα τελευταία
χρόνια στρεβλώσεις και περιοχές γκρίζας οικονοµίας, που πρέ-
πει να ελεγχθούν και να καταπολεµηθούν αµείλικτα. Η σπατάλη,
η παραοικονοµία και η διαφθορά έχουν πιάσει ταβάνι. Η ύπαρξη
διαφθοράς είναι από τα σηµαντικότερα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει σήµερα ο υγειονοµικός τοµέας. Πρέπει να αναδειχθούν
τα σηµεία εκείνα τα οποία εκτρέφουν τη διαφθορά, τη σπατάλη,
την απάτη». Παραθέτει µία σειρά από κατηγορίες εταιρειών που
ενέχονται σε αυτά τα πράγµατα και είναι όλα καταχωρηµένα στο
πρακτικό µας. 

Δεν είδατε, όµως, το πόρισµα της επιτροπής πριν να έρθετε
εδώ. Δωρεάν είναι, µπορείτε να το πάρετε από το γραφείο 148! 

Τρίτος µεγάλος σκευωρός και συκοφάντης: Γεώργιος Σούρ-
λας, Γενικός Γραµµατέας Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των µέχρι το 2014, διορισµένος από εσάς, κορυφαίο στέλεχος
της Νέας Δηµοκρατίας. Ακούστε, λοιπόν: Είχε φτάσει ο άνθρω-
πος στο απροχώρητο, έστελνε συνεχώς δικογραφίες στις εισαγ-
γελικές αρχές και απάντηση καµµία, ώσπου έφτασε να πει µε µία
δηµόσια δήλωση ότι δεν άντεχε, µε δική σας κυβέρνηση. 

Εν κατακλείδι, όταν υπάρχει πολιτική βούληση δεν υπάρχει
διαφθορά και όταν υπάρχει διαφθορά, δεν υπάρχει πολιτική βού-
ληση και καταπολέµησή της.

Ήρθε η ώρα για ένα νέο πολιτικό σύστηµα και αν δεν συµβεί
αυτό, η βίαιη εξέγερση είναι αναπόφευκτη, διότι τα ποσά που
του έφερναν οι επιθεωρητές ήταν ιλιγγιώδη. Και αυτά τα ποσά
που είπαν οι δικοί µας Υπουργοί, 23 δισεκατοµµύρια ευρώ «µαύ-
ρο» χρήµα στο φάρµακο και 85 περίπου δισεκατοµµύρια ευρώ,
το 24%, που όπως είπε ο Νικολούδης κάποτε, που ήταν Υπουρ-
γός διαφθοράς στον χώρο της υγείας, ήταν πραγµατικά. Ήρθαν
στην επιτροπή µας κορυφαία στελέχη των επιθεωρήσεων και
είπαν ότι είναι πραγµατικά και προσεγγίζονται και ότι είναι τέτοια
νούµερα. 

Υπολογίστε τα, λοιπόν. Μιλάµε για δεκάδες δισεκατοµµύρια.
Και ψάχνουµε να βρούµε τι έφταιξε που χρεοκόπησε η χώρα!
Προσθέστε σε όλα αυτά και τα 55 δισεκατοµµύρια «µαύρο» χρή-
µα τις τελευταίες δεκαετίες στα εξοπλιστικά, για να καταλάβει ο
ελληνικός λαός γιατί χρεοκόπησε η χώρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΙΑΣΩΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Είστε σε λάθος τόπο, σε λάθος χρόνο,

εκτός θέµατος.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Εντάξει, είµαστε σε λάθος χρόνο. 
Και πάµε, λοιπόν, στη δικογραφία που έρχεται σήµερα. Σκευω-

ρία, λοιπόν, ή σκάνδαλο; Περιµένουµε όλες τις παρατάξεις να το
απαντήσουν. Πρέπει να είναι καθαρή σήµερα η θέση στον ελλη-
νικό λαό. Τι πιστεύετε; Υπάρχει σκάνδαλο στην υγεία; Υπάρχει
σκάνδαλο στη «NOVARTIS»; Αυτό είναι το θέµα. Τα υπόλοιπα όλα
ας τα βρει η δικαιοσύνη. 

Διότι όσον αφορά αυτό που είπε ο κ. Πλεύρης πριν, έχω να πω
τα εξής. Τις δύο καταθέσεις του κ. Αγγελή και της κ. Ράικου τις
θυµήθηκαν όλοι, αφού έφυγαν από τη θέση που κατείχαν. Η κ.
Ράικου δύο χρόνια µετά θυµήθηκε ότι πιέζεται από τον Παπαγ-
γελόπουλο, ενώ όταν παραιτήθηκε τον Απρίλιο του 2017, µε µια
µακροσκελέστατη δήλωση, µιλούσε για τεράστια διαφθορά των
κρατικών αξιωµατούχων και µαύρο χρήµα στην υγεία ύψους 28
εκατοµµυρίων. Ψάξτε να βρείτε τη δήλωσή της. 

Και επί δύο χρόνια δεν ασχολείται κανένας µε τη δήλωση της
κ. Ράικου. Ασχολούνται τώρα, γιατί δεν τα βρήκε καλά ακόµα και

µε τη δηµοσιογράφο που έκανε ερευνητική δηµοσιογραφία. Την
πείραξε ακόµα και η Γιάννα Παπαδάκου, που επί δεκαετίες ασχο-
λείται µε την έρευνα στον χώρο της υγείας και τα γραπτά της
είναι καταπληκτικά και τα αξιοποιούν και οι εισαγγελείς. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Να µας πει γιατί δεν ασ-

χολήθηκε µε το 2004 - 2009.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μη διακόπτετε! 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Επίσης ο κατάλογος των σκευωρών

είναι µακρύς.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Δεν θέλετε να ακούσετε. Δεν πειράζει. Εκτός από την τύφλω-
ση, υπάρχει και η κώφωση. Βασικό πράγµα είναι αυτό. Όπως θέ-
λετε. Δικό σας θέµα είναι. Δικά σας είναι τα όργανα. Ρυθµίστε τα
όπως θέλετε. Εγώ θα τα πω αυτά που θέλω να πω.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Πιο αργά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Γιατί, κύριε Χατζηδάκη, εξοργίζεστε;
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Πιο αργά για να καταλαβαίνουµε

τι λέτε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Εντάξει.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιοι είναι οι σκευωροί; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μη διακόπτετε!
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Προσθέτω, λοιπόν, κι άλλους σκευω-

ρούς.
Ακούστε µια επερώτηση του Νοεµβρίου του 2011 στο ελληνικό

Κοινοβούλιο. Θα καταλάβετε ποιος την έκανε. 
«Από δεκαετίας βλέπουν το φως της δηµοσιότητας καταγγε-

λίες για κακοδιαχείριση και κατασπατάληση του δηµόσιου χρή-
µατος στον ευρύτερο υγειονοµικό χώρο. Στα νοσοκοµεία, τους
ασφαλιστικούς οργανισµούς έγιναν αναφορές από διοικήσεις,
Υπουργούς και λοιπά, που µιλούσαν για «τρωκτικά», «πιράνχας»
και ανίκανες διοικήσεις υγειονοµικών φορέων και των πολιτικών
προϊσταµένων τους». Τονίζω: «των πολιτικών προϊσταµένων
τους»!

Παρακάτω: «Το έγκληµα συνετελέσθη όλα αυτά τα χρόνια και
υπήρξε η εκτέλεσή τους επί σειρά ετών από ανάλγητους…», µην
πω την άλλη φράση. Ποιων ήταν; 

Είναι επερώτηση που υπογράφει η κ. Ντόρα Μπακογιάννη, ο κ.
Αυγενάκης, ο κ. Μαρκογιαννάκης, ο Κώστας Κιλτίδης και ο Γιώρ-
γος Κοντογιάννης. Και αυτός σκευωρός στο θέµα του χώρου της
υγείας. 

Επίσης προσθέτω στους σκευωρούς. Ο κ. Λοβέρδος θα το
ξέρει. Όταν συζητούσαµε εδώ για πρώτη φορά τη δικογραφία,
υπήρχε ένα δηµοσίευµα του «DER SPIEGEL» και του «DIE PRES-
SE» στην Αυστρία, που είχαν αφιέρωµα στο µεγαλύτερο σκάν-
δαλο όλων των εποχών στη χώρα. Ήταν το σκάνδαλο της «NO-
VARTIS». Και θα σας πω µετά γιατί το είπε αυτό το «DER SPIE-
GEL». 

Όµως, πριν από αυτό, ας πάµε λίγο στο έγγραφό σας. Ας το
αξιολογήσουµε τώρα εδώ και λίγο νοµικά.

Κύριε Πλεύρη, είστε νοµικός και καλός απ’ ό,τι πληροφορού-
µαι. Ξεκινάµε από τα τελευταία αδικήµατα. Αφήνω την κατά-
χρηση εξουσίας. Η κατάχρηση εξουσίας ξέρετε πολύ καλά ότι
δεν συρρέει αληθώς µε την παράβαση καθήκοντος. Απορροφά-
ται.  

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα την απορροφήσει.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Τι το βάζετε, λοιπόν; Εσείς τα ξέρετε

τα νοµικά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Γιατί αν δεν βγει η κατάχρηση... 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Εκ του περισσού; Ένα είναι το αδί-

κηµα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κι εσείς το βάλατε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Σας λέω, λοιπόν, το εξής. Για να δού-

µε, λοιπόν, την κατάχρηση εξουσίας. Τι λέει ο ίδιος ο κ. Αγγελής,
όταν έθεσε στο αρχείο τις µηνύσεις Σαµαρά, Βενιζέλου κ.λπ.; Τις
έθεσε στο αρχείο δέκα µήνες πριν ο εισαγγελέας. Γιατί; Διότι
λέει ο εισαγγελέας, κύριε Πλεύρη, ότι η ύπαρξη απλής και µόνο
πιθανότητας τέλεσης αξιόποινης πράξης τον υποχρεώνει να
ασκήσει ποινική δίωξη. Όχι να στείλει στη Βουλή, να ασκήσει ποι-
νική δίωξη. Απλή πιθανολόγηση. 

Η κ. Τουλουπάκη τι είχε, η κυρία εισαγγελέας της διαφθοράς;
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Είχαν έγγραφο του FBI, τρεις µάρτυρες στην Αµερική, τρεις µάρ-
τυρες εδώ στην Ελλάδα, έγγραφα και πορίσµατα επιτροπών και
υγειονοµικών υπηρεσιών. Και θέλετε να µας πείτε ότι αυτό δεν
συνιστά απλή πιθανολόγηση να το στείλει στη Βουλή! Αυτό λέτε.
Αυτό συνιστά κατάχρηση! Κρατήστε το. Ποιος θα γελοιοποιηθεί
στο τέλος θα δούµε!

Πάµε στο δεύτερο αδίκηµα: Πρόκληση και προσφορά. Αυτό
θέλει αµοιβή. Το αναφέρετε κάπου στο έγγραφό σας ότι υπάρχει
έστω και υπόνοια αµοιβής; Τι το πετάτε εδώ, στον αέρα; Γιατί το
λέτε;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τι αµοιβή;
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Έτσι λέει.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τι αµοιβή;
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Όποιος δίνει υπόσχεται αµοιβή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τι αµοιβή;
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Οιασδήποτε φύσης. Να µην το συζη-

τάµε τώρα εδώ.
Πάµε τώρα στο άλλο µεγάλο αδίκηµα. Ηθική αυτουργία σε

ψευδορκία.
Σας προκαλώ, κύριε Πλεύρη και κύριε Γεωργιάδη, επειδή κα-

τηγορείτε τον κ. Παπαγγελόπουλο…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Για να καταλάβετε τι λέµε, λέω για την ηθική αυτουργία στην
ψευδορκία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Λάππα, µην κά-
νετε διάλογο. Όταν τους ρωτάτε, απαντούν και διακόπτετε τη
σκέψη σας. Μην κάνετε διάλογο. Απευθυνθείτε στο Σώµα, όχι σε
πρόσωπα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Με την κατηγορία για ηθική αυτουρ-
γία στην ψευδορκία, προφανώς εννοείτε την ψευδορκία των προ-
στατευόµενων µαρτύρων, αν αντιλαµβάνοµαι καλά.

Επειδή, λοιπόν, έχουµε µια αρχειοθέτηση των µηνύσεων Σα-
µαρά και ένα δικαστικό έγγραφο, παρακαλώ πάρα πολύ την
Βουλή και τον Πρόεδρο, να ζητήσει από τον Άρειο Πάγο την από-
φαση αρχειοθέτησης για να δούµε, διότι έχει σκεπτικό και για
τους µάρτυρες. Τι λέει; Είναι ψεύτες; Είναι ειλικρινείς; Έχουν βα-
σιµότητα αυτά που καταθέτουν; Να δούµε πού στηρίζεται η
ηθική αυτουργία σας για την ψευδορκία.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Στην ψευδή κατάθεση.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Καταλάβατε; Καταλάβαµε. Κατανοη-

τό είναι. Άρα, λοιπόν, τι το βάζετε;
Παράβαση καθήκοντος σας είπα ότι δεν υπάρχει. Άρα, λοιπόν,

το ζητούµενο είναι ένα.
Θα σας διαβάσω, λοιπόν, τι λέει ο κ. Αγγελής, όταν έθετε στο

αρχείο…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Την

ψευδορκία τη διόρθωσε. Ψευδή κατάθεση.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Το ίδιο πράγµα είναι, κύριε Τασούλα.

Νοµικά δεν διαφοροποιεί τη συσχέτιση της κατάθεσης των µαρ-
τύρων µε την κατηγορία για ψευδή κατάθεση ή ψευδορκία. Το
ίδιο πράγµα είναι. Η σύνθεση είναι ίδια.

Πάµε τώρα στον κ. Αγγελή. Ο κ. Αγγελής, λοιπόν, ερεύνησε
τις δικογραφίες, πήρε τις µηνήσεις και αποφαίνεται. Θα πρέπει
να ισχύει για την εισαγγελική κρίση στο στάδιο της έναρξης ποι-
νικής διαδικασίας ισχνή πιθανότητα, που υπήρχε και µε το παρα-
πάνω, λέει, για την κ. Τουλουπάκη, άρα ορθώς την έστειλε εδώ.

Τι άλλαξε από τότε µέχρι σήµερα; Μια καινούργια κατάθεση
του κ. Αγγελή και µία της κ. Ράικου η οποία κλήθηκε να καταγ-
γείλει δυόµισι χρόνια µετά όσα δεν έλεγε στην παραίτησή της.

Εν πάση περιπτώσει η κατάθεση της κ. Ράικου έχει υπαινιγ-
µούς ακόµα και εναντίον δηµοσιογράφου, που κάνει χρόνια
ερευνητική δηµοσιογραφία. Την ενόχλησε ακόµα και η Γιάννα
Παπαδάκου, που θα έλεγα ότι όσα χρόνια τουλάχιστον διακονεί
τη δηµοσιογραφία -όλοι τη διαβάζουµε και την ακούµε- µόνο θε-
τικά έχουµε για την πλευρά της, δεν ακούσαµε κάτι κακό. Δη-
λαδή όταν ο δηµοσιογράφος πηγαίνει στον εισαγγελέα, τι θα
κάνει; Δεν θα τον ρωτήσει; Αυτό είναι κακό; Τι µέµφεται; Δεν
µπορώ να το καταλάβω.

Εν πάση περιπτώσει, κύριοι, αυτά είναι τα έγγραφα και αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

Για να τελειώσω, ξέρετε ότι τον Φεβρουάριο του 2018 είχε

έρθει ο εισαγγελέας του Αρείου Πάγου και έστελνε διά του κ.
Κοντονή τη δικογραφία της «NOVARTIS», δηλαδή τις µηνύσεις
Σαµαρά και Βενιζέλου, στη Βουλή. Δεν κάνατε απολύτως τίποτα
από τον Φεβρουάριο του 2018, παρ’ ότι η δικογραφία ήταν εδώ
στη Βουλή. Θα µου πείτε ότι ήσασταν στην αντιπολίτευση και θυ-
µηθήκατε τώρα, δεκαοκτώ µήνες µετά, να έρθετε να κάνετε την
αίτηση. Και τότε δεν είχατε τον αριθµό τριάντα;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τότε είχαµε καταθέσεις.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Είχατε τον αριθµό τριάντα, κύριε

Πλεύρη. Δεν το κάνατε, όµως. Θα σας πω γιατί δεν το κάνατε.
Με όλα αυτά που κάνετε θέλετε ένα πράγµα, να συσκοτίσετε και
να αποπροσανατολίσετε την κοινή γνώµη, σχετικά µε το βασικό
σκάνδαλο «NOVARTIS».

Δεν θα τα καταφέρετε, ξέρετε γιατί; Διότι σήµερα σε είκοσι
χώρες η «NOVARTIS» ελέγχεται και προσέρχεται στην καταβολή
ιλιγγιωδών προστίµων, αποδεχόµενη ότι ακολουθεί παράνοµες
πρακτικές και διαφθείρει κρατικούς αξιωµατούχους σε είκοσι
κράτη. Προ ηµερών έκλεισε η υπόθεση της Κίνας µε 95 εκατοµ-
µύρια πρόστιµο.

Θα σας πω και σε ποια άλλα κράτη και θα κλείσω, κύριε Πρό-
εδρε.

Για τη «NOVARTIS», λοιπόν, σας λέω ότι πριν από λίγο καιρό
για χρηµατισµό τριών γιατρών, από τη «NOVARTIS» στις ΗΠΑ,
επιβλήθηκε πρόστιµο 310 εκατοµµυρίων δολαρίων.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τριών γιατρών! Ο αριθµός έχει σηµασία! Θα σας πω και τα

άλλα παρακάτω. Θα τα ακούσετε παρακάτω. Αυτό είναι το ένα.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ναι, αλλά εσείς δεν τους ελέγξατε!
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεύτερον -να µην το ξεχάσω- προτεί-

νουµε σε σας, κύριε Πλεύρη, αλλά και σε όλους, να ζητήσετε
από την εισαγγελία του Αρείου Πάγου, να αποκαλύψει όλες τις
τηλεφωνικές συνοµιλίες του κ. Παπαγγελόπουλου µε την κ. Του-
λουπάκη και µε την κ. Ράικου. Σας το λέµε ως Μειοψηφία.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Άρα υπήρχαν συνοµιλίες;
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν έχουµε να φοβηθούµε τίποτα

απολύτως. Εσείς έχετε να κρύψετε. Εµείς δεν έχουµε τίποτα να
φοβηθούµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ακούστε: Για τρεις γιατρούς 311 εκατοµµύρια! Ακούστε και

αυτό: Το 2010 η «NOVARTIS» καταβάλλει 422 εκατοµµύρια στις
ΗΠΑ, διότι µερικά φαρµακεία στις ΗΠΑ διέφθειραν τους φαρµα-
κοποιούς να προωθούν πρωτίστως δικά της προϊόντα.

Το 2016 άλλα 25 εκατοµµύρια για το ίδιο θέµα. Την ίδια χρονιά,
απ’ ό,τι διαβάζω, επιβλήθηκε πρόστιµο 125 εκατοµµύρια, γιατί η
ίδια εταιρεία ακολουθούσε παράνοµες πρακτικές στην Κίνα. Το
Υπουργείο Δικαιοσύνης των ΗΠΑ επέβαλε καινούργιο πρόστιµο
390 εκατοµµυρίων δολαρίων στη «NOVARTIS» για δωροδοκία σε
φαρµακεία της.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Στην Τουρκία το ίδιο, 85 εκατοµµύρια. Στη Νότια Κορέα το

ίδιο, 49 εκατοµµύρια. Στην Ινδία υπάρχει τεράστια δικαστική δια-
µάχη µεταξύ του κράτους της Ινδίας και της «NOVARTIS» για ένα
φάρµακο που είχε άλφα τιµή, ενώ τη δραστική ουσία τη χορη-
γούσε το ινδικό κράτος σε τιµή εκατό φορές µικρότερη. Στην Ιτα-
λία το ίδιο.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Εσείς τι κάνατε τόσα χρόνια;
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Θα σας πω τώρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Λάππα.

Έχετε υπερβεί κατά πολύ τον χρόνο σας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Το υπ’ αριθµόν 181674043/17-12-2017 έγγραφο του FBI ανα-

φέρει: «Οι εταιρείες µέσων ενηµέρωσης χρησιµοποιήθηκαν από
τη «NOVARTIS» για πληρωµή δωροδοκιών και ξέπλυµα χρήµα-
τος. Οι µικρότερες εταιρείες µέσων ενηµέρωσης και η «PUBLIC
HELLAS» είχαν ενταχθεί στο σχέδιο δωροδοκίας. Ο Φρουζής ενέ-
κρινε τις αιτιολογίες» κ.λπ.. «Οι κυβερνητικοί αξιωµατούχοι πλη-
ρώνονταν για την εγγραφή νέων προϊόντων στην αγορά». Δεν
λέω ούτε ονόµατα ούτε τίποτα. Έγγραφο της «NOVARTIS».

Και ένα τελευταίο για να κλείσω, στο ίδιο πόρισµα της εισαγ-
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γελίας διαφθοράς υπάρχουν αποµαγνητοφωνηµένες συνοµιλίες
ηγετικών στελεχών της «NOVARTIS». O Arnout Ploos van Amstel
λέει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τελειώστε, κύριε
Λάππα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε. Δεν θα
το διαβάσω τώρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ό,τι άλλο έχετε, κα-
ταθέστε το στα Πρακτικά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Θα τα καταθέσω στην επιτροπή. Έχει
σηµασία. Από τις αποµαγνητοφωνηµένες συνοµιλίες που υπάρ-
χουν στη δικογραφία και στο πόρισµα της κ. Τουλουπάκη, φαί-
νονται όλα τα ηγετικά στελέχη της «NOVARTIS» να πανηγυρίζουν
στις συνοµιλίες τους και να χειροκροτούνται γιατί κατάφεραν να
βάλουν τη θηλιά στον λαιµό των ελληνικών κυβερνήσεων και ενώ
η δαπάνη κατέρρεε, τα δικά τους φάρµακα ανέβαιναν. Αυτό είναι
το σκάνδαλο και γι’ αυτό σιωπάτε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο κ.

Κεγκέρογλου από το Κίνηµα Αλλαγής.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

αίσθηση που µου έµεινε από την οµιλία του κ. Λάππα, είναι ότι
µε τέτοια υπεράσπιση δεν τα βλέπω καλά τα πράγµατα για τον
κ. Παπαγγελόπουλο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Το δεύτερο είναι ότι την Κυριακή βλέπω συνεργεία του ΣΥΡΙΖΑ

να µοιράζουν εικονίτσες των άλλων φαρµακευτικών εταιρειών,
που τις θεωρούν «αγίες», και να τις µοιράζουν έξω από τις εκ-
κλησίες για να τις προσκυνάει ο λαός.

ΜΕΡΟΠΗ ΤΖΟΥΦΗ: Πολύ αστείο! Γελάσαµε! 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Γελάει καλύτερα όποιος γελάει

τελευταίος.
Συζητούµε την πρόταση για τη σύσταση προανακριτικής για

παράνοµες πράξεις του κ. Παπαγγελόπουλου, Αναπληρωτή
Υπουργού Δικαιοσύνης της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, µε κατηγορίες
που, όπως διατυπώνονται και στην πρόταση, δεν αφορούν αµέ-
λειες ή λάθη. Είναι βαρύτατες και όλα τα κόµµατα, όλοι οι Βου-
λευτές οφείλουµε να πούµε ένα «ναι» στη σύσταση της επι-
τροπής, όπως άλλωστε είπαµε «ναι» πριν µερικές µέρες στην
άρση ασυλίας του Ανδρέα Λοβέρδου, που τη ζήτησε ο ίδιος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Ας τοποθετηθούµε όλοι καθαρά. Ναι, να εξεταστούν οι βαρύ-

τατες κατηγορίες που αφορούν την ηθική αυτουργία για κατά-
χρηση εξουσίας συγκεκριµένων εισαγγελέων, της κ. Τουλουπάκη
προεξεχούσης που ήδη ελέγχεται από τον Άρειο Πάγο, αλλά και
το στήσιµο του παραδικαστικού κυκλώµατος µε σκοπό την εξόν-
τωση πολιτικών αντιπάλων. Δεν είναι λόγια πολιτικά αυτά αλλά
γεγονότα, ενυπόγραφες καταθέσεις ανώτατων δικαστικών λει-
τουργών και προσώπων που έχουν υπηρετήσει στις υψηλότερες
θέσεις της ελληνικής πολιτείας και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ναι, λοιπόν, χωρίς περιστροφές στην εξέταση από το Κίνηµα
Αλλαγής. Η συζήτηση, όµως, δεν γίνεται σε ιστορικό κενό. Η Ελ-
λάδα έχει βιώσει δέκα χρόνια κρίσης, και οι πολίτες που την υπέ-
στησαν έχουν βοµβαρδιστεί µε πολλά ψέµατα για τις αιτίες και
τους υπεύθυνους και αναζητούν ακόµη την αλήθεια. Η γκρίζα
προπαγάνδα, που περίτεχνα σχεδιάστηκε για να εξυπηρετήσει
τις πολιτικές σκοπιµότητες, έφτασε στο σηµείο να παρουσιάζει
ως αιτίες τα αποτελέσµατα και ως υπεύθυνους αυτούς που αγω-
νίστηκαν για να την αντιµετωπίσουν. Ως αιτία, δηλαδή, της πυρ-
καγιάς παρουσιάζουν τις στάχτες και ως εµπρηστές παρου-
σιάζουν τους πυροσβέστες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Αποδέχοµαι τη ρήση: «Αν δεν γνωρίζουµε την αλήθεια για το

παρελθόν, δεν έχουµε µέλλον», αλλά και την άποψη: «Κοιτά-
ζουµε στο µέλλον, µόνο όταν προστατεύουµε τους θεσµούς και
τις αξίες».

Δεν θα αναφερθώ σε ιστορικά παραδείγµατα σκευωριών που
υπάρχουν πολλά, αλλά ούτε στο «βρώµικο ‘89» στο οποίο πρω-
ταγωνίστησε πάλι ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη Νέα Δηµοκρατία. Θα ανα-
φερθώ, όµως, στο πρόσφατο παρελθόν για µία καθαρή απάντη-
ση στο τι έφταιξε για την κρίση και ποιοι δούλεψαν για την αντι-

µετώπισή της και την προστασία των θεσµών και κυρίως της ανε-
ξαρτησίας της δικαιοσύνης, που κουρελιάστηκε κυριολεκτικά
από αυτούς που ήταν πολιτικά ταγµένοι να τη διαφυλάξουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εξέλιξη της δηµόσιας φαρµα-
κευτικής δαπάνης ταµείων και νοσοκοµείων από το 2003 έως το
2018, µε σταθµούς το 2010, το 2012, το 2014, είναι µία καλή απο-
τύπωση της πορείας της χώρας και του τι έγινε και πριν την κρίση
και µετά. Θα καταθέσω ένα διάγραµµα που αποτυπώνει αυτή την
εξέλιξη της φαρµακευτικής δαπάνης και παρακαλώ να δοθεί
στους συναδέλφους.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Είναι πλέον αναµφισβήτητο ότι ο εκτροχιασµός της περιόδου
πριν το 2009 ήταν η κύρια αιτία της κρίσης, την οποία πλήρωσε
ο ελληνικός λαός. Ο εκτροχιασµός δε της φαρµακευτικής δαπά-
νης ταµείων και νοσοκοµείων ήταν πολύ χαρακτηριστικός: Από
2,9 δισεκατοµµύρια το 2003 εκτοξεύτηκε στα 6,4 δισεκατοµµύ-
ρια το 2009.

Καταθέτω το διάγραµµα της δηµόσιας φαρµακευτικής δαπά-
νης όπως εξελίχθηκε τα χρόνια 2004 - 2009 και κόστισε στον ελ-
ληνικό λαό 12.384.000.000 επιπλέον. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και ναι αυτό είναι το σκάνδαλο, κύριε Λάππα, που δεν είπατε
κουβέντα, που τα κάνατε γαργάρα όχι εσείς ως πρόσωπο µόνο,
αλλά η παράταξή σας, το κόµµα σας που είχε τεσσεράµισι χρό-
νια την εξουσία, που σύστησε επιτροπές εξέτασης για το φάρ-
µακο, που δεν βρήκε τίποτα να πει για την περίοδο εκείνη και τα
12,4 δισ. που πλήρωσε ο ελληνικός λαός µε αίµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν διάβασες το πόρισµα καλά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είστε υπόλογος, κύριε Λάππα,

και εσείς και το κόµµα σας. Τι κάνατε; Θα απολογηθείτε.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Κυβερνούσαµε!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τι κάνατε για να εξεταστεί η γε-

νικότερη πολιτική χαλαρότητας και έλλειψης ελέγχων της περιό-
δου του εκτροχιασµού, που λειτούργησε ως θερµοκήπιο για τις
αθέµιτες πρακτικές εταιρειών και επαγγελµατιών υγείας, που
πολλές φορές είχαν την ανοχή και των ασφαλισµένων; Τι κάνατε
για να εξετάσετε την κατάργηση της λίστας και τις επιπτώσεις
της για τα συνταγογραφούµενα φάρµακα το 2005, για τις ελάχι-
στες και ελλιπείς ανατιµολογήσεις µείωσης τιµών µε ένα σύ-
στηµα που έπρεπε να εκσυγχρονιστεί, το µεγάλο µέρος των
φαρµάκων υψηλού κόστους που πέρασαν από τα ταµεία στα
φαρµακεία µε διατήρηση του µεγάλου ποσοστού κέρδους των
φαρµακείων; Τι κάνατε για την αδράνεια για τη λήψη µέτρων και
τη θεσµοθέτηση εργαλείων ελέγχου της συνταγογράφησης,
παρά τη διαπίστωση της ανόδου, της αλµατώδους αύξησης της
δηµόσιας φαρµακευτικής δαπάνης; Τι κάνατε για τη µη σύνταξη
από τον ΕΟΦ της λίστας ΜΗΣΥΦΑ που προβλεπόταν µάλιστα
από νόµο του 2006; Τι κάνατε για την µη είσπραξη rebate για τα
έτη 2008 και 2009; 

Έρχοµαι στο 2009 - 2010, στην έκρηξη της κρίσης, γιατί αυτά
προηγήθηκαν. 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Με ποια κυβέρνηση; Με αυτή που συγκυ-
βερνήσατε;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ήταν µ’ αυτή που, όπως σας
είπα, το «βρώµικο ‘89» στήσατε µαζί τη σκευωρία, ήταν µ’ αυτή,
που βασικό κοµµάτι ήταν µαζί σας στη διακυβέρνηση από το ’15
και µετά. 

ΑΝΝΑ ΒΑΓΕΝΑ:…(Δεν ακούστηκε)
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είναι παρακάτω αυτό. Μην αδη-

µονείτε. Όλα θα τα ακούσετε.
ΑΝΝΑ ΒΑΓΕΝΑ:…(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ηρεµία, κυρία Βα-

γενά.
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρία µου, µαζί µε τους ΑΝΕΛ,
µεγάλο κοµµάτι της ακροδεξιάς, τον Παπαγγελόπουλο και τους
γυρολόγους και δεν ξέρετε; Πηγαίνετε, κυρία µου, να µάθετε µε
ποιους συγκυβερνούσατε επί τεσσεράµισι χρόνια στη χώρα.

ΑΝΝΑ ΒΑΓΕΝΑ: Δεν έχει όνοµα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρία Βαγενά! Μη

διακόπτετε τον οµιλητή.
Συνεχίστε, κύριε Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κλείνοντας, λοιπόν, την περίοδο

του εκτροχιασµού της καραµανλικής Νέας Δηµοκρατίας, κυρία
Βαγενά, του κ. Παπαγγελόπουλου και όλων των δικών σας αν-
θρώπων που έχετε ενσωµατώσει στον ΣΥΡΙΖΑ, περνάµε στην
έκρηξη της κρίσης και στη µετέπειτα περίοδο. 

Το 2009 - 2010 όταν η Ελλάδα βρέθηκε στη δίνη της κρίσης
µε µια Ευρωπαϊκή Ένωση χωρίς µηχανισµό στήριξης, η παρά-
ταξή µας, χωρίς να λογαριάσει το πολιτικό κόστος, έθεσε ως
προτεραιότητα την αντιµετώπιση των αιτιών της κρίσης και το
νοικοκύρεµα και όχι το κυνήγι των υπευθύνων. Υπήρχαν υπεύθυ-
νοι, αλλά άλλη ήταν η προτεραιότητα για την Ελλάδα εκείνη την
ώρα. Υπενθυµίζω το κλίµα της εποχής και την έλλειψη εθνικής
συνεννόησης. Οι µισοί αγωνίζονταν για την αντιµετώπιση της κρί-
σης και οι άλλοι µισοί τούς εµπόδιζαν, τους κατηγορούσαν και
τους συκοφαντούσαν. Σύµµαχοι των δεύτερων τα εδραιωµένα
συµφέροντα που ταρακουνήθηκαν, γιατί µετά τις πρώτες µου-
διασµένες ενέργειες υπήρξε πραγµατική βούληση και αποτελε-
σµατικό σχέδιο από την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και τον Ανδρέα
Λοβέρδο για αλλαγές και νοικοκύρεµα. Σε τέσσερα χρόνια η ετή-
σια φαρµακευτική δαπάνη κατέβηκε κάτω απ’ αυτή που ήταν το
2003. Από 6,4 δισεκατοµµύρια που είχε ανέβει το 2009, µειώθηκε
σταδιακά µέχρι το 2014 σε 2,5 δισεκατοµµύρια, µε εξοικονόµηση
12 384 000.000 ευρώ.

Καταθέτω το διάγραµµα του νοικοκυρέµατος και της εξοικο-
νόµησης µέχρι το 2014.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το νοικοκύρεµα επιτεύχθηκε µε δώδεκα διαρθρωτικά µέτρα
του διαστήµατος 2010 – 2012, που συνεχίστηκαν να εφαρµόζον-
ται µε συνεχή έλεγχο και εισαγωγή σύγχρονων εργαλείων. 

Θυµίζω. Η δηµιουργία του ΕΟΠΥΥ και η ενοποίηση των πολιτι-
κών φαρµάκων στο Υπουργείο Υγείας. Η ηλεκτρονική συνταγο-
γράφηση και η συνεχής βελτίωσή της. Η εισαγωγή των θεραπευ-
τικών πρωτοκόλλων. Η εφαρµογή της θετικής λίστας φαρµάκων
και η ένταξη σ’ αυτή µε κόστος για τις φαρµακευτικές εταιρείες.
Η δηµιουργία της αρνητικής λίστας που είχε ξεχαστεί. Το θυµά-
στε. Η εισαγωγή και εφαρµογή του µέτρου των επιστροφών µε
διάφορες µορφές. Το νέο σύστηµα τιµολόγησης φαρµάκων µε
βάση τις χαµηλότερες τιµές στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Η τιµολό-
γηση των φαρµάκων νόµιµα και στην ώρα τους. Η συνεχής ανα-
θεώρηση της λίστας φαρµάκων υψηλού κόστους µε έλεγχο
ΕΟΠΥΥ και νοσοκοµείων. Το «ESY.net», το διπλογραφικό λογι-
στικό σύστηµα, οι ισολογισµοί των νοσοκοµείων και η ένταξη της
ΕΛΣΤΑΤ στο ευρωπαϊκό σύστηµα λογαριασµών. Η µείωση του
χονδρεµπορικού κέρδους των εταιρειών αλλά και η µείωση των
φαρµακείων. Το νέο σύστηµα ελέγχου από τον ΕΟΦ. 

Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θυµίζω ότι δεν έγιναν
αναίµακτα. Έγιναν µε συγκρούσεις µε κάθε λογής συµφέροντα,
άνοµα και µη, και κυρίως µε µια σταθερή συµµετοχή των ασφα-
λισµένων τουλάχιστον για το διάστηµα 2010 - 2012.

Όπως ήταν αναµενόµενο, τα θιγµένα οικονοµικά συµφέροντα
δεν έµειναν άπραγα. Συναντήθηκαν µε τις πολιτικές σκοπιµότη-
τες. Έδρασαν και στις εκλογές του 2012 αλλά και στις δύο εκλο-
γές του 2015. Το ΠΑΣΟΚ, ο Λοβέρδος και άλλοι βρέθηκαν στο
στόχαστρο των δήθεν ενηµερωτικών µέσων που στηρίζονταν από
τα θιγµένα συµφέροντα. Και λένε οι σκευωροί: «Καλά όλα αυτά
µε το νοικοκύρεµα το αποδεχόµαστε, αλλά δεν αποκλείουν τις
κατηγορίες». Το είπε ο κ. Λάππας. Οι κατηγορίες, κύριε Λάππα,
ήδη έχουν καταρρεύσει. Έρχονται ετεροχρονισµένα στη Βουλή,
για να έχουν κάτι να ψελλίσουν οι σκευωροί και η απόδειξη της
κατάρρευσης θα γίνει µε τη διαδικασία που ζήτησε ήδη ο Αν-

δρέας Λοβέρδος και δεν κρύφτηκε, ως άλλους που κάνουν αυγά,
πίσω από το άρθρο 86 και κάτι άλλα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Το 2015, έρχεται ο ΣΥΡΙΖΑ και ξεχνά -τι θυµητικό έχουν αυτοί

οι άνθρωποι, ρε παιδί µου- να ανατιµολογήσει µείωση τιµών,
αλλά δεν ξέχασε να επιβάλει 6% εισφορά σε κύριες και επικου-
ρικές συντάξεις που µέχρι τότε δεν είχαν. 

Το 2016 - 2017 ξεκινά η πολιτική στοχοποίηση. Τότε, το 2017,
καταθέτουµε µηνυτήρια αναφορά εγώ, ο Ανδρέας Λοβέρδος και
η Εύη Χριστοφιλοπούλου στην εισαγγελία του Αρείου Πάγου.
Ούτε κληθήκαµε ούτε καλεστήκαµε ούτε κανένα τηλέφωνο τί-
ποτα ρε παιδί µου. Τίποτα! Μετά έµαθα ποιος την είχε χρεωθεί
και κατάλαβα.

Το 2016 - 2017 ξεκινά η πολιτική στοχοποίηση ως άλλοθι για
την ακολουθούµενη πολιτική του µεταλλαγµένου ΣΥΡΙΖΑ, που
συνεργάζεται αρµονικά µε τους ΑΝΕΛ, τους ακροδεξιούς, κοµ-
µάτι της Δεξιάς και τους γυρολόγους. Ψάχνουν άλλοθι για την
πολιτική που ακολουθούν, το τρίτο µνηµόνιο, το υπερταµείο, την
υπερφορολόγηση, την περικοπή κοινωνικών δαπανών. Ένας εί-
ναι ειλικρινής, δεν το κρύβει: «Αν δεν βάλουµε κάποιους στη φυ-
λακή, δεν θα κερδίσουµε τις εκλογές». Ήταν πολιτικός σκοπός
που έπρεπε να εξυπηρετηθεί πάση θυσία. 

Έτσι µε αφορµή την έρευνα για την παραβίαση του αµερικα-
νικού νόµου από τις αθέµιτες πρακτικές της «NOVARTIS», εται-
ρειών και επαγγελµατιών υγείας, έγινε το deal και στήθηκε το
σενάριο του σκοτεινού σχεδίου, µε υποτιθέµενες δωροδοκίες πο-
λιτικών, ψευδοµάρτυρες, στηµένους κουκουλοφόρους και αν-
θρώπους που έχουν θιγµένα οικονοµικά συµφέροντα. Ο κ. Πα-
παγγελόπουλος, τον Φεβρουάριο του 2018, µετά από µια σύ-
σκεψη στο Μαξίµου µε θέµα: «Η ζωή στον πλανήτη Άρη», µίλησε
για το µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστάσεως του ελληνικού κρά-
τους, προκαλώντας ερώτηµα σε όλους πλην παρευρισκοµένων.
Είναι δυνατόν να ερευνήσει το σκάνδαλο του φαρµάκου της κα-
ραµανλικής περιόδου 2004 - 2009 ο κ. Παπαγγελόπουλος, µε
γνωστή και δεδοµένη την πολιτική του τοποθέτηση και τις σχέ-
σεις του; 

Κάποιοι αφελείς σκέφτηκαν: «Τώρα πλέον είναι συριζαίος. Αν-
τικατέστησε µάλιστα και τον παραιτηθέντα κ. Νικολούδη -ερώ-
τηµα για την παραίτηση Νικολούδη-, για να αξιοποιηθεί η
εµπειρία του από την περίοδο που ήταν Διοικητής της ΚΥΠ επί
Καραµανλή, για να λάµψει η αλήθεια». Αφελείς. 

Η απάντηση για το αληθές περιεχόµενο των δηλώσεων ήρθε
µετά από πολύ καιρό, µε τη δηµοσιοποίηση των καταθέσεων και
των καταγγελιών των ανώτερων δικαστών και των άλλων αξιω-
µατούχων για τις παρεµβάσεις του, για τη χειραγώγηση της δι-
καιοσύνης στις παράνοµες ενέργειες και το στήσιµο του πα-
ραδικαστικού που θα αναλάµβανε τα υπόλοιπα. Ο χαρακτηριστι-
κός διάλογος: «Ακόµη δεν έστειλες τη δικογραφία της «NOVAR-
TIS» στη Βουλή;» Του απάντησα: «Υπουργέ, εγώ χωρίς στοιχεία
δεν διώκω κανέναν».

«Αυτός τότε…», τόνισε, «…µου είπε µε θυµό: έχεις και παρα-
έχεις! Στείλε την και τα παρακάτω θα τα φροντίσουν άλλοι».
Όταν δε του είπα ότι δεν είµαι αυτής της σχολής, µου απάντησε:
«Κάτσε τότε και θα δεις αν σου βγει σε καλό η σχολή σου». 

Εκείνο, λοιπόν, το βράδυ έξω από το Μαξίµου, ο κ. Παπαγγε-
λόπουλος, δηµοσιοποίησε τον παραπειστικό τίτλο της σκευωρίας
που έστηνε µε στόχο τη δίωξη δέκα πολιτικών αντιπάλων και την
εξόντωση συγκεκριµένων. Εσείς του ΣΥΡΙΖΑ που υποστηρίζατε
ότι πρέπει να εξεταστούν οι καταθέσεις ψευτοµαρτύρων, κου-
κουλοφόρων και ανθρώπων που είχαν οικονοµικά συµφέροντα
αθέµιτα και µη, που θίχτηκαν από τις πολιτικές του νοικοκυρέµα-
τος ή που κέρδισαν από τις πολιτικές του νοικοκυρέµατος, εσείς
που λέγατε µε εξεζητηµένη ευγένεια και δήθεν λεπτότητα «Μα
τι να κάνουµε; Να προχωρήσει η διερεύνηση και αφού είναι
αθώοι οι δέκα, θα δικαιωθούν», σήµερα τι θέση παίρνετε ακρι-
βώς; Θα αρνηθείτε να εξεταστούν οι σοβαρότατες καταγγελίες
των ανώτατων δικαστικών και των υψηλών αξιωµατούχων για το
στήσιµο της πολιτικής σκευωρίας και τη λειτουργία του παραδι-
καστικού;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε
Κεγκέρογλου.
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σήµερα θα ακολουθήσετε τις σκοπιµότητες της ηγετικής οµά-

δας, η οποία τη µία υποστηρίζει ότι η Βουλή δεν πρέπει να θάβει
τις δικογραφίες και την άλλη βάζει κοµµατική πειθαρχία για να
µην ψηφίσετε; Δεν θέλετε να συµβάλλετε να βγει όλη η αλήθεια
στο φως; Μία εξήγηση υπάρχει: Σας τρέφει το ψέµα και σας προ-
στατεύει το σκοτάδι αν δεν ψηφίσετε.

Το Κίνηµα Αλλαγής θα επιδιώξει µε όλες του τις δυνάµεις την
πλήρη διερεύνηση και την απόδοση ευθυνών, αποκρούοντας και
εκείνους που µέσα ή γύρω από τη Νέα Δηµοκρατία προωθούν
σασµούς, «διευθετήσεις αµοιβαίας ωφέλειας» δηλαδή, για σκε-
πασταρές ή αρχειοθετήσεις και εξιλαστήρια θύµατα.

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ Δικαιοσύνης, πότε θα µας εξηγήσετε,
γιατί εισηγηθήκατε στις 3 Αυγούστου την τροπολογία που εκ των
πραγµάτων εξυπηρετεί τους σκευωρούς; Πότε θα µιλήσετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Κεγκέ-
ρογλου.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Η προσβολή, λοιπόν, των θε-
σµών είναι τόσο βαριά, που δεν πρέπει να µείνει αναπάντητη.
Όταν διακυβεύεται το κράτος δικαίου και η ανεξαρτησία της δι-
καιοσύνης, δεν µπορούµε να κωφεύουµε και να σιωπούµε. Είναι
καθήκον της Βουλής να ερευνήσει σε βάθος ποιος το σχεδίασε,
ποιος το υλοποίησε, µε τι µέσα και µεθόδους και, κυρίως, τι επε-
δίωκε. Πιστεύω ακράδαντα, κύριε Πρόεδρε, ότι η δηµοκρατία, η
δικαιοσύνη και η αλήθεια τελικά πάντα νικούν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Διαπιστώνω ότι ο

κάθε οµιλητής, συναγωνίζεται τον προηγούµενο για το ποιος θα
πάει λίγο παραπάνω στον χρόνο. Θερµή παράκληση η ανοχή που
είπαµε στην αρχή, να µη γίνει κατάχρηση.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος από το ΚΚΕ, κ. Καραθανασόπου-
λος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Αν κάποιος σήµερα παρακολουθούσε την πρωινή συνεδρίαση
και παρακολουθεί και την απογευµατινή, θα έβλεπε δύο διαφο-
ρετικές εικόνες. Στην πρωινή συνεδρίαση η Νέα Δηµοκρατία, ο
ΣΥΡΙΖΑ και το ΚΙΝΑΛ ήταν µία αγαπηµένη οικογένεια. Γιατί ήταν
αγαπηµένη οικογένεια; Διότι είχαν να υπηρετήσουν τα ιερά και
τα όσια του συστήµατος, είχαν να υπηρετήσουν τα συµφέροντα
του κεφαλαίου από κοινού, είχαν να υλοποιήσουν και να αποδεχ-
θούν την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στη συγκεκριµένη
περίπτωση, για την περαιτέρω απελευθέρωση των σιδηροδρο-
µικών µεταφορών. Και ούτε γάτα ούτε ζηµιά. Από κοινού! 

Τώρα στη συζήτηση εδώ έχουµε µία όξυνση. Για ποιον σκοπό;
Για να πολώσουµε τον κόσµο, να δηµιουργήσουµε στρατόπεδα
µέσα στον λαό και να τον διαχωρίσουµε, για να συγκαλύψουµε
ότι υπάρχει µια τεράστια συµφωνία ανάµεσα στα τρία αυτά κόµ-
µατα. Κι αυτή η συµφωνία είναι η συνέχιση της αντιλαϊκής, της
ταξικής πολιτικής, της πολιτικής που επιβάλλει η Ευρωπαϊκή
Ένωση, της πολιτικής που ικανοποιεί τις ανάγκες του κεφαλαίου,
της αντιλαϊκής γενικότερα πολιτικής που κάνει όλο και πιο δύ-
σκολη τη θέση του λαού και συνολικά των λαϊκών στρωµάτων.

Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζετε πολύ καλά ότι το ΚΚΕ από την
πρώτη στιγµή που άνοιξε η συζήτηση για το σκάνδαλο της «NO-
VARTIS», ανέδειξε τα ζητήµατα τα οποία θα µπορούσαν ενδεχο-
µένως να συµβάλλουν τόσο στη διαλεύκανση της υπόθεσης όσο
και στην απόδοση των πολιτικών και των όποιων ενδεχόµενων
ποινικών ευθυνών, όπου υπήρχαν, χωρίς βεβαίως να έχουµε αυ-
ταπάτες. Γιατί έχουµε γνωρίσει πάρα πολλές εξεταστικές και
προανακριτικές επιτροπές που δεν έβγαλαν απολύτως τίποτα,
απλά συγκάλυψαν τα θέµατα.

Από αυτή τη σκοπιά το ΚΚΕ, τον Φλεβάρη του 2018, υποστή-
ριξε ότι το σκάνδαλο της υπόθεσης «NOVARTIS» πρέπει να δια-
λευκανθεί πλήρως, ότι η τότε προανακριτική επιτροπή υποχρεού-
νταν να κάνει ουσιαστική έρευνα και να µην περιοριστεί σε δια-
δικαστικά ζητήµατα. 

Ξεκαθαρίσαµε ταυτόχρονα ότι η ουσιαστική έρευνα περιλαµ-
βάνει εκ των ων ουκ άνευ και την αυτοπρόσωπη εµφάνιση όλων
των µαρτύρων, συµπεριλαµβανοµένων και των προστατευόµε-
νων µαρτύρων. Ξεκαθαρίσαµε, επίσης, ότι η ουσιαστική διερεύ-

νηση για το ΚΚΕ σηµαίνει και τη διερεύνηση των βαθύτερων αι-
τιών αυτών των σκανδάλων στον χώρο του φαρµάκου, όσο επί-
σης και την εξέταση συνολικά όλων αυτών των αιτιών που τα
έφεραν στην επιφάνεια, που δεν είναι άλλες από τους σφοδρό-
τατους ανταγωνισµούς ανάµεσα στις πολυεθνικές, που «σφάζον-
ται» κυριολεκτικά για τα µερίδια αγοράς και για τα κέρδη. 

Γιατί για το ΚΚΕ, κυρίες και κύριοι, το µεγάλο, το πραγµατικά
τεράστιο σκάνδαλο είναι από τη µια µεριά να υπάρχουν οι τερά-
στιες δυνατότητες που παρέχονται σήµερα λόγω της ανάπτυξης
των παραγωγικών δυνάµεων, της ανάπτυξης της τεχνολογίας και
της επιστήµης, και από την άλλη µεριά είναι ο όσο το δυνατόν
µικρότερος βαθµός ικανοποίησης των λαϊκών αναγκών των ευ-
ρυτέρων λαϊκών στρωµάτων που ζουν κάτω από συνθήκες ανέ-
χειας. 

Αυτή η ψαλίδα ανάµεσα στις δυνατότητες και στον βαθµό ικα-
νοποίησης όλο και διευρύνεται. Και δεν είναι µόνο η κρίση. Δεν
είναι µόνο ελληνικό το φαινόµενο. Είναι από τη µια µεριά η τερά-
στια συσσώρευση του πλούτου σε όλο και λιγότερα χέρια και
από την άλλη οι συνθήκες διαβίωσης των λαϊκών στρωµάτων στη
χώρα µας και αλλού. Είναι, δηλαδή, το ίδιο το σύστηµα που υπη-
ρετείτε το βασικό σκάνδαλο. 

Σε αυτό ακριβώς το πλαίσιο οι µονοπωλιακοί όµιλοι και οι πο-
λυεθνικές είναι πρόθυµοι να εξαγοράσουν, για να κατακτήσουν
όλο και µεγαλύτερα µερίδια αγοράς. Άλλωστε η «NOVARTIS»
κάνει ό,τι κάνουν και οι υπόλοιπες πολυεθνικές στον χώρο του
φαρµάκου. Δεν έκανε κάτι διαφορετικό. 

Η βάση του σκανδάλου, δηλαδή, είναι η εµπορευµατοποίηση
των λαϊκών αναγκών, η εµπορευµατοποίηση της υγείας και του
φαρµάκου, ο σφοδρός και ανελέητος ανταγωνισµός ανάµεσα
στις πολυεθνικές. 

Τονίστηκε εδώ από διάφορους οµιλητές, ποιες ήταν οι τερά-
στιες σπατάλες που υπήρχαν στον χώρο της δηµόσιας υγείας
και του φαρµάκου. Όµως το 2009 τότε που έφτασε στο peak,
όπως ισχυρίζονται, η δηµόσια δαπάνη για την υγεία, η αντίστοιχη
δαπάνη στην Ελλάδα υπολειπόταν κατά 1% από τον µέσο όρο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ο µέσος όρος δηµόσιας δαπάνης το
2009 στην Ευρωπαϊκή Ένωση ήταν 7,8% και στην Ελλάδα ήταν
µόλις 6,8%.

Συνέπεια των αντιλαϊκών µέτρων περικοπής της δηµόσιας δα-
πάνης στην υγεία είναι σήµερα να έχει κατρακυλήσει η δαπάνη
αυτή στη χώρα µας στο 5%, τη στιγµή που στην Ευρωπαϊκή
Ένωση παραµένει στο 7,8%. 

Αυτό τι είχε ως συνέπεια; Η συνέπεια είναι η εξής: Η ιδιωτική
χρηµατοδότηση των δαπανών για την υγεία στην Ελλάδα είναι
τέτοια, ώστε σήµερα να βρίσκεται η Ελλάδα ως η πέµπτη χώρα
στον κόσµο. Δηλαδή η ιδιωτική χρηµατοδότηση της δαπάνης κα-
τατάσσει την Ελλάδα στην πέµπτη θέση παγκοσµίως. Ποια είναι
η πρώτη; Βεβαίως οι Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής. Ακολουθούν
το Μεξικό, η Κορέα, η Χιλή και µετά η Ελλάδα.

Το 2009, η ιδιωτική δαπάνη ήταν µόλις 19,2%. Το 2015, µε τα
µέτρα των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας η ιδιω-
τική δαπάνη εκτοξεύτηκε στο 33,7% και επί ΣΥΡΙΖΑ έφτασε στο
45%. Να, λοιπόν, ποια είναι η εξέλιξη. 

Αυτό που είπε ο προηγούµενος οµιλητής ότι εµείς νοικοκυρέ-
ψαµε και εξοικονοµήσαµε χρήµατα, είναι µε άλλα λόγια η µετα-
φορά του βάρους από τα κρατικά ταµεία στις τσέπες του λαού.
Αυτό κάνατε και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ.
Μεταφέρατε, δηλαδή, ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι της φαρµακευ-
τικής δαπάνης στις τσέπες των λαϊκών στρωµάτων, µετακυλίον-
τας έτσι το βάρος αυτό. Το αποτέλεσµα είναι πλατιά λαϊκά
στρώµατα να πληρώνουν πανάκριβα την πρόσβαση στην υγεία
και στο φάρµακο, αλλά και να υπάρχουν ταυτόχρονα πολύ µε-
γάλα εµπόδια, τα οποία καθορίζουν την πρόσβασή τους ανάλογα
µε τις οικονοµικές τους δυνατότητες.

Έτσι, λοιπόν, σήµερα, πραγµατικά βλέπουµε να διεξάγονται
σκληροί εµπορικοί πόλεµοι µεταξύ κρατών, όπως Ηνωµένων Πο-
λιτειών, Ευρωπαϊκής Ένωσης, Γερµανίας, Κίνας και άλλων, που
εκφράζουν τον ανελέητο ανταγωνισµό ανάµεσα σε πολυεθνικές
επιχειρήσεις, σε πολυεθνικούς οµίλους σε διάφορους τοµείς και
µάλιστα µε πολύ υπαρκτό τον κίνδυνο αυτοί οι εµπορικοί πόλεµοι
να µη µείνουν µόνο στο οικονοµικό και εµπορικό κοµµάτι αλλά
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να επεκταθούν και σε άλλους τοµείς.
Ποιος αλήθεια πιστεύει ότι η ανάδειξη του σκανδάλου της

«NOVARTIS», δεν είχε σχέση µε την ενόχληση των Ηνωµένων Πο-
λιτειών από τον ανταγωνισµό των γερµανικών φαρµακοβιοµηχα-
νιών; Είναι ανταγωνισµός που αναπτύσσεται στο χώρο της φαρ-
µακοβιοµηχανίας αλλά και σε άλλους τοµείς.

Άρα είναι αφέλεια να πιστεύει κανείς ότι όλους αυτούς, όπως
για παράδειγµα οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, τους
έπιασε ο πόνος για να καταπολεµήσουν τη διαφθορά; Ενδιαφέ-
ρονται οι Ηνωµένες Πολιτείες για τη διαφθορά; Το βλέπουµε
πόσο ενδιαφέρονται, σκοτώνοντας κόσµο στη Συρία, στη Λιβύη
και σε µία σειρά άλλες περιοχές. 

Έτσι, λοιπόν, ο σκληρός και ανελέητος ανταγωνισµός, αυτός
ο πόλεµος, αυτό το ενδιαφέρον να αποκαλυφθούν τα σκάνδαλα,
δεν έχουν κανένα άλλο λόγο παρά πως θα διανεµηθούν τα
κέρδη, πώς θα γίνει το µοίρασµα των αγορών. Και γι’ αυτό βγάζει
ο ένας στη φόρα τα άπλυτα του άλλου. Και στο τέλος όλοι µαζί
τα κουκουλώνουν, όταν κατορθώσουν να φέρουν ένα συµβιβα-
σµό, ο οποίος συµβιβασµός, βεβαίως, πάντα είναι προσωρινός,
µέχρι να ξαναβγούν τα εµπορικά και οικονοµικά µαχαίρια. Αυτή
είναι η αντικειµενική βάση για ένα ατελείωτο δούναι και λαβείν
µεταξύ των οµίλων και των κυβερνήσεων. Και εκεί πάνω ανθίζει
η διαφθορά και τα σκάνδαλα.

Τώρα το πώς εξελίχθηκε, βεβαίως, τότε η ιστορία µε την προ-
ανακριτική επιτροπή, είναι γνωστό. Δύο-τρία σηµεία θέλουµε να
υπενθυµίσουµε. Πρώτον, µε κύρια ευθύνη της τότε κυβερνητικής
πλειοψηφίας του ΣΥΡΙΖΑ η υπόθεση έκλεισε στην προανακριτική
επιτροπή, χωρίς να γίνει καµµία εξέταση µαρτύρων και στοιχείων
-τα οποία υπήρχαν- χωρίς καµµία ουσιαστική διερεύνηση της
υπόθεσης από την Βουλή. Γιατί αυτή η διερεύνηση θα µπορούσε
να συµβάλλει στην επιτάχυνση της διερεύνησης της υπόθεσης
από τη δικαιοσύνη. 

Έτσι η υπόθεση της προανακριτικής επιτροπής εξελίχθηκε σε
µία στείρα δικοµµατική αντιπαράθεση βολική και για τον ΣΥΡΙΖΑ
αλλά και για τη Νέα Δηµοκρατία. Από τη µία µεριά ο ΣΥΡΙΖΑ να
κρατάει τη ροµφαία της µάχης κατά της διαφθοράς και του σά-
πιου παλιού πολιτικού συστήµατος, αξιοποιώντας ένα υπαρκτό
σκάνδαλο, αλλά την ίδια στιγµή να αρνείται την ουσιαστική διε-
ρεύνηση της υπόθεσης από την Βουλή και να συνεχίζει την ίδια
πολιτική µε τη Νέα Δηµοκρατία και το ΚΙΝΑΛ και στον τοµέα της
υγείας και του φαρµάκου, και από την άλλη η Νέα Δηµοκρατία
και το ΚΙΝΑΛ να καταγγέλλουν την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ για αθέµι-
τες παρεµβάσεις και µεθοδεύσεις στη δικαιοσύνη µε στόχο τη
σπίλωση στελεχών τους, χωρίς, βεβαίως, να µιλάνε -όπως και
τώρα- για την ουσία της υπόθεσης.

Το ΚΚΕ κατήγγειλε την τακτική της τότε κυβερνητικής πλει-
οψηφίας του ΣΥΡΙΖΑ, που έκλεισε το δρόµο για τη διερεύνηση
του σκανδάλου από τη Βουλή και αποχώρησε πολύ νωρίς -θα το
θυµάστε- από τις εργασίες της προανακριτικής επιτροπής, όταν
η τότε πλειοψηφία αρνήθηκε να προχωρήσει στην εξέταση µαρ-
τύρων και των προστατευόµενων µαρτύρων και έκλεισε άρον-
άρον την υπόθεση στην επιτροπή.

Επίσης θυµίζουµε ότι για τους ίδιους λόγους το κόµµα µας
αποχώρησε και από τις σχετικές ψηφοφορίες που ακολούθησαν
στην ολοµέλεια της Βουλής. Βεβαίως υπήρχαν υπάρχουν και θα
υπάρχουν παρεµβάσεις της εκάστοτε κυβέρνησης στην ηγεσία
της δικαιοσύνης. Άλλωστε δεν είναι τυχαίο ότι όλα αυτά τα κόµ-
µατα που άσκησαν την κυβερνητική πλειοψηφία, βολεύονται µε
την επιλογή της ηγεσίας της δικαιοσύνης από την εκάστοτε κυ-
βέρνηση, γιατί αυτή η επιλογή της ηγεσίας από την εκάστοτε κυ-
βέρνηση µπορεί να αποτελέσει µοχλό, για να ασκείται η όποια
πίεση και παρέµβαση στον χώρο της δικαιοσύνης.

Να θυµίσουµε εδώ πέρα –ανοίγοντας µια παρένθεση- ότι το
ΚΚΕ στη συζήτηση για την Αναθεώρηση του Συντάγµατος είχε
ζητήσει, όπως και στο παρελθόν είχε κάνει, την αλλαγή αυτού
του τρόπου επιλογής της ηγεσίας της δικαιοσύνης, στην κατεύ-
θυνση η επιλογή της ηγεσίας να µη γίνεται από την κυβέρνηση,
αλλά αυτή να εκλέγεται, δηλαδή η ηγεσία της Δικαιοσύνης, από
ένα ευρύτερο εκλεκτορικό σώµα. Όµως η πρόταση του ΚΚΕ
απορρίφθηκε µετά πολλών επαίνων.

Συνεπώς, όλα αυτά τα περί ανεξάρτητης δικαιοσύνης είναι έν-

τονα υποκριτικά από όποιον και αν ακούγονται και, βεβαίως, χρη-
σιµοποιούνται ως άλλοθι, ως εργαλείο στους διπολικούς καβγά-
δες.

Με την ευκαιρία να θυµίσουµε και να πούµε και µια κουβέντα
για τον νόµο περί ευθύνης Υπουργών. Το ΚΚΕ στην πρόσφατη
συνταγµατική Αναθεώρηση είχε ζητήσει την πλήρη κατάργηση
του άρθρου του Συντάγµατος και του σχετικού νόµου, ώστε να
φύγουν όλα µα όλα τα εµπόδια, τα οποία εµπόδιζαν την άσκηση
ποινικής δίωξης κατά των Υπουργών και να έχουν οι Υπουργοί
την ίδια µεταχείριση όπως οι υπόλοιποι πολίτες. Όµως και αυτή
την πρόταση του ΚΚΕ την απορρίψατε. 

Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω µε το εξής: Τώρα τι έχουµε;
Έχουµε την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για την συγκρό-
τηση µιας νέας προκαταρκτικής επιτροπής, δηλαδή µια απλή αν-
τιστροφή των ρόλων στις σηµερινές συνθήκες. Η Νέα Δηµο-
κρατία σήµερα από τη θέση της κυβερνητικής πλειοψηφίας ζητά
την συγκρότηση προκαταρκτικής επιτροπής για να διερευνηθεί
τί; Οι αθέµιτες παρεµβάσεις στο έργο των ανακριτικών αρχών
από τον αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης, αθέµιτες παρεµβά-
σεις που έγιναν, όπως λέει η Νέα Δηµοκρατία, κατά τη διερεύ-
νηση του σκανδάλου της «NOVARTIS». Πουθενά, µα πουθενά,
όµως, στην πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας δεν υπάρχει κου-
βέντα για να γίνει και να συνεχίσει η διερεύνηση του σκανδάλου
της «NOVARTIS» από την προανακριτική επιτροπή, µόνο για τις
αθέµιτες παρεµβάσεις. 

Άρα η πρότασή της αυτή δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε
την ανάγκη ουσιαστικής διερεύνησης της ουσίας τους σκανδά-
λου αλλά εξυπηρετεί άλλους στόχους, δηλαδή στο πλαίσιο της
γενικότερης δικοµµατικής αντιπαράθεσης και τις γενικότερες
διεργασίες, οι οποίες γίνονται για την αναδιάταξη και την ανα-
µόρφωση του αστικού πολιτικού συστήµατος. Εξυπηρετεί τη συ-
στηµατική προσπάθεια, την οποία κάνει η Νέα Δηµοκρατία να
συσκοτίσει τον χαρακτήρα της κυβερνητικής πολιτικής, τον αν-
τιλαϊκό, τον ταξικό, τον αντεργατικό, ο οποίος αποκαλύπτεται
ανάγλυφα και µε το πολυνοµοσχέδιο για την ανάπτυξη, το οποίο
είναι ένα αντεργατικό έκτρωµα, αλλά και το προσχέδιο του κρα-
τικού προϋπολογισµού για το 2020 που διατηρεί τον αντιλαϊκό,
ταξικό του χαρακτήρα.

Με άλλα λόγια, όπως στο παρελθόν έκανε η κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ, όπως στο παρελθόν έφραξε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ τον
δρόµο στην ουσιαστική διερεύνηση του σκανδάλου «NOVARTIS»
από τη Βουλή και το αξιοποίησε για τις δικές της ιδιαίτερες κοµ-
µατικές επιδιώξεις, το ίδιο, µα το ίδιο ακριβώς επιχειρεί σήµερα
να κάνει η κυβερνητική πλειοψηφία της Νέας Δηµοκρατίας.

Από την άποψη αυτή, βεβαίως, είναι υποκριτική και η στάση
του ΣΥΡΙΖΑ, που τώρα ζητά τάχα την ουσιαστική διερεύνηση της
υπόθεσης όταν δεν το έκανε ως κυβερνητική πλειοψηφία. Αυτή
την τακτική -το λέµε καθαρά- ως ΚΚΕ δεν µπορούµε να τη νοµι-
µοποιήσουµε, γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο και δεν θα πάρουµε
µέρος στην διαδικασία της ψηφοφορίας -όχι της συζήτησης, της
ψηφοφορίας- για την συγκρότηση της προανακριτικής επιτρο-
πής.  

Εάν συγκροτηθεί η προανακριτική επιτροπή, που έτσι φαίνεται
ότι θα γίνουν τα πράγµατα, εµείς θα πάρουµε µέρος στις εργα-
σίες επαναφέροντας τη θέση µας για πλήρη διερεύνηση της υπό-
θεσης µε την εξέταση όλων των στοιχείων και όλων των µαρτύ-
ρων χωρίς καµία εξαίρεση ούτε των λεγόµενων προστατευόµε-
νων µαρτύρων για να εξεταστούν όλοι. 

Προειδοποιούµε και πάλι ότι αν αυτό δεν συµβεί, εµείς σε παι-
χνίδια και κάλπικες αντιπαραθέσεις δεν θα παίξουµε και ο καθέ-
νας ας αναλάβει τις ευθύνες του. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Πριν δώσω τον λόγο
στον επόµενο οµιλητή, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι ο συνά-
δελφος κ. Γεώργιος Καµίνης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας
στο εξωτερικό, από 9-10-2019 έως 11-10-2019. 

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.  
Τον λόγο έχει τώρα ο συνάδελφος από τη Ελληνική Λύση, ο κ.

Κωνσταντίνος Χήτας.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµοι κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να πω ότι επανήλθαµε

σε µια κανονικότητα. Ήµασταν αρκετοί στο ξεκίνηµα, αλλά τώρα
επανήλθαµε σε µια κανονικότητα. 

Βρισκόµαστε σήµερα εδώ, για να αποφασίσουµε αν συντρέ-
χουν λόγοι, προκειµένου να συγκροτηθεί µια ειδική επιτροπή που
θα εξετάσει τυχόν ευθύνες του κ. Παπαγγελόπουλου για τη γνω-
στή υπόθεση «NOVARTIS». Επί της ουσίας είµαστε εδώ, γιατί µε
τριάντα υπογραφές Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας, πήραµε
µια κοινοβουλευτική εντολή να συζητήσουµε το εν λόγω θέµα.
Μια υπόθεση αναµφίβολα πολύ σηµαντική, δεν χωρά αµφιβολία.
Αυτή, λοιπόν, η συγκέντρωση των τριάντα υπογραφών µας υπο-
χρεώνει -και καλά κάνει- να τη συζητήσουµε. Ό,τι ακριβώς ζη-
τάµε και εµείς εδώ και τρεις µήνες. Τριάντα υπογραφές ζητάµε
για ένα άλλο θέµα, επίσης σηµαντικό -και θα έλεγα για ακόµη πιο
σηµαντικό ή το ίδιο σηµαντικό, αν θέλετε, από τους συναδέλ-
φους της Νέας Δηµοκρατίας- για να συζητήσουµε στη Βουλή τις
πιθανές ευθύνες του κ. Κοτζιά, για την κατάπτυστη Συµφωνία
των Πρεσπών. Όπως φαίνεται, για τους Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας ή, αν θέλετε και πιο συγκεκριµένα, για τους Μακεδό-
νες Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, η υπόθεση αυτή δεν είναι
το ίδιο σηµαντική ή έστω σηµαντική για να συγκεντρωθούν αυτές
οι τριάντα υπογραφές. 

Θέλω να ξεκαθαρίσω κατ’ αρχάς ως εκπρόσωπος αυτή τη
στιγµή της Ελληνικής Λύσης ότι εδώ δεν βρισκόµαστε, για να
υποκαταστήσουµε τη δικαιοσύνη. Στόχος µας είναι να συζητή-
σουµε πολιτικά για µια υπόθεση που ακόµη δεν έχει ξεκαθαρίσει
αν είναι σκάνδαλο ή πολιτική σκευωρία. Σκάνδαλο ή σκευωρία;
Κάποια στιγµή, πριν από περίπου είκοσι πέντε-τριάντα µέρες,
µας θύµισε ο κ. Κεγκέρογλου πόσο πολύ είχαν σηκωθεί οι τόνοι
στην υπόθεση «NOVARTIS», πώς καθηµερινά παρακολουθού-
σαµε µε κοµµένη την ανάσα τους ψηλούς τόνους ένθεν κακείθεν
και ξαφνικά τα πνεύµατα ηρέµησαν. Ο κ. Γεωργιάδης ηρέµησε,
ο κ. Τσίπρας βγήκε από το κάδρο και όλα έγιναν φυσιολογικά.

Στόχος µας είναι να συζητήσουµε πολιτικά για µια υπόθεση
που, όπως σας είπα, δεν έχουµε ξεκαθαρίσει ακόµη -και αυτό
είναι το κακό για τον Έλληνα πολίτη- αν είναι σκευωρία ή σκάν-
δαλο. Είναι, όµως, µια υπόθεση στην οποία εµπλέκονται εν ενερ-
γεία πολιτικά πρόσωπα. Και µόνο για αυτόν τον λόγο η Βουλή
των Ελλήνων οφείλει να ασχοληθεί µε την υπόθεση αυτή. 

Ο λαός µας λέει: «Καλύτερα να σου βγει το µάτι παρά το
όνοµα!». Είναι σχεδόν βέβαιο ότι το όνοµα σας έχει βγει. Εµάς
µας έχουν βγει τα µάτια από αυτά που διαβάσαµε στη δικογρα-
φία για πιθανά αδικήµατα. Και αναφέρω: ηθική αυτουργία για κα-
τάχρηση εξουσίας, πρόκληση εγκλήµατος και προσφορά σε
τέλεση εγκλήµατος, ηθική αυτουργία σε παράβαση καθήκοντος
και παράβαση καθήκοντος, ηθική αυτουργία σε ψευδορκία, απι-
στία προς την υπηρεσία, παθητική δωροδοκία και δωροληψία.

Ξαναλέω και το τονίζω. Δεν είµαστε εµείς αρµόδιοι για να κρί-
νουµε αν ευσταθεί ή όχι το συγκεκριµένο κατηγορητήριο. Σε
κάθε περίπτωση, όµως, δεν µπορούµε να κλείσουµε τα µάτια σε
µια υπόθεση που έχει προκαλέσει ζηµιές στο δηµόσιο µε παρά-
νοµες αµοιβές, ύψους πολλών δισεκατοµµυρίων ευρώ σε βάρος
φυσικά του Έλληνα πολίτη. Όλες στην πλάτη του σοβαρά άρρω-
στου Έλληνα φορολογούµενου πολίτη.

Όσο εµείς φυσικά χρονοτριβούµε –και ακόµη και τώρα αυτό
κάνουµε- όπως παραδοσιακά γίνεται τα τελευταία χρόνια, συµ-
βαίνουν τα εξής: 

Πρώτον, τα χρήµατα µάλλον έχουν κάνει φτερά. Ποτέ δεν θα
ήµαστε σε θέση να τα εντοπίσουµε και πόσο µάλλον να τα επι-
στρέψουµε στα ελληνικά ταµεία. 

Δεύτερον, η «NOVARTIS» κάνει πάρτι µε κέρδη, αφού για κάθε
10 σεντς του ευρώ αύξηση –το έχουµε πει αρκετές φορές από
το Βήµα της Βουλής- η «NOVARTIS» κέρδιζε πακτωλό χρηµάτων. 

Τρίτον, εκατοντάδες γιατροί έπιναν και πίνουν στην υγεία των
κορόιδων. 

Τέταρτον, είναι άγνωστες οι συνέπειες απ’ αυτό το φαγοπότι
στους χιλιάδες ασθενείς, τους οποίους δεν χτύπησε µόνο η
µοίρα, αλλά αυτό το κύκλωµα τους θυσίαζε ως νέες «Ιφιγένειες»
στον βωµό του αθέµιτου και παράνοµου κέρδους. 

Δυστυχώς, η όλη συζήτηση έχει χάσει το νόηµά της και πλέον

το µόνο που καταφέρνουµε είναι να αποπροσανατολίζουµε την
κοινή γνώµη. Πετάτε τη µπάλα στην κερκίδα, µε λίγα λόγια, ασχο-
λούµαστε µε την πιθανότητα ευθύνης ή όχι του κ. Παπαγγελό-
πουλου, χωρίς να µπορούµε να δώσουµε απαντήσεις στους
Έλληνες για όλα τα παραπάνω. 

Μη θεωρήσετε, όµως, ότι η Ελληνική Λύση πιστεύει ότι η συ-
ζήτηση για τις ευθύνες πολιτικών προσώπων είναι ήσσονος ση-
µασίας. Κάθε άλλο, το αντίθετο, όταν ολοκληρωθεί αυτή η δια-
δικασία, θα πρέπει να είµαστε ξεκάθαροι για την όποια µας από-
φαση. Πρέπει να µιλήσουµε µε αλήθειες στους Έλληνες και να
είµαστε σε θέση να δικαιολογήσουµε την όποια απόφαση πά-
ρουµε, είτε στείλουµε την υπόθεση στη δικαιοσύνη είτε η επι-
λογή µας είναι να µπει ο Ρασπούτιν και οι υπόλοιποι στο ράφι. Η
γυναίκα του Καίσαρα δεν πρέπει να είναι, αλλά πρέπει να φαίνε-
ται και τίµια. Το ίδιο ισχύει και για τους πολιτικούς και δυστυχώς
έχουµε δώσει δικαίωµα στους Έλληνες πολίτες να πιστεύουν ότι
το πολιτικό σύστηµα δεν είναι καθαρό και ότι όλοι βράζουµε στο
ίδιο καζάνι. Αυτή η εντύπωση µου δηµιουργήθηκε προηγουµέ-
νως, όταν οι τρεις σας που κυβερνήσατε από τη Μεταπολίτευση
και µετά δηµιουργήσατε όλα αυτά τα κακά για την χώρα µας.

Προσωπικά, λοιπόν, δεν δέχοµαι ότι όλο το πολιτικό σύστηµα
είναι βρώµικο. Έχω την απαίτηση από τον ίδιο µου τον εαυτό αρ-
χικά και από την Εθνική Αντιπροσωπεία στη συνέχεια, όταν ολο-
κληρωθεί αυτή η διαδικασία, η όποια απόφαση να είναι κρυστάλ-
λινη, να µην επιδέχεται καµία αµφισβήτηση, καµία σκιά. Αυτός
πρέπει να είναι ο στόχος: Η υπόθεση της «NOVARTIS» να φτάσει
σε µια οριστική λύση και όχι σ’ ένα οριστικό κουκούλωµα.

Φυσικά, το τεκµήριο της αθωότητας αποτελεί θεµελιώδη αρχή
του ποινικού µας δικαίου. Οφείλουµε να το σεβαστούµε, όπως
σεβόµαστε και την αρχή της δίκαιης δίκης. Πάνω απ’ όλα, όµως
σεβόµαστε την αρχή της αναζήτησης της αλήθειας και εκεί είναι
το νόηµα. Αυτό, όµως, είναι η δουλειά της δικαιοσύνης και µόνο
της δικαιοσύνης. Της δικαιοσύνης, όµως, την οποία επικαλούµα-
στε όλοι σήµερα εδώ, που µέσα στη δικογραφία φέρεται να δέ-
χεται παρεµβάσεις στο έργο της. Φυσικά και πρέπει να χυθεί
άπλετο φως και σ’ αυτές τις υπόνοιες. Αυτό πρέπει να επιδιώ-
ξουµε, εάν θέλουµε να έχουµε ένα σύγχρονο κράτος, ένα κράτος
δικαίου, µε σαφή διάκριση εξουσιών.

Εάν φυσικά αποδειχθούν αληθινά τα όσα καταγγέλλονται για
την εµπλοκή πολιτικών στο έργο της δικαιοσύνης, είναι δεδοµένο
ότι θα πρέπει να προβληµατιστούµε και ως πολίτες αυτού του
κράτους, αλλά και ως µέλη του ελληνικού Κοινοβουλίου. Και πρέ-
πει να το κάνουµε, γιατί πολύ απλά τέτοιες υπόνοιες λειτουργούν
ως ωρολογιακή βόµβα στα θεµέλια του δηµοκρατικού πολιτεύ-
µατος.

Στο πλαίσιο αυτό, η Ελληνική Λύση πιστεύει ακράδαντα ότι κα-
νένας µα κανένας δεν είναι υπεράνω του νόµου. Αντίθετα, όλοι
είναι ίσοι ενώπιον του νόµου και πρέπει να κρίνονται από τα δι-
καστήρια, χωρίς καµµία εξαίρεση, χωρίς καµµία ειδική µεταχεί-
ριση. Άρα θα πρέπει η ποινική ευθύνη των Υπουργών να ταυ-
τίζεται µε την ποινική ευθύνη των πολιτών. Ξεκάθαρα πράγµατα.
Σε περιπτώσεις, λοιπόν, που έχουν να κάνουν µε δηµόσιο συµ-
φέρον, µε κοινωνικά αγαθά και µε διαχείριση δηµοσίου χρήµατος
επιβάλλεται οι αρµόδιοι της πολιτικής ηγεσίας να δικάζονται από
ποινικά δικαστήρια, όπως κάθε Έλληνας πολίτης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προηγούµενη Βουλή, δυστυ-
χώς, δεν θεώρησε πως πρέπει να αναθεωρηθεί το άρθρο 86 του
Συντάγµατος. Ωστόσο η Ελληνική Λύση ακόµα και τώρα και στην
Αναθεώρηση του Συντάγµατος, η οποία βρίσκεται σε εξέλιξη,
πρεσβεύει ξεκάθαρα ότι το άρθρο 86 του Συντάγµατος πρέπει
να καταργηθεί πλήρως, καθότι κλείνει το µάτι στην ατιµωρησία
των Υπουργών. Παρ’ όλα αυτά, όµως, καµµία κυβέρνηση µέχρι
σήµερα δεν τόλµησε να κάνει την υπέρβαση, παρά το γεγονός
ότι στο παρελθόν πάρα πολλές φορές υπήρξαν ευκαιρίες για να
αναθεωρήσουµε το Σύνταγµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα από της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χήτα για τον περιορισµό του χρόνου.
Ολοκληρώνουµε τον πρώτο κύκλο των κυρίων εισηγητών µε

την κ. Μπακαδήµα από το ΜέΡΑ25.
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ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, µετά µπορώ να
ζητήσω τον λόγο επί προσωπικού; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ναι, θα σας δώσω τον
λόγο.

Κυρία Μπακαδήµα, έχετε τον λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σήµερα εδώ για

να συζητήσουµε το αίτηµα που κατατέθηκε από τριάντα Βουλευ-
τές της κυβερνώσας παράταξης αναφορικά µε τη σύσταση και
διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης για τον Δηµήτρη Παπαγ-
γελόπουλο, τέως Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων. Καλούµαστε, λοιπόν, να
αποφασίσουµε αν θα συσταθεί ή όχι επιτροπή.

Έχουµε σαφέστατα να κάνουµε µε τη συνέχιση της υπόθεσης
«NOVARTIS» και µε ένα ακόµη επεισόδιο αυτής. Τώρα η Νέα Δη-
µοκρατία επιθυµεί και επιχειρεί να στοιχειοθετήσει το επιχείρηµα
πως κάθε διασύνδεση στελεχών της µε την υπόθεση είναι σύλ-
ληψη και ενορχήστρωση του ίδιου του κ. Παπαγγελόπουλου.

Το συγκεκριµένο αίτηµα αιτιολογείται µε το σκεπτικό πως κατά
την άσκηση των καθηκόντων του παρενέβαινε στο έργο της δι-
καιοσύνης ζητώντας από τους αρµόδιους εισαγγελείς που χειρί-
ζονταν την υπόθεση της «NOVARTIS» να διαβιβάσουν τη
δικογραφία στη Βουλή και επιθυµούσε να ενηµερώνεται και στη
συνέχεια, φυσικά, να προβαίνει σε αξιολογήσεις στοιχείων της
δικογραφίας και µάλιστα κάνοντας χρήση δηµόσιου βήµατος,
δηµοσιοποιώντας τα, προτού ανοίξει η ίδια η δικογραφία. Αυτά
σύµφωνα πάντα µε τις καταθέσεις της κ. Ελένης Ράικου.

Σε αυτό το σηµείο και πριν προχωρήσω στην παρουσίαση της
θέσης του ΜέΡΑ25 επί του θέµατος θα µου επιτρέψετε να επι-
σηµάνω πως σύµφωνα µε τα σχετικά µε την προκαταρκτική εξέ-
ταση άρθρα του Κανονισµού της Βουλής, τα άρθρα 153 έως και
158, και συγκεκριµένα σύµφωνα µε το άρθρο 156 και την παρά-
γραφο 4 αυτού, «η προκαταρκτική εξέταση έχει όλες τις αρµο-
διότητες του Εισαγγελέα Πρωτοδικών όταν αυτός ενεργεί
προκαταρκτική εξέταση.».

Ως ΜέΡΑ25 θεωρούµε αδιανόητο να λειτουργεί η Βουλή σαν
δικαστικό σώµα ενώ είναι καθαρά νοµοθετικό όργανο. Οι Βου-
λευτές ασκούν νοµοθετική εξουσία και δεν µπορούν ούτε και
πρέπει να είναι ανακριτές και εισαγγελείς. Δεν είναι µέρος του
ρόλου τους. Ούτε ψηφίστηκαν από τον ελληνικό λαό για να διε-
ρευνούν δικαστικές υποθέσεις, να προχωρούν σε ποινικές αξιο-
λογήσεις, να εξετάζουν µάρτυρες, να συλλέγουν στοιχεία, να
συγγράφουν δικαστικά πορίσµατα και κατηγορητήρια.

Με την µετατροπή των Βουλευτών σε ένα µικτό σώµα νοµοθε-
τικό-δικαστικό διασαλεύεται, χωρίς καµµία αµφιβολία, η από το
Σύνταγµα προβλεπόµενη διάκριση των εξουσιών και αλλοιώνεται
και αυτός ο ίδιος ο χαρακτήρας των πορισµάτων που προκύ-
πτουν από τις εξεταστικές και προκαταρκτικές επιτροπές µιας
και τα ίδια τα πορίσµατα έχουν έναν διττό ρόλο, είναι τόσο πολι-
τικά όσο και νοµικά, έχουν στοιχεία και από τα δύο.

Η συγκεκριµένη διασάλευση της διάκρισης των εξουσιών κα-
ταδεικνύεται και από κάτι ακόµη. Από το γεγονός ότι, κάθε φορά,
κάθε κόµµα που εκπροσωπείται στην εκάστοτε επιτροπή προβαί-
νει στην έκδοση διαφορετικού πορίσµατος το καθένα, σύµφωνα
µε το εκάστοτε προαποφασισµένο κοµµατικό συµπέρασµα, χρη-
σιµοποιώντας τα στοιχεία που έχουν συλλεχθεί κατά το δοκούν
και µε στόχο να υποστηριχθεί και τα στοιχειοθετηθεί µία κατηγο-
ρία που έχει ήδη αποφασισθεί. Ως εκ τούτου η δυνατότητα δίω-
ξης ή όχι δεν εναπόκειται στην αντικειµενική δικαστική κρίση, ως
θα όφειλε, αλλά αφήνεται σε µικροπολιτικά συµφέροντα και κοµ-
µατικές νόρµες. 

Επιπλέον, δεν είναι δυνατό, ως εκπρόσωποι των πολιτών και
σαν εκείνοι που νοµοθετούν και χαράσσουν την πορεία της
χώρας, να επιτρέπουµε και να κλείνουµε τα µατιά στη µετατροπή
της Βουλής σε εισαγγελική αρχή, αφήνοντας περιθώριο οποι-
οδήποτε υλικό προκύπτει µέσα από αυτήν τη διαδικασία να χρη-
σιµοποιείται καθαρά για λόγους προπαγάνδας και
αλληλοεπιθέσεων µεταξύ πολιτικών αντιπάλων, αλλά και για να
δίνει τροφή στα µέσα µαζικής επικοινωνίας µε κυρίως παραπο-
λιτικό υλικό, και ακολουθώντας την κλασική τακτική της επίθεσης
σε πολιτικούς αντιπάλους, χτυπώντας τους στο πεδίο της ηθικής

ακεραιότητας.
Σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να αναφερθώ στην πρόταση του

ΜέΡΑ25 –και θα καταλάβετε γιατί το κάνω- για τη δηµιουργία
ενός σώµατος δίωξης πολιτικού και µεγαλοεπιχειρηµατικού εγ-
κλήµατος, που θα έχει ως στόχο την αποτελεσµατική καταπολέ-
µηση της διαφθοράς και της διαπλοκής πολιτικού προσωπικού,
αλλά και της εγχώριας ολιγαρχίας, που τείνει να πλουτίζει σε
βάρος του ελληνικού λαού που στενάζει υπό τη µέγγενη των πο-
λιτικών αυστηρής λιτότητας που του επιβάλλονται. 

Φυσικά η δηµιουργία ενός τέτοιους σώµατος θα τερµάτιζε την
πρακτική που ακολουθείται µέχρι τώρα και αφορά τη σύσταση
τέτοιων εξεταστικών επιτροπών και προκαταρκτικών επιτροπών
και τη µετατροπή των Βουλευτών σε εισαγγελείς. 

Το Σώµα αυτό θα λειτουργεί µε πλήρη ανεξαρτησία από την
εκτελεστική εξουσία. Θα απαρτίζεται από εισαγγελικούς λειτουρ-
γούς, ώστε να διασφαλίζεται όποια δράση απαιτεί εισαγγελική
παρέµβαση ή ένταλµα, για παράδειγµα ένα ένταλµα ανοίγµατος
τραπεζικού λογαριασµού, καθώς και εξειδικευµένο αστυνοµικό
προσωπικό που θα έχει τις απαραίτητες γνώσεις σχετικά µε τις
νέες τεχνολογίες, τη συλλογή και ανάλυση στοιχείων και -το βα-
σικότερο όλων- τις αναγκαίες χρηµατοοικονοµικές γνώσεις για
την παρακολούθηση των χρηµατοροών και των διαδροµών του
χρήµατος σε κάθε υπόθεση.

Με τον τρόπο αυτόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα έχουµε
την πλήρη διάκριση των εξουσιών, όπως και τη διασφάλιση πως
το Κοινοβούλιο θα διατηρεί αποκλειστικά τη νοµοθετική του ιδιό-
τητα.

Παράλληλα και πάντα σύµφωνα µε την προγραµµατική δέ-
σµευση του ΜέΡΑ25 για πλήρως δηµοκρατικό έλεγχο της δικαιο-
σύνης, το προτεινόµενο Σώµα θα τελεί υπό την εποπτεία του
ΔΙΑΣΚΕΠ δικαιοσύνης, που είναι Διαβουλευτικό Σώµα Κληρωτών
και Εκλεγµένων Πολιτών το οποίο, σύµφωνα µε το εκλογικό µας
πρόγραµµα, θα αποτελείται από ενενήντα άτοµα, τα δύο τρίτα
των οποίων θα είναι κληρωτοί και το ένα τρίτο εκλεγµένοι πολί-
τες- εκπρόσωποι των κοµµάτων, πάντα σύµφωνα µε την εκλογική
τους δύναµη. Οι κληρωτοί θα προέρχονται κατά το ήµισυ από
τον γενικό πληθυσµό και κατά το έτερο ήµισυ από το δικαστικό
Σώµα. Έτσι, φρονούµε πως διασφαλίζεται ουσιαστικά η ανεξαρ-
τησία της δικαιοσύνης, εφόσον προκύπτει δηµοκρατικά από ένα
πλήρως αντιπροσωπευτικό όργανο.

Επιστρέφοντας, τώρα, στο αίτηµα που συζητάµε σήµερα και
κατόπιν όλων των παραπάνω, το ΜέΡΑ25 θα ψηφίσει «παρών»,
αρνούµενο να λάβει µέρος στην, για µία ακόµη φορά, επιχειρού-
µενη διασάλευση της διάκρισης των εξουσιών που το µόνο που
καταφέρνει είναι να υποβαθµίζει το Κοινοβούλιο και να µετατρέ-
πει τους Βουλευτές σε δικαστές και ενόρκους.

Αρνούµαστε να συµµετέχουµε σε µια διαδικασία που δεν έχει
ουσιαστικό λόγο ύπαρξης και το µόνο που θρέφει είναι η προ-
παγάνδα και οι µικροπολιτικές σκοπιµότητες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε την κ.
Μπακαδήµα. Έχει ζητήσει τον λόγο επί προσωπικού η κ. Μπακο-
γιάννη.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, ο εκλεκτός συ-
νάδελφος, ο κ. Λάππας, µου έκανε την τιµή να αναφερθεί δύο
φορές κατά τη διάρκεια της πρωτολογίας του σε µια επερώτηση
την οποία είχα καταθέσει το 2011.

Κύριε συνάδελφε, αν µπορούσα να την ξανακαταθέσω, να την
υπογράψετε και εσείς, θα την ξανακατέθετα. Διότι το θέµα του
σκανδάλου στην υγεία είναι υπαρκτό, όπως επίσης είναι υπαρ-
κτές οι υπερτιµολογήσεις, οι γιατροί, τα φακελάκια του ΕΣΥ και
όλα αυτά τα οποία βεβαίως δεν τιµούν κανέναν ο οποίος υπηρέ-
τησε τον χώρο αυτόν.

Γι’ αυτό ακριβώς, όµως, κύριε συνάδελφε, σας µεµφόµαστε.
Διότι αν και διακεκριµένος νοµικός, θα είχατε κοπεί στην έκθεση
µε την πρωτολογία σας. Και θα είχατε κοπεί, διότι αντί να κάνετε
πραγµατικά µια έρευνα ως ΣΥΡΙΖΑ, που ήσασταν νέα κυβέρνηση,
που θα µπορούσατε να κάνετε µια έρευνα σε βάθος και να ψά-
ξετε τα κακώς κείµενα στον χώρο της υγείας, χρησιµοποιήσατε
τον τίτλο για να σπιλώσετε τους πολιτικούς σας αντιπάλους.

3160 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Τους κρεµάσατε στα µανταλάκια και κάνατε και το λάθος να σας
ξεφύγει ότι η πλειονότητα αυτών που κρεµάσατε στα µανταλά-
κια, όπως ο κ. Λοβέρδος, ο κ. Γεωργιάδης και άλλοι, ήταν οι κατ’
εξοχήν εκείνοι Υπουργοί που µείωσαν τη φαρµακευτική δαπάνη
και δεν την αύξησαν.

Άρα, κύριε συνάδελφε, το πρόβληµα είναι υπαρκτό, µην µπερ-
δεύεστε. Η σκευωρία η πολιτική είναι κάτι άλλο. Και χάσαµε,
κύριε συνάδελφε -και θέλω να µε ακούσετε σε αυτό-, και µέσα
σας το ξέρετε όλοι σας καλά, τέσσερα χρόνια από το να ψά-
ξουµε ουσιαστικά το ποια είναι τα κακώς κείµενα στην υγεία. Την
ευθύνη, δυστυχώς, την έχει ακέραια ο ΣΥΡΙΖΑ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε την κ.

Μπακογιάννη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Λάππα, µην

ανοίξουµε διάλογο τώρα.
Τον λόγο δίνω στην Πρόεδρο του Κινήµατος Αλλαγής, την κ.

Γεννηµατά.
Ορίστε, κυρία Γεννηµατά, έχετε τον λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος του Κινήµατος

Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν µπω στο θέµα που συζη-

τούµε, θέλω να σταθώ σε µείζονα εθνικά ζητήµατα, τα οποία, δυ-
στυχώς, βρίσκονται σε φάση όξυνσης και δηµιουργούν εύλογη
ανησυχία στον ελληνικό λαό.

Η τουρκική προκλητικότητα περνά πια από τα λόγια στην
πράξη. Η δράση του «Γιαβούζ» στην κυπριακή ΑΟΖ χαρακτηρί-
στηκε ήδη από την κυπριακή κυβέρνηση ως δεύτερη εισβολή.
Προσλαµβάνει ακραίες και επικίνδυνες µορφές επιθετικής παρα-
βίασης των κανόνων του Διεθνούς Δικαίου, αλλά και των κυριαρ-
χικών δικαιωµάτων της Κύπρου. 

Θεωρώ, λοιπόν, απολύτως επιβεβληµένο το Ευρωπαϊκό Συµ-
βούλιο στην επικείµενη σύνοδό του να ασχοληθεί σοβαρά µε το
θέµα και να πάρει συγκεκριµένες αποφάσεις, συγκεκριµένα µέτ-
ρα µε πραγµατικό αντίκρισµα.

Στο προσφυγικό - µεταναστευτικό, όλοι κατανοούν πως η Κυ-
βέρνηση αντιδρά σπασµωδικά, χωρίς στρατηγική και δυστυχώς
εγκλωβίζεται στο πλαίσιο των απαράδεκτων δεσµεύσεων Τσίπρα
που του επέβαλε το προηγούµενο διάστηµα η κ. Μέρκελ.

Το επαναλαµβάνω: Επιµένω στην ανάγκη να τεθεί ως πρώτη
εθνική προτεραιότητα η αλλαγή της κοινής δήλωσης Ερντογάν -
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτή αποτελεί την κύρια αιτία για τη µε-
τατροπή των νησιών µας, αλλά και συνολικά της χώρας σε µό-
νιµη αποθήκη ψυχών, κάτι που οδηγεί αναπόφευκτα στις απα-
ράδεκτες και ντροπιαστικές καταστάσεις τύπου Μόριας, αλλά
βεβαίως δηµιουργεί και πολύ σοβαρά προβλήµατα στην καθηµε-
ρινότητα των πολιτών.

Ενώ όλα αυτά είναι σε εξέλιξη, πληροφορηθήκαµε τη νέα ανα-
βαθµισµένη Αµυντική Συµφωνία Ελλάδας και Ηνωµένων Πολι-
τειών. Μια τέτοια συµφωνία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
έπρεπε να συνδέεται µε την πραγµατική αναβάθµιση του γεωπο-
λιτικού ρόλου και την αµυντική θωράκιση της Ελλάδας. Για τη
συγκεκριµένη συµφωνία, όµως, µάθαµε µέχρι στιγµής τι δώσαµε.
Και δώσαµε πολλά. Δεν µάθαµε, όµως, τι και αν πήραµε κάτι ως
αντάλλαγµα. Και δεν εννοώ, βέβαια, τα ανέξοδα ευχολόγια του
κ. Ποµπέο. 

Έχουµε ζητήσει και περιµένουµε αναλυτική ενηµέρωση. Και
θα επανέλθουµε στο θέµα αυτό. Εξάλλου, όλα αυτά τα ζητήµατα
προτίθεµαι να τα θέσω και την Παρασκευή στον Πρωθυπουργό,
σε συνάντηση που θα έχουµε στο γραφείο του στη Βουλή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν από ενάµιση χρόνο, σε αυτή

εδώ την Αίθουσα, συζητούσαµε το αίτηµα της Κυβέρνησης τότε
ΣΥΡΙΖΑ για την προκαταρκτική εξέταση της υπόθεσης «NOVAR-
TIS». Δέκα πολιτικά στελέχη της τότε Αντιπολίτευσης βρέθηκαν
στο σκαµνί. Τα ονόµατά τους κρεµάστηκαν στα µανταλάκια. Και
το πανελλήνιο έγινε µάρτυρας µιας έντονα τοξικής ποινικοποί-
ησης της δηµόσιας ζωής. Για την Κυβέρνηση, όλοι τους ήταν
ένοχοι µέχρι αποδείξεως του εναντίου. Θύµιζαν άλλες εποχές. 

Πέρασαν έκτοτε πολλοί µήνες και συνέβησαν πολλά. Οι δικο-

γραφίες για τους περισσότερους κατηγορούµενους έχουν πλέον
τεθεί στο αρχείο. Ενάµιση χρόνο µετά την πρώτη κοινοβουλευ-
τική διαδικασία για τη δήθεν διερεύνηση της υπόθεσης, ποιο
είναι το συµπέρασµα; Έµαθαν οι πολίτες τι συνέβη στην πραγ-
µατικότητα; Έµαθαν για τις παράνοµες πρακτικές των πολυεθνι-
κών φαρµακοβιοµηχανιών; Έµαθαν για τον αθέµιτο ανταγω-
νισµό; Έµαθαν για τον σκληρό οικονοµικό πόλεµο στον χώρο της
υγείας; Έµαθαν οι πολίτες ποιοι εκτόξευσαν τη φαρµακευτική
δαπάνη την πενταετία πριν το ξέσπασµα της µεγάλης κρίσης;
Αυτά πρέπει να γίνουν γνωστά, γιατί δεν είµαστε όλοι ίδιοι. Ασχο-
ληθήκαµε ποτέ ενεργά και αποτελεσµατικά µε τα θεσµικά κενά
στον χώρο του φαρµάκου; 

Μόνο µετά από δική µας πρόταση, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, δηµιουργήθηκε διακοµµατική επιτροπή, που βέβαια πέρασε
στην ιστορία χωρίς να αφήσει απολύτως τίποτα πίσω της. Ακόµη
και η εξεταστική επιτροπή που συγκροτήθηκε και λειτούργησε
στην προηγούµενη κοινοβουλευτική περίοδο αρνήθηκε πεισµα-
τικά να ασχοληθεί µε τα ζητήµατα ταµπού του φαρµάκου. Και
αποµείναµε µόνοι εµείς να ζητούµε επίµονα να ερευνήσουµε τη
διαχρονική εξέλιξη της φαρµακευτικής δαπάνης, για να µάθει
επιτέλους ο πολίτης πώς και γιατί εκτροχιάστηκε η δηµόσια
υγεία την περίοδο 2004 - 2009. Πρόκειται για µετρήσιµα και
πραγµατικά στοιχεία. Αναφέρθηκε πριν από λίγο ο Βασίλης Κεγ-
κέρογλου, ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, σε
όλα τα στοιχεία αναλυτικά και δεν θα επανέλθω. 

Υπήρξε, όµως, ένας απίστευτος εκτροχιασµός από την κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας το 2004 - 2009 που είχε µεγάλο µε-
ρίδιο στον εκτροχιασµό της ελληνικής οικονοµίας και στην κρίση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Δηµοκρατία έκλεισαν και κλείνουν ως

σήµερα προκλητικά τα µάτια σε αυτό το µεγάλο σκάνδαλο. Είναι
παραπάνω από προφανείς πλέον οι συµπτώσεις, η συνάντηση
των κοµµατικών τους συµφερόντων, η αµοιβαία σιωπή, η οµερτά.
Στην υπόθεση αυτή σκοπίµως έχει στοχοποιηθεί ο Ανδρέας Λο-
βέρδος, που µάλιστα είναι ο Υπουργός του ΠΑΣΟΚ που συνέ-
δεσε το όνοµά του µε τις µεγάλες µεταρρυθµίσεις στον χώρο
του φαρµάκου, τη µεγάλη εξοικονόµηση πόρων και το τέλος της
σπατάλης, µε τις µεταρρυθµίσεις, δηλαδή, που διέλυσαν το
πάρτι των πολυεθνικών και περιόρισαν δραστικά τη σπατάλη
στον χώρο της υγείας. 

Είναι χαρακτηριστικό, βέβαια, ότι η Νέα Δηµοκρατία δεν βρήκε
να πει ούτε µία λέξη για τη σκευωρία και την παράνοµη διαδικα-
σία σε βάρος του στη συζήτηση τις προάλλες στη Βουλή. Το σύ-
στηµα «Ρασπούτιν» παραµένει ακόµη ζωντανό ως φαίνεται και
συντηρεί το τοξικό κλίµα που το ίδιο έχει δηµιουργήσει. Προσπα-
θεί µε αυτόν τον τρόπο να νοµιµοποιήσει αναδροµικά τη διά-
τρητη και κατευθυνόµενη διαχείριση της υπόθεσης τα τρία
τελευταία χρόνια.

Υπάρχουν πολλά ερωτηµατικά σε αυτή την υπόθεση. Ποιοι
επέβαλαν στις 9 Αυγούστου 2019 να δοθούν ξανά στην κ. Του-
λουπάκη για πενήντα µία ηµέρες αρµοδιότητες που της είχαν
αφαιρεθεί µε τον νέο Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας; Γιατί δόθηκε
ξανά στην κ. Τουλουπάκη το δικαίωµα να ασκεί µόνη της ποινικές
διώξεις για τις υποθέσεις που ερευνά; 

Επιστρέψατε αρµοδιότητες στον άνθρωπο που κατονοµάζετε
και αναφέρετε τόσες φορές και µε τόσο µελανά χρώµατα στη
διαβιβασθείσα δικογραφία ως ευθέως ελεγχόµενη από πολιτικά
κέντρα εξουσίας. Έχουµε ήδη ζητήσει και αναµένουµε από τον
αρµόδιο Υπουργό Δικαιοσύνης τις αναγκαίες εξηγήσεις. 

Εξάλλου, ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Δηµοκρατία έσπευσαν, πριν καν δια-
βιβαστεί ο φάκελος που εξετάζουµε σήµερα στη Βουλή, να βγά-
λουν ο καθένας τα δικά του συµπεράσµατα και ο µεν κ. Τσίπρας
να υποδυθεί πρόωρα τον πολιτικά διωκόµενο, ο δε κ. Μητσοτά-
κης να πουλήσει γενναιοδωρία και δήθεν πολιτικό πολιτισµό. 

Εµείς, λοιπόν, δεν δίνουµε συγχωροχάρτι σε κανέναν. Απαι-
τούµε τη διερεύνηση της υπόθεσης από µηδενική βάση, χωρίς
αστερίσκους και επιφυλάξεις. Απέναντι σε αυτή τη συµφωνία της
σιωπής, εµείς θα εξακολουθήσουµε να διεκδικούµε το δικαίωµα
του ελληνικού λαού να µάθει την αλήθεια. 

Σήµερα περνάµε, λοιπόν, επισήµως στην επόµενη πράξη του
δράµατος, στην αξιολόγηση του χειρισµού της υπόθεσης, στην
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αποκάλυψη της σκευωρίας, αλλά και των σκευωρών.
Ερωτώ, λοιπόν: Ερευνήθηκε η υπόθεση «NOVARTIS» εις

βάθος; Η απάντηση είναι κατηγορηµατική: Όχι! Όχι, µε τον
τρόπο που έπρεπε. Η προηγούµενη Κυβέρνηση αξιοποίησε την
υπόθεση ως πλατφόρµα για να στηρίξει και να οικοδοµήσει µια
ολόκληρη σκευωρία. Μοναδικός της στόχος ήταν η σπίλωση και
η εξόντωση των πολιτικών της αντιπάλων. 

Είναι, λοιπόν, σαφές ότι η υπόθεση «NOVARTIS» δεν αποτελεί
µόνο ένα σοβαρό σκάνδαλο στον νευραλγικό χώρο του φαρµά-
κου. Κάθε µέρα που περνά αποδεικνύεται, πέραν πάσης αµφιβο-
λίας, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ύπαρξη και η λειτουργία
ενός σκοτεινού παραδικαστικού συστήµατος. Είναι ένα παραδι-
καστικό σύστηµα που γεννήθηκε µέσα από τα σπλάχνα ενός τµή-
µατος της Δεξιάς, αλλά τα τελευταία χρόνια ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ
εκείνος που το υιοθέτησε πλήρως και βέβαια το καρπώθηκε
απροκάλυπτα και αδίστακτα. 

Η δήθεν «πρώτη φορά αριστερά» δεν ένιωσε κανέναν δισταγ-
µό, καµµία απολύτως ντροπή, όταν τοποθετούσε στη νευραλγική
θέση του Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης τον πρώην διοι-
κητή των µυστικών υπηρεσιών της κυβέρνησης Καραµανλή, τον
άνθρωπο που ήταν γνωστός τοις πάσι ότι ανήκε και ανήκει ιδεο-
λογικά στον χώρο της Δεξιάς, ότι συνοµιλεί µάλιστα µε ένα ση-
µαντικό µέρος της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και µε µερίδα του
δεξιού µεν, παραδόξως δε τότε φιλοκυβερνητικού Τύπου.

Άλλωστε, η ίδια η ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ, της δήθεν «Αριστεράς»,
όχι µόνο αποδέχθηκε, αλλά επιδίωξε την υποστήριξη αυτών των
σκοτεινών συστηµάτων. Πόνταρε πάνω στη δική τους βοήθεια,
για να χτίσει το δικό της παρακράτος, να αλώσει τους θεσµούς
και να τους ελέγξει από µέσα. Και δεν δίστασε να σχεδιάσει µια
ολόκληρη σκευωρία µε στόχο -όπως έχουµε πει πολλές φορές
και το επαναλαµβάνω- την εξόντωση των πολιτικών της αντιπά-
λων, χρησιµοποιώντας ένα πρόθυµο παραδικαστικό σύστηµα
που τους προσέφερε την κατάλληλη τεχνογνωσία για την εκτέ-
λεση του σχεδίου. 

Άλλωστε, προκύπτει ότι ο περιβόητος πια «Ρασπούτιν» ήταν η
κορυφή του παγόβουνου, ο συντονιστής ενός ολόκληρου συστή-
µατος παραεξουσίας µέσα στους κόλπους του εισαγγελικού κυ-
ρίως Σώµατος.

Είναι πραγµατικά ανατριχιαστικά όσα περιέχονται στη διαβι-
βασθείσα δικογραφία. Η εικόνα ανώτατων κυβερνητικών και ει-
σαγγελικών οργάνων να περιπλέκονται σε έναν χορό παρεµ-
βάσεων και συναλλαγών προκαλεί κάθε πολίτη, προσβάλλει βά-
ναυσα το δικαστικό µας σύστηµα, πλήττει την εµπιστοσύνη των
πολιτών στη δικαιοσύνη και στους λειτουργούς της. 

Όταν βλέπεις ισχυρούς παράγοντες του δικαστικού µας συ-
στήµατος να εκβιάζονται, να φοβούνται, να καταργείται ωµά η
ανεξαρτησία τους, τότε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ποια πίστη
µπορεί να έχει ο πολίτης σε αυτό το σύστηµα απονοµής δικαιο-
σύνης; Αυτή είναι µια βαρύτατη ζηµιά που προκάλεσαν οι εµ-
πνευστές και οι εκτελεστές της σκευωρίας, η βαθιά πληγή που
άφησε πίσω της όλη αυτή η σκοτεινή ιστορία στους θεσµούς της
πολιτείας µας. 

Και εκεί ακριβώς εντοπίζεται το ιστορικό καθήκον αυτής της
Βουλής, το χρέος της πολιτικής τάξης προς τους πολίτες και τη
δηµοκρατία µας να εγγυηθούµε ότι αυτά τα πλήγµατα θα απο-
κατασταθούν, ότι οι θεσµοί του κράτους δικαίου θα µείνουν όρ-
θιοι και πως η δικαιοσύνη µας θα κάνει επιτέλους την επιβαλ-
λόµενη από τα πράγµατα αυτοκάθαρση. Δεν µπορεί να µείνει κη-
λίδα στην ιστορία µας η προσπάθεια σπίλωσης και αφανισµού
πολιτικών αντιπάλων µε εργαλειοποίηση της δικαιοσύνης. Θα
πρέπει να σταλεί µήνυµα προς όλες τις κατευθύνσεις -και µάλι-
στα ισχυρό- ότι κανείς δεν µπορεί να παίζει µε τη δικαιοσύνη και
µε το κράτος δικαίου, κανείς δεν µπορεί να προσβάλλει τη δη-
µοκρατία µας και τους θεσµούς της. 

Το λέµε καθαρά ότι για εµάς η διερεύνηση και η αποκάλυψη
της σκευωρίας δεν είναι ζήτηµα ρεβανσισµού, δεν είναι προσω-
πική υπόθεση των στελεχών µας που χτυπήθηκαν άδικα από
αυτό το σκοτεινό σύστηµα. Είναι ζήτηµα δικαιοσύνης, είναι ζή-
τηµα δηµοκρατίας. Πρέπει να υπάρξει σε βάθος διερεύνηση της
υπόθεσης, χωρίς προκαταλήψεις και προκατασκευασµένους
ενόχους, όπως έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ στην ίδια υπόθεση το 2018.

Εµείς σε αντίθεση µε τους πρώην κατήγορους και νυν κατη-
γορούµενους σεβόµαστε τις κατακτήσεις του νοµικού µας πολι-
τισµού. Δεν ποινικοποιούµε την πολιτική ζωή, όπως κάποιοι
έκαναν το 1989 και ξανά οι ίδιοι πολιτικοί κύκλοι πράττουν τα ίδια
τριάντα χρόνια µετά. Εµείς έχουµε και το αναγκαίο θάρρος και
τη θεσµική αξιοπρέπεια να πράξουµε κάθε φορά το σωστό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ) 

Υπερψηφίζουµε το αίτηµα της Πλειοψηφίας για σύσταση Ειδι-
κής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για
τον πρώην Υπουργό κ. Παπαγγελόπουλο. Απαιτούµε την πλήρη
διερεύνηση της υπόθεσης σε βάθος, αλλά και σε ύψος, για να
αποκαλυφθούν οι ευθύνες και οι υπεύθυνοι όσο βαθιά ή όσο
ψηλά και αν βρίσκονται και να φανεί, επιτέλους, αν όλη αυτή η
ιστορία ήταν αποκύηµα της διεστραµµένης φαντασίας µόνο ενός
επίορκου εισαγγελέα ή αν την εµπνεύστηκαν και την παρήγγει-
λαν άλλοι, αν την ενορχήστρωσαν και την αξιοποίησαν άλλοι.

Σας προειδοποιώ, λοιπόν, ξανά: Βγάλτε από το µυαλό σας
οποιαδήποτε σκέψη για δήθεν αναρµοδιότητα της επιτροπής ή
άλλα δικονοµικά προσχήµατα για τη fast track αποποµπή του φα-
κέλου στη δικαιοσύνη. Δεν θα ανεχθούµε την επανάληψη της πα-
ρωδίας του 2018 µε αντιστροφή ρόλων. Οι πολίτες δικαιούνται
και ζητούν από εµάς απαντήσεις. Η Βουλή µπορεί και πρέπει να
σκάψει βαθιά µέσα στη λάσπη και οι υπεύθυνοι –σε όποιο επί-
πεδο και αν έδρασαν- θα πρέπει να κατονοµαστούν και να κλη-
θούν να λογοδοτήσουν στην ανεξάρτητη δικαιοσύνη, γιατί εκτός
από εισαγγελείς υπάρχουν και δικαστές στην Αθήνα, γιατί πρέπει
να διαλυθούν όλες οι σκιές.

Σήµερα οι δήθεν «άγγελοι της κάθαρσης» γίνονται έκπτωτοι
άγγελοι και κάθονται στο σκαµνί του κατηγορουµένου. Έπαιξαν
µε τους θεσµούς, έπαιξαν µε το κράτος δικαίου, τελικά µε την
ίδια τη δηµοκρατία. Τώρα είναι η ώρα της απόδοσης ευθυνών. 

Τώρα είναι η ώρα να αρχίσει η προσπάθεια αποκατάστασης
της βαριάς ηθικής και θεσµικής βλάβης, να σταλεί επιτέλους ένα
ισχυρό µήνυµα µε πολλαπλούς αποδέκτες εντός και εκτός δι-
καιοσύνης. 

Κανένας λειτουργός, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κανένας πο-
λιτικός, οικονοµικός ή µιντιακός παράγοντας, κανένα όργανο της
πολιτείας δεν είναι υπεράνω του νόµου. Καµµιά σκευωρία, καµιά
ραδιουργία δεν µένει κρυφή και ατιµώρητη και κανείς δεν είναι
ανεύθυνος. 

Αξιώνουµε και διεκδικούµε την οµαλή και απρόσκοπτη λει-
τουργία των θεσµών, χωρίς παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη, χωρίς
χειραγώγηση και υποδείξεις, χωρίς παρακρατικές µεθόδους και
συνεργασία µε τον κίτρινο Τύπο, χωρίς εξωθεσµικούς παράγον-
τες.

Το Κίνηµα Αλλαγής θα συµβάλει αποφασιστικά σε αυτή τη δια-
δικασία µε αντικειµενικότητα, σύνεση και µέτρο, τόσο για την
υπόθεση της «ΝOVARTIS», όσο και για τη σκευωρία που στήθηκε
γύρω από αυτήν, χωρίς φόβο, αλλά µε όσο πάθος χρειάζεται.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε την κ.
Γεννηµατά.

Καλείται στο Βήµα ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ και Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Αλέ-
ξης Τσίπρας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ο κ. Λιβανός θα καταβάλει το τίµηµα της ιπποτικής του συµ-

περιφοράς για λίγα λεπτά ακόµη!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είµαι δέκα χρόνια σε αυτή εδώ

την Αίθουσα. Επιτρέψτε µου να πω ότι όσο είµαι σε αυτή εδώ την
Αίθουσα, αλλά και όσο παρακολουθώ την κοινοβουλευτική δια-
δικασία -την παρακολουθώ από µικρό παιδί- αυτή εδώ την εικόνα
δεν την έχω συναντήσει ποτέ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και νοµίζω ότι δεν την έχει συναντήσει κανείς µας αυτή την ει-

κόνα και µάλιστα σε µια κοινοβουλευτική διαδικασία για ένα θέµα
το οποίο δεν είναι µια απλή κύρωση σύµβασης, δεν είναι ένα
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απλό θέµα δευτερεύον, είναι ένα πολύ κρίσιµο θέµα, είναι µια
εξόχως σοβαρή διαδικασία. 

Κατηγορείτε έναν πρώην Υπουργό, έναν πολιτικό σας αντί-
παλο, σχεδόν του καταλογίζετε πέντε κακουργήµατα και δεν
έχουν το σθένος, δεν έχουν την πολιτική ευθύνη, δεν έχουν τα
κότσια να είναι στα υπουργικά έδρανα ούτε ο Πρωθυπουργός
ούτε οι Υπουργοί ούτε έστω ένας απλός Υφυπουργός. Σε µια
τόσο σοβαρή διαδικασία όπως η σηµερινή, µε την οποία στην
πραγµατικότητα –εκεί θα οδηγηθείτε, εκτός αν αυτογελοιοποι-
ηθείτε νωρίς- ξεκινάτε τη διαδικασία παραποµπής ενός πολιτικού
σας αντιπάλου, ενός πρώην Υπουργού στο ειδικό δικαστήριο -
αυτό κάνετε σήµερα- τόσο ο Πρωθυπουργός, όσο και η κυβερ-
νητική πλειοψηφία, το ελάχιστο το οποίο θα όφειλαν να κάνουν
θα ήταν να σταθούν στο ύψος των πολιτικών και κοινοβουλευτι-
κών περιστάσεων, να βρίσκονται σήµερα σε αυτή εδώ την Αί-
θουσα και να λάβουν τον λόγο, να αναλάβουν την πολιτική
ευθύνη και να εξηγήσουν, να µιλήσουν, να πουν τα επιχειρήµατά
τους. Αποφάσισαν όµως να φύγουν από την Αίθουσα, να το βά-
λουν στα πόδια, γιατί, όπως αποδεικνύεται, είναι και ρεβανσι-
στές, αλλά και δειλοί ταυτόχρονα. 

Αποφασίζει η κυβερνητική πλειοψηφία -γιατί αυτή αποφασίζει,
βεβαίως, συνεπικουρούµενη και από το ΚΙΝΑΛ- να παραπέµψει,
για πρώτη φορά στη µεταπολιτευτική ιστορία του τόπου, έναν
Υπουργό σε ειδικό δικαστήριο, όχι γιατί υπάρχει κάποια ένδειξη
σκανδάλου, όχι γιατί κατηγορείται ότι ζηµίωσε µε πράξεις ή πα-
ραλείψεις το ελληνικό δηµόσιο ούτε επειδή τον κατηγορείτε ότι
έβαλε το χέρι στο «µέλι», αλλά γιατί είχε το θράσος να αναδείξει
το σκάνδαλο της «NOVARTIS», το οποίο κι εσείς οι ίδιοι αναγνω-
ρίζετε ότι είναι ένα από τα σηµαντικότερα σκάνδαλα που έχει δει
ο τόπος.

Ποιο είναι το σκάνδαλο της «NOVARTIS»; Το σκάνδαλο της
υπερτιµολόγησης του φαρµάκου σε µια περίοδο που κυβερνού-
σαν τα δικά σας στελέχη προφανώς, οι δικές σας κυβερνήσεις,
προκειµένου να ευνοηθεί µια πολυεθνική εταιρεία από αυτή την
υπερτιµολόγηση εις βάρος του ελληνικού δηµοσίου.

Και είχε το θράσος το µεγάλο να πει δηµόσια ότι είναι ένα από
τα µεγαλύτερα σκάνδαλα στη σύγχρονη ιστορία. Και αυτό ήταν
το µέγα έγκληµα! Γιατί αν δεν ήταν το µεγαλύτερο, αλλά το δεύ-
τερο µεγαλύτερο ή το τρίτο µεγαλύτερο, δεν θα τον παρεξηγού-
σαν. Αυτό που τους µάρανε ήταν ότι είπε ότι ήταν το µεγαλύτερο. 

Κατηγορείτε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -κατηγο-
ρείτε, αυτό κάνετε- έναν πολιτικό σας αντίπαλο επειδή είχε το
µέγα θράσος να αναδείξει το σκάνδαλο και να µην κουκουλώσει
τις ποµπές δικών σας κυβερνητικών στελεχών. Και αυτό είναι κάτι
που γίνεται για πρώτη φορά στη µεταπολιτευτική ιστορία, να
είναι αυτό το αντικείµενο της κατηγορίας για ειδικό δικαστήριο.

Κι άλλες φορές κυβερνήσεις είχαν ερευνήσει σκάνδαλα και
οδήγησαν και πολιτικούς στα ειδικά δικαστήρια. Και βεβαίως,
υπήρξαν και αθωώσεις. Δεν σκέφτηκε ποτέ καµµία επόµενη κυ-
βέρνηση να στήσει προκαταρκτική εξέταση, προανακριτική επι-
τροπή και ειδικό δικαστήριο, για να εκδικηθεί εν είδει ρεβαν-
σισµού τον πολιτικό αντίπαλο, επειδή ανέδειξε το σκάνδαλο. 

Όλοι κατά καιρούς, και από αυτό εδώ το Βήµα της Βουλής,
έχουµε κάνει χρήση της γνωστής παροιµίας που λέει ο λαός µας
«φωνάζει ο κλέφτης», αλλά για πρώτη φορά εσείς κάνετε πράξη
την απόπειρα να φοβίσετε τον «νοικοκύρη» και µάλιστα, µε δια-
δικασίες ποινικοποίησης της πολιτικής ζωής του τόπου.

Καµµία άλλη κυβέρνηση δεν το αποτόλµησε αυτό και γι’ αυτό
λείπει σήµερα η Κυβέρνηση. Δεν είναι εδώ, δεν είναι παρούσα,
γιατί ντρέπεται γι’ αυτό που κάνει. Γιατί δεν έχει τα κότσια, δεν
έχει το θάρρος, δεν έχει την πολιτική ευθύνη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και µάλιστα, το κάνει αυτό ενόσω η υπόθεση είναι ακόµα ανοι-

κτή και διερευνάται από τη δικαιοσύνη, µε εν εξελίξει πολιτική
δίωξη σε έναν πρώην Υπουργό και υπό διερεύνηση για άλλους
δύο ακόµη πρώην Υπουργούς. Και ένας είναι νυν.

Δεν µιλάµε δηλαδή για µια υπόθεση που τελεσιδίκησε, βρήκε
τους ανθρώπους αθώους και σας πνίγει το δίκιο. Μιλάµε για µια
υπόθεση που η διερεύνηση από τη δικαιοσύνη, επαναλαµβάνω,
είναι εν εξελίξει. 

Και αυτοί που το έβαλαν στα πόδια σήµερα και δεν ήρθαν σε

αυτή την Αίθουσα να υπερασπιστούν την πολιτική τους από-
φαση, προκειµένου να προλάβουν τη διερεύνηση της υπόθεσης
από τη δικαιοσύνη, προκειµένου να επιβάλουν το κουκούλωµα
της υπόθεσης από τη δικαιοσύνη, προκειµένου να τροµοκρατή-
σουν τους δικαστές, στήνουν διαδικασία παραποµπής σε ειδικό
δικαστήριο ως σκευωρού του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού,
αξιοποιώντας την πλειοψηφία που έχουν µέσα στη Βουλή. 

Αλλά την ίδια ώρα που διαπράττουν αυτήν τη µέγιστη προ-
σβολή και βαναυσότητα απέναντι στη δικαιοσύνη, την ίδια ώρα
που διαπράττουν αυτή τη µέγιστη βαναυσότητα απέναντι στο
ίδιο το πολιτικό σύστηµα -γιατί συνειδητά ποινικοποιείτε την πο-
λιτική ζωή, στοχοποιώντας τον πολιτικό σας αντίπαλο όχι µε στοι-
χεία, αλλά επειδή είχε το πολιτικό θάρρος να σας ελέγξει- την
κάνουν µε ελαφρά πηδηµατάκια.

Λυπάµαι που θα σας το πω, αλλά πρόκειται για τον πιο δειλό
ρεβανσισµό στη σύγχρονη πολιτική ιστορία του τόπου. Δειλός
ρεβανσισµός!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δεν ξέρω αν ο κ. Μητσοτάκης στην πραγµατικότητα δεν επι-

θυµούσε να σέρνεται αυτή η ιστορία και δεν επιθυµούσε και ο
ίδιος να σέρνεται, τελικά, σε αυτή την επιλογή από την εσωκοµ-
µατική του αντιπολίτευση. Αυτά είναι δικά σας θέµατα, θα τα
βρείτε στο εσωτερικό σας. Εφόσον, όµως, επέλεξε τη σηµερινή
διαδικασία, η απουσία του συνιστά µέγιστη πολιτική δειλία. Είχε
τη στοιχειώδη υποχρέωση να είναι εδώ για να ακούσει σε λίγο
που θα έρθει σε αυτό εδώ το Βήµα να µιλήσει αυτόν που κατο-
νοµάζει εδώ και µήνες ως «Ρασπούτιν» και αυτός και όλα τα στε-
λέχη της Κυβέρνησης. Τουλάχιστον να τον ακούσει και να
αναλάβει την ευθύνη να τον οδηγήσει σε µια διαδικασία πολιτι-
κού ρεβανσισµού.

Όµως αν είναι µια φορά δειλός ο κ. Μητσοτάκης, γιατί παρα-
πέµπει τον Παπαγγελόπουλο, κάνοντας το χατίρι του κ. Σαµαρά
-γιατί αυτό γίνεται σήµερα- θα έλεγα ότι είναι δύο φορές δειλός,
γιατί δεν έχει το σθένος να παραπέµψει εµένα. Δύο φορές δει-
λός!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Άντε, λοιπόν και την έστησε τη σκευωρία ο Παπαγγελόπουλος.

Πείτε µου: Πώς την έστησε αυτή τη σκευωρία; Μόνος του; Για
κάποιο προσωπικό όφελος έστησε αυτή τη σκευωρία ο Παπαγ-
γελόπουλος; Εκτός αν θέλετε να αποδείξετε ότι ο Παπαγγελό-
πουλος είχε προσωπικές διαφορές µε τον κ. Γεωργιάδη, τον κ.
Λοβέρδο, είχαν να λύσουν κάποια περιουσιακά στοιχεία από τα
κληροδοτήµατα των παππούδων τους και γι’ αυτό έστησε τη
σκευωρία.

Όµως εσείς δεν λέτε αυτό. Εσείς λέτε ότι έστησε πολιτική
δίωξη και σκευωρία προς όφελος του ΣΥΡΙΖΑ και της κυβέρνη-
σής του -αυτό δεν λέτε;- ενάντια στη Νέα Δηµοκρατία. Αυτό λέτε.
Μάλιστα. Ποιος είναι ο Αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ και ποιος ήταν Πρω-
θυπουργός τότε; Ποιος; Γιατί τον εξαιρείτε; Μήπως σας έπιασε
ο πόνος -σας έπιασε ο πόνος, ε;- σας έπιασε η µεγαθυµία, σας
έπιασε ο πολιτικός πολιτισµός; Όχι, βέβαια. Για να γλιτώσετε τον
πολιτικό διασυρµό και τον διεθνή εξευτελισµό, γι’ αυτό και µε
εξαιρείτε και γι’ αυτό είστε δύο φορές δειλοί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Όµως να ξέρετε ότι αυτή σας η στάση, αυτή η επιλογή, αυτή

η διπλή δειλία σάς καθιστά ακόµη πιο αναξιόπιστους -φαιδρούς,
θα έλεγα- στα µάτια της κοινής γνώµης, ακόµη και των ίδιων σας
των ψηφοφόρων.

Παρ’ ότι, όµως, δεν στραφήκατε εναντίον µου προσωπικά, εί-
ναι προφανές ότι στρέφεστε εναντίον µου πολιτικά. Διότι, ας µη
γελιόµαστε, το πρόβληµά σας δεν είναι ο Παπαγγελόπουλος. Ο
Παπαγγελόπουλος είναι το εξιλαστήριο θύµα. Το πρόβληµά σας
είναι ο ΣΥΡΙΖΑ και εγώ προσωπικά. Το πρόβληµά σας είναι το µέ-
τωπο κατά της διαφθοράς που συγκροτήθηκε από την κυβέρ-
νησή µας για να εκφράσει ένα ευρύτερο αίτηµα της ελληνικής
κοινωνίας για διαφάνεια, κράτος δικαίου, δικαιώµατα, αλλά και
για αληθινή δικαιοσύνη στον τόπο µας. Ναι, καλά το ακούσατε,
για δικαιοσύνη. Διότι το 2015 ο λαός δεν ανέθεσε σε εµάς µόνο
την αντιµετώπιση της οικονοµικής κρίσης, αλλά και έναν δύσκολο
αγώνα ενάντια σε ένα σύστηµα διαφθοράς που έφερε τη χρεο-
κοπία στον τόπο. Αυτή είναι η αλήθεια.
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Και αν σε κάτι αποτύχαµε -γιατί θα µου πείτε: «Μα, χάσατε τις
εκλογές», ναι, τις χάσαµε- και µας έκρινε ο ελληνικός λαός αυ-
στηρά, δεν ήταν γιατί ελέγξαµε τη δικαιοσύνη -όπως ανοήτως
µας κατηγορείτε εσείς- ή ότι παρεµβήκαµε στο έργο της αλλά
αντιθέτως γιατί δεν καταφέραµε να πολεµήσουµε όσο αποτελε-
σµατικά θα έπρεπε τα βαθιά κυκλώµατα στο εσωτερικό των θε-
σµών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτά τα κυκλώµατα που είχαν εκκολαφθεί µε παρενέργειες,

όπως η αδιαφορία και οι καθυστερήσεις στην αντιµετώπιση του
φαινοµένου της διαφθοράς, αλλά και η πολυνοµία και η γραφει-
οκρατία που θρέφουν τη διαφθορά. Και φυσικά δεν το καταφέ-
ραµε όχι επειδή δεν το επιδιώξαµε, αλλά επειδή είχαµε να αντι-
µετωπίσουµε ένα σύστηµα πολύ πιο δυνατό από το πολιτικό σύ-
στηµα που αποκαλούσαµε τότε χρεοκοπηµένο, όπως η οικονοµία
της χώρας και από τους εκπροσώπους του που άλλωστε νική-
σαµε πολλές φορές στην κάλπη. 

Είχαµε να αντιµετωπίσουµε τον εναγκαλισµό των διεφθαρµέ-
νων µε ισχυρούς παράγοντες οικονοµικής εξουσίας. Ή µήπως
δεν ήταν έτσι και δεν είναι ακόµα; Είχαµε να αντιµετωπίσουµε
τον πολιτικό έλεγχο µέσων ενηµέρωσης και δηµοσιογράφων
µέσω των γνωστών «payroll» από το ΚΕΕΛΠΝΟ και όχι µόνο, µε
στόχο να καλλιεργούν δηµοφιλές προφίλ στα διεφθαρµένα πο-
λιτικά πρόσωπα που ήταν εντολείς τους. Και όποιος ζητούσε τη
διερεύνηση σκανδάλων, έβλεπε έναν εσµό καναλιών, ραδιοφώ-
νων, εφηµερίδων, site, να πέφτουν πάνω του και να τον κατηγο-
ρούν για παρέµβαση στο έργο της δικαιοσύνης! Όποιος ήθελε
και όποιος θέλει -λέω εγώ- τη διαφάνεια σε αυτή τη χώρα, τάχα
µου παρεµβαίνει στο έργο της δικαιοσύνης! 

Γι’ αυτό, λοιπόν, στήνετε σήµερα αυτή την παρωδία µέσα στη
Βουλή. Γι’ αυτό -επαναλαµβάνω- εγκαλείτε τον ΣΥΡΙΖΑ µέσω του
Παπαγγελόπουλου, τον οποίον στοχοποιείτε χωρίς στοιχεία,
αλλά τον ΣΥΡΙΖΑ εγκαλείτε και την κυβέρνησή του.

Αλλά έχετε λογαριάσει λάθος, διότι ο ελληνικός λαός καταλα-
βαίνει και έχετε λογαριάσει λάθος γιατί είµαστε αποφασισµένοι
τους αγώνες µας κατά της διαφθοράς να τους υπερασπιστούµε
-για να θυµηθώ µια ωραία φράση που σας αρέσει, όχι σε εσάς,
κυρία Μπακογιάννη, αλλά στο κόµµα σας-, να υπερασπιστούµε
αυτόν τον αγώνα κατά της διαφθοράς µέχρι τέλους. Μέχρι τέ-
λους θα τον υπερασπιστούµε! Μέχρι τέλους!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είµαστε, λοιπόν, υπέρ της διερεύνησης, κάθε διερεύνησης.

Σας είχα άλλωστε διαµηνύσει µε όλους τους τρόπους: «Κάντε
ό,τι νοµίζετε καλύτερο: εξεταστική, προανακριτική, ειδικό δικα-
στήριο, ό,τι σας ταιριάξει».

Η συµµετοχή µας στην προανακριτική που θα στήσετε θα είναι
µια µεγάλη ευκαιρία για να µάθει και ο τελευταίος Έλληνας πο-
λίτης πώς στήθηκε αυτός ο άθλιος µηχανισµός που είχε αποτέ-
λεσµα εν µέσω της κρίσης, όταν του κόβατε µισθούς και συντά-
ξεις, να τον αναγκάζετε να πληρώνει πιο ακριβά τα φάρµακά του.
Γιατί όσες φορές και να γράψετε και να προφέρετε τη λέξη
«σκευωρία», δεν θα καταφέρετε να µας κάνετε να ξεχάσουµε
ποιο είναι το πραγµατικό σκάνδαλο.

Και δεν ξέρω αν το έχετε καταλάβει, αλλά µε την επιλογή σας
να κάνετε προανακριτική, µάλλον το αντίθετο θα καταφέρετε.
Και ως προς αυτό, θα ήθελα ειλικρινά να σας ευχαριστήσω
θερµά, γιατί θα µας δώσετε την ευκαιρία να ξαναθυµίσουµε
στους Έλληνες πολίτες τι εστί «NOVARTIS».  

«NOVARTIS», λοιπόν, είναι αυτός ακριβώς ο µηχανισµός της
υπερτιµολόγησης των φαρµάκων την ώρα που ο ελληνικός λαός
στέναζε από την λιτότητα και από τα µέτρα του σοκ. Είναι ο µη-
χανισµός που έφτανε µέχρι το επίπεδο δράσης των Υπουργών,
αφού συνδεόταν µε την έκδοση υπουργικών αποφάσεων -έτσι
λέει ο νόµος- ή και µε την ανάληψη πρωτοβουλιών νοµοθέτησης
που διευκόλυναν την πρόσβαση των συµφερόντων συγκεκριµέ-
νων εταιρειών στον χώρο του φαρµάκου. 

«ΝΟVARTIS» είναι η χαρακτηριστικότερη περίπτωση µιας
σκανδαλώδους διαδικασίας, η οποία έφερε σχεδόν µέσα σε εί-
κοσι χρόνια τη φαρµακευτική δαπάνη στην Ελλάδα είκοσι δισε-
κατοµµύρια περισσότερα, από 300 εκατοµµύρια το 1989 σε 7,3
δισεκατοµµύρια το 2010. Όταν στις υπόλοιπες χώρες του κό-

σµου οι φαρµακευτικές δαπάνες αυξάνονταν ετησίως κατά 3,5%
µέσο όρο, ο Έλληνας πολίτης επιβαρυνόταν µε άνοδο των τιµών
του φαρµάκου κατά 11,1%, το υψηλότερο καταγεγραµµένο πο-
σοστό ανάµεσα στις χώρες του ΟΟΣΑ. 

«ΝOVARTIS» είναι το βασικό σκέλος, θα έλεγα, αυτού του µε-
γάλου σκανδάλου της αύξησης της φαρµακευτικής δαπάνης την
περίοδο 2000 - 2014 κατά 32,68 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τόσο
ήταν η αύξηση. 

«ΝΟVARTIS», επίσης, είναι η µεγάλη ζηµιά του ελληνικού δη-
µοσίου από τις χαριστικές πράξεις υπέρ της ίδιας εταιρείας,
αλλά και άλλων φαρµακευτικών εταιρειών, κατά 12 δισεκατοµ-
µύρια κάθε χρόνο. 

Όπως γνωρίζετε, το περίφηµο σκάνδαλο «Κοσκωτά», το οποίο
ταλαιπώρησε το πολιτικό σύστηµα της χώρας, αφορούσε την
υπεξαίρεση 100 εκατοµµυρίων ευρώ. Εδώ µιλάµε για 12 δισεκα-
τοµµύρια τον χρόνο. 

«ΝOVARTIS», επίσης, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι το µε-
γάλο φαρµακευτικό κόλπο κατά το οποίο η χώρα µας, ως χώρα
µέσου επιπέδου ανάπτυξης, επελέγη ως χώρα τιµής αναφοράς.
Έπαιρναν, δηλαδή, τιµή από εµάς σε πρώτη φάση είκοσι εννέα
χώρες σε όλον τον κόσµο και σε δεύτερη φάση πενήντα χώρες
σε όλον τον κόσµο. Η υψηλή τιµή, λοιπόν, του φαρµάκου εδώ µε-
ταφραζόταν σε υψηλή τιµή αναφοράς διεθνώς. Γιατί διάλεξαν τη
δική µας χώρα; Προφανώς επειδή υπήρχε στην Ελλάδα γόνιµο
έδαφος διαφθοράς για να πετύχουν τους σκοπούς τους. 

Για να µιλήσω και µε τη γλώσσα που µιλάει ο καθηµερινός πο-
λίτης, «NOVARTIS» µε την ευρύτερη έννοια ήταν το σκάνδαλο
του φαρµάκου, το σκάνδαλο να στοιχίζει ένα φάρµακο στην Ελ-
λάδα 3.300 ευρώ για τον Έλληνα πολίτη και το ίδιο φάρµακο να
στοιχίζει 1.087 για τον Γάλλο πολίτη στη Γαλλία. Αυτό ήταν η
«NOVARTIS».

(Χειροκροτήµατα από τη πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
«NOVARTIS» ήταν ένα ιατρικό εξάρτηµα µε κόστος 1.225

ευρώ να πωλείται στην Ελλάδα 5.450 ευρώ και ένα ιατρικό µη-
χάνηµα να πωλείται σε τιµή σαράντα πέντε φορές µεγαλύτερη
απ’ αυτή του εξωτερικού. Αυτή είναι η «NOVARTIS» στη συνεί-
δηση του µέσου Έλληνα πολίτη. Αυτή είναι η «NOVARTIS», για
την οποία βεβαίως δεν θέλετε να µιλάτε, προφανώς γιατί στε-
λέχη σας έχουν λερωµένη τη φωλιά τους κι εσείς τις βαρύτατες
πολιτικές ευθύνες. Προκειµένου να µη µιλάµε για τον φόνο, µας
βάζετε να µιλάµε για τον σκευωρό, για τον κ. Παπαγγελόπουλο,
ο οποίος συν τοις άλλοις είναι και «Ρασπούτιν».

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: …(δεν ακούστηκε).
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ): Κύριε Πλεύρη,

οµολογώ ότι όταν τον γνώρισα, δεν του το ‘χα ότι έχει τέτοια χα-
ρίσµατα, τέτοιες υπερφυσικές δυνατότητες όπως ο Ρασπούτιν.
Δεν του το ‘χα, επίσης, ότι µπορεί να στήσει ακόµα και το FBI,
ξέρετε. Δεν του το ‘χα, γιατί άκουσα να µας κατηγορείτε ότι σπι-
λώσαµε τη συνείδηση τόσων πολιτικών, ενώ εν τέλει για πολλά
απ’ αυτά τα πρόσωπα η υπόθεση µπήκε στο αρχείο. Μάλιστα! 

Κατ’ αρχάς, αν είχαµε πράγµατι στόχο όχι να διερευνηθεί η
αλήθεια από τη δικαιοσύνη, αλλά και σπιλώσουµε πολιτικούς αν-
τιπάλους, δεν θα στέλναµε όλον τον φάκελο µε όλα τα πρόσωπα,
όπως ακριβώς µας ήρθε από τη δικαιοσύνη, πίσω στη δικαιοσύνη
για να κάνει τη δουλειά της. Θα επιλέγαµε τους πιο πρόσφορους
στόχους, αυτούς που θα εκτιµούσαµε ότι είναι οι πιο αδύναµοι
και ευάλωτοι κρίκοι και θα τους οδηγούσαµε σε ειδικό δικαστή-
ριο.

Θα κινούµασταν, δηλαδή, µε δόλο, όπως ακριβώς κάνετε εσείς
σήµερα. Δεν το πράξαµε, γιατί δεν είµαστε εσείς. Αλλά οτιδή-
ποτε ήρθε από τη δικαιοσύνη…

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Τόσος χρόνος έχει περάσει,
κύριε Τσίπρα;

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ): Ξέρω ότι σας εκ-
νευρίζουν όλα αυτά που ακούτε, αλλά θα το πιείτε το ποτήρι µέχ-
ρι τέλους, σταγόνα - σταγόνα και ειδικά στην επιτροπή σταγόνα
- σταγόνα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θα θυµηθεί ο ελληνικός λαός και την τελευταία υπερτιµολό-

γηση και την τελευταία υπογραφή που έβαλαν κυβερνητικά στε-
λέχη για υπερτιµολόγηση φαρµάκων της «NOVARTIS». Όλα, ένα
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προς ένα, θα έρθουν.
Έλεγα, λοιπόν, ότι εµείς δεν παραστήσαµε τους δικαστές. Γυ-

ρίσαµε την υπόθεση πίσω. Επίσης, ακούω πολλούς να µιλάνε για
σκευωρία, διότι -λέει- αρκετοί από τους φερόµενους ως εµπλε-
κόµενους στην υπόθεση µπήκαν στο αρχείο. Μα, ακριβώς αυτό
είναι που αποδεικνύει ότι δεν υπήρξε σκευωρία. Διότι αν οι δικα-
στές ήταν σκευωροί, όπως τους καταγγέλλετε από την πρώτη
µέρα για να τους τροµοκρατήσετε µε µηνύσεις -όχι απλά καταγ-
γελίες- προκειµένου να µην πράξουν το καθήκον τους, δεν θα
είχαν κάνει σκευωρία αλά καρτ, αλλά θα έπρατταν το πιο εύκολο
γι’ αυτούς: να ασκήσουν ποινικές διώξεις αδιακρίτως και να διε-
ρευνηθεί περαιτέρω αργότερα η πιθανή εµπλοκή και η πιθανή
ευθύνη του καθενός. Εκτός βέβαια, αν όπως είπα και πριν, ο κ.
Παπαγγελόπουλος, ως Ρασπούτιν, είχε καταφέρει να στήσει και
το FBI, οπότε πρέπει µάλλον αντί να τον στείλετε στο εδώλιο του
ειδικού δικαστηρίου, να τον αξιοποιήσετε τον άνθρωπο για εθνι-
κούς σκοπούς. Άµα µπορεί να στείλει το FBI, είναι εξαιρετικά ικα-
νός. Εκτός αν ισχυρίζεστε επίσης ότι είναι προϊόν σκευωρίας το
έγγραφο του FBI στη δικογραφία που περιγράφει -ξέρετε τι λέει,
αλλά εγώ θα τα θυµίσω ξανά στον ελληνικό λαό- το σκάνδαλο
που διερευνούν οι αµερικανικές αρχές και το οποίο κάνει ονοµα-
στική αναφορά σε επτά από τα δέκα αρχικώς εµπλεκόµενα πολι-
τικά πρόσωπα. Και αυτό σκευωρία είναι; 

Το καταθέτω στα Πρακτικά για να το δουν, αφού το ανέφερα
ως έγγραφο. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτι-
κών της Βουλής)

Εκτός αν είναι και σκευωρία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -
που είστε λίγο αναστατωµένοι σήµερα, αλλά τι να κάνουµε- το
έγγραφο των αµερικανικών αρχών που επαναλαµβάνεται στο πό-
ρισµα των εισαγγελέων που ζητάει τη δίωξη εναντίον του πρώην
Υπουργού, του κ. Λοβέρδου, στο οποίο αναφέρουν αυτολεξεί τα
εξής: «Οι κυβερνητικοί αξιωµατούχοι και ο Υπουργός Υγείας πλη-
ρώνονταν για την εγγραφή -εισαγωγή- νέων προϊόντων στην
αγορά και την προστασία έναντι ελάττωσης των τιµών». Επίσης
αναφέρουν τα εξής: «Η θέση της εταιρείας ήταν ότι µια επέν-
δυση της τάξης των 150 χιλιάδων ευρώ σε έναν κυβερνητικό
αξιωµατούχο, είχε τη δυνατότητα να σώσει πολλά εκατοµµύρια
που θα χάνονταν από τη «NOVARTIS»». Αυτά γράφουν οι αµερι-
κανικές αρχές, λένε οι εισαγγελείς. Και αυτό είναι σκευωρία του
Παπαγγελόπουλου; Είχε διεισδύσει τόσο πολύ στο FBI και στις
αµερικανικές υπηρεσίες ο Παπαγγελόπουλος και έκανε όλη
αυτήν τη σκευωρία; Χαλάλι του, ρε παιδιά! Μπράβο του!

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτι-
κών της Βουλής)

Βέβαια, µεταξύ µας τώρα, τι να µας πει και το FBI, αφού βγήκε
ο κ. Γεωργιάδης και είπε ότι έχει χάσει πάσα ιδέα για το FBI.
Μετά την ποιότητα των ερευνών που είδε για τη «NOVARTIS»,
λέει, «έχασα πάσα ιδέα για το FBI». Βλέπετε, το FBI, όµως, δεν
είναι η ΕΥΠ για να το θέσουµε υπό την εποπτεία του κ. Μητσο-
τάκη, να βάλουµε επικεφαλής και κάποιον χωρίς πτυχίο, για να
τον έχουµε σίγουρο. Δεν είναι!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα κλείσω λέγοντας το εξής:
Όσο κι αν προσπαθήσετε, εσείς της κυβερνητικής πλειοψηφίας,
ό,τι και να αποφασίσετε στην ψηφοφορία αργότερα, ό,τι και να
αποφασίσετε στην προανακριτική που θα στήσετε, όσο κι αν
έχετε εκ των προτέρων αποφασίσει το αποτέλεσµα, ακόµα και
ειδικό δικαστήριο αν στήσετε, η κρίσιµη λέξη στη σηµερινή συ-
νεδρίαση, δυστυχώς για σας, δεν είναι η λέξη «σκευωρία».

Η λέξη που είναι στο στόµα και στο µυαλό εκατοµµυρίων συµ-
πολιτών µας, η λέξη που σιγοψιθυρίζουν στις πλατείες και που
φωνάζουν στα καφενεία οι συνταξιούχοι που πλήρωσαν το φάρ-
µακό τους διπλά, οι απολυµένοι από την κρίση, οι νέοι µας που
έφυγαν στο εξωτερικό, δεν είναι «σκευωρία». Δυστυχώς για
εσάς, ό,τι και να κάνετε, η λέξη είναι «δικαιοσύνη». Δικαιοσύνη

ζητάει ο ελληνικός λαός γι’ αυτό το µεγάλο, το τεράστιο σκάν-
δαλο της «NOVARTIS». Δικαιοσύνη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ο ΣΥΡΙΖΑ, παρ’ ότι δεν κατάφερε να τα αλλάξει όλα, ωστόσο

τόλµησε να αρθρώσει ως κυβέρνηση έναν λόγο και να υλοποι-
ήσει µία πολιτική που έφερε την ουσιαστική έννοια της δικαιοσύ-
νης στο επίκεντρο, τόσο της δικαιοσύνης που πρέπει να απο-
δίδεται στα δικαστήρια της χώρας µας, όσο όµως και της δικαιο-
σύνης στους θεσµούς, στη ζωή, στην κοινωνία, στην καθηµερι-
νότητά µας. 

Εσείς, σήµερα επιχειρείτε, µε έναν δειλό ρεβανσισµό να δώ-
σετε ένα ακόµα πλήγµα στη δικαιοσύνη. Σας διαβεβαιώνω ότι θα
το βρείτε µπροστά σας και µάλιστα σύντοµα. Θα σας γυρίσει
µπούµερανγκ. Όσα ειδικά δικαστήρια και να στήσετε για να απο-
δείξετε δήθεν σκευωρίες, η µεγάλη πλειοψηφία της ελληνικής
κοινωνίας, ακόµα και η πλειοψηφία όσων σας ψήφισαν τον Ιού-
λιο, γνωρίζει πολύ καλά ποιο είναι το σκάνδαλο «NOVARTIS» και
ζητά δικαιοσύνη. Και τώρα βλέπει εσάς, παρά τα όσα λέγατε
προεκλογικά –αν και δεν τα λέγατε ακριβώς έτσι, διότι ο κ. Μη-
τσοτάκης σε προεκλογική του συνέντευξη είπε ότι δεν είναι όλοι
αθώοι-, να προσπαθείτε να το θάψετε πίσω από την οµίχλη της
δήθεν σκευωρίας. Να το θυµάστε, δεν θα σας βγει σε καλό!

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
του ΣΥΡΙΖΑ)

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Κύριε Πρό-
εδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ορίστε, κύριε Λιβανέ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ο κ. Τσί-

πρας έθιξε την παράταξή µας και τον Πρωθυπουργό προσωπικά
και θέλω για δύο λεπτά µόνο, διότι αντιλαµβάνοµαι ότι ζητάει ο
κ. Κουτσούµπας τον λόγο και το σέβοµαι αυτό…

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Μισό λεπτό, κύριε Λι-

βανέ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν δικαιούται να µιλήσει

για προσωπικό του κ. Μητσοτάκη.
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Τον έθιξε
για ρεβανσισµό και λιποταξία.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Λιβανέ, συγ-
γνώµη. Θα πάρετε τον λόγο.

Ο κ. Κουτσούµπας έχει σειρά να µιλήσει ως πολιτικός Αρχη-
γός. Περιµένετε, παρακαλώ. 

(Θόρυβος στη Αίθουσα)
Ο κ. Κουτσούµπας έχει τον λόγο ως πολιτικός Αρχηγός. Ο κ.

Λιβανός ζήτησε τον λόγο. Δικαιούται δώδεκα λεπτά. Δεν έχει µι-
λήσει εκπρόσωπος του πρώτου κόµµατος και έχουν µιλήσει πολ-
λοί από τα κόµµατα της Αντιπολιτεύσεως. 

Θα ήθελα για λόγους ισηγορίας, πριν λάβει τον λόγο ο κ. Κου-
τσούµπας να πάρει τρία από τα δώδεκα λεπτά του χρόνου του ο
κ. Λιβανός, εν συνεχεία θα πάρει τον λόγο ο κ. Κουτσούµπας και
εν συνεχεία ο κ. Βαρουφάκης.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ένα λεπτό
µόνο θέλω, να αναφερθώ στο Σύνταγµα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό δεν υπάρχει στον Κα-
νονισµό...

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ! Δεν έχει

ακουστεί καθόλου εδώ και πολλή ώρα ο λόγος από το πρώτο σε
Βουλευτές κόµµα.

Κύριε Λιβανέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Παραχώ-

ρησα στην κ. Γεννηµατά και στον κ. Τσίπρα…
(Θόρυβος στη Αίθουσα)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω και εγώ τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ηρεµήστε!

Δεν είναι κάτι κακό!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Σε Γενική Συνέλευση βρίσκεστε; Στην

Βουλή είστε!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Δηµοκρα-
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τικός διάλογος είναι, κύριοι!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε. Αρχίστε, κύ-

ριε Λιβανέ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ένα λεπτό

µόνο και θα απαντήσετε.
Ο κ. Τσίπρας κατηγόρησε τον Πρωθυπουργό, καταλάβαµε

όλοι, για ρεβανσισµό και λιποταξία. Τον κατηγόρησε γιατί λείπει
από την Αίθουσα σήµερα και επειδή λείπουν οι Υπουργοί από την
Αίθουσα σήµερα. Τον κατηγορείτε και τον κατηγόρησε ο Αρχη-
γός σας διότι απλά δεν καταλαβαίνετε τις αρχές της δηµοκρα-
τίας µας. 

Τόσο η µη υπογραφή της πρότασης όσο και η σηµερινή απου-
σία του και όλων των κοινοβουλευτικών µας Υπουργών από τη
διαδικασία αυτή αποτελούν απόδειξη για την προσήλωσή τους
στις αρχές της δηµοκρατίας και στον σεβασµό της διάκρισης
των εξουσιών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ και ει-

ρωνικά χειροκροτήµατα)
Χειροκροτήστε για να κάνουµε και µάθηµα σήµερα. Μπράβο! 
Η ανεξαρτησία της νοµοθετικής εξουσίας είναι ιερή για τη δική

µας παράταξη και δεν είναι για τη δικιά σας, από ό,τι φαίνεται.
Είναι όµως ιερή και για το Σύνταγµα και θα έπρεπε ο κ. Τσίπρας
να διαβάσει το Σύνταγµα και να δει, αν επιτρέπεται, τι λέει στο
άρθρο 86.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Σας θυµίζω ότι ο κ.

Τσίπρας µίλησε σε απόλυτη ησυχία. 
Συνεχίστε, κύριε Λιβανέ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ακούστε

λίγο τι λέει το Σύνταγµα. Το γνωρίζετε το βιβλιαράκι. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Βουλευτής είναι!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ηρεµήστε.

Έχουµε όλο το βράδυ. Είχατε τέσσερα χρόνια και είδαµε τι κά-
νατε µε αυτές τις υποθέσεις. 

Λέει το Σύνταγµα: «Μόνο η Βουλή έχει την αρµοδιότητα να
ασκεί δίωξη κατά όσων διατελούν ή διετέλεσαν µέλη της Κυβέρ-
νησης ή Υφυπουργοί για ποινικά αδικήµατα που τέλεσαν κατά
την άσκηση των καθηκόντων τους, όπως νόµος ορίζει. Απαγο-
ρεύεται η θέσπιση…» και ούτω καθεξής.

Ερχόµαστε λοιπόν και σας λέµε το εξής, κύριοι που φωνάζετε.
Και γιατί φωνάζετε; Διότι δεν έχετε σοβαρά επιχειρήµατα. Και
γιατί έφυγε ο Αρχηγός σας; Διότι δεν έχει και αυτός σοβαρά επι-
χειρήµατα, διότι έκανε τη χειρότερη οµιλία του σήµερα στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν ξέρετε τι λέτε. Χαµένα

τα έχετε.
(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Η σηµερινή
διαδικασία είναι ιδιαιτέρως σηµαντική και είναι πρακτικά -και κρα-
τήστε το αυτό- κοινοβουλευτική. Ανήκει στον πυρήνα της εξου-
σίας του Κοινοβουλίου και σε κάθε έναν από εµάς. 

Εµείς εδώ -και µη βγάζετε από πάνω σας αυτή την ευθύνη- εί-
µαστε οι µόνοι αρµόδιοι να κρίνουµε αν θα προχωρήσουµε ή όχι
στη σύσταση αυτής της προκαταρκτικής επιτροπής, όχι η Κυβέρ-
νηση. Γι’ αυτό τον σκοπό, τόσο ο Πρωθυπουργός όσο και όλοι
οι κοινοβουλευτικοί µας Υπουργοί, όχι µόνο δεν είναι εδώ σή-
µερα για να παρέµβουν, όπως παρεµβαίνατε εσείς και ο συνά-
δελφός σας ο κ. Καµµένος και ο πρώην Υπουργός, αλλά δεν
υπέγραψαν καν αυτήν την πρόταση, ακριβώς για να το αφήσουν
στην κοινοβουλευτική διαδικασία. Το καταλάβατε; Αυτή είναι η
πραγµατικότητα και για αυτό θα κληθείτε να απαντήσετε σή-
µερα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

(Θόρυβος- διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Συνεχίζουµε…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Πρόεδρος του κόµµατός σας ποιος

είναι;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Ραγκούση,
είστε οµιλητής αργότερα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Πείτε µου, κύριε Λιβανέ, Πρόεδρος
του κόµµατός σας ποιος είναι;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ο Μητσο-
τάκης που σας έβαλε στην Αντιπολίτευση. Γι’ αυτό έχετε πρό-
βληµα µαζί του. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Καλά, ο Μητσοτάκης είναι ο Πρωθυ-
πουργός, αλλά ο Πρόεδρος του κόµµατός σας ποιος είναι;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ!
Συνεχίζουµε µε τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Δεν είναι η πρώτη φορά -και σίγουρα δεν θα είναι και η τελευ-
ταία- που µια υπόθεση, η οποία εµφανίζεται ως σκάνδαλο, βρί-
σκεται στο επίκεντρο της πολιτικής αντιπαράθεσης και γίνεται
προσπάθεια να επισκιάσει άλλα επίσης σηµαντικά ζητήµατα,
προβλήµατα της επικαιρότητας.

Στην προηγούµενη Βουλή είχαµε το σκάνδαλο «NOVARTIS»,
το υπαρκτό σκάνδαλο. Σήµερα έχουµε την αντίστροφη εκδοχή
του, τις καταγγελίες που γίνονται για παράνοµες παρεµβάσεις
του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης, του κ. Παπαγ-
γελόπουλου, στο έργο της δικαιοσύνης.

Ανεξάρτητα από την ουσία της υπόθεσης, κατά τη γνώµη µας,
δεν είναι καθόλου τυχαίος ο πολιτικός χρόνος που η κυβερνητική
πλειοψηφία επιλέγει να φέρει το συγκεκριµένο θέµα στη Βουλή.
Αυτό πρέπει να το γνωρίζει ο ελληνικός λαός. Βρισκόµαστε σε
µια περίοδο µε πολύ σοβαρές εξελίξεις στο επίπεδο τόσο της
εσωτερικής όσο και της εξωτερικής πολιτικής. 

Από τη µια µεριά έχουµε την επικείµενη κατάθεση ενός πολυ-
νοµοσχεδίου…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όταν µιλούσε ο Πρόεδρός σας, εµείς σας

το κάναµε αυτό;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Έχετε δίκιο. Συγγνώµη. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Εάν θέλετε να µιλήσετε, παρακαλώ πηγαίνετε έξω. Να κάνω και
τον ρόλο προεδρεύοντα!

Έλεγα, λοιπόν, ότι έχουµε την επικείµενη κατάθεση του πολυ-
νοµοσχεδίου που στην ουσία συνιστά µία ευθεία επίθεση στις
συλλογικές συµβάσεις, σε µισθούς, σε εργασιακά δικαιώµατα,
σε όσα τέλος πάντων έχουν αποµείνει όρθια από τις παλιότερες
κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ, του ΣΥΡΙΖΑ. 

Και µάλιστα αυτό το πολυνοµοσχέδιο κάνει ένα βήµα παρα-
πάνω, βάζοντας στο στόχαστρο την ίδια τη λειτουργία και την
αυτονοµία των συνδικάτων, το δικαίωµα στην απεργία, που ξεκί-
νησε βέβαια ο ΣΥΡΙΖΑ, µε τη γνωστή τροπολογία Αχτσιόγλου.

Έχουµε τη νέα επίθεση που σχεδιάζετε στην κοινωνική ασφά-
λιση. Με όχηµα το νόµο Κατρούγκαλου και τους περιβόητους
τρεις πυλώνες προχωράτε στην ιδιωτικοποίηση τώρα της κοινω-
νικής ασφάλισης, µε πρώτο τις επικουρικές. 

Από την άλλη µεριά έχουµε τα απόνερα της επίσκεψης του
Αµερικανού Υπουργού Εξωτερικών στην Αθήνα, την υπογραφή
της ελληνοαµερικανικής συµφωνίας για τις στρατιωτικές βάσεις.
Οι πανηγυρισµοί τόσο της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας
όσο και του ΣΥΡΙΖΑ -που προετοίµασε άλλωστε αυτή τη συµφω-
νία- είναι εκτός πραγµατικότητας και στην κυριολεξία βιάζουν
την αλήθεια. 

Η επικίνδυνη συµφωνία για τις στρατιωτικές βάσεις µετατρέπει
τη χώρα µας σε ένα ορµητήριο µε µεγάλους κινδύνους για τον
λαό µας, υπηρετεί τον στόχο των Ηνωµένων Πολιτειών που είναι
η αναβάθµιση της παρέµβασής του στην Ανατολική Μεσόγειο,
τη Μέση Ανατολή, τη Βόρεια Αφρική, τον Περσικό Κόλπο, για τον
έλεγχο των ενεργειακών πηγών και αγωγών σε σκληρό ανταγω-
νισµό µε τη Ρωσία και την Κίνα.

Τα περί προστασίας από την Τουρκία, ασφάλειας, σταθερότη-
τας στην περιοχή, είναι προπέτασµα καπνού και διαψεύδονται
καθηµερινά από τις ίδιες τις εξελίξεις, από την εµπλοκή της Ελ-
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λάδας στους ανταγωνισµούς, την κλιµάκωση της τουρκικής επι-
θετικότητας, την καταπάτηση κυριαρχικών δικαιωµάτων της Κύ-
πρου, τις παραβιάσεις στο Αιγαίο.

Οι Ηνωµένες Πολιτείες, οι οποίες ζήτησαν προχθές τη συµµε-
τοχή ελληνικού πολεµικού πλοίου στην πολυεθνική δύναµη των
ΗΠΑ στον Περσικό Κόλπο, πριν καλά-καλά αναχωρήσει ο Ποµ-
πέο από την Αθήνα, έδωσαν το «πράσινο φως» στην Τουρκία για
νέα πολεµική επιχείρηση στη Βόρεια Συρία κατά του συριακού
λαού, κατά των Κούρδων, µε µαζικές δολοφονίες αµάχων και νέα
διόγκωση και του προσφυγικού ρεύµατος.

Ακριβώς τη συζήτηση για όλα αυτά είναι που θέλετε να απο-
φύγετε. Την ενηµέρωση του ελληνικού λαού για όλα αυτά προ-
σπαθείτε να εµποδίσετε. Γιατί ξέρετε πολύ καλά πως ο ελληνικός
λαός είναι αντίθετος σε τέτοιους σχεδιασµούς. Το απέδειξε µε
δύο µαζικές απεργίες, όσο κι αν προσπαθήσατε να µειώσετε την
απήχησή τους. Το απέδειξε και µε την προχθεσινή µεγάλη δια-
δήλωση στην αµερικανική Πρεσβεία. Και θα εναντιωθεί ακόµα
περισσότερο, αν µάθει την αλήθεια για τους πραγµατικούς στό-
χους και τις πραγµατικές συνέπειες της πολιτικής σας.

Οπότε, καταφεύγετε στη γνωστή σκανδαλολογία. Καταφεύ-
γετε σε έναν επικοινωνιακό αντιπερισπασµό, αποπροσανατολι-
σµό, δηλαδή αντί να συζητάµε για όλα αυτά, να συζητάµε πάλι
για τη «NOVARTIS», τον Παπαγγελόπουλο κ.ο.κ..

Είναι βολική ατζέντα, βολική αντιπαράθεση -την είδαµε ακρι-
βώς λίγο πριν από τον κ. Τσίπρα και από τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας- και για την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και για τα άλλα κόµµατα που στρατη-
γικά συντάσσονται µαζί της και κυρίως για το κόµµα της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, τον ΣΥΡΙΖΑ. Ακόµη, όµως, και η συζήτηση
γύρω από τα σκάνδαλα γίνεται µε τέτοιο τρόπο που συσκοτίζει
αντί να βοηθά την αποκάλυψη της αλήθειας.

Το ΚΚΕ, από την πρώτη στιγµή που άνοιξε η συζήτηση για το
σκάνδαλο «NOVARTIS», είχε τονίσει ότι πέρα από την πλήρη διε-
ρεύνηση της υπόθεσης θα πρέπει να διερευνηθούν και οι βαθύ-
τερες αιτίες των σκανδάλων ειδικά στο χώρο του φαρµάκου, οι
βαθύτερες αιτίες που έφεραν το συγκεκριµένο σκάνδαλο στην
επιφάνεια.

Αυτές οι αιτίες βρίσκονται στο ότι το φάρµακο αποτελεί ένα
προσοδοφόρο εµπόρευµα, ιδιοκτησία ισχυρών επιχειρηµατικών
οµίλων και κατ’ επέκταση, στους σφοδρούς ανταγωνισµούς µε-
γάλων οµίλων για µεγαλύτερα κέρδη. 

Αυτοί οι ανταγωνισµοί δεν αφορούν, βέβαια, µόνο τον χώρο
του φαρµάκου, αλλά και άλλους τοµείς της οικονοµίας, όλους
τους τοµείς της οικονοµίας και φτάνουν στο σηµείο, ιδιαίτερα
σήµερα, να διεξάγονται και ολόκληροι εµπορικοί πόλεµοι ανά-
µεσα σε διάφορα κράτη, σε διάφορες συµµαχίες. 

Είχαµε πει και τότε ότι είναι µεγάλη αφέλεια, έως πολιτική
ανευθυνότητα να θεωρήσει κάποιος, για παράδειγµα, ότι δεν είχε
σχέση η ανάδειξη του σκανδάλου «NOVARTIS» µε την ενόχληση
των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής για τα κέρδη της Γερµανίας
σε βάρος των δικών της εταιρειών και η κόντρα που αυτές ανα-
πτύσσουν στον τοµέα της φαρµακοβιοµηχανίας, της αυτοκινη-
τοβιοµηχανίας επίσης και σε πάρα πολλούς άλλους τοµείς. 

Δεν έπιασε τους Αµερικάνους ο πόνος για τη διαφθορά ή για
το ύψος της φαρµακευτικής δαπάνης που πληρώνει ο λαός µας.
Άρα υπάρχει η αντικειµενική βάση για ένα ατελείωτο δούναι και
λαβείν µεταξύ οµίλων, του πολιτικού προσωπικού τους, των κυ-
βερνήσεων και στο έδαφος αυτό οι µίζες, η διαφθορά, τα σκάν-
δαλα αποτελούν την κορυφή του παγόβουνου επιχειρηµατικών
έως και γεωπολιτικών παιχνιδιών, ξεκαθαρίσµατος λογαριασµών
ανάµεσα σε κορυφαία µονοπώλια και καπιταλιστικά κράτη. Γι’
αυτό, άλλωστε, και δεν υπάρχει ούτε ένα κράτος που να µην έχει
τα δικά του αντίστοιχα σκάνδαλα, όσοι ελεγκτικοί µηχανισµοί ή
δήθεν ανεξάρτητες αρχές και αν υπάρχουν σε αυτό. 

Με αφορµή την υπόθεση «NOVARTIS» υπήρξε και το εξής, µια
συζήτηση και αντιπαράθεση µεταξύ των κοµµάτων που κυβέρ-
νησαν αυτή τη χώρα για το ποιος µείωσε περισσότερο την κρα-
τική φαρµακευτική δαπάνη και µάλιστα αυτό επιχειρήθηκε να
εµφανιστεί και ως πειστήριο καταπολέµησης της διαπλοκής.

Όµως τα στοιχεία αποκαλύπτουν, ότι οι κυβερνήσεις οι οποίες
προχώρησαν στη µείωση της δηµόσιας δαπάνης δεν το έκαναν

για να πλήξουν τα µεγάλα κέρδη της φαρµακοβιοµηχανίας, αλλά
για να πετύχουν τους στόχους της δηµοσιονοµικής προσαρµο-
γής και να φορτώσουν, βέβαια, το οικονοµικό βάρος κυρίως
στους εργαζόµενους.

Είναι χαρακτηριστικό ότι παρά τη δραστική µείωση που έχει
καταγραφεί τα τελευταία χρόνια η αποτύπωση στις λιανικές τιµές
είναι πάρα πολύ µικρή. Δηλαδή, µπορεί η κρατική δαπάνη για το
φάρµακο να µειώνεται, όµως δεν µειώνεται το κόστος των φαρ-
µάκων, µε αποτέλεσµα ο ασθενής να επιβαρύνεται επιπρόσθετα
για την αγορά του.

Συγκριτικά µεταξύ 2009 - 2010 και 2016 ως προς τη δηµόσια
δαπάνη, το κράτος και τα ασφαλιστικά ταµεία πληρώνουν κατά
57,7% λιγότερο, ενώ οι ασφαλισµένοι την ίδια ώρα πληρώνουν
συµµετοχή κατά 43,1% περισσότερο.

Στην επιτροπή που συστάθηκε για την υπόθεση της «NOVAR-
TIS» καταθέσαµε προτάσεις για να είναι ουσιαστική η έρευνα.
Προτείναµε να γίνει η εξέταση όλων των αδικηµάτων, να γίνει
εξέταση όλων των µαρτύρων και τα στοιχεία που θα συγκεντρώ-
νονταν σε συνθήκες δηµοσιότητας και διαφάνειας µόνο θετική
συµβολή θα είχαν στη διερεύνηση συνολικά της υπόθεσης που
προχωρούσε παράλληλα µε τις δικαστικές αρχές.

Όµως η πορεία της επιτροπής και ο σύντοµος βίος της θα µεί-
νει στην κοινοβουλευτική ιστορία ως ένα ακόµα µνηµείο εκφυλι-
σµού. Σήµερα έχουµε, όπως είπαµε, µια αντίστροφη εκδοχή της
υπόθεσης «NOVARTIS» µε καταγγελίες για παρεµβάσεις στο
έργο της δικαιοσύνης που αφορά σε συγκεκριµένα πολιτικά πρό-
σωπα. Αύριο µπορεί, βέβαια, να έχουµε και µια τρίτη εκδοχή υπό-
θεσης «NOVARTIS» ανάλογα µε το πώς διαµορφώνεται κάθε
φορά ο πολιτικός συσχετισµός.

Ποια θα µπορούσε να είναι µια κάποια λύση σε αυτόν τον
φαύλο κύκλο του αποπροσανατολισµού, της σκανδαλολογίας και
των πολιτικών παιχνιδιών που παίζονται και µέσα στο Κοινοβού-
λιο; Να γίνει επιτέλους πράξη αυτό που είναι και λαϊκό αίτηµα,
αλλά και σύνθηµα πολιτικών δυνάµεων –απ’ ό,τι φαίνεται µέχρι
στιγµής µόνο στα λόγια- και να καταργηθεί τελείως αυτός ο απα-
ράδεκτος νόµος περί ευθύνης Υπουργών και κυρίως να καταρ-
γηθεί, πέρα από τη µειωµένη παραγραφή, ο βασικός πυρήνας
αυτού του νόµου, σύµφωνα µε τον οποίο την απόφαση για τη
συγκρότηση επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης για την
άσκηση ποινικής δίωξης ή για την ανάκληση ποινικής δίωξης, την
έχει η εκάστοτε κοινοβουλευτική Πλειοψηφία. 

Οι Υπουργοί πρέπει να ελέγχονται και να δικάζονται, όπως όλοι
οι πολίτες, χωρίς την εµπλοκή της Βουλής. Ούτε αυτό, όµως, δεν
τολµάτε και οι µεν και οι δε, όπως δείχνουν και οι θέσεις σας στη
διαδικασία της συνταγµατικής Αναθεώρησης. Όπως δεν τολµάτε
-και η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ- να καταργήσετε τη ρύθ-
µιση, σύµφωνα µε την οποία η ηγεσία των ανωτάτων δικαστηρίων
διορίζεται από την εκάστοτε κυβέρνηση, κάτι το οποίο βέβαια ζη-
τούν και οι ίδιες οι ενώσεις των δικαστικών. 

Και µετά κόπτεστε δήθεν για παρεµβάσεις στο έργο των δικα-
στικών, που είµαστε σίγουροι ότι έκαναν, κάνουν και θα κάνουν
όλες οι κυβερνήσεις και οι εκάστοτε Υπουργοί τους.

Θα µου πείτε, θα σταµατούσαν αυτά τα φαινόµενα αν γίνονταν
αυτές οι αλλαγές; Ξέρετε ότι δεν έχουµε τέτοιες αυταπάτες.
Τουλάχιστον, όµως, δεν θα ήταν και τόσο εύκολο να παίζονται
όλα αυτά τα πολιτικά παιχνίδια, τα οποία τώρα παίζονται επί µο-
νίµου βάσεως. 

Το ΚΚΕ δεν πρόκειται, µε τη συµµετοχή του στη διαδικασία
της ψηφοφορίας, να νοµιµοποιήσει όλα αυτά τα παιχνίδια και όλη
αυτή την προσπάθεια συγκάλυψης, είτε αφορά το σκάνδαλο στο
χώρο του φαρµάκου είτε τη χειραγώγηση της δικαιοσύνης.

Θα αποχωρήσουµε, λοιπόν, από την ψηφοφορία. Θα πάρουµε
βεβαίως µέρος στην προανακριτική επιτροπή, εφόσον συγκρο-
τηθεί, θα καταθέσουµε ξανά τις προτάσεις µας, προκειµένου να
υπάρξει ουσιαστική και σε βάθος διερεύνηση της όλης υπόθεσης
και θα εκτιµήσουµε και εκεί τη στάση µας. 

Το σίγουρο είναι ότι δεν πρόκειται να σας ακολουθήσουµε σε
όλο αυτό το γαϊτανάκι αποπροσανατολισµού που παίζετε όλοι
σας πάνω στις πλάτες και τα µεγάλα προβλήµατα του ελληνικού
λαού.

Σας ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ακολουθεί ο κ. Βελό-
πουλος. Μισό λεπτό, όµως, κύριε Βελόπουλε, γιατί έχει ζητήσει
τον λόγο ο κ. Λοβέρδος επί προσωπικού για ένα λεπτό.

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν ξέρω, κύριε Πρόεδρε, εάν µου

χρειάζεται και το ένα λεπτό, µια φράση θέλω να πω.
Ξέρουµε πολύ καλά ότι εδώ και πάρα πολλά χρόνια ο κ. Τσί-

πρας όριο στη δηµαγωγία, στο ψέµα και στην αναισχυντία δεν
έχει. Συνεπώς δεν µας ξαφνιάζει ό,τι και αν λέει, όσες φορές και
αν το λέει. Απόψε, όµως, έκανε κάτι πάρα πολύ προσβλητικό,
που προσβάλλει πρώτα από όλα τον ίδιο ως πολιτικό Αρχηγό. 

Όταν ήρθε ο φάκελος από την Αµερική και κατατέθηκε στη
Βουλή µαζί µε τα υπόλοιπα τον Φεβρουάριο του 2018, αυτό που
µας διάβασε εδώ ως ανακάλυψη και ως εφεύρηµα, το είχαµε δει. 

Περί τίνος πρόκειται, κύριε Πρόεδρε; Ό,τι είπαν οι κουκουλο-
φόροι στην Αθήνα, τα έλεγαν και στην Αµερική. Τα ίδια πρόσωπα
που τα έλεγαν εδώ µε κουκούλα, πήγαν και τα έλεγαν εκεί. Για
ποιον σκοπό; Για να πάρουν χρήµατα από πιθανή καταδίκη της
«NOVARTIS» στην Αµερική από τη σχετική αποζηµίωση. Για πο-
σοστά πήγαιναν.

Το FBI, όµως, κύριε Πρόεδρε, διευκρίνισε χίλιες φορές και ο
κ. Στουρνάρας το κατέθεσε αυτό µε το υπόµνηµά του και στην
εισαγγελία του Αρείου Πάγου ότι ουδέποτε διεξήγαγε έρευνα
για Έλληνα πολιτικό. Ο πρέσβης των Ηνωµένων Πολιτειών το
έχει διευκρινίσει, αλλά και το ίδιο το FBI µε έγγραφά του. Όσα
παρουσίασε εδώ ως FBI είναι τα προϊόντα όλης αυτής της αθλιό-
τητας µε τους κουκουλοφόρους, από τους οποίους ο ίδιος προ-
σπάθησε να ωφεληθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Κύριε Πρόεδρε, είναι σκευωρία. Αυτό που απέδειξε σήµερα

εδώ για µία ακόµη φορά ο κ. Τσίπρας είναι ότι δεν έχει κόφτη.
Δεν έχει όριο –επαναλαµβάνω- στο ψέµα, τη δηµαγωγία και την
αναισχυντία. Δεν ντρέπεται τίποτα, προκειµένου να εξυπηρετήσει
τα µικροκοµµατικά του συµφέροντα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις εκπαιδευ-
τικοί συνοδοί τους από το 1ο Εσπερινό ΕΠΑΛ Κορωπίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Βελόπουλε, έχετε τον λόγο. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω µε αυτά που
άκουσα από τον φίλο µου, τον Ανδρέα Λοβέρδο. Έχουµε δύο πα-
ρατάξεις ή µάλλον έχουµε δύο εναντίον µίας. Οι µεν λένε ότι
είστε σκευωροί, το αντίστροφο δηλαδή και µην διαµαρτύρεστε,
κύριε Σιµόπουλε, γιατί τους λέτε σκευωρούς, πολιτικάντηδες,
απατεώνες και σας κατηγορούν εσάς για µιζαδόρους. Αυτό είναι
το συµπέρασµα και από κάτω έχουµε παιδιά, έχουµε κόσµο και
µας ακούν. Οι σκευωροί και οι µιζαδόροι. Κάποιος έχει δίκιο, κά-
ποιος έχει άδικο. Ας ψάξουµε, λοιπόν, µεταξύ µας τι µπορεί να
συµβαίνει. Γιατί και τα δύο δεν µπορούν να ισχύουν. Δεν γίνεται.
Δεν µπορεί να έχετε δίκιο και οι δύο, κάποιος έχει δίκιο, κάποιος
έχει άδικο.

Ακούστε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί εσείς είστε η
Πλειοψηφία. Είστε δειλοί. Εγώ το είχα πει πρώτος εδώ µέσα.
Είστε δειλοί. Σήµερα απλώς το χρησιµοποίησε ο Τσίπρας. Είναι
«κόπι πάστε», που έλεγε και ο φίλος µου, ο Πολάκης. Είστε δει-
λοί! Δηλαδή, ξύπνησε ο Παπαγγελόπουλος ένα πρωί και είπε: «Τι
έχω να κάνω σήµερα; Να ενοχοποιήσω τον Αντώνη Σαµαρά, τον
Πικραµµένο και όλο τον κόσµο της Νέας Δηµοκρατίας µαζί.».
Αυτό θέλετε να πιστέψουµε; Δηλαδή, ξύπνησε ένας Υπουργός,
χωρίς να ξέρει ο Πρωθυπουργός, χωρίς να ξέρεις κάποιος άλλος
τίποτα; Έτσι κάνει και η δική σας Κυβέρνηση; Ο κάθε Υπουργός
µόνος του, αυτόβουλα και αυτόνοµα ενοχοποιεί τον οποιονδή-
ποτε; 

Όχι, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Απλώς, εδώ σκοινοβατείτε
πάνω στον πολιτικαντισµό, γιατί ξέρετε πολύ καλά ότι εάν δεν
αποδειχθεί ότι υπάρχει πρόβληµα και τον ενοχοποιήσετε τον Τσί-
πρα, θα τον κάνετε ήρωα και δεν θέλετε να τον κάνετε ήρωα, εάν
έχετε άδικο. Εάν αυτό λέγεται δικαιοσύνη, εµείς έχουµε άλλη
άποψη για τη δικαιοσύνη, η οποία είναι πάνω σ’ ένα πολύ βασικό
έδρανο. Ένοχος ένοχον ου ποιεί. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Απλά πράγµατα. Ένοχος ένοχον ου ποιεί. Γιατί το λέω αυτό;

Γιατί είστε ένοχοι. Και το σηµαντικότερο, είστε ένοχοι γιατί; Η
φαρµακευτική δαπάνη είναι τεράστιο σκάνδαλο. Χάσαµε τουλά-
χιστον 20 δισεκατοµµύρια ευρώ απ’ αυτή την ιστορία και κανείς
από εσάς δεν σκέφτηκε να ασχοληθούµε µε αυτό. Γιατί αυτό
είναι το σκάνδαλο, όχι για το εάν ήταν σκευωροί οι του ΣΥΡΙΖΑ ή
εάν ήσασταν µιζαδόροι µόνο εσείς. Να δούµε ποιοι ήταν όλοι
αυτοί που τα έπαιρναν από την ιστορία της «NOVARTIS». Ούτε
καν ασχοληθήκατε. Ξέρετε γιατί; Γιατί οι περισσότεροι γιατροί
που τα έπαιρναν ή οι άνθρωποι που έκαναν τα ρουσφετάκια είναι
στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ. Αυτή είναι η αλή-
θεια. Απλώς, δεν θέλετε να τη δείτε. Εγώ καταλαβαίνω την αγω-
νία των εκατόν πενήντα οκτώ της Νέας Δηµοκρατίας να κα-
ταδιώξουν τον Παπαγγελόπουλο, τον Βελόπουλο ή οποιονδή-
ποτε άλλον, για να έχουν άλλοθι για τα εγκλήµατα που κάνουν. 

Και θα σας πω ποια είναι τα εγκλήµατα που κάνετε. Γιατί κά-
νετε µεγάλα εγκλήµατα στην Ελλάδα. Αλλοιώνετε την πληθυ-
σµιακή σύνθεση µε τη δική σας αβελτηρία και θα τα πούµε στην
πορεία, γιατί κάποια στιγµή πρέπει να απολογηθείτε για όλα αυτά
τα εγκλήµατα που κάνετε. Βάζετε κανά δυο-τρεις δικούς σας,
που το παίζουν πατριώτες νεοδηµοκράτες, να κάνουν δηλώσεις
και τσιτάτα για τα εθνικά θέµατα, για τους λαθροεισβολείς, που
τους βαφτίζετε όπως θέλετε. Όποτε θέλετε τους λέτε µετανά-
στες και µετά λαθροµετανάστες. Για ξεκάρφωµα το κάνετε, για
να µην πω τι λένε για τον φερετζέ, για να δείχνετε ότι έχετε πα-
τριωτικό αίµα µέσα σας. Δεν έχετε πατριωτικό αίµα, γιατί ο Πρό-
εδρός σας είναι εναντίον του νατιβισµού, εναντίον της αυτοχ-
θονίας και θα σας τα εξηγήσουµε σε λίγο. 

Να κάνω ένα φιλοσοφικό ερώτηµα. Έχουµε κάποιους εισαγ-
γελείς που έγιναν πολιτικοί. Έχετε και εσείς πρώην εισαγγελείς
και δικαστές που έγιναν πολιτικοί, εάν δεν κάνω λάθος. Αυτό το
θεωρείτε πρέπον; Αυτό το θεωρείτε έντιµο, να έχετε δικαστές
Βουλευτές και Υπουργούς; Πού είναι η αδέκαστη, άµεµπτη δι-
καιοσύνη; Πώς ο πολίτης θα εµπιστευτεί έναν δικαστή, ο οποίος,
για να γίνει πολιτικός, σηµαίνει ότι είχε σχέση υπόγεια µε το
κόµµα το οποίο κυβερνούσε; 

Και τι κάνετε; Δείτε πόσο υποκριτές είστε. Βάζετε τον Υπουργό
να βάζει την ανώτατη ηγεσία του Αρείου Πάγου. Αυτή είναι µια
ιστορία από το 1950, όπως έµαθα προσφάτως. Αλλάξτε την. Δεν
έχουµε δικαίωµα να µιλάµε για ανεξάρτητη εξουσία της δικαιο-
σύνης, όταν η ηγεσία διορίζεται από τον Υπουργό Δικαιοσύνης.
Είναι εξηρτηµένη η δικαιοσύνη στην Ελλάδα. 

Ή δεν ξέρουµε το πόσα παραδικαστικά κυκλώµατα έχουµε
ακούσει στην Ελλάδα; Ή δεν ξέρετε εσείς, λέω εγώ, ότι εισαγ-
γελείς ή ανώτατοι εισαγγελείς του Αρείου Πάγου εντέλλονται
πολλές φορές να εκτελούν «συµβόλαια θανάτου» κάποιων, πο-
λιτικών ή ολιγαρχών; Δεν τα ξέρετε αυτά; Όχι, η Νέα Δηµοκρατία
δεν τα ξέρει αυτά.

Και να σας πω και κάτι, επειδή είστε κήνσορες της δικαιοσύ-
νης. Γιατί δεν υπογράφει κάποιος από εσάς -που ψάχνουµε άλ-
λους είκοσι εµείς- στη Νέα Δηµοκρατία, για να κυνηγήσουµε την
προδοσία της Μακεδονίας και τον Κοτζιά; Γιατί δεν υπογράφει
κανένας σας;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πού είναι ο πατριωτισµός σας; Το ξεκάρφωµα πέντε έξι από

εσάς που µιλάτε στα κανάλια; Αυτός είναι πατριωτισµός; Κατη-
γορούσατε για επαίσχυντη προδοτική Συµφωνία των Πρεσπών
για το µακεδονικό, το σκοπιανό. Γιατί δεν υπογράφετε είκοσι από
εσάς και είναι στα συρτάρια του Προέδρου της Βουλής αυτή η
ιστορία µε τον Κοτζιά; Αλλά κάνετε, ξέρετε, σαν την ταινία «Ο
Μπακαλόγατος» και τον Χατζηχρήστο, τον τζάµπα µάγκα. Οι
τζάµπα µαγκιές τελείωσαν, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Αυτά
ήταν προεκλογικά. Τώρα κυβερνάτε. Πρέπει να το αποφασίσετε.
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Πάµε και στα υπόλοιπα. Δεν θα πω ονόµατα. Είναι αλήθεια ότι
υπάρχει –ακούστε τώρα- γιος αντεισαγγελέα του Αρείου Πάγου
που διορίστηκε εσχάτως σε γραφείο Υπουργού; Το ακούτε, κύ-
ριοι της Νέας Δηµοκρατίας; Δικό σας είναι. Και µου λέτε για ανε-
ξάρτητη δικαιοσύνη; Γιος αντεισαγγελέα του Αρείου Πάγου
διορίστηκε τώρα τελευταία. Έτσι θα πάµε στην ανεξάρτητη δι-
καιοσύνη; Πού τα λέτε αυτά;

Υπάρχει κόρη πάλι εισαγγελέα και πρώην επικεφαλής του
ΣΔΟΕ, η οποία είναι µετακλητή σε γραφείο Υπουργού. Και µιλάτε
για ανεξάρτητη δικαιοσύνη εσείς; Καταλαβαίνετε τι λέτε; 

Έχουµε και άλλα. Ακούστε, διορίστηκε στην Επιτροπή Αντα-
γωνισµού. Ο πατέρας της είναι ο αρχαιότερος δικαστής στο
Σ.τ.Ε.. Υποθέσεις που εκδικάζονται τώρα από το Σ.τ.Ε.. Τη διορί-
σατε και αυτήν. Θέλετε και άλλα; Υπάρχουν ένα σωρό ονόµατα. 

Έτσι µιλάµε για ανεξάρτητη δικαιοσύνη και θα σας πιστέψει ο
ελληνικός λαός, που καταφεύγει στον ναό της δηµοκρατίας και
της δικαιοσύνης για να βρει το δίκιο του; Ποιο δίκιο του να βρει;
Αν δεν έχει φίλο Υπουργό ή Βουλευτή ή δεν έχει βύσµα, φοβάµαι
ότι η καταδίκη είναι δεδοµένη. Ποιον κοροϊδεύουµε εδώ µέσα;
Ποιους κοροϊδεύετε εδώ µέσα; Νοµίζετε ότι µπορείτε να παίζετε
µε τη νοηµοσύνη του ελληνικού λαού για πολύ καιρό ακόµα; 

Κάνατε λόγο για σκευωρία Παπαγγελόπουλου. Εγώ θα το ξα-
ναπώ για ακόµη µια φορά. Το πραγµατικό σκάνδαλο δεν είναι ο
Παπαγγελόπουλος, κύριοι. Είναι ότι από το 1974 και µετά -για να
µην πω από το 1828 και µετά- ακούµε για σκάνδαλα και κανένας
δεν µπαίνει φυλακή. Έχουµε ακούσει ένα σωρό σκάνδαλα σε
αυτό το Κοινοβούλιο, ένα σωρό προανακριτικές, ένα σωρό εξε-
ταστικές και φυλακή δεν µπήκε κάποιος. Από καραµπόλα µπήκε
ο Τσοχατζόπουλος γιατί του βρήκαν το «µαύρο» χρήµα από µια
άλλη εταιρεία που έκανε τη βλακεία να τη δηλώσει. Ποιος µπήκε
φυλακή; 

Ποιος θα πιστέψει ότι αυτό που κάνετε είναι ειλικρινές όταν
βγάζετε από το «κάδρο» τον κ. Τσίπρα; Βγάζετε από το «κάδρο»
τον πρωθυπουργό, τον οποίο καταγγέλλατε οι ίδιοι συνεχώς και
λέγατε ότι µας «λέει κλέφτες, µιζαδόρους ο πολιτικός απατεώ-
νας». Υπάρχουν δηλώσεις πρώην Βουλευτών σας και νυν Υπουρ-
γών που έλεγαν ότι είναι πολιτικός απατεώνας και ότι «θα τον
πάνε αίµα». «Θα τον πάµε», λέει, «αίµα τον Πρωθυπουργό». Είναι
δηλώσεις. Είναι λόγια, παρόλες, τίποτε άλλο! 

Σήµερα έρχεται να αθωώσει η Νέα Δηµοκρατία τον κ. Τσίπρα.
Και βάζετε εµάς στη δύσκολη θέση να σύρουµε τον Παπαγγελό-
πουλο, που -επαναλαµβάνω- τα έκανε µόνος του, σε αυτό που
αποφασίσατε εσείς. Αν ήσασταν όντως έντιµοι απέναντι στους
ψηφοφόρους σας, έπρεπε να στείλετε τον πρωθυπουργό τον
ίδιο, αν πιστεύετε ότι ήταν σκευωρία. Αλλιώς δεν πιστεύετε ότι
είναι σκευωρία. 

Σκευωρία είναι κάτι πολύ απλό: Αυτό που κάνετε εσείς για να
αλλάξετε ατζέντα και ποδοσφαιρικό γήπεδο και το να συζητάµε
εδώ µέσα το θέµα αυτό ενώ είναι άλλα τα φλέγοντα. Φλέγοντα
είναι η οικονοµία, είναι τα κόκκινα δάνεια, είναι οι κατασχέσεις
των σπιτιών των Ελλήνων. Δίνετε σπίτια σε λαθροεισβολείς και
βγαίνουν έξω οι Έλληνες, οι οποίοι είναι άστεγοι. Αυτά είναι τα
µείζονα ζητήµατα. Αλλά είναι εύκολο να αλλάζεις ατζέντα. Δύ-
σκολο είναι, όµως, να είσαι πραγµατικά ειλικρινής µε τον ελλη-
νικό λαό. Και το λέω για εσάς που άλλα λέγατε και άλλα κάνετε.

Από το 2000 µέχρι 2009 ξέρετε πόσα χρήµατα χάσαµε από τα
φάρµακα της «NOVARTIS»; Χάσαµε 20 δισεκατοµµύρια! Χάθηκαν
20 δισεκατοµµύρια από τα φάρµακα! Και αντί να ψάξουµε όλοι
µαζί εδώ πού είναι τα 20 δισεκατοµµύρια, ασχολείστε µε τον Πα-
παγγελόπουλο και όχι µε τον Τσίπρα. Ασχολείστε µε έναν Υπουρ-
γό που ξύπνησε στραβά ένα πρωί και αποφάσισε να κυνηγήσει
όλους τους Υπουργούς σας. Και θέλετε να το πιστέψουµε αυτό.

Κύριοι, είναι 20 δισεκατοµµύρια. Τα έχει κάποιος εδώ µέσα, να
µην τα ψάξουµε; Γιατί δεν κάθεστε να τα ψάξετε; Εδώ παραγρά-
φονται αδικήµατα. Οι γιατροί αθωώνονται καθηµερινά. Δεν ξέρω
αν τα µαθαίνετε αυτά. Σας ενδιαφέρουν αυτά; Τα 20 δισεκατοµ-
µύρια είναι λεφτά. Ποιοι τα πήραν; Τα ενθυλάκωσαν τέσσερις χι-
λιάδες περίπου γιατροί εκ των οποίων πολλοί αθωώνονται κα-
θηµερινά γιατί παραγράφηκαν τα αδικήµατα. Δεν κάνουµε τί-
ποτα. Και µας ακούει ο κόσµος. Και ασχολούµαστε µε τον Πα-
παγγελόπουλο.

Αντί, λοιπόν, να ψάξουµε τα κλεµµένα λεφτά, να φέρουµε πίσω
τα κλεµµένα λεφτά, τα 20 δισεκατοµµύρια, ασχολείστε µε έναν
Παπαγγελόπουλο. Είναι αυτό που λένε στο χωριό µου, κύριοι,
«φταίει ο γάιδαρος, χτυπάµε το σαµάρι». Κάνετε λάθος. Ο γάι-
δαρος είναι τα 20 δισεκατοµµύρια, το σαµάρι είναι ο Παπαγγε-
λόπουλος. Για να τα ξεκαθαρίσουµε λίγο.

Και ξέρετε, δεν είναι ένα απλό σκάνδαλο, είναι ένα διεθνές
σκάνδαλο. Πέσατε σε µια παγίδα, αυτοπαγιδευτήκατε. Γιατί εγώ
καταλαβαίνω ποια είναι η δυσκολία σας. Η «NOVARTIS» είναι
γερµανική εταιρεία, γερµανικών συµφερόντων. Σιγά µην ψάξετε
και βάλετε το µαχαίρι στο κόκκαλο, εσείς που αγαπάτε τη Γερ-
µανία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ: Ελβετική είναι.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Δεν είναι ελβετική, κύριε, τα ξέρω καλύτερα από εσάς.
Είναι γερµανικών συµφερόντων. Ξέρω τι λέω. Ακούστε που σας
λέω. Είναι γερµανικών συµφερόντων. Για εσάς όµως, της Νέας
Δηµοκρατίας, οι Γερµανοί είναι φίλοι σας. Για εµάς δεν είναι
φίλοι µας. Φίλοι µας είναι αυτοί που βοηθούν την Ελλάδα. Και η
γερµανική «BMW» σήµερα κάνει επένδυση 1,2 δισεκατοµµυρίου
στην Τουρκία και σε εµάς δεν έχει δώσει ούτε 1 ευρώ, πραγµα-
τικά, για επένδυση. Καταλάβατε, κύριοι;

Αλλά πού να τολµήσετε να πείτε για τη Γερµανία. Έτσι και
πείτε κάτι για τη Γερµανία, πυξ λαξ θα φύγετε από το κόµµα.
Είναι δεδοµένο. Δεν µπορεί ένας από τη Νέα Δηµοκρατία να
κάνει κριτική στη Γερµανία; Ένας! Να πει κάτι για τη Γερµανία.
Τίποτα. Κανένας δεν µιλάει. Γιατί, ρε παιδιά; Τόσο πολύ αγαπάτε
τους Γερµανούς; Και σας το λέει ένας άνθρωπος ο οποίος έχει
σχέση µε τη Γερµανία. Δεν είµαι σαν εσάς που είστε απλά στα
λόγια φίλοι µε τη Γερµανία για άλλους λόγους.

Και υπάρχουν και άλλα πράγµατα που θα µπορούσαµε να
πούµε. Ακούστε λίγο. Δεν αντιµετωπίσατε ποτέ ενιαία τη µήνυση
Σαµαρά, Βενιζέλου και ό,τι αφορά στα πολιτικά πρόσωπα, στον
κ. Τσίπρα. Απ’ ό,τι ξέρω και ο Σαµαράς και ο Βενιζέλος µίλησαν
για τον Τσίπρα. Γιατί τους βγάζετε απ’ έξω; Αν µου βρείτε µια
πραγµατική δικαιολογία, να το δικαιολογήσω και εγώ και να πω,
ναι, ευσταθεί η δικαιολογία σας, αφού οι µηνύσεις Σαµαρά και
Βενιζέλου αφορούν και τον Τσίπρα. Το λέει µέσα. Λέει το όνοµά
του. Γιατί δεν τον πάτε και αυτόν κατηγορούµενο; Για πείτε µου.
Είστε δειλοί; Φοβάστε; Είναι συναλλαγή µήπως; Είναι συµπαιγνία
συµφωνίας σιωπής; Τι είναι; Για πείτε µου εσείς. Αν µου το δι-
καιολογήσετε, θα το δεχτώ. Αν δεν µου το δικαιολογήσετε, θα
πω ότι είστε σε συµπαιγνία µε τον ΣΥΡΙΖΑ, για να καλύψετε την
υπόθεση -άλλη δικαιολογία δεν υπάρχει-, την υπόθεση των 20 δι-
σεκατοµµυρίων που χάθηκαν από τα φάρµακα.

Και, βέβαια, εδώ -θα σας το πω ωµά- δειλιάζετε απέναντι στον
κ. Τσίπρα. Γιατί; Κύριε Υπουργέ, σε εσάς απευθύνοµαι. Δεν ξέρω
αν µε ακούτε. Δείτε την εικόνα. Αυτό είναι φυγοµαχία. Είστε δει-
λοί, και κυρίως οι Υπουργοί σας. Άφησαν τους «δευτεροκλασά-
τους» και όχι την Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει ένα µείζον θέµα
ηθικό για αυτήν, τη σκευωρία του ΣΥΡΙΖΑ εναντίον της Νέας Δη-
µοκρατίας, και απουσιάζουν όλοι τους. Εγώ θα ντρεπόµουν. Φυ-
γοµαχείτε, κύριοι. Φυγοµαχεί η Κυβέρνηση. Και βάζουν εµάς εδώ
µέσα να βγάλουµε το φίδι από την τρύπα. Ποιο; Αυτό το φίδι που
εσείς θρέψατε, το σκάνδαλο της «NOVARTIS». Το θρέψατε, το
εκθρέψατε και τώρα το αφήσατε αµοληµένο και πρέπει εµείς να
απολογηθούµε στους ανθρώπους που είναι εκεί έξω. Όχι, κύριοι.
Εσείς είστε οι δειλοί, εσείς φυγοµαχείτε. Αυτή είναι η Κυβέρνησή
σας. Δείτε τη λιγάκι. Αυτή είναι η Κυβέρνησή σας µε τα άδεια κα-
ρεκλάκια. Μέχρι να πάρουν την καρέκλα του Υπουργού, ήταν
νταήδες και θα τους έβαζαν όλους φυλακή. Τώρα που πήραν τα
καρεκλάκια, φυλακή είναι το Υπουργείο για αυτούς.

Να ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, µεταξύ µας ορισµένα πράγµατα,
για να καταστήσουµε σαφές ότι ο θεσµός της δικαιοσύνης δεν
είναι να παίζει κάποιος µε αυτόν. Γιατί όποιος παίζει µε τη δικαιο-
σύνη, καίγεται ο ίδιος.

Θα ήθελα να αναφερθώ σε ένα ιδιαίτερα σοβαρό θέµα, στα
κόκκινα δάνεια. Ξέρετε τι σχέδιο πάει να κάνει η Νέα Δηµοκρα-
τία; Να αλλάξω ατζέντα, γιατί αυτά είναι τα σοβαρά, τα καθηµε-
ρινά θέµατα. Είναι η ιστορία του κ. Ζαββού, του πλέον αποτυχη-
µένου. Τον κουβαλάτε στην πλάτη σας τον κ. Ζαββό και θα σας
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καταστρέψει. Ακούστε τώρα, περίπου τρεις µήνες µετά δέχτηκαν
τις ρυθµίσεις για τα κόκκινα δάνεια µόνο τρία άτοµα. Παταγώδης
αποτυχία. Τρία άτοµα! Εικοσιµία χιλιάδες ξεκίνησαν τη διαδικα-
σία για προστασία πρώτης κατοικίας και µόνο τρεις δέχτηκαν.
Κόκκινα δάνεια. Όταν δίνετε λεφτά, επιδόµατα και σπίτια στους
λαθροεισβολείς, στον Χασάν και στον Ιµπραήµ, παίρνετε το σπίτι
του Έλληνα. Αυτό είναι εθνικό έγκληµα, κύριοι. Είναι εθνικό έγ-
κληµα! Καταλάβετέ το.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και να σας πω γιατί το κάνετε; Θα σας το πω τώρα. Στις 11-6-

2018 ο κ. Μητσοτάκης, πριν γίνει Πρωθυπουργός, δήλωσε τα
εξής: «Οι αυταρχικές και λαϊκιστικές δυνάµεις γίνονται όλο και
πιο ισχυρές σε όλη την Ευρώπη και τον κόσµο. Η άνοδος της ξε-
νοφοβίας, του νατιβισµού…». Νατιβισµός. Να σας κάνω τη µετά-
φραση, γιατί µερικοί µπορεί να µην ξέρετε τι σηµαίνει «νατιβι-
σµός». Νατιβισµός: τάση ή κίνηµα που αναπτύσσεται στο εσω-
τερικό των κοινωνιών και αποσκοπεί στη διατήρηση, αναζωογό-
νηση και εκ νέου καθιέρωση αυτοχθόνων πολιτιστικών αισθη-
τικών, ηθών και εθίµων ως αντίδραση στην ξενική διείσδυση. 

Τι λέει ο Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας, που είναι υπέρ του
πολυπολιτισµού; Λέει ότι είναι εναντίον του νατιβισµού. Θέλει πο-
λυπολιτισµό. Είναι εναντίον των Ελλήνων. Εξ ου και κανακεύει
τους λαθροεισβολείς. Και βάζετε κανέναν δυο-τρεις από εδώ
χρήσιµους -για να µην πω καµµιά κουβέντα- ηλίθιους για να το
παίζουν πατριώτες και να κάνουν πού και πού κάποια δήλωση
στα κανάλια ότι είναι πατριώτες αυτοί. Μα, ο Αρχηγός σας είναι
εναντίον της αυτοχθονίας και των αυτοχθόνων. Το έχει πει ο
ίδιος. Ο ίδιος τα λέει. Εσείς είστε οπαδοί του πατριωτισµού. 

Αποφασίστε µε ποιους είστε. Ή είστε µε τον Μητσοτάκη και
τους εχθρούς –αν θέλετε- του νατιβισµού ή είστε πατριώτες και
είστε µε τον Έλληνα πολίτη, που φορολογείται και που διώκεται
καθηµερινά. Αποφασίστε στη Νέα Δηµοκρατία µε ποιον είστε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Καταλαβαίνετε ότι έχουµε αλλοίωση πληθυσµού; Καταλαβαί-

νετε ότι έχουµε αλλοίωση εθνοτική; Έχετε καταλάβει τι κάνετε
σήµερα; Κατηγορούσατε αυτούς εδώ τους ανίκανους. Έτσι τους
λέγατε. «Ανίκανοι». «Ανήµποροι». «Δεν µπορούν να κάνουν τίπο-
τα». 

Ήδη σήµερα µπήκαν επτακόσιοι στην Ελλάδα. Καταλαβαίνετε
ότι κάθε µέρα µπαίνουν επτακόσιοι και χίλιοι; Τελειώνουµε. Επι-
τέλους, κλείστε τα σύνορα. Κλείστε τις ΜΚΟ επιτέλους. Κλείστε
τες! Κάντε φράχτη στον Έβρο. Κάντε κάτι επιτέλους!

Και µην τους µεταφέρετε στην ηπειρωτική Ελλάδα. Κάνετε
άλλο έγκληµα. Μεταφέρετε το πρόβληµα στην τοπική κοινωνία.
Και αυτό είναι άλλο έγκληµα. Θα το βρούµε µπροστά µας. Πολ-
λοί εδώ µέσα είστε νέοι σε ηλικία. 

Κλείνοντας, θα σας πω το εξής: Σήµερα διάβασα στις εφηµε-
ρίδες ότι µετά τη µίσθωση ξενοδοχείων σε όλη την επικράτεια, η
Κυβέρνηση ξεκινάει προγράµµατα κατάρτισης και εκπαίδευσης
προσφύγων και µεταναστών. Είστε µε τα καλά σας; Δεν είπατε
ότι έρχονται για να φύγουν; Δεν τους διώξατε; Τι κατάρτιση και
εκπαίδευση προσφύγων κάνετε; Ολόκληρη υπουργική απόφαση
είναι αυτή. Για ποιον λόγο το κάνετε αυτό; Το κάνετε για να µεί-
νουν εδώ; Είστε εγκληµατίες. Κάνετε έγκληµα εθνικό. Τους κα-
ταρτίζουµε. Και τι τους κάνουµε δηλαδή; Τους κάνουµε και αυ-
τούς τεχνοκράτες; Επενδυτές θα γίνουν οι λαθροεισβολείς; Η
προκήρυξη µέσα λέει ένα σωρό πράγµατα. 

Βέβαια να πω στο ΚΚΕ, το οποίο λείπει, ότι στον µοναδικό
δήµο που δεν υπάρχει hotspot –και δεν θα υπάρξει ποτέ- είναι
στον Νοµό Αχαΐας, στον Δήµο Πάτρας. Ποτέ δεν θα υπάρξει εκεί.
Ο Δήµος Πάτρας δεν έχει ούτε ένα hotspot. Και έχουν κοµµουνι-
στή δήµαρχο. Και είναι φιλάνθρωποι. Και αγαπούν τους αλληλέγ-
γυους και τους πρόσφυγες. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι κατά το δοκούν δεν µπορούµε να ερµη-
νεύουµε µερικά πράγµατα. 

Όσο για το σχέδιο «ΗΡΑΚΛΗΣ», θα το ξαναπώ. Πηγαίνετε να
φορτώσετε τριάντα δισεκατοµµύρια ευρώ εγγυήσεις σε τρία
οµόλογα: το senior, το mezzanine και junior. Έκδοση οµολόγων
µε εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, θα καταπέσουν. Φορτώνον-
ται πάλι τριάντα δισεκατοµµύρια στο χρέος. Το καταλαβαίνετε; 

Κι έχετε τον Ζαββό και τον κανακεύετε. Το είδε ο Ντράγκι κι

έπαθε λίγο ταράκουλο στην αρχή. Δεν το δέχονται οι Ευρωπαίοι.
Τι πάτε να κάνετε; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ολοκληρώστε, κύριε
Βελόπουλε, σας παρακαλώ. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε. Ολοκληρώνω. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να αναφέρω το εξής: Δίνετε σε δήµους
τριάντα αργύρια. Είστε τόσο ξεδιάντροποι που δίνετε σε δήµους
τριάντα αργύρια για να προδώσουν την Ελλάδα. Δίνετε µπόνους
-λέει- σε όσους δήµους δέχονται λαθροεισβολείς. Για εµένα δεν
είναι µετανάστης. Μετανάστης είναι ο συγκεκριµένος άνθρωπος,
ο πατέρας µου και η µάνα µου, που πήγαν µε χαρτιά νόµιµα στη
Γερµανία για να εργαστούν. Και ήµουν κι εγώ γιος µεταναστών
και ένιωσα τον ρατσισµό τον πραγµατικό στο πετσί µου. 

Δίνετε µπόνους στους δήµους, τριάντα αργύρια, για να αλλοι-
ώσουν την πληθυσµιακή σύνθεση της Ελλάδος. Σας αξίζουν συγ-
χαρητήρια. Είστε ίδιοι µε τον ΣΥΡΙΖΑ σε όλα, και στη σκευωρία
και στα σκάνδαλα. Κυρίως, το χειρότερο απ’ όλα: Είστε ίδιοι στην
ανήµπορη στάση σας να θέσετε τέρµα στη λαθροεισβολή. Κα-
ταλάβετέ το. Είστε ανήµποροι. Γιατί; Να η Κυβέρνησή σας, αυτοί
που κυβερνούν. Δείτε τους -για να µην πω, φτύστε τους- πώς φυ-
γοµαχούν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Καλείται στο Βήµα ο

κ. Γιάνης Βαρουφάκης, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας ΜέΡΑ25.

ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Συνάδελφοι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν είναι εικόνα Κοι-
νοβουλίου αυτή. Δεν µας έστειλε ο ελληνικός λαός εδώ για να
προσποιούµαστε ότι είµαστε ανακριτές, ότι είµαστε εισαγγελείς,
ότι είµαστε διερευνητές εγκληµάτων, ότι είµαστε αξιολογητές
ποινικών ευθυνών της αντίπαλης πολιτικής παράταξης. Αυτή η
κοκοροµαχία που είδαµε σήµερα, µε τους µεν να κατηγορούν
τους δε και τους δε να κατηγορούν τους µεν, δεν συνάδει µε ει-
κόνα Κοινοβουλίου που θέλουµε να βλέπουν τα παιδιά από το
θεωρείο, ο λαός µας από την τηλεόραση. 

Μιλώ αυτή τη στιγµή όσο µπορώ πιο µειλίχια. Πρέπει να ξανα-
σκεφτούµε το νοµικό πλαίσιο και την προσωπική µας συµπερι-
φορά στο Κοινοβούλιο. Οι κοκοροµαχίες αυτές δεν προκύπτουν
από προσωπικές σας αδυναµίες. Προκύπτουν από ένα νοµικό
πλαίσιο. 

Με αναγκάζετε ή τουλάχιστον το νοµικό πλαίσιο µε αναγκάζει
να ξαναθυµηθώ τον Μοντεσκιέ, ο οποίος είπε ότι όταν το νοµο-
θετικό και το δικαστικό σώµα γίνονται ένα, παύει να υπάρχει
ελευθερία. Είναι δυνατόν να έχουµε εξεταστικές επιτροπές όπου
οι Βουλευτές να προσποιούνται τον ρόλο του εισαγγελέα και του
δικαστή; Σε ποιο άλλο κοινοβούλιο γίνεται αυτό; 

Όταν η Γερουσία στις Ηνωµένες Πολιτείες ξεκινάει τη διαδι-
κασία ελέγχου του Προέδρου των Ηνωµένων Πολιτειών, όπως
γίνεται σήµερα µε τον Πρόεδρο Τραµπ, αυτό αφορά στο κατά
πόσον πολιτικά η Γερουσία, το Κογκρέσο κρίνει ότι ο κ. Τραµπ
έχει τα προσόντα, συνεχίζει να έχει την νοµιµοποίηση να είναι
Πρόεδρος των Ηνωµένων Πολιτειών. Δεν θα δείτε ποτέ εξετα-
στική επιτροπή…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τον δικάζει κιόλας.
ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Δεν τον

δικάζει, κύριε Λοβέρδο. Κρίνει το κατά πόσον θα εκπέσει του
προεδρικού αξιώµατος. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ως δικαστήριο λειτουργεί. Η Γερου-
σία αποφασίζει.

ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Δεν τον
βάζει φυλακή. Δεν παίζει τον ρόλο του εισαγγελέα. Και δεν θα
δείτε ποτέ σε κοινοβούλιο µια ανακριτική επιτροπή από Βουλευ-
τές οι οποίοι να δικάζουν άλλους Βουλευτές, άλλους Γερουσια-
στές. 

Εξεταστικές επιτροπές πρέπει να γίνονται για την αναζήτηση
πολιτικών ευθυνών. Πάλαι ποτέ είχαµε τον «Φάκελο της Κύπρου».
Ήταν πολύ σηµαντικό να υπάρξει εξεταστική επί των πραγµάτων
επιτροπή που πολιτικά να διερευνήσει τις πολιτικές ευθύνες για
το µαρτύριο των Κυπρίων και το Κυπριακό. 
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Εγώ θα έλεγα να κάνουµε και µία εξεταστική επιτροπή για το
πώς η «παρασιτική ολιγαρχία» φόρτωσε µε εκατοντάδες δισεκα-
τοµµύρια τον ελληνικό λαό και το τι συνέβη µετά στη µνηµονιακή
Ελλάδα, από το 2010 µέχρι και σήµερα και να καλύψουµε όλη
την περίοδο και την περίοδο που βρισκόµουν εγώ στο Υπουργείο
Οικονοµικών. Να ψάχνουµε πολιτικές ευθύνες, όµως. Στόχος µας
δεν πρέπει και δεν µπορεί να είναι οι µεν να καταδικάζουν τους
δε, αποδίδοντας πολιτικές ευθύνες. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, προσέξτε την τεράστια αναντι-
στοιχία µεταξύ αυτού που συµβαίνει έξω από τη Βουλή και αυτού
που συµβαίνει σήµερα. Όταν το λαϊκό αίσθηµα δεν εκφράζεται
από το σύνολο της Ολοµέλειας του Κοινοβουλίου, έχουµε τερά-
στιο ζήτηµα νοµιµοποίησης, πολιτικής και ηθικής, του Κοινοβου-
λίου µας στα µάτια του ελληνικού λαού. 

Ο ελληνικός λαός γνωρίζει για τα σκάνδαλα, για τις σκευωρίες,
για τη «SIEMENS», για τη «NOVARTIS». Το γνωρίζει. Δεν γνωρίζει
ακριβώς ποιος και τι, αλλά τη διαπλοκή τη νιώθει στο πετσί του.
Τα παιδιά του είναι στο εξωτερικό ή ετοιµάζονται να φύγουν
λόγω µιας γενικευµένης, συσσωρευµένης, παρασιτικής, ολιγαρ-
χικής διαδικασίας στην οποία συµµετείχαν πολιτικοί, συµµετείχαν
µεγαλοεπιχειρηµατίες, συµµετείχαν λειτουργοί του κράτους. Το
γνωρίζει ο ελληνικός λαός αυτό, όπως το γνωρίζουµε εµείς. Εγώ
δεν µιλάω για απόδοση συγκεκριµένων ευθυνών. Είναι µία αί-
σθηση η οποία ανταποκρίνεται και σε µία πραγµατικότητα, στην
οποία -και εδώ είναι ο εξευτελισµός του ελληνικού Κοινοβουλίου,
της ελληνικής πολιτείας και του ελληνικού λαού- αυτά τα µαθαί-
νουµε όταν «σκάει» µια δικαστική έρευνα ή µια έρευνα του FBI
στις Ηνωµένες Πολιτείες ή για τη «SIEMENS» ή για τη «NO-
VARTIS». Μην ξεχνάµε ότι το σκάνδαλο της «VOLKSWAGEN»,
που δεν αφορά την Ελλάδα, αλλά αφορά τη Γερµανία, «έσκασε»
στις Ηνωµένες Πολιτείες, λόγω της δίωξης της Volkswagen από
τις αµερικανικές διωκτικές αρχές. 

Δεν ήρθε η ώρα να σταµατήσουµε αυτή την κακοφωνία µέσα
στο Κοινοβούλιο, η οποία έρχεται να προστεθεί στην περιρρέ-
ουσα ατµόσφαιρα στην κοινωνία; Σκεφτείτε το. Ο λαός µας, ανε-
ξάρτητα αν είναι νεοδηµοκράτες, ΚΙΝΑΛ, ΣΥΡΙΖΑ, ΜέΡΑ25, ΚΚΕ,
οτιδήποτε, είναι πεπεισµένος για τη διαφθορά και τη διαπλοκή
και τις σκευωρίες.

Και εµείς τι κάνουµε εδώ; Με αυτές τις κοκοροµαχίες -όπου οι
µεν κατηγορούν τους δε- όλοι χρίζονται ένοχοι. Όταν όλοι είναι
ένοχοι, δεν είναι κανένας ένοχος. Το αποτέλεσµα είναι µια πλή-
ρης αναντιστοιχία µεταξύ του λαϊκού αισθήµατος και αυτού που
εµφανίζουµε εµείς εδώ, που τελικά οδηγεί –σε τι;- στην πλήρη
ατιµωρησία.

Το σκάνδαλο της «SIEMENS» γνωρίζουµε ότι έγινε, γιατί υπάρ-
χουν καταδίκες στο εξωτερικό. Ξέρουµε και ονόµατα Ελλήνων.
Πλήρης η ατιµωρησία τους!

Και τι έχουµε εµείς να προσφέρουµε στον ελληνικό λαό ως
Κοινοβούλιο; Αυτές τις ατέρµονες εξεταστικές επιτροπές, όπου
προσποιούµαστε όλοι ότι είµαστε εισαγγελείς και όλοι χρίζουµε
όλους τους άλλους ενόχους και αθωώνουµε τους δικούς µας.
Αυτό πρέπει να σταµατήσει.

Προτείνουµε –και προεκλογικά το έχουµε προτείνει- να δηµι-
ουργηθεί ένα σώµα δίωξης πολιτειακού και µεγαλοεπιχειρηµατι-
κού εγκλήµατος, ένα δικό µας FBI, το οποίο να είναι ανεξάρτητη
αρχή υπό την επιτήρηση του Κοινοβουλίου, το οποίο να έχει τα
µέσα να κάνει αυτό που κάνει το FBI. Γιατί να µπορεί το FBI να
πιάνει τα σκάνδαλα της «NOVARTIS», της «SIEMENS» και της
«VOLKSWAGEN» και να µην µπορούµε εµείς εδώ; Τουλάχιστον
να το προσπαθήσουµε και να επικεντρώσουµε τις εξεταστικές
µας επιτροπές στην απόδοση πολιτικών ευθυνών. Αυτή είναι η
πρόταση του ΜέΡΑ25. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, χωρίς φόβο και χωρίς κανένα
απολύτως πάθος και µε αγάπη και συµπάθεια προς όλες και
όλους σας, εµείς στο ΜέΡΑ25 δηλώνουµε ότι η µετατροπή του
Κοινοβουλίου σε ένα άθλιο υποκατάστατο εισαγγελικής αρχής
αποτελεί θεσµική εκτροπή. Δεν θα συµµετάσχουµε σε αυτή τη
διαδικασία, θα αποχωρήσουµε και δεν θα συµµετάσχουµε σε
καµµία τέτοιου είδους προανακριτική, προκαταρκτική, εξετα-
στική -πείτε τη όπως θέλετε- επιτροπή.

Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
(Στο σηµείο αυτό οι Βουλευτές του ΜέΡΑ25 αποχωρούν από

την Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Καλείται στο Βήµα ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Λιβα-
νός.

Αµέσως µετά θα κληθεί να µιλήσει ο καθ’ ου στρέφεται η πρό-
ταση, ο πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης και εν συ-
νεχεία θα µιλήσουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των κοµ-
µάτων που έχουν µιλήσει, όµως, οι Αρχηγοί τους -άρα για λιγό-
τερο χρόνο από ό,τι ο κ. Λιβανός- και θα συνεχίσουµε µε τον ενι-
αίο κατάλογο των οµιλητών µε διαδοχική εξέλιξη.

Ορίστε, κύριε Λιβανέ, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Ο κ. Βαρουφάκης –φεύγει, βέβαια- όπως και στη συζήτηση για

το προσφυγικό και το µεταναστευτικό εξέφρασε απόψεις οι
οποίες είναι λίγο εκτός πραγµατικότητας, έτσι και σήµερα µας
έκανε ένα µάθηµα δηµοκρατικότητας σε σχέση µε το τι ζητάει ο
ελληνικός λαός.

Λυπούµαι πολύ, κύριε Βαρουφάκη, αλλά δεν είναι έτσι τα
πράγµατα. Ήσασταν µέλος αυτής της κυβέρνησης που έφερε τη
χώρα σε αυτή την κατάσταση και αναγκαζόµαστε εµείς σήµερα
να φωνάζουµε για να αποδείξουµε τα προφανή.

Ήθελα, όµως, να έρθω λίγο στην πολύ κακή -κατά τη γνώµη
µου- οµιλία του κ. Τσίπρα σήµερα. Μας είπε ότι έχει δέκα χρόνια
στη Βουλή, δηλαδή εννοούσε ότι έχει µεγάλη πλέον κοινοβου-
λευτική εµπειρία, όµως, αυτό που καταλάβαµε όλοι -και ο ελλη-
νικός λαός τον παρακολουθούσε- είναι ότι από κοινοβουλευτισµό
δεν έχει πάρει χαµπάρι. Δεν χωράει στο µυαλό του ότι άλλα είναι
τα καθήκοντα της Βουλής και άλλα της κυβέρνησης και µας έδει-
χνε τα άδεια έδρανα και πως ό,τι πράττει η δεύτερη παράγει πο-
λιτικό δίδαγµα και τελικά αποτέλεσµα. 

Είναι φυσικό, λοιπόν, να µην καταλαβαίνει τι συµβολίζουν ακρι-
βώς αυτά τα άδεια έδρανα για τη διάκριση των εξουσιών, όπως
είπα και πριν και γιατί πρέπει να µιλούν σήµερα µόνο οι Βουλευ-
τές. 

Εκτός, όµως, από αντικοινοβουλευτικός ο κ. Τσίπρας -και συµ-
φωνώ µε τον κ. Λοβέρδο- αποδεικνύεται και πάλι αθεράπευτα
θρασύς. Είναι ο ίδιος που είχε προαναγγείλει διώξεις, πριν ακόµα
–σας το θυµίζω- ανακοινωθούν από τη δικαιοσύνη. Είναι εκείνος
που είχε υποδεχθεί τον κ. Παπαγγελόπουλο, µόλις µπήκε στο
Μαξίµου και µετά εκείνος δήλωνε –ο κ. Παπαγγελόπουλος- τα
περί µεγαλύτερου σκανδάλου από συστάσεως του ελληνικού
κράτους και ο κ. Τσίπρας ήταν αυτός ο οποίος έστηνε τις δέκα
κάλπες εδώ µέσα. 

Σήµερα επανέρχεται, έχοντας στη φαρέτρα του νέα ψέµατα
και νέες διαστρεβλώσεις. Τσιµουδιά για όσα καταµαρτυρούν όχι
µόνο ανώτατοι δικαστές, αλλά οι ίδιοι οι ψευδοµάρτυρες που
εσείς επιστρατεύσατε. Και όχι µόνο αυτό, αλλά τόλµησε και επώ-
νυµα να επικαλείται ανώνυµες καταγγελίες. Ειλικρινά, ντροπή!

Την ίδια ώρα, όµως, που ο Αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζει να
κολυµπάει µέσα στις λάσπες του χθες, ο ηγέτης της Νέας Δη-
µοκρατίας ανοίγει µια νέα εποχή. Και για να µην ανησυχούν κά-
ποιοι Βουλευτές σας που µας ρώτησαν ποιος είναι ο Αρχηγός
µας, Αρχηγός µας είναι ο Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος σας
κέρδισε φέτος το καλοκαίρι, όχι µία, όχι δύο, όχι τρεις, τέσσερις
φορές! Και θα σας κερδίζει πάντα γιατί έχει αλλάξει τον ρου τις
ιστορίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ανοίγει, λοιπόν, ο Κυριάκος Μητσοτάκης µία καινούργια επο-

χή. Σε αυτή την καινούργια εποχή ο κ. Τσίπρας και πιθανόν το
σύνολο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας –θα δούµε πώς θα τοπο-
θετηθούν οι υπόλοιποι- δεν καταλαβαίνουν ότι κάθε εξουσία θα
επιµελείται τα του οίκου της, χωρίς παρεµβάσεις από την άλλη. 

Ακούστε, κύριε Τζανακόπουλε, γιατί φωνάζατε και εσείς.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σας τα πω µετά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ναι, περι-

µένουµε.
Σε αυτή τη νέα εποχή δεν θα απαιτείται η συµµετοχή του Πρω-

θυπουργού σε µια κατ’ εξοχήν κοινοβουλευτική διαδικασία, αλλά
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και όπου η παρουσία του Πρωθυπουργού δεν θα νοηµατοδοτεί
µια διαδικασία. Δεν το «πιάνετε» αυτό. Προσέξτε το λίγο. Σε αυτή
τη νέα εποχή ο Πρωθυπουργός θα µπορεί να εκπροσωπεί διε-
θνώς τη χώρα σε συµφωνηµένες συναντήσεις στο εξωτερικό,
αλλά ταυτόχρονα η Βουλή θα µπορεί να προχωρά τις δικές της
θεσµικές διαδικασίες, σύµφωνα µε το Σύνταγµα -που σας διά-
βασα πριν και προφανώς δεν το έχετε διαβάσει- και τον νόµο.

Ακούσαµε επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε πολύ µε-
γάλο ενδιαφέρον τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
να υπερασπίζεται µε περίσσιο πάθος τον Υπουργό του, τον κ. Πα-
παγγελόπουλο. Ουσιαστικά σφιχταγκαλιάστηκε απόψε για άλλη
µία φορά µε τον κ. Παπαγγελόπουλο. Καµµία έκπληξη. Το ίδιο
ακριβώς είχε κάνει και µε τον αγαπητό φίλο του, τον κ. Πολάκη,
που θα έχουµε τη χαρά να τον ξανακούσουµε σήµερα γιατί µας
έχει λείψει!

Θέλω να πω ένα πράγµα στον κ. Τσίπρα γιατί το λέει το σύνολο
του ελληνικού λαού: Οι επιλογές ενός εκάστου δείχνουν το ποιόν
του. Οι επιλογές του κ. Τσίπρα είναι ο κ. Παπαγγελόπουλος και
ο κ. Πολάκης. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και είµαστε υπερήφανοι γι’
αυτές.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Συγχαρη-
τήρια!

Έχετε, λοιπόν, την ευκαιρία σήµερα να ψηφίσετε υπέρ της
πρότασής µας διότι κάπου εκεί µας πήγε ο κ. Λάππας πριν. Βέ-
βαια, µπορεί να µη συντονιστήκατε πολύ καλά. Τον ακούσαµε µε
προσοχή και στα δεκαεννέα λεπτά που µίλησε τα πρώτα δέκα µί-
λησε για άλλα θέµατα, όχι για το σηµερινό, και τα επόµενα εννιά
δεν είπε λέξη εκείνος για τον κ. Παπαγγελόπουλο. Αντιθέτως,
πάρα πολλές φορές αναφέρθηκε σε µία δηµοσιογράφο, την κ.
Παπαδάκου, της οποίας έπλεξε το εγκώµιο και την κάλυψε. 

Αν, λοιπόν, πάτε προς τον κ. Λάππα µπορείτε να αποδείξετε
ότι θέλετε µια άλλη Ελλάδα, ότι θέλετε µια Ελλάδα, στην οποία
οι Υπουργοί δεν θα παρεµβαίνουν στη δικαιοσύνη και ταυτό-
χρονα θα απολαµβάνουν ασυλίας. Μια Ελλάδα στην οποία όλοι
θα είµαστε ίσοι έναντι του νόµου και θα στεκόµαστε ίσοι ενώπιον
της δικαιοσύνης. 

Δυστυχώς, ακούγοντας µετά τον κ. Τσίπρα, που ήρθε να βάλει
τα πράγµατα στη θέση τους -και γι’ αυτό βλέπω ότι ο κ. Λάππας
έχει φύγει από την Αίθουσα- καταλαβαίνουµε ότι θα ψηφίσετε
κάτι άλλο. Και όπως ήταν φυσικό, εκτός από αυτή την ψήφο, δεν
αισθάνθηκε ο κ. Τσίπρας την ανάγκη να πει τίποτα για τα πεπραγ-
µένα της δικής σας κυβέρνησης στα θέµατα της δικαιοσύνης. 

Θα ήθελα, λοιπόν, στη σηµερινή συζήτηση, για να ακουστούν
και να καταγραφούν στα Πρακτικά, να θυµίσουµε ότι ήταν η δική
σας κυβέρνηση -µε τους ΑΝΕΛ- που επένδυσε πολιτικά στο σκάν-
δαλο «NOVARTIS» και έστρεψε την προσοχή και τον χρόνο των
δικαστών από την αναζήτηση του πραγµατικού σκανδάλου σε
ένα κυνήγι µαγισσών και στην αναζήτηση φανταστικών πολιτικών
ευθυνών για πολιτικά πρόσωπα. 

Ήταν, λοιπόν, ακριβώς η δική σας κυβέρνηση, που αφήνοντας
ακέφαλα τα άλλα ανώτατα δικαστήρια επέλεξε, όπως θυµάστε,
Πρόεδρο του Αρείου Πάγου στις 3.00’ τα ξηµερώµατα, µε µια
βαθιά βουτιά στην επετηρίδα, ώστε να ελέγξει το ποιος θα ηγηθεί
αργότερα µιας εκλογικής κυβέρνησης. 

Ήσασταν εσείς που συζητούσατε την αύξηση των ορίων ηλι-
κίας των δικαστών, ώστε να διατηρήσετε την κ. Θάνου στην ηγε-
σία της δικαιοσύνης. Και όταν απέτυχε αυτό, ο κ. Τσίπρας είχε
το θράσος να την διορίσει και στο νοµικό του γραφείο ενώ µόλις
είχε αφυπηρετήσει.

Και µια σηµερινή είδηση: Είδατε τι απάντησε η Επίτροπος στον
κ. Παπαδηµούλη που έθεσε το ζήτηµα αυτό στην επιτροπή, ότι
δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα µε τις κινήσεις της Κυβέρνησης.
Αυτά, για να µη σηκώνετε τους τόνους µόνο για την τηλεόραση. 

Θέλω να θυµίσω, επίσης, ότι ήταν ο ίδιος ο κ. Τσίπρας που
αποκαλούσε τη δικαιοσύνη θεσµικό εµπόδιο το οποίο θα ξεπερ-
νούσε. Βέβαια, βγήκε τώρα ο «αψύς Σφακιανός» Υπουργός σας,
που ήταν σηµαία της Κυβέρνησής και σήµερα είναι σηµαία του
κόµµατός σας, και δήλωνε, αν θυµάστε τότε, µετά την εµβληµα-
τική απόφαση του Σ.τ.Ε. για τις τηλεοπτικές άδειες, ότι έγινε «δι-
καστικό πραξικόπηµα» και ότι «έχουµε πόλεµο» και η Αριστερά,

λέει δήθεν, «ξέρει να πολεµάει». Ο ίδιος ήταν αυτός που δήλωσε
-και αυτό έχει γραφτεί στην ιστορία πλέον- ότι πρέπει να βάλουµε
και κάποιους αντιπάλους µας στη φυλακή για να κερδίσουµε τις
εκλογές. Δεν σταµατάει, όµως, εκεί. 

Ήταν ο κ. Κρέτσος στέλεχος της Κυβέρνησής σας που χαρα-
κτήρισε απόφαση του Σ.τ.Ε. ως «ριφιφί». Ήταν ο δικός σας σύν-
τροφος και συνοδοιπόρος, ο κ. Μπλέτσας, ο φίλος του κ. Καµ-
µένου που είναι φίλος του κ. Τσίπρα, που καλούσε την κυβέρ-
νηση να «τσακίσει» τη δικαιοσύνη. Κουβέντα δεν ακούσαµε γι’
αυτά σήµερα.

Συνεπώς, νοµίζω ότι το καταλαβαίνει και το τελευταίο παιδί
στην Ελλάδα ότι είναι αστείο, το λιγότερο, να εγκαλείτε εσείς τη
Νέα Δηµοκρατία για παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς δεν αρνούµαστε την
ύπαρξη του σκανδάλου «NOVARTIS». Το είπε η κ. Μπακογιάννη
πάρα πολύ εύληπτα πριν. Σας το λέµε συνέχεια. Το ξέρει όλος ο
ελληνικός λαός. Αυτό είναι απτό, υπαρκτό και διεθνές. 

Είναι άλλο, όµως, το εταιρικό σκάνδαλο µε πρακτικές αθέµιτου
ανταγωνισµού που ερευνάται από τις διεθνείς αρχές και, βέβαια,
είναι άλλο η ύπαρξη πολιτικών ευθυνών και δωροδοκιών πολιτι-
κού προσωπικού που σε καµµία χώρα δεν υπήρξε. 

Μόνο στην Ελλάδα η δικαστική έρευνα καθοδηγήθηκε σε ανα-
ζήτηση ανύπαρκτων πολιτικών ευθυνών και µετατράπηκε ένα
πραγµατικό οικονοµικό σκάνδαλο, το οποίο µόνο εµείς θέλουµε
να διερευνήσουµε στην ουσία, σε ένα ανύπαρκτο πολιτικό σκάν-
δαλο. 

Ποτέ δεν ενδιέφερε ούτε τον κ. Τσίπρα, αλλά, απ’ ό,τι καταλα-
βαίνουµε, κανέναν απ’ όλους εσάς, να ανακαλύψει η δικαιοσύνη
την αλήθεια και να στοιχειοθετηθούν ποινικές ευθύνες για τους
πραγµατικά εµπλεκόµενους και να αποδοθούν και κάποια στιγµή
κατηγορίες. Χάσαµε τέσσερα χρόνια µαζί σας κι έτσι, η ουσία
της υπόθεσης ακόµα δεν έχει εξιχνιαστεί. Και εκτός όλων των
άλλων, τεσσερισήµισι χιλιάδες γιατροί διασύρονται ακόµα ως
ύποπτοι, χωρίς να µπορούν να αποκαταστήσουν την τιµή και την
υπόληψή τους.

Όµως, σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν συζητάµε
ούτε γι’ αυτό, για το σκάνδαλο «NOVARTIS». Δεν συζητάµε αν
αυτή η εταιρεία προέβη σε πρακτικές αθέµιτου ανταγωνισµού.
Συζητάµε για το αν και κατά πόσο υπήρξε προσπάθεια διαρκούς
συστηµατικής και αθέµιτης παρέµβασης και καθοδήγησης από
τον κ. Παπαγγελόπουλο και πιθανόν από άλλα στελέχη της κυ-
βέρνησης στη δικαιοσύνη, µε σκοπό -τον ξέρουνε όλοι- τη στο-
χοποίηση και την εξόντωση των πολιτικών σας αντιπάλων. 

Ακούσαµε ακόµα τον κ. Τσίπρα να µας εγκαλεί και να µας προ-
καλεί γιατί τάχα µου, λέει, δεν το συµπεριλάβαµε στη δική µας
πρόταση. Όµως, η Νέα Δηµοκρατία δεν είναι ΣΥΡΙΖΑ. Και καλά
κάνατε και δεν το είπατε εσείς αυτό, κύριε Λάππα, πριν. Εµείς
σεβόµαστε τους θεσµούς. Τις αναντίρρητες πολιτικές σας ευθύ-
νες, κύριε Τσίπρα, σάς τις απέδωσε ο ελληνικός λαός την 7η Ιου-
λίου.

Ωστόσο, από την κατ’ αρχήν µελέτη της δικογραφίας δεν προ-
κύπτουν σαφείς ποινικές ευθύνες για τον κ. Τσίπρα. Συνεπώς,
εµείς δεν θα κάνουµε αυτό που κάνατε εσείς µε αµετροέπεια.
Δεν θα παραπέµψουµε έναν πρώην Πρωθυπουργό χωρίς ισχυ-
ρές ενδείξεις. Αυτά και χειρότερα τα αφήνουµε σε εσάς.

Βεβαίως, επειδή –το είπαµε και πριν- εµείς θέλουµε µια κοινω-
νία στην οποία είµαστε όλοι ίσοι έναντι του νόµου, εάν κατά τη
διάρκεια αυτής της κοινοβουλευτικής διαδικασίας που προτεί-
νουµε -που είναι in rem, στη γλώσσα των νοµικών- προκύψουν κι
άλλα ζητήµατα είτε για πρόσωπα είτε για αδικήµατα, αυτά θα
εξεταστούν. Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία.

Όµως, ειλικρινά δεν σας καταλαβαίνω. Αν ενοχλείσθε τόσο
πολύ που απουσιάζει ο κ. Τσίπρας από τη δική µας πρόταση,
γιατί δεν ακολουθεί το κόµµα του και εσείς οι ίδιοι τον θεσµικό
δρόµο; Μας κάνει τον πολιτικό νταή, αλλά θα µου επιτρέψετε να
πω ότι µοιάζει µε τον συµπαθή Ζήκο των ελληνικών ταινιών.

Τα πολλά λόγια είναι φτώχεια. Έχετε τους τριάντα Βουλευτές,
«ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα». Περιµένουµε την πρότασή
σας.

Αντιθέτως, για τον κ. Παπαγγελόπουλο υπάρχουν σαφείς εν-
δείξεις και ευθύνες. Για τον λόγο αυτό, καταθέσαµε την πρόταση
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που συζητούµε σήµερα για διερεύνηση των ενδεχόµενων ποινι-
κών ευθυνών του κ. Παπαγγελόπουλου για τέσσερα αδικήµατα,
ένα εξ αυτών κακούργηµα, τρία πληµµελήµατα. Είναι µια πρό-
ταση λιτή, απολύτως τεκµηριωµένη, ένα σοβαρό θεσµικό κείµενο
που ανέλυσε µε ενάργεια στην αρχή ο εισηγητής µας, ο κ. Πλεύ-
ρης, ένα κείµενο για µια σοβαρή θεσµική διαδικασία.

Από τη δικογραφία προκύπτουν στοιχεία για τον κ. Παπαγγε-
λόπουλο. Πλέον των καταθέσεων των πολιτικών προσώπων, κο-
ρυφαίοι δικαστικοί λειτουργοί, όχι οι δικοί σας κουκουλοφόροι
µάρτυρες, µε σθένος και ονοµαστικά προβαίνουν σε συγκεκρι-
µένες κατηγορίες, αυτό που ζητούσατε πριν, ονόµατα. Καταγ-
γέλλουν συγκεκριµένες παρεµβάσεις στο έργο τους και προσπά-
θεια του τέως Υπουργού να στήσει κατηγορίες εις βάρος συγ-
κεκριµένων πολιτικών προσώπων.

Δεν µπορούµε, δεν µας το επιτρέπει κανείς να κλείσουµε τα
µάτια. Το κράτος δικαίου και η έννοµη τάξη µας επιτάσσουν να
εξετάσουµε περαιτέρω τις συγκεκριµένες µαρτυρίες. Εµείς δεν
πρόκειται να καλύψουµε τίποτε. Οι υπεύθυνοι θα λογοδοτήσουν,
όποιοι και να είναι, όπου και να είναι.

Σαφώς, όµως -το είπα και πριν για να µην παρερµηνευόµαστε-
βρισκόµαστε σε πολύ πρώιµο στάδιο. Σε καµµία περίπτωση δεν
καταδικάζουµε κάποιον και ισχύει για όλους το τεκµήριο της
αθωότητας, βεβαίως, και για τον κ. Παπαγγελόπουλο. Ωστόσο,
όπου υπάρχουν ενδείξεις πρέπει να διερευνηθούν.

Άλλωστε -νοµίζω ότι και εσείς το θυµάστε- κύριε Παπαγγελό-
πουλε, από εκείνο εκεί το Βήµα, ήσασταν ο πρώτος που είχε πει
ότι, αν έρθει αυτός ο φάκελος µε το όνοµά σας στη Βουλή, θα
ζητήσετε πρώτος την προκαταρκτική εξέταση. Όλα, λοιπόν, στο
φως.

Είπα και ξαναλέω τρίτη φορά: Δεν λέµε ότι ο κ. Παπαγγελό-
πουλος είναι ένοχος. Λέµε πως από µελέτη της δικογραφίας προ-
κύπτουν σαφείς ενδείξεις για την ενοχή του, που πρέπει να
διερευνηθούν. Γι’ αυτό ζητάµε τη σύσταση της προκαταρκτικής
επιτροπής, διότι αυτή είναι η ενδεδειγµένη θεσµική οδός προκει-
µένου να διερευνηθούν όλα.

Δεν θέλουµε να αναλωθούµε σε ατέρµονες διαδικασίες εξε-
ταστικών κ.λπ.. Θέλουµε να υπάρξουν απτά αποτελέσµατα, να
µη µείνουν σκιές πάνω από κανέναν, προκειµένου πάνω και πέρα
από όλα να αποκατασταθεί το κύρος της δικαιοσύνης, το κύρος
της Βουλής.

Η επιτροπή αυτή, αφού πρώτα αποφανθεί για το αν έχει την
αρµοδιότητα να εξετάσει την υπόθεση, θα προχωρήσει στην κατ’
ουσίαν διερεύνηση, διαθέτοντας εισαγγελικές εξουσίες.

Εκεί είναι, κύριε Λάππα, που µπορεί να ανοίξει τηλέφωνα και
όχι ο Βουλευτής Πλεύρης ή κάθε Βουλευτής, αλλά έτσι µάθατε
και έτσι κάνετε, να του προτείνετε να ανοίξει αυτός τα τηλέφωνα
για να δούµε τις επικοινωνίες.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Έτσι καταλάβατε; Αυτό καταλάβατε;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Αυτό εί-

πατε. Κοιτάξτε τα Πρακτικά. Δείτε τα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Η προανακριτική είπα, όχι αυτός.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Όχι. Είπατε

στον Πλεύρη να το κάνει.
Μια είναι η αλήθεια, αυτή που θέλουµε να βρούµε εµείς, την

οποία τα προηγούµενα χρόνια καταπατήσατε βάναυσα, κύριοι
του ΣΥΡΙΖΑ, µε την αισχρή εργαλειοποίηση της υπόθεσης «NO-
VARTIS». Σας θυµίζω, γιατί δεν πρέπει να ξεχνιούνται και πρέπει
να επαναλαµβάνονται αυτά, για να τα ακούει ξανά ο ελληνικός
λαός, ότι στις 21 Φεβρουαρίου του 2018 εδώ, σε αυτή την ιερή
Αίθουσα γράφτηκε µια από τις πλέον µελανές σελίδες του κοι-
νοβουλευτικού µας βίου. Γνωρίζετε ότι δεν µου αρέσει να χρη-
σιµοποιώ τέτοιες εκφράσεις και τέτοιους χαρακτηρισµούς, αλλά
µόνο µε αυτόν τον τρόπο µπορεί να χαρακτηρίσει κάποιος -και
ήπια, θα έλεγα- αυτό που έγινε εκείνη την ηµέρα στο Κοινοβού-
λιο της Ελλάδας.

Τι έκανε τότε η κυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ; Για να ικανο-
ποιήσετε το εκλογικό σας ακροατήριο και πιθανόν µε το σπρώ-
ξιµο του κ. Πολάκη να βάλετε τους αντιπάλους σας στη φυλακή,
διασύρατε, κρεµώντας στα µανταλάκια, δύο πρώην Πρωθυπουρ-
γούς, τον πρώην κεντρικό τραπεζίτη, έναν Αντιπρόεδρο της κυ-
βέρνησης και έξι Υπουργούς. Διασύρατε, ουσιαστικά την Ελ-

λάδα.
Όταν ο κ. Πικραµµένος –και του ζητώ συγγνώµη ειλικρινά για

την ονοµαστική αναφορά- δακρύζοντας από αυτό εδώ το Βήµα
υπερασπιζόταν την πορεία του στο δικαστικό σώµα και τον
τρόπο που υπηρέτησε το πρωθυπουργικό αξίωµα όταν κλήθηκε,
αλλά κυρίως το διάβα µιας ολόκληρης ζωής στην υπηρεσία του
καθήκοντος µε ανιδιοτέλεια και ευπρέπεια, τότε εσείς, κύριοι,
που κάνετε ότι δεν ακούτε τώρα, ξεσπούσατε από εκείνα εκεί τα
έδρανα στα γέλια. Το θυµάστε αυτό; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Δεν θυµάσαι καλά. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ο διασυρ-

µός εκείνου του ανθρώπου, που µόνο του µέληµα ήταν να υπη-
ρετήσει την πατρίδα του, για εσάς αποτελούσε µία στιγµή ευ-
καιριακής ψυχαγωγίας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Αν τον ξεχωρίζαµε, µε τον νόµο
περί ευθύνης Υπουργών, παραγράφονταν οι υπόλοιποι.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Άλλο λέµε.

Και ακούστε και ζητήστε και καµµία συγνώµη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Με τον νόµο περί ευθύνης Υπουρ-

γών…
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Μην τον διακόπτετε
και τελειώνει. Μην τον διακόπτετε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Όταν ο Αν-
τώνης Σαµαράς…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ηρεµήστε. Γιατί εσείς είστε οι ζωηροί που λέει ο κ. Τσίπρας

σήµερα. Αγχώνεστε. Να, ήρθε ο κ. Πολάκης να σας ηρεµήσει
αυτός.

Όταν ο Αντώνης Σαµαράς ζήταγε εξηγήσεις για τις κατηγορίες
εις βάρος του, εσείς βυσσοδοµούσατε. Κυνηγήσατε τον πρώην
Πρωθυπουργό της χώρας, την οικογένειά του, τον βαρύτατα
τότε νοσούντα αδελφό του, χωρίς κανένα στοιχείο. Ποιον; Τον
Πρωθυπουργό της χώρας, που αγωνίστηκε µε όλες του τις δυ-
νάµεις, που επιβάρυνε την υγεία του -και το γνωρίζετε αυτό- δου-
λεύοντας νυχθηµερόν, όπως εκείνος ήξερε, για να κρατήσει
όρθια την πατρίδα, που είναι πατρίδα όλων µας. Προσπαθήσατε
να τον διασύρετε µε τις ανυπόστατες µαρτυρίες δύο υπό προ-
στασία µαρτύρων, δίχως ταυτότητα, µε τις τροχήλατες βαλίτσες.
Ντροπή! Και όλα αυτά µε τη βούλα και την κάλυψη των συνηγε-
τών της κυβέρνησής σας, του κ. Τσίπρα και του κ. Καµµένου, του
κ. Καµµένου και του κ. Τσίπρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και πού οδήγησε αυτή η µασκαράτα, κυρίες και κύριοι του ΣΥ-

ΡΙΖΑ, πού οδήγησε; Απολύτως πουθενά. Στήσατε µια προανα-
κριτική επιτροπή για να επιστρέψετε γρήγορα-γρήγορα την υπό-
θεση στη δικαιοσύνη. Γιατί το πράξατε αυτό; Για να κερδοσκο-
πήσετε εκλογικά. Αποτύχατε οικτρά και το πληρώσατε πολιτικά. 

Η Νέα Δηµοκρατία όµως, δεν θα σας ακολουθήσει σε αυτό το
µοτίβο. Είµαστε η µεγάλη, όσο και να σας ενοχλεί αυτό, λαϊκή
δηµοκρατική παράταξη της χώρας που σέβεται την ιστορία της
πατρίδας µας, τους θεσµούς και σέβεται και σας ακόµα τους αν-
τιπάλους της.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν στήνουµε σκευωρίες για να εξοντώσουµε τους πολιτικούς

µας αντιπάλους. Επιλέγουµε την πολιτική αντιπαράθεση µε επι-
χειρήµατα πάντα και νικάµε. Κινούµαστε µε απόλυτο σεβασµό
στις νοµικές και στις θεσµικές διαδικασίες. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η στάση αυτή της Νέας Δηµοκρατίας αποδεικνύει ότι δεν σκο-

πεύει να εργαλειοποιήσει τη Βουλή για πολιτικά οφέλη. Δεν στή-
νουµε βιοµηχανία εξεταστικών, δεν µετατρέπουµε το Κοινο-
βούλιο σε λάκκο των λεόντων. Αντιθέτως, µε µια ξεκάθαρη, ενι-
αία και σταθερή θέση ζητούµε τη σύσταση της προκαταρκτικής
επιτροπής. Η υπόθεση αυτή για µας -και προσέξτε το- έχει βαρύ
θεσµικό αποτύπωµα, αφού προσβάλλει τις αρχές του κράτους
δικαίου και της σύγχρονης δηµοκρατίας. Μέσω θεσµικών διαδι-
κασιών και µόνο αγωνιζόµαστε για να αποκαλυφθεί η αλήθεια και
να αποκατασταθεί η εµπιστοσύνη των πολιτών στους θεσµούς
και πρωτίστως στο ίδιο το Κοινοβούλιο.
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Σας καλούµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να στα-
θείτε στο ύψος των περιστάσεων, να µην ακολουθείτε αυτό που
κάνετε τώρα, να χυθεί άπλετο φως και να µην πληγεί περισσό-
τερο ούτε το Κοινοβούλιο ούτε κάποιος από εµάς προσωπικά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Καλείται στο Βήµα ο

κ.  Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος, πρώην Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης, που είναι και το πρόσωπο καθ’ ου στρέφεται η
πρόταση για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για
τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης.

Κύριε Παπαγγελόπουλε, έχετε τον λόγο, προφανώς µε ανοχή.
Προβλέπονται είκοσι λεπτά, αλλά προφανώς θα υπάρξει ανοχή
στην οµιλία σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαρι-
στώ.

Θα εξαντλήσω την ανοχή σας και µάλιστα θα την εκµεταλ-
λευτώ. Ο προηγούµενος οµιλητής µίλησε είκοσι λεπτά. Εγώ βοµ-
βαρδίζοµαι από ψευδείς συκοφαντίες εδώ και πάρα πολύ καιρό.
Επειδή είµαι θεσµικός άνθρωπος, δεν έχω απαντήσει δηµόσια.
Σήµερα, όµως, µου δίνεται η ευκαιρία να αποδείξω ποιοι είναι οι
σκευωροί και ποιοι είναι οι συκοφάντες.

Κυρίες και κύριοι, οµολογώ ότι εµφανίζοµαι ενώπιόν σας µε
ανάµεικτα συναισθήµατα. Είµαι πάρα πολύ στενοχωρηµένος,
αλλά ταυτόχρονα νιώθω µεγάλη χαρά και τεράστια ανακούφιση.
Είµαι στενοχωρηµένος, γιατί χωρίς κάποιον λόγο και αιτία εγώ,
η οικογένειά µου και όσοι µε αγαπούν δεχόµαστε µια επικοινω-
νιακή, πρόστυχη και βάρβαρη επίθεση. Δεν εννοώ τη σηµερινή
συζήτηση, αλλά το οργανωµένο εγκληµατικό σχέδιο που εξυφάν-
θηκε από καιρό και εκτελείται σε βάρος µου. Δεν θα αναλωθώ
σε εκθέσεις ιδεών. Θα µιλήσω συγκεκριµένα.

Επίσης, είµαι στενοχωρηµένος, γιατί δεν µπορώ να πιστέψω
ότι η Νέα Δηµοκρατία -και µάλιστα µε Αρχηγό τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη- θα ζητούσε και µάλιστα θα είχε προαποφασίσει τη σύ-
σταση προανακριτικής επιτροπής σε βάρος µου. Μέχρις ενός
σηµείου αντιλαµβάνοµαι τις πολιτικές ισορροπίες και σκοπιµό-
τητες, όµως µου είναι αδιανόητο προδότες της παράταξης της
δικής σας, που εκµεταλλεύτηκαν τις πολιτικές συγκυρίες και επέ-
στρεψαν σ’ αυτήν ως «µουσαφιραίοι», να εκβιάζουν και να απει-
λούν µε νέα προδοσία, όπως διαβάζω σ’ όλον τον Τύπο -και τον
φιλοκυβερνητικό- προκειµένου να εκδικηθούν τον Τσίπρα κι
εµένα.

Ταυτόχρονα, όµως, νιώθω µεγάλη ανακούφιση και χαρά, γιατί
επιτέλους µου δίνεται η ευκαιρία στα χυδαία ψέµατα να αντιπα-
ραθέσω την αλήθεια. 

Σήµερα, αλλά κυρίως στη διαδικασία που θα ακολουθηθεί -
γιατί η σύσταση της επιτροπής έχει προαποφασιστεί- θα ακούσει
και θα µάθει ο ελληνικός λαός άγνωστες πτυχές στον χώρο της
πολιτικής και της δικαιοσύνης. Σήµερα θα µετατρέψω τους κα-
τηγόρους µου σε κατηγορούµενους, γιατί αυτή είναι η πραγµα-
τικότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά εδώ που οδήγησαν τα πράγµατα

κάποιοι νοσηροί εγκέφαλοι, είµαι υποχρεωµένος να υπερασπι-
στώ τον εαυτό µου, την αλήθεια και το καλώς εννοούµενο συµ-
φέρον και της δικαιοσύνης και της πολιτικής. Είµαι υποχρεω-
µένος να αποκαλύψω τους πρωτεργάτες, τους συµµετόχους και
τους βοηθούς µε ονόµατα, διευθύνσεις και πλήρη αποδεικτικά
στοιχεία, αυτής της εγκληµατικής οµάδας που µε οργανωµένο
σχέδιο επιχειρεί την πολιτική µου δίωξη, την εξουδετέρωσή µου
και γιατί αυτό; Για να συγκαλύψει τις δικές της ευθύνες και για
να µε εκδικηθεί. 

Στην προσπάθεια αυτή συµµετέχουν πρόσωπα µε διαφορετική
προέλευση και από τον χώρο της πολιτικής και από τον χώρο της
δικαιοσύνης –ευτυχώς ελάχιστα- αλλά και από τον χώρο των
µέσων ενηµέρωσης, και αυτά ελάχιστα. Έχω συγκεντρώσει πλή-
θος δηµοσιευµάτων που εδώ και µήνες µε στοχοποιούν, προ-
αναγγέλλουν και εκβιάζουν την πολιτική µου δίωξη. 

Μάλιστα, επειδή όλοι οι σοβαροί νοµικοί έχουν αντιληφθεί ότι
η ποινική δίωξη για τη δήθεν σκευωρία στην υπόθεση «NOVAR-

TIS» είναι γελοία –και θα σας το αποδείξω σήµερα αυτό και θα
αποδειχθεί µεγάλο φιάσκο- προσπαθούν απεγνωσµένα και µε κα-
τασκευασµένα δηµοσιεύµατα να προκαλέσουν νέες έρευνες σε
βάρος µου για να συνεχίσουν την αισχρή κατασυκοφάντησή µου
µε τις έρευνες που αυτοί προσπαθούν να προκαλέσουν. Γρά-
φουν σε εβδοµαδιαίες εφηµερίδες ή λένε σε συγκεκριµένες εκ-
ποµπές –ελάχιστα- χυδαία ψέµατα. Ευτυχώς ο Τύπος δεν τους
ακολουθεί πλέον. Λένε, λοιπόν, χυδαία ψέµατα, προσπαθώντας
να εκβιάσουν έρευνες της δικαιοσύνης, προαναγγέλλοντάς τες
µάλιστα. Επικαλούνται πρακτοριλίκια και µυστικές υπηρεσίες. Με
παρακολουθούν, ψάχνουν την ιδιωτική µου ζωή, δηµοσιεύουν σε
πρωτοσέλιδα φωτογραφίες κοινωνικών εκδηλώσεων, ότι δήθεν
στήνω σκευωρίες εκεί.

Μα, είναι δυνατόν; Τι σόι σκευωρός είµαι, όταν µαζεύω τους
συνεργάτες µου και σκευωρούµε στην Κηφισιά, όταν ξέρω ότι
στο συγκεκριµένο κέντρο συχνάζουν όλοι οι νεοδηµοκράτες,
Υπουργοί, δηµοσιογράφοι και τους έχω δει και µε βλέπουν και
µιλάµε; Μάλλον δεν είµαι σκευωρός, βλάκας είµαι. Και δεν είναι
µόνο αυτό.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Θα σας παρακαλέσω να σεβαστείτε τη θέση στην οποία προ-

σπαθείτε να µε βάλετε. Ακούστε µε. Παραπέµψτε µε, καταδικά-
στε µε, εκτελέστε µε, αλλά ακούστε µε. Γιατί εάν δεν µε ακούσε-
τε εσείς, θα µε ακούσει ο ελληνικός λαός. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτός είναι ο µεγάλος κριτής και όχι η περιστασιακή κοινοβου-

λευτική πλειοψηφία ή µερικοί δικαστές –ελάχιστοι- που έχουν
τους δικούς τους λόγους, όπως θα σας τους πω σήµερα, αν
έχετε την υποµονή και µου επιτρέψετε να µιλήσω.

Και δεν φτάνουν αυτά. Αναζητούν εναγωνίως, όπως θα πω πα-
ρακάτω,  ψευδοµάρτυρες από όλους τους χώρους, ιδίως από
τον χώρο της δικαιοσύνης, προκειµένου να τους στρατολογή-
σουν στην εγκληµατική τους οργάνωση, γιατί εγκληµατική οργά-
νωση είναι αυτή και θα το αποδείξω και αυτό απόψε. Έχουν την
ελπίδα ότι θα βρεθεί κάποιος αφελής, πρόθυµος να τους συν-
δράµει και να µοιραστεί µαζί τους τις ευθύνες τους. Για ποιο τεκ-
µήριο αθωότητας µιλάµε; Αυτό στην περίπτωση µου, όχι το
παραβιάζουν συστηµατικά εδώ και πολλούς µήνες, αλλά ασελ-
γούν βάναυσα πάνω σ’ αυτό. Για όλα φταίει ο Ρασπούτιν. «Καγ-
κελάτος ο Ρασπούτιν», «ξυρίζουν τον Ρασπούτιν», «βγάζουν τη
µάσκα του Ρασπούτιν», «παραδικαστικό ο Ρασπούτιν»! Και µε τι
στοιχεία; Κανένα! Θα σας τα πω όλα. Υποµονή να έχετε. Και όχι
µόνο σήµερα, γιατί σήµερα µόνο επιγραφές θα πω. Έχω όλα τα
στοιχεία και θα τα προσκοµίσω στην προκαταρκτική επιτροπή
που θα συστήσει σήµερα η Πλειοψηφία της Βουλής για την πο-
λιτική µου δίωξη. Όµως, τα ίδια στοιχεία, µόλις ξεκινήσει η προ-
καταρκτική, θα τα πάω στην εισαγγελία του Αρείου Πάγου, από
την οποία θα ζητήσω την προστασία µου, της οικογένειάς µου,
αλλά και της ίδιας της δικαιοσύνης από τη δράση αυτής της εγ-
κληµατικής οµάδας. 

Εγώ δεν έχω να χάσω τίποτα πλέον, ούτε είχα να χάσω. Είµαι
συνταξιούχος. Δεν είχα και δεν έχω πολιτικές φιλοδοξίες και όσοι
µε γνωρίζουν –και µε γνωρίζουν πάρα πολλοί από την παράταξη
της Νέας Δηµοκρατίας- ξέρουν ότι είµαι ένας απλός, ήσυχος άν-
θρωπος, που όµως δεν διστάζω να συγκρουστώ µε οποιονδή-
ποτε, όσο δυνατός κι αν είναι, αν νιώσω ότι απειλούµαι ή το
επιβάλλουν κυρίως οι αρχές µου. 

Παρεµπιπτόντως, αν ήµουν σκευωρός, δεν θα είχα φροντίσει
να εξασφαλίσω κάποιου είδους ασυλία; Δεν θα είχα βάλει υπο-
ψήφιος Βουλευτής; Ο Τσίπρας δεν θα µε προστάτευε; Θα µε
άφηνε εκτεθειµένο; 

Θα αναφερθώ για λίγο στο νοµικό µέρος -γιατί δεν µε ενδια-
φέρουν και πολύ, είναι άλλωστε τόσο έωλες οι κατηγορίες- κυ-
ρίως στους µάρτυρες, τους ανώτατους δικαστικούς, όπως
ειπώθηκε από τον προηγούµενο οµιλητή και για τα στοιχεία –
όπως λέει- τα αδιάσειστα που προσκόµισε εναντίον µου. Εγώ δεν
άκουσα κάποιο στοιχείο. Εκθέσεις ιδεών άκουσα. Θα αναφερθώ
για λίγο και στον κ. Σαµαρά, όχι για το παρελθόν του, αλλά µόνο
για τις µηνύσεις που υποβάλλει κατά καιρούς. Πάµε, λοιπόν, στο
νοµικό µέρος.

Αναφέρεται στη νοµικά σαθρή πρόταση για τη σύσταση προ-
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καταρκτικής επιτροπής ότι προκύπτουν σαφείς ενδείξεις ότι έχω
τελέσει σειρά αδικηµάτων. Από την ίδια την πρόταση προκύπτει
σκευωρία σε βάρος µου και η προσπάθεια πολιτικής µου δίωξης,
προκειµένου να µε σπιλώσουν ηθικά, για να µε εξουδετερώσουν
και να συγκαλυφθούν τεράστιες ευθύνες άλλων.

Για ποια ηθική αυτουργία κατηγορούµαι σε κατάχρηση εξου-
σίας, σε παράβαση καθήκοντος και σε ψευδορκία; Όχι µόνο δεν
έχει ασκηθεί ποινική δίωξη για τους αυτουργούς, άρα δεν υπάρ-
χει ηθική αυτουργία, αφού δεν υπάρχει αυτουργός, αλλά επι-
πλέον δεν προσδιορίζεται ποια είναι η κατάχρηση εξουσίας, ποια
η παράβαση καθήκοντος και ποια η ψευδορκία, ούτε καν το
όνοµα των ενδεχόµενων φυσικών αυτουργών. 

Είναι φανερό ότι προσπαθείτε να επηρεάσετε και να χειραγω-
γήσετε τη δικαιοσύνη που ερευνά αν τελέστηκαν τα παραπάνω
αδικήµατα από τους εισαγγελείς ή άλλους. Είναι µια από τις πολ-
λές αποδείξεις ότι επιδιώκεται η εκδικητική πολιτική δίωξη σε
βάρος µου. Είναι µια από τις πολλές αποδείξεις της πραγµατικής
σκευωρίας που επιχειρείται να στηθεί σε βάρος µου. Για ποια
πρόκληση και προσφορά και την τέλεση εγκλήµατος κατηγορού-
µαι, όταν σύµφωνα µε το άρθρο 186 του Ποινικού Κώδικα απαι-
τείται να έχω δώσει ή υποσχεθεί αµοιβή σε άλλον για να τελέσει
ορισµένο κακούργηµα ή πληµµέληµα; Σε ποιον υποσχέθηκα ή
έδωσα αµοιβή; Γιατί δεν το γράφει η πρότασή σας; Από ποιο
στοιχείο της δικογραφίας, ποιος µάρτυρας το είπε ή ποιο έγ-
γραφο ότι υποσχέθηκα ή έδωσα αµοιβή σε κάποιον; Και ποιος
είναι αυτός στον οποίο έδωσα αµοιβή;

Επιπλέον, στην πρώτη παράγραφο της πρότασης της Νέας
Δηµοκρατίας για τη σύσταση της επιτροπής αναφέρεται ότι οι
εισαγγελείς διαβίβασαν τη δικογραφία στη Βουλή, χωρίς αξιο-
λόγηση, δηλαδή χωρίς να αναφέρουν κανένα αδίκηµα. Μάλιστα
ο φιλοκυβερνητικός Τύπος και οι ραδιοφωνικές εκποµπές που
δεν πρόσκεινται στο ΣΥΡΙΖΑ το σχολίασαν µε έκπληξη αυτό.

Αξιοσηµείωτο, επίσης, είναι ότι οι τελευταίοι µάρτυρες που κα-
τέθεσαν στους εισαγγελείς του Αρείου Πάγου, δηλαδή ο κ.
Στουρνάρας, ο κ. Βενιζέλος και ο κ. Σαµαράς, δεν αναφέρουν
απολύτως τίποτα σε βάρος µου για ηθική αυτουργία σε τυχόν
αξιόποινες πράξεις της κ. Τουλουπάκη ή άλλου εισαγγελέα ή
οποιαδήποτε άλλη παρέµβασή µου στην υπόθεση «NOVARTIS». 

Για να δούµε, λοιπόν, τα αδιάσειστα στοιχεία όχι της ενοχής
µου, αλλά της αθωότητάς µου. Δεν έχετε διαβάσει τη δικογρα-
φία, κύριοι. Ή τη διαβάσατε και είσαστε αποφασισµένοι να µε τε-
λειώσετε. Δεν τελειώνω όµως, εύκολα.

Συγκεκριµένα, ο κ. Στουρνάρας στην από 23 Σεπτεµβρίου του
2019 κατάθεσή του στην εισαγγελία του Αρείου Πάγου -αυτή που
διαβιβάστηκε προχθές και που αποτελεί σαφή ένδειξη για να κά-
νετε αυτήν την προσπάθεια πολιτικής µου δίωξης- λέει: «Δεν γνω-
ρίζω αν παρενέβαινε κάποιος στα καθήκοντα των ως άνω
εισαγγελέων. Όµως λογικό συµπέρασµα είναι ότι έχει διαπραχθεί
το αδίκηµα της κατάχρησης εξουσίας». Αδιάσειστο στοιχείο!

Ο κ. Λοβέρδος δεν υπέβαλε µήνυση σε βάρος µου, αλλά σε
βάρος των εισαγγελέων κατά της διαφθοράς και κατά των µαρ-
τύρων δηµοσίου συµφέροντος. Βλέπετε σχετικά την από 19 Σε-
πτεµβρίου του 2019 κατάθεσή του στον εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου. Αυτός το λέει αυτό. Άλλο µεγάλο, αδιάσειστο στοιχείο!
Έπρεπε να έχω συλληφθεί ήδη.

Ο κ. Αβραµόπουλος στην από 9 Σεπτεµβρίου του 2019 κατά-
θεσή του στον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου αναφέρει: «Επειδή
έχει σηµειωθεί σωρεία παραλείψεων κατά την έρευνα των εισαγ-
γελέων κατά της διαφθοράς, αναφορικά µε το πρόσωπό µου,
θεωρώ…» -θεωρεί- «…ότι οι παραλείψεις αυτές δεν είναι προϊόν
αµέλειας ή πλάνης εισαγγελέων, αλλά αποτέλεσµα πολιτικής κα-
θοδήγησης». Από ποιον καθοδηγήθηκαν; Αδιάσειστο στοιχείο!

Θα αναλύσω παραπέρα τη δηµιουργική φαντασία κάποιων. Ο
κ. Βενιζέλος στο υπόµνηµα που κατέθεσε στον εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου πριν λίγες µέρες -στοιχείο της δικογραφίας, ανα-
ζητήστε το, διαβάστε το και µετά εκτελέστε µε-, αναφέρεται σε
δηλώσεις του Αλέξη Τσίπρα, που κατά την άποψή του «απλώς
εµφανίζουν επίταση του δόλου του πρώην Πρωθυπουργού». Με
επιτάσεις δόλου, λοιπόν, από δηµόσιες δηλώσεις θα παραπεµ-
φθώ. Για µένα προσωπικά δεν αναφέρει απολύτως τίποτα και
απλώς παραπέµπει στις καταγγελίες της κ. Ράικου και του κ. Αγ-

γελή για τον ρόλο του Ρασπούτιν, χωρίς όµως ο ίδιος να το συν-
δέει µε µένα. Τις καταθέσεις όµως του κ. Αγγελή και της κ. Ράι-
κου θα τις δούµε αναλυτικά στη συνέχεια.

Η δεύτερη κατάθεση της κ. Ράικου είναι άλλο ένα µυστήριο.
Πάµε, καταθέτουµε, ξαναγυρνάµε, παίρνουµε οδηγίες, επιστρέ-
φουµε. Θα τα αποδείξω όλα αυτά! Τουλάχιστον θα τα µάθει ο
ελληνικός λαός, για να δει ποιοι είναι οι σκευωροί, ποιοι είναι οι
επίορκοι. Από τη δεύτερη, λοιπόν, κατάθεση της κ. Ράικου θα
επισηµάνω το σηµείο που αναφέρει η ίδια ότι δεν µπορεί να γνω-
ρίζει -προσέξτε- αν επενέβαινα και µε ποιον τρόπο στα καθή-
κοντα της κ. Τουλουπάκη. Άλλο αδιάσειστο στοιχείο αυτό!

Μετά από όλα αυτά, υπάρχει κάποιος λογικός άνθρωπος που
να µην καταλαβαίνει ότι η διαδικασία σε βάρος µου είναι καθαρά
πολιτική δίωξη, που δεν αφορά µόνο εµένα, αλλά στρέφεται και
εναντίον του Αλέξη Τσίπρα, κατά του οποίου όµως δεν τολµάτε
να κινηθείτε; Δεν τολµάτε να τα βάλετε µε τον Τσίπρα. Τα βάζετε
µε µένα, ελπίζοντας ότι η λάσπη που θα ρίξετε πάνω µου θα λε-
κιάσει λίγο και αυτόν. 

Όµως οι κραυγαλέες ατέλειες και οι ελλείψεις της πρότασή
σας και η παντελής έλλειψη οποιουδήποτε αποδεικτικού στοι-
χείου σε βάρος µου, όπως θα εκθέσω και στη συνέχεια, καθι-
στούν όχι µόνο νοµικά φαιδρή και σαθρή, αλλά ακυρώνουν τη σε
βάρος µου κατηγορία. 

Κατηγορητήριο µε τέτοιες ελλείψεις, χωρίς τόπο, χρόνο,
ποιος, γιατί, µε τι, δεν συντάσσεται ποτέ, ούτε από τον πιο άσ-
χετο πάρεδρο που έχει διοριστεί σε εισαγγελία. Αλλά ακόµα και
αν συνταχθεί, ακυρώνεται χωρίς δεύτερη σκέψη. Εσείς όµως συ-
νεχίζετε, γιατί πρέπει να πάτε ως το τέλος, γιατί η σκευωρία και
η πολιτική δίωξη σε βάρος µου είναι προαποφασισµένες.

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ από σήµερα -και θα επαναλάβω το αί-
τηµά µου στην προκαταρκτική επιτροπή που έχει προαποφασι-
στεί η σύστασή της- να έρθουν στην επιτροπή που θα συσταθεί
όλες οι σχετικές δικογραφίες, της «NOVARTIS», οι καταγγελίες
Τουλουπάκη κατά Αγγελή, η έρευνα που διατάχθηκε πριν από
πολλούς µήνες, για να πει η κ. Ράικου ποιος είναι ο Ρασπούτιν,
να δούµε τι είπε τότε ενόρκως. 

Εδώ µου γεννιέται ένα ερωτηµατικό. Αλήθεια, γιατί οι καταγ-
γελίες κατά του κ. Αγγελή ερευνώνται στην εισαγγελία πρωτοδι-
κών από εισαγγελέα πρωτοδικών; Είναι συνηθισµένο υφιστά-
µενος να ελέγχει τον προϊστάµενο; Άλλο αδιάσειστο στοιχείο της
σκευωρίας, όχι της δικής µου, των «κάποιων».

Είπε ο προηγούµενος οµιλητής -προκύπτει και από το σαθρό
και γελοίο κατηγορητήριο σε βάρος µου- «µα τι να κάνουµε; Είναι
σαφείς οι ενδείξεις. Τα είπαν δύο ανώτατοι εισαγγελείς», πέρα
από τις µηνύσεις του κ. Σαµαρά. Ας δούµε, λοιπόν, τις καταθέ-
σεις των δύο ανωτάτων εισαγγελέων.

Πάµε, λοιπόν, στην κ. Ράικου. Ας ξεκινήσοµε από το τελευταίο
της κατόρθωµα, από την κατάθεσή της στον Εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου, τον κ. Σοφουλάκη. 

Την ίδια µέρα έδωσε δύο καταθέσεις, χωρίς να πει στην πρώτη
ότι διακόπτουν ή επιφυλάσσεται ή οτιδήποτε. Επίσης επισηµαίνω
προκαταβολικά ότι είπε πως την επιστολή παραίτησής της -και
θα καταλάβετε γιατί το λέω αυτό- δεν την έχει µαζί της. Θα την
προσκοµίσει αργότερα. Με συγχωρείτε, κατηγορούµαι ότι η Ράι-
κου παραιτήθηκε, καταγγέλλοντας. Θα δούµε αν κατήγγειλε και
τι είπε. Την έχω την επιστολή µαζί µου και θα την καταθέσω στα
Πρακτικά. Κάποιοι θα ντρέπονται να µε δουν, και δεν εννοώ την
κ. Ράικου, εννοώ αυτούς που άθελά τους γίνονται συνοδοιπόροι. 

Την ίδια µέρα, λοιπόν, έδωσε δύο καταθέσεις. Στην πρώτη της
κατάθεση δεν αναφέρει τίποτα για τον Ρασπούτιν. Περιορίζεται
να αναφερθεί σε δύο τηλεφωνήµατα που της έκανα στα τέλη Φε-
βρουαρίου και λίγες µέρες µετά, στις αρχές Μαρτίου του 2017. 

Στο πρώτο τηλεφώνηµα ισχυρίζεται ψευδώς ότι τη ρώτησα αν
υπάρχει εµπλοκή πολιτικών προσώπων στην υπόθεση «NOVAR-
TIS». Στο δεύτερο, µετά από λίγες µέρες δηλαδή, ότι µε επιτα-
κτικό ύφος της είπα «Ακόµα δεν έστειλες τη δικογραφία στη
Βουλή;». Και βρίσκονται κάποιοι που αυτή την ανοησία τη θεω-
ρούν αποδεικτικό στοιχείο σε βάρος µου. Θα πω γιατί είναι ανοη-
σία. 

Απορώ, λοιπόν, µε την κ. Ράικου, όχι γιατί λέει ψέµατα, αλλά
γιατί τα λέει άγαρµπα. Πρώτα τη ρωτάω αν υπάρχει εµπλοκή πο-
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λιτικών προσώπων, µου απαντά ότι δεν υπάρχει και σε λίγες
µέρες της λέω και µάλιστα επιτακτικά «Γιατί δεν στέλνεις τη δι-
κογραφία στη Βουλή;». Μα για ποιους να τη στείλει; Να τη στείλει
στη Βουλή γιατί; Για τα πολιτικά πρόσωπα που δεν υπήρχαν στη
δικογραφία; Σε µια δικογραφία που η ίδια, στην ίδια κατάθεση
είπε ότι είχε σχηµατιστεί πριν ένα µήνα περίπου µε πρωτοβουλία
του Κοντονή; Και ποιος ο λόγος να την πιέσω να στείλει τη δικο-
γραφία στη Βουλή; Δεν ήταν υποχρεωµένη από τον νόµο να τη
στείλει αµέσως, αµελλητί στη Βουλή;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αν υπήρχε, όχι εµπλοκή, αλλά απλή αναφορά ονόµατος πολι-

τικού, αρκούσε. Και χρειαζόταν δικό µου τηλεφώνηµα; Πού τα
λέει αυτά η κ. Ράικου;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κ. Δηµήτριου Παπαγγελόπουλου)

Κύριε Πρόεδρε, θα εξαντλήσω το λιγότερο άλλο τόσο χρόνο,
γιατί θέλω να υπερασπιστώ τον εαυτό µου, την αλήθειας και τους
τίµιους δικαστές!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Παπαγγελό-

πουλε, δικαιούστε προφανώς να έχετε και περισσότερο χρόνο.
Παρακαλώ, συνεχίστε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Γνωρίζω την ευγένειά σας. Θα την εκµεταλλευτώ όσο µπορώ

περισσότερο!
Επιπλέον, πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν ότι τελικά εµπλοκή πολι-

τικών προσώπων εµφανίστηκε πολλούς µήνες µετά. Για ποια πο-
λιτικά πρόσωπα λέει η Ράικου ότι την πίεζα; Θα µας τρελάνει; 

Υπάρχουν πολλά ερωτήµατα για την κ. Ράικου. Όσο και εάν η
ίδια µέχρι στιγµής, οι κύκλοι της, τα περιθωριακά εβδοµαδιαία
έντυπα –θα αναφερθώ στο τέλος γι’ αυτά- και όσοι δηµοσιογρά-
φοι σήµερα, ελάχιστοι, καιροσκοπικά τη στηρίζουν, αποφεύγουν
να απαντήσουν στα ερωτήµατα που έχω ήδη θέσει δηµόσια, θα
αναγκαστεί να απαντήσει στην προκαταρκτική επιτροπή –που δυ-
στυχώς γι’ αυτή έχετε ήδη αποφασίσει- και σε αυτά και σε άλλα
πολλά που θα της τεθούν.

Σήµερα θέτω στην κρίση σας, στην κρίση των συναδέλφων της
κ. Ράικου, αλλά κυρίως στην κρίση του ελληνικού λαού τα ακό-
λουθα. Η κ. Ράικου τοποθετήθηκε ως εισαγγελέας κατά της δια-
φθοράς για πρώτη φορά το 2013 και ανανεώθηκε η θητεία της
τον Ιούνιο του 2015 µετά από απόφαση του Ανωτάτου Δικαστι-
κού Συµβουλίου. Η επιλογή της έγινε και τις δύο φορές µε
οριακή πλειοψηφία, µε µία ψήφο διαφορά, δηλαδή, έξι ψήφοι
υπέρ και πέντε κατά.

Μάλιστα, το 2013 µόλις είχε προαχθεί σε αντιεισαγγελέα εφε-
τών, όπως και η κ. Τουλουπάκη. Και πολλοί συνάδελφοί της υπο-
στήριξαν -όπως τώρα υποστηρίζουν αντίθετα- ότι ήταν άπειρη
για εισαγγελέας κατά της διαφθοράς. Είχε προαχθεί και αυτή
πρόσφατα. Τα λέω έτσι για την ιστορία. Εγώ δεν θεωρώ ότι ούτε
η µία ούτε η άλλη ήταν άπειρη. Ούτε κρίνω την απόφαση του
Ανωτάτου Δικαστικού Συµβουλίου.

(Θόρυβος από τη πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Συνεχίστε, κύριε Πα-

παγγελόπουλε.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο χρό-
νος αυτός να µην µετράει για εµένα. Αναµένω.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Μην ανησυχείτε.
Κύριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ. Ο άνθρωπος µιλάει για την

υπόθεση για την οποία κατηγορείται και εσείς µιλάτε µεταξύ σας
και τσακώνεστε; Λίγο σεβασµό!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Επίσης, θέλω να σας
γνωρίσω, ότι πολλοί συνάδελφοι, ειδικά ανώτατοι δικαστές, που
αν θέλετε –εγώ να το δεχτώ- έχουν µια περιορισµένη σε στερε-
ότυπα αντίληψη, λένε πως η κ. Ράικου δεν έπρεπε να αποδεχτεί
τον διορισµό της λόγω της  οριακής πλειοψηφίας για λόγους ευ-
θιξίας, εφόσον αµφισβητήθηκε έντονα από πέντε µέλη σε σύνολο
έντεκα µελών. Αυτά τα λέω για την ιστορία.

Φτάνουµε στο σήµερα. Η κ. Ράικου παραιτήθηκε λίγο πριν
λήξει η δεύτερη θητεία της µε επιστολή της προς την εισαγγελέα

του Αρείου Πάγου. Στην επιστολή παραίτησης την οποία θα κα-
ταθέσω στα Πρακτικά, δεν αναφέρει τίποτα για Ρασπούτιν, τί-
ποτα για Παπαγγελόπουλο. Μιλάει για µεγάλο σκάνδαλο, µιλάει
για 28 εκατοµµύρια ευρώ µαύρο πολιτικό χρήµα που είχε εντο-
πιστεί. Μιλάει για διεφθαρµένους κρατικούς αξιωµατούχους. Θα
την καταθέσω στα Πρακτικά. Έπρεπε να την είχατε διαβάσει από
τότε, αλλά εν πάση περιπτώσει διαβάστε την τώρα. 

Καταλήγει η κ. Ράικου: «Επειδή έχω στοχοποιηθεί», όχι από
τον Ρασπούτιν ή από εµένα, «από παράκεντρα εξουσίας και δια-
φθοράς που σκοπό έχουν τη µία και µόνη συγκάλυψη των διε-
φθαρµένων κρατικών λειτουργών που αποκοµίζουν διαχρονικά
εκατοµµύρια ευρώ και επιζητούν µανιωδώς την παρεµπόδιση της
έρευνάς µου».

Μετά από καιρό η κ. Ράικου ανακάλυψε στη φαντασία της τον
Ρασπούτιν. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά την επιστολή, παρακαλώ.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος, καταθέ-

τει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία βρί-
σκεται στο αρχείο της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Επαναλαµβάνω, στην επιστολή παραίτησής της η κ. Ράικου

δεν αναφέρει απολύτως τίποτα για µένα, για παρεµβάσεις µου
στο έργο της και για τον Ρασπούτιν, που τον ανακάλυψε ενάµιση
χρόνο µετά. 

Είναι δεν χαρακτηριστικό και αποκαλυπτικό της συµπεριφοράς
της κ. Ράικου ότι ενάµιση χρόνο µετά την παραίτησή της δεν τόλ-
µησε η ίδια να αναφερθεί στον Ρασπούτιν, αλλά έβαλε κύκλους
της να το πράξουν, χωρίς όµως, και αυτοί τότε, ενάµιση χρόνο
µετά την παραίτησή της, να µε κατονοµάσουν ευθέως. Το έχω
ξαναπεί. Οι εισαγγελείς –άλλο πάλι και τούτο!- έχουν «κύκλους»;
Δεν βγαίνουν να καταγγείλουν; Ήταν αντιεισαγγελέας εφετών,
ήταν εισαγγελέας κατά της διαφθοράς. Γιατί δεν πήγε στον ει-
σαγγελέα του Αρείου Πάγου να τα πει αυτά και να µε καταγγεί-
λει;

Μάλιστα, την ρωτάει ο εισαγγελέας –δεν το έχω γράψει, αλλά
µου ήρθε τώρα-του Αρείου Πάγου: «Τα είπατε αυτά πουθενά;»,
τα µεταγενέστερα. Και του απαντάει: «Όχι, το διαχειρίστηκα
µόνη µου». Με τέτοιες διαχειρίσεις, λοιπόν, στείλτε µε στο έκτα-
κτο στρατοδικείο, εάν µπορείτε να το φτιάξετε σήµερα. Το ειδικό
δικαστήριο είναι πολύ λίγο για τα ανοµήµατά µου!

Στο σηµείο αυτό πρέπει να επισηµάνω ότι πριν αναλάβουν
δράση οι κύκλοι της κ. Ράϊκου είχαν υπάρξει δηµοσιεύµατα για
τον γιατρό σύζυγό της σχετικά µε τη «NOVARTIS». Δεν θα πω τί-
ποτα άλλο. Εγώ δεν ανακατεύω τα προσωπικά µου. Όµως, έχει
τη σηµασία του αυτό. Είναι φανερός ο αντιπερισπασµός που άρ-
χισε να επιχειρείται.

Η κ. Ράϊκου κατέθεσε στον κ. Σοφουλάκη έτσι στα ξεκάρφωτα
ότι είναι γνωστή η σχέση µου µε την κ. Τουλουπάκη. Είναι, όµως,
επίσης, γνωστή και η σχέση µου µε την κ. Ράϊκου, είµαστε παλιοί
συνάδελφοι. Θα της υπενθυµίσω και θα σας γνωρίσω ότι και πριν
γίνω Υπουργός και µετά συναντιόµαστε να συζητήσουµε διά-
φορα θέµατα, τρώγαµε µε τις οικογένειές µας είτε έξω είτε στα
σπίτια µας. Και µετά εγώ της έκανα αυτά τα αχαρακτήριστα τη-
λεφωνήµατα µε τέτοια σχέση που είχαµε. Πρέπει να ντρέπεται.

Συνεχίζω: Όταν έγινα Υπουργός, ερχόταν στο Υπουργείο και
µερικές φορές µου έφερνε και κάτι ενδεικτικά, όπως γλυκά ή
άλλα φαγώσιµα, επειδή ήξερε τη λαιµαργία µου. Μέχρι και γρα-
βάτες µού έχει φέρει. Η φιλική µας σχέση και η οικειότητα που
είχαµε αποκλείει κάθε ενδεχόµενο να την πάρω τηλέφωνο, όπως
ψευδώς ισχυρίζεται και να της µιλήσω επιτακτικά. Τι να πω τώρα;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Και προσέξτε αυτό που θα πω, γιατί θα το αποδείξω. Όµως,

δεν προλαβαίνω τώρα να τα πω. Τι να πρωτοπώ; Δύο χρόνια βοµ-
βαρδίζοµαι µε έναν οχετό, αλλά πρέπει να ξέρουν κάποιοι ότι η
διασπορά λυµάτων στον δρόµο τιµωρείται τουλάχιστον σαν υγει-
ονοµική παράβαση.

(Χειροκροτήµατα-γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε και ολοκληρώνω.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία, παρακαλώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Η φιλική µας, λοιπόν,

σχέση και η οικειότητα που είχαµε, στο ίδιο γραφείο ήµασταν
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όταν ήµασταν εισαγγελείς, για τα παιδιά µας µιλάγαµε -πρέπει
να ντρέπεται!-, αποκλείει κάθε ενδεχόµενο να την πάρω τηλέ-
φωνο, όπως ψευδώς ισχυρίζεται, και να της µιλήσω επιτακτικά.
Την έβλεπα σχεδόν κάθε µέρα, έπρεπε να την πάρω τηλέφωνο
και να της πω «στείλ’ την στη Βουλή!»; Ποιους να στείλει στη
Βουλή; Τα είπαµε. Δεν υπήρχαν πολιτικοί τότε. Μάλιστα, οι σχέ-
σεις µας συνεχίστηκαν και µετά την παραίτησή της και µε δική
της πρωτοβουλία συναντηθήκαµε. 

Να της υπενθυµίσω -και ας βγει, ας έρθει να το διαψεύσει- ότι
µου ζητούσε µετά που είχε παραιτηθεί να τη βοηθήσω για τα πει-
θαρχικά που έγιναν λόγω των δηµοσιευµάτων που υπήρξαν σε
βάρος της και της αναφοράς ή αναφορών µιας ανακρίτριας -δεν
θυµάµαι το όνοµά της, την αναφέρει µέσα στην κατάθεσή της-
για πληµµελή άσκηση των καθηκόντων της; Ζητούσε από µένα
να τη βοηθήσω, που εγώ την καταπίεζα. Και µετά από δεκαοκτώ
µήνες οι κύκλοι της εφεύραν τον Ρασπούτιν. 

Επίσης, η κ. Ράϊκου την παραµονή της παραίτησής της, αν θυ-
µάµαι καλά, µε επισκέφτηκε στο γραφείο µου, στο Υπουργείο,
αφού προηγουµένως είχε επισκεφθεί τον κ. Κοντονή. Μου ζή-
τησε να τη βοηθήσω να ανανεωθεί η θητεία της για τρίτη φορά
χάρη της παλιάς φιλίας που είχαµε και της καλής συνεργασίας
µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αν την καταπίεζα, παρενέβαινα στο έργο της, γιατί µου ζήτησε

την τρίτη θητεία; Της απάντησα -πάντα µε ειλικρίνεια, γιατί αυτός
είµαι εγώ, ένας βλάκας ειλικρινής- ότι αυτό είναι πάρα πολύ δύ-
σκολο, γιατί ο Άρειος Πάγος ποτέ δεν ανανεώνει θητεία για τρίτη
φορά. 

Στην κουβέντα που είχαµε µου εκµυστηρεύτηκε ότι αν δεν ανα-
νεωθεί η θητεία της, σκέφτεται να παραιτηθεί από εισαγγελέας
για να περνάει περισσότερο χρόνο µε τα παιδιά της που τα υπε-
ραγαπά –όντως ισχύει αυτό, το ξέρω από όταν ήταν πολύ µικρά-
και της λείπουν, γιατί σπουδάζουν στις Ηνωµένες Πολιτείες.
Τώρα πώς όλα αυτά µπορούν να ταιριάξουν µε όσα ισχυρίζεται
η κ. Ράϊκου για τη συµπεριφορά Ρασπούτιν, µόνο η ίδια µπορεί
να το εξηγήσει.

Εκτός, όµως, από µένα, πολύ στενή σχέση δεν είχα εγώ µε την
κ. Τουλουπάκη, είχε η κ. Ράικου και µε µένα και µε τον κ. Σαµαρά.
Δεν ξέρω αν το θυµάται, αλλά µου είχε ζητήσει να τους φέρω σε
επαφή. Τους έφερα. Αυτά χάριν της ιστορίας. Δεν υπαινίσσοµαι
τίποτα, αλλά για να δούµε επιτέλους ποιος είναι ο ρόλος του κα-
θενός και της καθεµιάς σε αυτόν τον τόπο. Προφανώς είναι εν-
τελώς τυχαίο ότι αργότερα, όταν δηµιουργήθηκε η θέση του
εισαγγελέα κατά της διαφθοράς µε αφαίρεση σηµαντικών αρµο-
διοτήτων από τον εισαγγελέα οικονοµικού εγκλήµατος, τοποθε-
τήθηκε στη θέση αυτή µε τον τρόπο που προανέφερα, αµέσως
µετά την προαγωγή της, η κ. Ράικου. Εντελώς τυχαία. 

Είµαι βέβαιος ότι η κ. Ράικου τα θυµάται όλα αυτά, όπως θα
θυµάται και τον λόγο που ήθελε να γνωριστεί µε τον κ. Σαµαρά.
Ας επανέλθουµε, όµως, στη διπλή κατάθεση της κ. Ράικου την
ίδια µέρα στον κ. Σοφουλάκη. Στο σηµείο αυτό, τίθενται τα εξής
αδυσώπητα ερωτήµατα για την κ. Ράικου. Για ποιον λόγο επα-
νήλθε να καταθέσει, ενώ είχε ολοκληρώσει την κατάθεσή της;
Πού πήγε στο ενδιάµεσο των καταθέσεών της; Μίλησε µε κά-
ποιον στο τηλέφωνο ή συναντήθηκε µε κάποιον; Μήπως ενηµέ-
ρωσε κάποιον τι είχε καταθέσει; Μήπως αυτός δεν έµεινε ικα-
νοποιηµένος και την καθοδήγησε να επιστρέψει και να δώσει
συµπληρωµατική κατάθεση, για να ολοκληρώσει τα ψέµατά της; 

Εξηγώ: Στη συµπληρωµατική της κατάθεση η κ. Ράικου θυµή-
θηκε αυτά που δεν είπε στην πρώτη της κατάθεση και αναφέρ-
θηκε στην αντιδικία γνωστής δηµοσιογράφου µε επιχειρηµατία.
Ποιος ο λόγος να αναφερθεί η κ. Ράικου σε ιδιωτική αντιδικία και
πώς γνώριζε ή γνωρίζει γι’ αυτή; 

Οι απαντήσεις είναι προφανείς. Για να εναρµονιστεί µε τα κα-
τάπτυστα δηµοσιεύµατα που είχαν προηγηθεί και να προετοιµά-
σει το έδαφος για νέα σκευωρία σε βάρος µου µε τη δηµοσιο-
γράφο, κάποιους εκδότες κ.λπ., επειδή είχε γίνει αντιληπτό εν τω
µεταξύ σε όλους ότι η σκευωρία για την πολιτική δίωξη σε βάρος
µου για το µέγα σκάνδαλο της «NOVARTIS» εξελίσσεται σε µε-
γαλειώδες φιάσκο.

Προσέξτε τώρα κάτι. Πριν πολλά χρόνια ήµουν εισαγγελέας.

Δεν µου αρέσει να περιαυτολογώ, αλλά όσοι µε γνώριζαν έλεγαν
ότι ήµουν καλός εισαγγελέας. Και ο εισαγγελέας και ανθρώπους
κρίνει και να διαβάζει χαρτιά ξέρει. Θέλω, λοιπόν, να πω ότι λίγες
µέρες µετά τη διπλή κατάθεση της κ. Ράικου και ενώ είχαν δια-
τυπωθεί ήδη αµείλικτα ερωτήµατα για τη διπλή κατάθεση και τα
όσα κατέθεσε η κ. Ράικου στη δεύτερη κατάθεσή της, έσπευσε
η εβδοµαδιαία εφηµερίδα του γνωστού κ. Βίκτωρα Μητρόπου-
λου µε εκτενές ρεπορτάζ να δικαιολογήσει τη διπλή κατάθεση
της κ. Ράικου. Νοµίζω δύο, τρεις µέρες µετά. 

Μάλιστα, απέδωσε ευθύνες στον κ. Σοφουλάκη ότι δήθεν προ-
σπάθησε να χειραγωγήσει την κ. Ράικου, µεροληπτώντας σε
βάρος της και η κ. Ράικου αναγκάστηκε να ξαναγυρίσει και µετά
από δική της πίεση κατέθεσε τα συµπληρωµατικά, που είπαµε τι
συµπληρωµατικά. Καµµία σχέση µε την υπόθεση. Άλλα ντ’ άλ-
λων. Κλίµα να δηµιουργήσουµε.

Και εγώ ρωτώ: Πώς τα γνωρίζει αυτά ο κ. Μητρόπουλος; Ήταν
παρών στο γραφείο του κ. Σοφουλάκη την ώρα της ανάκρισης ή
του τα είπε ο κ. Σοφουλάκης µετά κατηγορώντας τον εαυτό του; 

Είναι άλλη µια αδίστακτη προσπάθεια σπίλωσης, αυτή τη φορά
σε βάρος του κ. Σοφουλάκη, προκειµένου να τον τροµοκρατή-
σουν, µήπως στη συνέχεια καταφέρουν να τον χειραγωγήσουν.

Πριν τελειώσω, όµως, για σήµερα -διότι έχω πάρα πολλά για
την κ. Ράικου στην προκαταρκτική- θα προσθέσω ότι εκτός των
άλλων ελαττωµάτων της είναι και ανιστόρητη. Δεν είναι κακό
αυτό για εισαγγελέα. Αρκεί να ξέρει νοµικά.

Ισχυρίζεται ότι αυτοαποκαλούµαι «Ρασπούτιν» για ιδιότητες,
µηχανορραφίες, ίντριγκες, σκευωρίες, παρεµβάσεις, που όµως
δεν αποδίδονται στον Ρασπούτιν, αλλά σε άλλα ιστορικά πρό-
σωπα. Θα µπορούσα να αποκαλώ τον εαυτό µου εάν είχα αυτές
τις ιδιότητες Μακιαβέλλι, Μέτερνιχ, Ταλλεϋράνδο, όπως θέλετε,
δεν θυµάµαι άλλους. 

Ο Ρασπούτιν έµεινε στην ιστορία όχι για µηχανορραφίες, ίν-
τριγκες, σκευωρίες, αλλά για κάποια φυσικά του προσόντα και
για τη θεωρία του ότι το αχαλίνωτο σεξ οδηγεί στην απόλυτη
εξάντληση και µετά στη θέωση. Είναι άλλη µια απόδειξη ότι εγώ
ποτέ δεν είπα τον εαυτό µου Ρασπούτιν.

(Χειροκροτήµατα-γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτά είναι η προκαταβολή για την κ. Ράικου.
Πάµε τώρα στον κ. Αγγελή. Ας εξετάσουµε τα αδιάσειστα στοι-

χεία εις βάρος µου µε βάση τους αλλοπρόσαλλους και αντιφατι-
κούς ισχυρισµούς του Αγγελή, όπως αυτοί… 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Θα ήθελα για λίγο ακόµα την προσοχή σας.
Έχω να πω και άλλα πιο σηµαντικά, όχι µόνο αστεία και ίσως

ήταν λάθος µου που το διακωµώδησα, αλλά τί να κάνω; Είναι και
αυτό ένα στοιχείο, ότι δεν µπορώ να λέω τον εαυτό µου Ρασπού-
τιν. Μακιαβέλλι έπρεπε να τον λέω, εάν ισχύουν αυτά που λέει η
κ. Ράικου. 

Ας δούµε, λοιπόν, τους αλλοπρόσαλλους και αντιφατικούς
ισχυρισµούς του Αγγελή, όπως αυτοί αποτυπώνονται στις ανα-
φορές του προς την εισαγγελέα του Αρείου Πάγου στις 7-1-2019
και στις 21-2-2019, καθώς και στην κατάθεσή του στον Αντεισαγ-
γελέα του Αρείου Πάγου κ. Ζαχαρή στις 12 Σεπτεµβρίου. 

Στην πρώτη αναφορά του δεν αναφέρει τίποτα για τον Ρα-
σπούτιν. Για πρώτη φορά, µετά ενάµιση µήνα, στη δεύτερη ανα-
φορά του αναφέρεται σε κάποιο άτοµο άγνωστο σ’ αυτόν, που
έχει την ικανότητα να πλάθει σενάρια τύπου Ρασπούτιν –και
αυτός ανιστόρητος, ο Ρασπούτιν δεν έκανε σενάρια, άλλα πράγ-
µατα έκανε- που έχει προσβάσεις στα ΜΜΕ, έχει νοµικές γνώσεις
και συνειρµικά -προσέξτε, συνειρµικά- δεν αποκλείεται να έχει
και γνώσεις µυστικών υπηρεσιών.

Τί κάνει, λοιπόν, νιάου-νιάου στα κεραµίδια; Προφανώς, ο κ.
Αγγελής, ο οποίος δειλά-δειλά αρχίζει να εναρµονίζεται µε το
ψεύτικο και αισχρό κατασκεύασµα περί Ρασπούτιν. 

Προσθέτει δε ο κ. Αγγελής ότι το άτοµο που περιγράφει ως
άτοµο που τα πάνθ’ ορά γνωρίζει την ευθιξία του και τα σχεδίασε
όλα αυτά σε βάρος του. Τίποτα συγκεκριµένο, καµµία απολύτως
απόδειξη, ούτε καν αναφορά στο όνοµά µου. Όσο για την ευθιξία
του, το αφήνω στην κρίση σας και στην κρίση οποιουδήποτε κα-
λόπιστου κριτή των ενεργειών και της συµπεριφοράς του Αγ-
γελή, όταν αυτές ξεδιπλωθούν σήµερα και κυρίως στη διαδικασία
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που θα επακολουθήσει.
Επίσης, στη σελίδα 6 της δεύτερης αναφοράς του ο Αγγελής

εντελώς αόριστα αναφέρει ότι γίνεται αντιληπτό σ’ αυτόν πως
έπρεπε να φύγει από τη µέση µε την κατασκευή µιας κατηγορίας
σε βάρος του τύπου Ρασπούτιν. Όχι ακόµα Ρασπούτιν, αλλά
τύπου Ρασπούτιν.

Τέλος, στην σελίδα 9 της δεύτερης αναφοράς του -προσέξτε,
κύριοι, όσοι µιλάνε για σκευωρία στο σκάνδαλο «NOVARTIS»- τι
έχει πει ο αγαπηµένος σας, εκλεκτός, κ. Αγγελής που τον υιοθε-
τείτε σήµερα. Λέει, λοιπόν, ο κ. Αγγελής: Στα έγγραφα των Ηνω-
µένων Πολιτείων αναφέρονται συγκεκριµένα πρόσωπα,
πρωτίστως πολιτικοί, γεγονός που ερµηνεύεται -κατά την κρίση
του- ότι οι Ηνωµένες Πολιτείες διερευνούν και ευθύνες πολιτικών
προσώπων. 

Ας συνεχίσουν, λοιπόν, κάποιοι να αυτογελοιοποιούνται και να
κραυγάζουν ότι το σκάνδαλο «NOVARTIS» είναι σκευωρία. Ο Αγ-
γελής το είπε αυτό, αυτός πάνω στον οποίον προσπαθείτε να µε
οδηγήσετε στο ειδικό δικαστήριο και στη φυλακή. Ε, οδηγήστε
µε, λοιπόν, µε αυτά τα στοιχεία! 

Πριν δούµε, όµως, ενδεικτικά και τους ισχυρισµούς του κ. Αγ-
γελή στην κατάθεσή του στον κ. Ζαχαρή, Αντεισαγγελέα του
Αρείου Πάγου, ας δούµε ποιος είναι ο κ. Αγγελής. Δεν χρειάζεται
να πω πολλά σήµερα, ίσως χρειαστεί να πω στο µέλλον. Θα αρ-
κεστώ, λοιπόν, στα ακόλουθα: Όλος ο Άρειος Πάγος, εισαγγε-
λείς, δικαστές, γραµµατείς που έχουν υπηρετήσει µαζί του, δικη-
γόροι που ασχολούνται µε το Ποινικό Δίκαιο -πρέπει να υπάρ-
χουν και ανάµεσά σας- και δυστυχώς πολίτες που τον αντιµετώ-
πισαν κατά την άσκηση των καθηκόντων του γνωρίζουν πολύ
καλά τις γνώσεις του, τον χαρακτήρα του και κυρίως τη συµπε-
ριφορά του.

Ο κ. Αγγελής είναι ένας από τους τρεις επόπτες της εισαγγε-
λίας κατά της διαφθοράς. Πριν απ’ αυτόν, επόπτης ήταν ο Αντει-
σαγγελέας του Αρείου Πάγου, ο Δηµήτρης Παπαγεωργίου και
µετά απ’ αυτόν ο, επίσης, Αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου Πα-
ναγιώτης Μπρακουµάτσος. Δηλαδή, και πριν τον Αγγελή και µετά
υπήρξαν άλλοι δύο επόπτες. Αυτοί όλως παραδόξως δεν διαπί-
στωσαν τίποτα σε βάρος της κ. Τουλουπάκη. Και ο κ. Αγγελής
δεν διαπίστωσε τίποτα. Όταν όµως άρχισαν να φαίνονται οι ευ-
θύνες του, τότε άρχισε τη γνωστή τακτική του, να σπιλώνει και
να κατηγορεί.

Είναι δε χαρακτηριστικό και απολύτως αποκαλυπτικό για τον
κ. Αγγελή το σηµείο της κατάθεσής του στον κ. Ζαχαρή, όπου ο
ίδιος -εδώ µπορεί να γελάσουµε πάλι- αναφέρει ότι επιχείρησε
µετά την παραίτησή του από τη θέση του ως επόπτη της Του-
λουπάκη να ενηµερώσει τον διάδοχό του, τον κ. Μπρακουµάτσο,
για την κατάσταση που επικρατούσε στην εισαγγελία κατά της
διαφθοράς. 

Ακούστε τι λέει ο ίδιος. Δεν έχει συναίσθηση, φαίνεται, τι του
λέει, αλλά ο κ. Μπρακουµάτσος τον απέφυγε ευγενικά -αυτό το
βάζω εγώ- µε µαεστρία διπλωµατική: «Άσε, Γιάννη, θα τα βρω
µόνος µου», του είπε. Έχετε δει κάποιον να µη θέλει ενηµέρωση
από τον προηγούµενο; 

Ας δούµε, όµως, τώρα και µερικά άλλα χαρακτηριστικά, αλλά
πολύ αποκαλυπτικά σηµεία της κατάθεσης του κ. Αγγελή. 

Η αξιολόγηση και ο σχολιασµός τους σήµερα είναι δικός σας.
Στην προανακριτική επιτροπή, στο ειδικό δικαστήριο ή στο έκτα-
κτο στρατοδικείο, που κάποιοι ευχαρίστως θα µε έστελναν, θα
είναι δικός µου όµως. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κ. Παπαγγελόπουλου)

Κατέθεσε, λοιπόν, ο Αγγελής. Πήγε στη Βιέννη µε την Τουλου-
πάκη και τις δύο επίκουρους εισαγγελείς για τη συνάντηση µε
εισαγγελείς των ΗΠΑ µε επιµονή Δηµητρίου και Παπασπύρου.
Καλά, για την κ. Δηµητρίου το καταλαβαίνω, Εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου είναι. Η κ. Παπασπύρου τι δουλειά έχει; Για να
δούµε την αξιοπιστία του.

«Η τακτική της κ. Τουλουπάκη συνειρµικά…» -πάλι συνειρµικά,
όχι στοιχεία, όχι αποδείξεις- «…τον οδήγησε στις καταγγελίες
Ράικου για παρεµβάσεις Ρασπούτιν στην εισαγγελία κατά της
διαφθοράς». Για άλλη µία φορά οι συνειρµοί και η φαντασία του
κ. Αγγελή οδηγούν στον Ρασπούτιν χωρίς καµµία άλλη απόδειξη

στοιχείων και χωρίς εγώ ακόµα να ταυτοποιούµαι µε τον Ρασπού-
τιν.

Μόλις επέστρεψε από τη Βιέννη πήγε, λέει, κατευθείαν από το
αεροδρόµιο µαζί µε την κ. Παπασπύρου στο γραφείο του κ. Κα-
λογήρου. Γιατί τέτοια βιασύνη; Φοβόταν κάτι ο κ. Αγγελής που
έγινε στη Βιέννη; Ποιος ο λόγος που τον περίµενε στο αεροδρό-
µιο και τον συνόδευε στο γραφείο του κ. Καλογήρου η κ. Παπα-
σπύρου µε την οποία, όπως ο ίδιος καταθέτει, είχε τηλεφωνική
επικοινωνία όσο ήταν στη Βιέννη; Ποιος ο λόγος για την επικοι-
νωνία αυτή; Τι είχε γίνει στη Βιέννη και φοβόταν ο κ. Αγγελής και
προσπαθούσε να εξασφαλίσει προστασία από τον κ. Καλογήρου,
αυτός ο αδέκαστος εισαγγελέας που δεν δέχεται µύγα στο σπαθί
του και παρέµβαση από Υπουργό;

«Η παρέµβαση του Ρασπούτιν…», λέει -στις καταθέσεις του
όλα αυτά- «…ήταν εµφανής και σε άλλες υποθέσεις». Χωρίς καµ-
µία άλλη διευκρίνιση. Πάλι αοριστολογίες χωρίς κανένα αποδει-
κτικό στοιχείο, χωρίς καν να αναφέρει έστω και µία υπόθεση στην
οποία ήταν εµφανής η παρέµβαση του Ρασπούτιν, αυτού του
άγνωστου Ρασπούτιν, που τελικά δεν µπορεί να ήταν Ρασπούτιν,
αλλά Ταλλεϋράνδος ή Μακιαβέλλι, όπως σας είπα.

«Η κ. Τουλουπάκη…», λέει, «…ήθελε να ασκήσει εσπευσµένα
ποινικές διώξεις». Έχουν περάσει πολλοί µήνες από τότε, σχεδόν
ένας χρόνος και διώξεις δεν έχουν ασκηθεί και επτά περιπτώσεις
στις δέκα έχουν µπει στο αρχείο.

«Μετά…», λέει, «…από δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΔΗΜΟ-
ΚΡΑΤΙΑ» κατάλαβε ότι είναι σκευωρία από τον Ρασπούτιν, ο
οποίος, κατά λογική συνέπεια, έχει πρόσβαση στην εφηµερίδα
αυτή». Πάλι ο Ρασπούτιν φταίει χωρίς κανένα στοιχείο, όµως,
εκτός από τη λογική του κ. Αγγελή και τη δηµιουργική φαντασία
του. Ο ίδιος τα καταθέτει. Δεν τα λέω εγώ. Δεν είναι ισχυρισµοί
µου ούτε συνειρµοί µου ούτε λογικές ακολουθίες µου. Είναι κα-
ταθέσεις του κ. Αγγελή.

Έγραψε, λέει, αναλυτική αναφορά στην κ. Δηµητρίου µετά το
περιστατικό της Βιέννης -πρέπει να δούµε τι έγινε εκεί- η οποία
αρρώστησε, λέει, από το περιεχόµενό της και πήγε µάλιστα δύο
φορές στο νοσοκοµείο. Φανταστείτε τι διάβασε η γυναίκα! Την
τρέλανε! 

Ισχυρίζεται στη συνέχεια ότι τον έπεισαν η κ. Δηµητρίου και η
κ. Παπασπύρου να πάρει πίσω την αναφορά του µε την υπό-
σχεση ότι θα αποµακρυνθεί η Τουλουπάκη από την εισαγγελία
κατά της διαφθοράς και ο Ρασπούτιν από την Κυβέρνηση. 

Αν ισχύουν όλα αυτά -εγώ προσωπικά δεν δίνω καµµία πιθα-
νότητα, γιατί σας είπα τη γνώµη µου για τον κ. Αγγελή και ρωτή-
στε αν αυτή τη γνώµη την έχουν όλοι οι δικαστές και οι εισαγ-
γελείς και επαναλαµβάνω δεν πιστεύω ότι ισχύουν, αλλά αν
ισχύουν-, να λάβετε υπ’ όψιν, όταν ψηφίζετε και µε παραπέµπετε,
ότι πρέπει να συµβαίνουν δύο πράγµατα. 

Πρώτον, η κ. Δηµητρίου και η κ. Παπασπύρου τον έπιασαν κο-
ρόιδο, τον κορόιδεψαν. Ούτε την Τουλουπάκη έδιωξαν και εγώ
παρέµεινα Υπουργός. Και αν ισχύουν όλα αυτά, εδώ δεν έχουµε
παρέµβαση δική µου στη δικαιοσύνη, αλλά έχουµε ανεπίτρεπτη,
εξωθεσµική και παράνοµη παρέµβαση δύο ανωτάτων εισαγγελι-
κών λειτουργών, µεταξύ των οποίων ο κ. Αγγελής, ο ένας από
αυτούς, που σχεδιάζουν, επιζητούν την αποµάκρυνση ενός
Υπουργού από την Κυβέρνηση -άρα η δικαιοσύνη επεµβαίνει
στην πολιτική- και της εισαγγελέως κατά της διαφθοράς, η οποία
όµως επιλέγεται, τοποθετείται και αντικαθίσταται από το Ανώ-
τατο Δικαστικό Συµβούλιο. Άρα δεν είµαι εγώ ο σκευωρός, αλλά
είναι ο κ. Αγγελής που συµµετέχει σε τέτοιες µαζώξεις.

Οµολογεί ότι είχε εγκάρδια και εµπιστευτική σχέση µε την κ.
Δηµητρίου και την κ. Παπασπύρου. Στο σηµείο αυτό επιτρέψτε
µου µία πρόβλεψη. Ο κ. Αγγελής έχει αρχίσει να εµφανίζει την κ.
Παπασπύρου, για τους δικούς του λόγους -εγώ δεν πιστεύω τί-
ποτα από όσα λέει- ως πανταχού παρούσα, ως οφθαλµόν που τα
πανθ’ ορά. Μην εκπλαγείτε, λοιπόν -για τους λόγους που θα σας
εξηγήσω αµέσως µετά, γιατί αυτός είναι ο κ. Αγγελής- αν στο
µέλλον ο κ. Αγγελής δεν στραφεί και κατά της κ. Παπασπύρου,
µε µηνύσεις, µε θεωρίες περί Ρασπούτιν και ό,τι άλλο βρει η δη-
µιουργική φαντασία του.

Ποιος είναι, λέει, ο Ρασπούτιν, του το είπε η κ. Δηµητρίου, αλ-
λά αυτός δεν το λέει -στον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου τώρα-
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, γιατί η κ. Δηµητρίου µπορεί να του το είπε στα ψέµατα. Τι αδιά-
σειστο στοιχείο είναι αυτό! Ποια σοβαρότητα είναι αυτή; Γιατί
είµαι ακόµα ελεύθερος; Γιατί δεν µε συλλαµβάνετε τώρα; Τέτοια
στοιχεία σε βάρος µου;

Γνωρίζουν τον Ρασπούτιν, λέει, και ο κ. Καλογήρου και η κ. Πα-
πασπύρου. Ο ίδιος, όµως, δεν τον γνωρίζει. Άλλο αδιάσειστο
στοιχείο. Καλά, διαβάσατε τη δικογραφία πριν υπογράψετε, πριν
την καταρτίσετε; Γιατί οι άνθρωποι που την υπέγραψαν, εντάξει,
ξέρω πώς υπογράφονται αυτά. Τι διάβασε κανείς νοµικός αυτή
ή σου λέει «βρήκαµε τον εύκολο στόχο, τον Παπαγγελόπουλο,
που τον έχουν κάτω και τον βαράνε τόσο καιρό οι εφηµερίδες µε
συµβόλαια, για λόγους προφανείς»; Και να πώς θα συγκαλύψουν
τις δικές τους ευθύνες και θα ενοχοποιήσουν τον Τσίπρα. Γιατί
σου λέει, δεν µπορεί ο Παπαγγελόπουλος. Και λογικό είναι εκεί
που καθόµουν ένα πρωί, είπα: Τι θα κάνω, µωρέ, σήµερα; Κάτσε
να παίξω λίγο. Κάτσε να στήσω µία σκευωρία. Ξέρουν ότι δεν
περνάει αυτό. Σου λέει, θα χτυπήσουµε τον Παπαγγελόπουλο -
δεν τολµάνε να χτυπήσουν τον Τσίπρα-, αλλά θα πάρει η µπάλα
και τον Τσίπρα. Θα καταρρακώσουµε τον Παπαγγελόπουλο, θα
τσαλακώσουµε όµως λίγο και τον Τσίπρα. Ε, δεν γίνονται αυτά,
κύριοι. Δεν γίνονται µε αυτά τα στοιχεία. Φτιάξτε άλλη σκευωρία,
αυτό που προσπαθείτε να κάνετε, που θα σας την πω και αυτήν.

Ο κ. Αγγελής καταθέτει ότι έδινε οδηγίες στην κ. Τουλουπάκη,
τις οποίες αυτή δεν εκτελούσε, γεγονός που για τον ίδιο σηµαίνει
ότι υπήρξε προστάτης και καθοδηγητής υπέρτερος αυτού. Έχει
µάθει για προστάτες ο κ. Αγγελής. Κάτι ξέρει για προστάτες.
Γιατί κάποιοι άλλοι κύκλοι µε είπαν και νταβατζή. Εγώ, όµως, δεν
ξέρω από νταβατζήδες και ποτέ µου δεν είχα προστάτη. Ό,τι
έκανα το έκανα µόνος µου. Θα µιλήσουµε και για προστάτες και
για αυτούς που τολµάνε να διαρρέουν ότι «µε ύφος νταβατζή».
Ποιος εγώ; Ρωτήστε όποιον εισαγγελέα θέλετε, τον πιο εχθρικά
διακείµενο για µένα, πώς τους µίλαγα, µε τι ευγένεια, αγάπη και
χιούµορ. Και ρωτάω: Η φράση «θα σου µιλήσω πειραιώτικα, αν
δεν κάνεις αυτό που σου λέω», θυµίζει σε κάποιον κάτι; Θα έρ-
θουν οι εισαγγελείς να τα πουν αυτά, να δούµε ποιος είναι ο ντα-
βατζής, να δούµε ποιος παρεµβαίνει.

Υπενθυµίζω την τελευταία φράση: «Για τον ίδιο σηµαίνει ότι
υπήρξε προστάτης-καθοδηγητής υπέρτερος αυτού». Πάλι η δη-
µιουργική φαντασία του κ. Αγγελή ανέλαβε δράση, χωρίς όµως
κανένα στοιχείο επιβεβαιωτικό του ισχυρισµού του. Μήπως, ό-
µως, η κ. Τουλουπάκη απλώς δεν συµφωνούσε µε τις οδηγίες και
συστάσεις του Αγγελή, επειδή ήταν αντίθετες µε τη δικαστική
της συνείδηση ή ακόµα χειρότερο, επειδή ήταν ανόητες ή και πα-
ράνοµες;

Τον τρόπο επικοινωνίας, λέει, του Ρασπούτιν µε την Τουλου-
πάκη, µέσω άλλου Εισαγγελέα Πρωτοδικών -χωρίς στοιχεία,
χωρίς ονόµατα- δεν τον γνωρίζει από δική του αντίληψη, αλλά
του το είπε και αυτό η κ. Δηµητρίου, όπως του είπε επίσης ότι ο
Ρασπούτιν έχει τη δική του οµάδα στην Εισαγγελία Πρωτοδικών,
από την οποία εγώ έχω φύγει από το 2006 που εγώ ήµουν προ-
ϊστάµενος. Τα παιδιά που υπηρετούν τώρα εκεί, οι εισαγγελείς
που υπηρετούν τώρα εκεί, ήταν τελειόφοιτοι λυκείου, πρωτοετείς
Νοµικής. Πού τους γνώρισα και έκανα την οµάδα; Ε, είµαι Ρα-
σπούτιν! Πάλι χωρίς όνοµα εισαγγελέα που ήταν µεσολαβητής,
πάλι χωρίς κανένα όνοµα της οµάδας που είχα στήσει. Που σας
είπα, τι οµάδα να στήσω;

Όµως µε τα «µου ’πες», «σου ’πα», «του ’πε» και τα κουτσοµπο-
λιά καφενείου ή γειτονιάς δεν µπορεί να συνταχθεί κατηγορητή-
ριο. Δεν µπορεί να συσταθεί προανακριτική επιτροπή, εκτός αν
πρόκειται για πολιτική δίωξη και πολιτική σκευωρία σε βάρος
µου.

Παρ’ όλα αυτά, αν οι ισχυρισµοί του κ. Αγγελή δεν είναι συνει-
δητά ψέµατα ή φαντασιώσεις -νοµίζω ότι είναι ξεκάθαρο πια τι
είναι- η κ. Δηµητρίου τι έκανε; Μήπως πρέπει να την ελέγξουµε
και αυτή για κατάχρηση εξουσίας και γιατί δεν έστειλε καµµία δι-
κογραφία στη Βουλή για εµένα, µε όλα αυτά τα τροµερά και φο-
βερά που συνέβαιναν, που τα έλεγε στον Αγγελή, αλλά δεν τα
είπε στον Πρωθυπουργό και δεν άσκησε τα καθήκοντά της εναν-
τίον µου; 

Ας δούµε, όµως, και κάποιες άλλες λεπτοµέρειες, πολύ ση-
µαντικές όµως. Μετά, στείλτε µε όπου θέλετε.

Εκτός, όµως, από τα προαναφερόµενα, δεν πρέπει να ξεχνάµε
ότι ο κ. Αγγελής έβαλε στο αρχείο τις µηνύσεις των κυρίων Σα-
µαρά, Βενιζέλου και λοιπών. Έχετε διαβάσει το σκεπτικό του; Θα
το διαβάσουµε στην επιτροπή, που έχετε προαποφασίσει να συ-
στήσετε. 

Και πότε αποφάσισε ο κ. Αγγελής την ανάσυρση των µηνύ-
σεων από το αρχείο που ο ίδιος είχε βάλει; Όταν άρχισαν να απο-
καλύπτονται οι τεράστιες ευθύνες του στη διερεύνηση του τε-
ράστιου σκανδάλου της «NOVARTIS», το οποίο ο ίδιος λέει ότι
είναι µεγάλο σκάνδαλο. Και κατηγορεί την Τουλουπάκη ότι δεν
έχει την ικανότητα να το φέρει σε πέρας. Από την άλλη, όµως, η
Τουλουπάκη είναι εντεταλµένο όργανό µου για να στήσει σκευω-
ρία, όχι ευθέως, αλλά µε συνειρµούς και τη δηµιουργική –ή τι
άλλο- φαντασία. 

Είναι πολύ χαρακτηριστικές οι κραυγές της αγωνίας του ότι
δεν θα πάει φυλακή. Πότε βγήκαν αυτές; Βγήκαν όταν γύρισε
από τη Βιέννη. Έχει σηµασία να δούµε τι έγινε στη Βιέννη. Και
θα το δούµε. Και θα δούµε ποιος είναι ο επίορκος. Θα δούµε
ποιος είναι ο σκευωρός. Θα δούµε ποιος είναι ο ψεύτης. Και θα
δούµε ποιος είναι ο τίµιος. 

Ας πάµε, όµως, δύο, τρία χρόνια πιο πίσω. Ας δούµε τη συµ-
περιφορά του Αγγελή στην υπόθεση του µακαρίτη Βγενόπουλου.
Δεν είχε κάνει αναφορές και µηνύσεις σε βάρος της τότε Εισαγ-
γελέως του Αρείου Πάγου, της κ. Κοτζαµάνη, του Αντεισαγγελέα
του Αρείου Πάγου του κ. Ρασιδάκη και άλλων συναδέλφων του,
µεταξύ των οποίων -αν θυµάµαι καλά- ήταν ο κ. Ντογιάκος, ο κ.
Δασκαλόπουλος, η κ. Ράικου, η κ. Τσατάνη και ο κ. Ορνεράκης;
Τους είχε µηνύσει. Τους είχε κάνει αναφορές. Ακόµη τρέχουν οι
υποθέσεις αυτές. Θα τα δούµε όλα αυτά. 

Άραγε, θυµάται ο κ. Αγγελής ότι προσπαθούσε να µε πείσει -
ακούστε, προσεκτικά- ότι µερικοί από τους παραπάνω εισαγγε-
λείς ήθελαν, όχι µόνο την ηθική του -και τώρα µιλάει για ηθική
εξόντωση τύπου Ρασπούτιν, πάλι και τότε αυτό ήθελαν- εξόν-
τωση, αλλά και τη φυσική του εξόντωση και ότι µαζί µε τον Βγε-
νόπουλο είχαν συστήσει εγκληµατική οργάνωση και µε παρακα-
λούσε να τα πω στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας και αυτός
θα ερχόταν –γιατί τότε εξεταζόµουν επί τη ευκαιρία των καταγ-
γελιών της Τσατάνη στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας- να
τα επιβεβαιώσει. 

Επίσης, τι άλλο µου έλεγε; Μου έλεγε να πω ότι ο κ. Βενιζέλος
υποστήριζε τον Βγενόπουλο τότε, επειδή µέλη της οικογενείας
του κ. Βενιζέλου είχαν οικονοµικές συναλλαγές µε τις εταιρείες
του κ. Βγενόπουλου. Και δεν τα βγάζω από το µυαλό µου αυτά. 

Θα το αποδείξω, όχι µόνο επειδή δεν υιοθέτησα τις φαντασιώ-
σεις του κ. Αγγελή, ιδίως όσον αφορά τα περί φυσικής του εξόν-
τωσης. Ήθελαν να τον σκοτώσουν, δηλαδή, ανώτατοι εισαγ-
γελικοί λειτουργοί. Αυτά έλεγε ο κ. Αγγελής. Έχει κάνει µηνύ-
σεις. Στις µηνύσεις γράφει ότι η κ. Κοτζαµάνη χειροδίκησε εναν-
τίον του στο γραφείο της. Έλεος! 

Και πάλι, λίγα καταλογίζει σε εµένα. Εντελώς αόριστα ως Ρα-
σπούτιν κυκλοφορούσα εκεί ως µια ανώτερη δύναµη. Είµαι θεός,
ήλιος καλοκαιρινός και δεν ξέρω τι άλλα λέει. Δείτε τα αυτά. Δεν
τα λέω εγώ. Τα λέει στις µηνύσεις του. 

Επειδή, λοιπόν, δεν υιοθέτησα αυτά τα πράγµατα –και πώς θα
µπορούσα να τα υιοθετήσω;- αλλά φρόντισα άµεσα να διακόψω
κάθε σχέση και επαφή µαζί του, ο κ. Αγγελής στρέφεται σήµερα
εναντίον µου, µη συγχωρώντας µου ότι δεν µπορούσα να ταυτι-
στώ µε τέτοιες ανοησίες. Ταυτόχρονα, προσπαθεί να συγκαλύψει
τις δικές τους ευθύνες ως επόπτη. 

Θα τελειώσω σήµερα µε τον κ. Αγγελή, λέγοντας ότι όταν αρ-
νήθηκα να υιοθετήσω τους ισχυρισµούς του για οικονοµικές σχέ-
σεις του µακαρίτη του Βγενόπουλου µε µέλη της οικογένειας
Βενιζέλου -και πώς θα µπορούσα να το κάνω άλλωστε, µε τι στοι-
χεία; Με τα «µου ‘πες, σου ‘πα, του ‘πε»;- µετά από λίγο καιρό…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Παπαγγελό-
πουλε, συµπληρώνουµε την ώρα οσονούπω. Τι προβλέπετε;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Άλλα πέντε λεπτά και τε-
λειώνω.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Τις αποδείξεις περιµένουµε!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όλα αυτά που σας είπα

τι ήταν; 
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Εγώ λέω αυτές τις διαρροές ποιος τις έκανε; Δεν είναι γνωστή
τακτική οι διαρροές; 

Άφησα για το τέλος τον κ. Σαµαρά, γιατί είπαµε ότι το κατη-
γορητήριο στηρίζεται στις καταθέσεις Ράικου, Αγγελή και στη
µήνυση του κ. Σαµαρά. Θα επιταχύνω. 

Άφησα για το τέλος, λοιπόν, τον κ. Σαµαρά, τον άνθρωπο που
ταλαιπωρεί για πολλά χρόνια και την πατρίδα µας και την παρά-
ταξη της Νέας Δηµοκρατίας. 

(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Σήµερα δεν έχω σκοπό να αναφερθώ στο παρελθόν και στις
πολιτικές επιλογές του κ. Σαµαρά. Δεν θα αναφερθώ ούτε σε
αχαριστία ούτε σε προδοσία ούτε στην επιλογή του στην προ-
εδρική εκλογή το 1996. Δεν θα αναφερθώ στο µικρό κόµµα της
κεντροδεξιάς και όλα τα άλλα. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Δεν µας ενδιαφέρουν αυτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν σας ενδιαφέρουν.

Εγώ είµαι κατηγορούµενος και µπορώ να πω ό,τι θέλω. Θέλετε
να µε φιµώσετε πριν µε εκτελέσετε; Φιµώστε µε! Ξέρετε, από ται-
νίες έχω δει ότι στους µελλοθάνατους κλείνουν τα µάτια, όχι το
στόµα. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Δεν είστε κατηγορούµενος. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι προαποφασισµένο.

Ελάτε τώρα!
Δεν θα αναφερθώ προς το παρόν στις συναντήσεις και συζη-

τήσεις που είχα εγώ µε τον κ. Σαµαρά, µετά την επιστροφή του
στη Νέα Δηµοκρατία, όταν κατά σειρά διετέλεσε Ευρωβουλευ-
τής, Βουλευτής, Υπουργός, Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας,
Πρωθυπουργός. Όµως και µετά –προσέξτε!- όταν έγινα εγώ
Υπουργός -εγώ ο σκευωρός, που θέλω να στήσω σκευωρία σε
βάρος του- µε έβλεπε µετά που ήµουν Υπουργός. 

Αν χρειαστεί, όµως, λίγο πριν το εκτελεστικό απόσπασµα, θα
αναφερθώ στο τι µου έλεγε, πώς αποκαλούσε κάποιους και για
ποια πράγµατα µε ρωτούσε και µε παρακαλούσε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Προχώρα! Τώρα πες τα! 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πολάκη, εγώ έχω

αρχές και οι αρχές µου τις ιδιωτικές συζητήσεις, δεν µου επιτρέ-
πουν να τις χρησιµοποιήσω παρά µόνο σε έσχατη ανάγκη. 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε δύο λεπτά. Αυτή είναι η ουσία.
Σήµερα, λοιπόν, θα αναφερθώ µόνο στις µηνύσεις που υπο-

βάλλει ο κ. Σαµαράς, όταν βρίσκεται σε δύσκολη θέση και προ-
σπαθεί να συγκαλύψει τις ευθύνες του. 

Ο κ. Σαµαράς δεν έχει µηνύσει µόνο τον Αλέξη Τσίπρα, εµένα,
τους εισαγγελείς που ερευνούν τη «NOVARTIS», τους µάρτυρες
και όποιον άλλο βρεθεί µπροστά του και τον θεωρεί εχθρό του. 

Στο παρελθόν έχει µηνύσει τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη. Ο
ίδιος ο Σαµαράς σε συνέντευξή του…

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Τι σχέση έχει ο Σαµαράς µε τη

«NOVARTIS»; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είµαι παλιός και τα θυ-

µάµαι, εγώ δεν είµαι µουσαφίρης. 
Ο ίδιος ο Σαµαράς σε συνέντευξή του σε τηλεοπτικό σταθµό

είχε δηλώσει ότι κατέφυγε στη δικαιοσύνη -ο κ. Σαµαράς- για να
προστατεύσει την τιµή και την υπόληψή του από τις κατηγορίες
του Μητσοτάκη, σύµφωνα µε τις οποίες -τις κατηγορίες Μητσο-
τάκη- χρηµατίστηκε για να ρίξει την Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας το 1993. 

Επίσης, είχε καταφερθεί µε το γνωστό θρασύτατο υφάκι του
κατά του Κωνσταντίνου Μητσοτάκη, λέγοντας ότι έχει µηδαµινή
αξιοπιστία. Τα ίδια ακούµε κι εµείς, ότι είµαστε αναξιόπιστοι. Πα-
ράγει λάσπη και βασίζεται στο δόγµα της αµνησίας του λαού.

Λέω ακριβώς τα λόγια του. Οι παλιοί πρέπει να τα θυµούνται,
οι άλλοι αναζητήστε τα, για να δούµε διαχρονικά τη συµπερι-
φορά στα θέµατα µηνύσεων. Τα άλλα θα δούµε µετά. Η µόνη λο-
γική, λέει, του µακαρίτη Μητσοτάκη ήταν να επιτύχει τις φιλοδο-
ξίες της η Ντόρα. 

Ας δούµε, όµως, κι άλλη µια µήνυση του κ. Σαµαρά.
O Κωνσταντίνος Μητσοτάκης στις 16-10-2000 σε συνέντευξή

του στο «ΒΗΜΑ» ανέφερε ότι έγινε κανονική εξαγορά του Σα-
µαρά και ότι στις εκλογές του 1993 η Πολιτική Άνοιξη, το κόµµα
του κ. Σαµαρά δηλαδή, έκανε την πιο πλούσια προεκλογική καµ-
πάνια. Δεν µας ενδιαφέρουν αυτά. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

Ο κ. Σαµαράς απάντησε µε τον προσφιλή και συνηθισµένο του
τρόπο. Μήνυσε και πάλι τον Μητσοτάκη και δήλωσε ξεδιάντροπα
µε αυτά ακριβώς τα λόγια: «Είναι πολιτική ανανδρία, ο αρχιερέας
διαπλοκής» κ.λπ.. 

Έκανε και άλλη µία µήνυση στο παρελθόν. Μήνυσε τον µακα-
ρίτη, τότε κυβερνητικό εκπρόσωπο, τον Βασίλη Μαγγίνα, επειδή
και αυτός στις δηλώσεις του είχε πει κάτι που δεν άρεσε στον κ.
Σαµαρά. Δεν λέω για ποιον λόγο τον µήνυσε, γιατί φοβάµαι πως
θα κουραστείτε µε όλα αυτά. Θα τα πούµε στην προκαταρκτική.

Δεν είναι η πρώτη φορά, λοιπόν, που ο κ. Σαµαράς καταφεύγει
σε µηνύσεις και µιλάει για πλεκτάνη και σκευωρία σε βάρος του.
Δεν αποκλείεται στο µέλλον να µηνύσει και τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη, αν δεν γίνει Πρόεδρος της Δηµοκρατίας, επειδή για δεύ-
τερη φορά δεν θα τολµήσει να ρίξει την Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γνωρίζω πολύ καλά ότι θα προ-

χωρήσετε στη σύσταση προκαταρκτικής επιτροπής, γιατί η από-
φαση για την εκδικητική πολιτική δίωξη σε βάρος µου δεν είναι
προϊόν αποδεικτικών στοιχείων, αλλά πολιτικής σκοπιµότητας και
κοµµατικών ισορροπιών.

Συνεχίστε, λοιπόν, τη διαδικασία σε βάρος µου µέχρι το τέλος!
Στηριχτείτε σε ολοφάνερα ψευδείς και αυτοαναιρούµενες κατα-
θέσεις του κ. Αγγελή, της κ. Ράικου και στις µηνύσεις του κ. Σα-
µαρά! Στηριχτείτε, επίσης, στα πρωτοσέλιδα και στα δηµοσιεύ-
µατα, καθώς και στις ραδιοφωνικές εκποµπές του Κουρτάκη, του
Τζένου, του Μητρόπουλου και ενός άλλου ακόµα που δεν τον
αναφέρω, για να µην του κάνω διαφήµιση, αλλά «κάνουν µπαµ»
από µακριά οι πολύ στενές του σχέσεις µε την εισαγγελία δια-
φθοράς στο παρελθόν.

Εδώ και πολλούς µήνες ακούστηκαν και γράφτηκαν τερατώδη
ψέµατα για να δηµιουργηθεί κλίµα σε βάρος µου. Η αποτυχία
τους υπήρξε παταγώδης.

Επιταχύνω, για να τελειώνω επιτέλους.
Το έχουν αντιληφθεί και για να προλάβουν το φιάσκο της

σκευωρίας τους προσπαθούν µε λύσσα να προκαλέσουν νέα
έρευνα σε βάρος µου. Δεν αρκέστηκαν σε επικλήσεις παρανό-
µων κασετών από µυστικές υπηρεσίες και άλλες µαφιόζικες πα-
ρακρατικές µεθόδους. Φανταστείτε, οµολογούν ότι ως Υπουργό
µε παρακολουθούσαν ελληνικές υπηρεσίες!

Επιχειρούν µε πιέσεις, απειλές, εκβιασµούς, κολακείες –ακού-
γεται, µάλιστα και κάτι για διάφορα ποσά- να στρατολογήσουν
ψευδοµάρτυρες για να καταθέσουν σε βάρος µου. Έφτασαν στο
σηµείο να καλούν δηµόσια κάποιον εισαγγελέα ή οποιονδήποτε
για να προσθέσουν -µετά από τρία χρόνια τουλάχιστον- τα ψέ-
µατά τους στη νέα σκευωρία που προσπαθούν να στήσουν σε
βάρος µου γιατί δεν τους βγαίνει αυτή. 

Τα περιµένω όλα από αυτούς και έχω προετοιµαστεί κατάλ-
ληλα. Τα ερωτήµατα που θα τεθούν θα είναι αµείλικτα και οι απο-
καλύψεις συγκλονιστικές για όλους όσοι συµµετάσχουν στη νέα
σκευωρία σε βάρος µου. Θα τους καταγγείλω όχι µόνο στη δι-
καιοσύνη, αλλά κυρίως στον ελληνικό λαό. 

Είναι πλέον ολοφάνερο ότι πρόκειται για εγκληµατική οργά-
νωση που µε µαφιόζικες…

(Θόρυβος – Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Τι είναι αυτά που λέτε; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µε αφήσετε να ολο-

κληρώσω; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε, ολοκληρώ-

νουµε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σας είπα να διαβάσετε

τα δηµοσιεύµατα. Δεν διαβάζετε; Δεν µε απειλούν; Δεν λένε να
έρθει και άλλος να πει; 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Οι σκευωροί ποιοι είναι; 

3180 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εσείς!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εξηγούµαι: Δεν εννοώ

το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν το εννοώ, µην παρερµη-
νεύετε τα λόγια µου. Έχω άλλη άποψη για τη Νέα Δηµοκρατία
εγώ. 

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία, παρακαλώ!
Ο άνθρωπος θέλει να τελειώσει και δεν τον αφήνετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Γι’ αυτό είπα ότι στενα-
χωριέµαι που σήµερα η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας συµ-
µετέχει σε αυτή τη σκευωρία σε βάρος µου. Γι’ αυτό το είπα. 

Στοχεύουν εµένα, αλλά δεν πλήττουν µόνο εµένα. Πλήττουν
πρωτίστως τη δικαιοσύνη που γίνεται σύστριγγλο µε αυτές τις
µεθόδους. Και πλήττουν και το πολιτικό σύστηµα της χώρας. Ο
ελληνικός λαός πρέπει να µάθει την αλήθεια και για τους ψευδο-
µάρτυρες που έχουν εµφανιστεί και για τη µικρή µερίδα του
Τύπου που προανέφερα, για να τους προσφέρει την αµοιβή που
τους αξίζει –το λιγότερο;- να αυξηθεί η πενιχρή κυκλοφορία των
εντύπων τους.

Τελευταίο κρούσµα –και τελειώνω, αλλά το ανέφερε ο κ. Πλεύ-
ρης, γι’ αυτό το βάζω- της ανήθικης επίθεσης που δέχοµαι ήταν
και το πρωτοσέλιδο της εφηµερίδας «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» την προ-
ηγούµενη Κυριακή, που δεν είχε καµµία σχέση µε την αλήθεια ο
τίτλος του πρωτοσέλιδου, όπως άλλωστε προκύπτει από τα ανα-
γραφόµενα στις µέσα σελίδες της εφηµερίδας. 

Δήθεν πίεσα κάποιον πάλι -όχι δικαστή ή εισαγγελέα αυτήν τη
φορά- χωρίς να έχω αρµοδιότητα. Ως πίεση εµφανίζουν τη γνώ-
µη που εξέφρασα στη διυπουργική επιτροπή, στην οποία συµµε-
τείχαν άλλοι δύο Υπουργοί και που συστήθηκε για να προστα-
τευθούν τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου, που κινδύνευ-
αν µε µεγάλη ζηµιά εκατοµµυρίων ευρώ, εξαιτίας εγκληµατικών
λαθών -τουλάχιστον σε βάθος δεκαετίας- και για να προχωρήσει
µια µεγάλη επένδυση, που καρκινοβατεί εδώ και πολλά χρόνια.

Κυρίες και κύριοι, ελπίζω η επιτροπή που θα συσταθεί σήµερα
να επιτελέσει το έργο της µε αµεροληψία και όχι µε µικροκοµ-
µατικές σκοπιµότητες, όπως αυτή που ακούγεται ότι θα στείλει
την υπόθεση πίσω στη δικαιοσύνη, γιατί δήθεν είναι αναρµόδια
να µε κρίνει. Αν γίνει αυτό, θα ευτελιστεί µία κορυφαία διαδικασία
που προβλέπεται από το Σύνταγµα και η επιτροπή θα αυτογελοι-
οποιηθεί. 

Ένα θα πω: Οι αστείες κατηγορίες που µου αποδίδονται, αφο-
ρούν πράξεις που δήθεν τέλεσα ως Υπουργός και όχι ως συντα-
ξιούχος ή οτιδήποτε άλλο. Άλλωστε και η δήθεν παράβαση καθή-
κοντος που µου αποδίδει η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας είναι
παράβαση καθήκοντος Υπουργού. Ο ιδιώτης, ως γνωστόν, δεν
διαπράττει παράβαση καθήκοντος. 

Σας ευχαριστώ για τον χρόνο σας και κυρίως για την προσοχή
σας και εσάς, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Είµαστε στην εξής

φάση: Μετά την οµιλία του κ. Παπαγγελόπουλου, θα κάνω µία
σύντοµη τυπική ανακοίνωση, έπειτα ο κ. Βελόπουλος έχει ζητή-
σει τον λόγο για ένα λεπτό, για να προβεί σε µία ανακοίνωση, και
αµέσως µετά έχουµε την εκκρεµότητα των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων, εκτός από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Νέας Δηµοκρατίας, και του ενιαίου καταλόγου οµιλητών, που θα
µιλήσουν για πέντε λεπτά ο καθένας. Στον κατάλογο αρχικά ήταν
εγγεγραµµένοι δώδεκα οµιλητές, εκ των οποίων έχουν διαγραφεί
δύο. 

Η Βουλευτής κ. Ευτυχία Αχτσιόγλου ζητεί άδεια ολιγοήµερης
απουσίας στο εξωτερικό για προσωπικούς λόγους από 16 έως
17 Οκτωβρίου 2019.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κύριε Βελόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
Άκουσα προσεκτικά όλους τους οµιλητής, άκουσα και τον κ.

Παπαγγελόπουλο. Ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας µάς είπε
ότι πιθανόν θα βρεθούν και άλλοι στην πορεία της διαδροµής.
Όνοµα, επίθετο δεν µας είπε.

Κυνηγάτε, λοιπόν, ως Νέα Δηµοκρατία τον ηθικό αυτουργό και
όχι τον φυσικό αυτουργό. Θέλετε, δηλαδή, να συλλάβετε το πι-
στόλι και όχι τον δολοφόνο. Θέλετε να κάνετε σύλληψη ενός πι-
στολιού, όπως το εννοείτε εσείς, και τον ηθικό αυτουργό αυτού
του εγκλήµατος -και της σκευωρίας, αν θέλετε-, αλλά αφήνετε
ελεύθερο τον φυσικό αυτουργό, που είναι ο κ. Τσίπρας, ο οποίος
θέλει ο ίδιος να δικαστεί, το ζητάει ο ίδιος. Κατά την άποψή µου,
είστε δειλοί. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: (Δεν ακούστηκε)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Δεν κάνω διάλογο µαζί σας, κύριε.
Είστε δειλοί και θα σας το αποδείξω τώρα.
Θέλετε, λοιπόν, µε βάση αυτή τη δικογραφία που διαβάσαµε

όλοι, µε τα «ήξεις, αφήξεις», τα «θεωρώ», «πιστεύω», «εικάζω»,
να οδηγήσουµε αυτόν τον κύριο στην προκαταρκτική επιτροπή;
Να το κάνουµε. Όταν, όµως, µέσα υπάρχει και το όνοµα του Τσί-
πρα, από τον Βενιζέλο και τον Σαµαρά, γιατί να µην το κάνουµε;
Να το κάνουµε και αυτό. 

Άρα, αν δεν βάλετε τον Τσίπρα στο κάδρο, είστε συνένοχοι
ακόµη µιας συγκάλυψης. Συγκαλύψατε το Σκοπιανό, συγκαλύ-
πτετε το Μάτι, συγκαλύπτετε και αυτό; Είστε δηλαδή η συγκά-
λυψη των εγκληµάτων του κ. Τσίπρα, όπως λέγατε εσείς. Όπως
συγκαλύψατε και τον κ. Τσίπρα και για το πρώτο εξάµηνο της
κακής διακυβέρνησης και τις τυχόν ποινικές ευθύνες. Αθώος, λοι-
πόν, για όλα. Και όταν λέµε για όλα, για όλα! 

Ρωτήστε, λοιπόν, τους ψηφοφόρους σας τι έχουν να πουν για
τα Σκόπια, για το πρώτο εξάµηνο, για το Μάτι και αυτό που κά-
νετε σήµερα, τη συγκάλυψη δηλαδή, και ελάτε να τα ξαναπούµε
εδώ µέσα.

Δυστυχώς, κύριε Πρόεδρε, αν είναι περήφανοι οι κύριοι, ο κό-
σµος έξω δεν είναι περήφανος. Είναι ίδιοι ακριβώς µε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Είστε ίδιοι µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Είστε ίδιοι σε όλα. «Έχει συ-
νέχεια το κράτος» και πάτε στον ίδιο ρυθµό όχι µόνο για τα Σκό-
πια, αλλά και για τα υπόλοιπα. Είστε σάρκα από τη σάρκα τους.
Επαναλαµβάνω: Το κράτος για εσάς έχει συνέχεια. Στη δική µας
λογική το κράτος έχει συνέχεια µόνο στα καλά. Στα στραβά αλ-
λάζει. 

Κλείνοντας, να πω το εξής: Βρήκαµε τον «Ρασπούτιν». Πού
πήγε ο «Ρασπούτιν», βρε παιδιά; Κάπου εδώ ήταν. Τον «τσάρο»
τον βρήκατε; Τον «Ρασπούτιν» τον βρήκατε. Τον «τσάρο» πού τον
πήγατε; Τον κρύψατε;

Και «τσάρος» είναι ο Τσίπρας, κατά την άποψή σας, ως σκευω-
ρός, ραδιούργος. Γιατί, λοιπόν, τον απαλλάσσετε;

Φίλες και φίλοι, κύριε Πρόεδρε, εµείς αφήνουµε τη Νέα Δηµο-
κρατία στη µοναξιά τής συγκάλυψης και αποχωρούµε. Δεν µπαί-
νουµε σε τέτοια παιχνίδια συγκαλύψεως ενόχων συνεχών εγκλη-
µάτων από τον ΣΥΡΙΖΑ. Δεν θα κάνουµε το παιχνίδι τους. Απο-
χωρούµε. 

Θα τα πούµε στην προανακριτική, όµως, γιατί έχουµε να πούµε
πολλά. Με «ήξεις αφήξεις» δεν γίνεται δουλειά. Αθωώστε, λοι-
πόν, τον ΣΥΡΙΖΑ και τον Τσίπρα και κάντε εσείς την Κυβέρνηση
αυτή…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θα µπούµε στον ενι-
αίο κατάλογο οµιλητών και οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα
µιλήσουν ανάµεσα στους συναδέλφους.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Ιωάννης Μπούγας, από τη Νέα Δηµο-
κρατία, για πέντε λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή τον κ. Παπαγγελόπουλο και

µπορώ να πω ότι επιβεβαίωσε πλήρως το προσωνύµιο «Ρασπού-
τιν». Διότι θέλει πολύ µεγάλο θράσος για κάποιον που κατηγό-
ρησες, που έστειλες χωρίς κανένα απολύτως στοιχείο στη δι-
καιοσύνη, όταν µάλιστα είναι ο πρώην Πρωθυπουργός της χώ-
ρας, να έρχεσαι σήµερα και µε υπονοούµενα να συνεχίζεις τις
συκοφαντίες σε βάρος του.

Ο κ. Παπαγγελόπουλος, κύριοι συνάδελφοι, είναι πολύ µικρός,
είναι ελάχιστος για να µιλήσει για το ήθος του Σαµαρά και οποι-
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ουδήποτε Αρχηγού της Νέας Δηµοκρατίας!
(Γέλωτες – Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) (Χει-

ροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, είµαι σίγουρος ότι σήµερα

απογοητευτήκατε από την παρουσία του κ. Παπαγγελόπουλου.
Σας απογοήτευσε πλήρως. Περιµένατε µια απολογία που θα σας
έδινε επιχειρήµατα.

Τι έκανε, όµως, ο κ. Παπαγγελόπουλος; Δεν θα πω ότι επιβε-
βαίωσε, αλλά τουλάχιστον δεν κλόνισε τις ενδείξεις της δικογρα-
φίας. Επιδόθηκε µόνο σε χαρακτηρισµούς, χωρίς να καταθέσει
κανένα απολύτως στοιχείο για τα οποία ο ίδιος είπε: «Επιφυλάσ-
σοµαι να τα φέρω στην προανακριτική». 

Επιχείρησε να δοµήσει, µε κατ’ επίφαση λογικά επιχειρήµατα,
συµπεράσµατα καταλυτικά των κατηγοριών. Προσέβαλε πρώην
συναδέλφους του. Αποµόνωσε επιµελώς συγκεκριµένα και ελά-
χιστα σηµεία των καταθέσεων, τα διαστρέβλωσε πλήρως για να
δοµήσει την υπεράσπισή του και απέφυγε να δηλώσει ευθέως
ότι δεν είχε καµµία απολύτως συµµετοχή για όσα του καταµαρ-
τυρούν, δηλαδή ότι δεν πίεσε τους δικαστικούς λειτουργούς να
κάνουν αυτά τα οποία καταθέτουν ενόρκως. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

Τέλος, ο κ. Παπαγγελόπουλος δεν απέδωσε κανένα απολύτως
κίνητρο στους πρώην συναδέλφους του, µε τους οποίους ο ίδιος
παραδέχτηκε ότι είχε άριστες σχέσεις. Μάλιστα, όπως αναφέρ-
θηκε και από τον εισηγητή µας, είχε εξυµνήσει το ήθος και την
υπηρεσιακή επάρκεια του κ. Αγγελή, µιλώντας για έντιµο και
αδάµαστο εισαγγελέα. Ο έντιµος και αδάµαστος εισαγγελέας
πώς σήµερα έγινε µια περιθωριακή προσωπικότητα στον χώρο
της εισαγγελίας;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ελληνικός λαός έδωσε στις
πρόσφατες εκλογές ισχυρή εντολή στη Νέα Δηµοκρατία για κα-
θολική πολιτική αλλαγή, αλλαγή που ασφαλώς δεν περιλαµβάνει
µόνο τις µεταρρυθµίσεις στα πεδία της οικονοµίας, της παιδείας,
της ασφάλειας του πολίτη, αλλά, κυρίως, τη θεσµική ανασυγκρό-
τηση της χώρας, την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης που αποτελεί
το έσχατο καταφύγιο των πολιτών. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ ισχυρίστηκε κατά τη διάρκεια της κυβερνητικής του
θητείας του ότι τάχα ήθελε να διερευνήσει την υπόθεση «NO-
VARTIS», ισχυρισµός, όπως αποδείχθηκε, προσχηµατικός, καθώς
δεν έπραξε τίποτα για τη διερεύνησή της. Δεν πρότεινε καν τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής, για να ερευνήσει τις πτυχές της
υπόθεσης, ενώ ταυτόχρονα, κατά την περίοδο που είχε την ευ-
θύνη της διακυβέρνησης, ακολούθησε ευνοϊκότερη για την εται-
ρεία και τα συµφέροντά της πολιτική. 

Το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κατηγορείται ότι
στην πραγµατικότητα το µόνο που το ενδιέφερε ήταν η στοχο-
ποίηση και εξόντωση των πολιτικών του αντιπάλων, που επέλεξε
µε πολιτικά και µόνο κριτήρια να εµπλέξει, για να τους οδηγήσει
χωρίς στοιχεία στη δικαιοσύνη. Η προσπάθεια αυτή συνάντησε,
όπως άλλωστε ήταν φυσικό, την άµεση και σφοδρή αντίδραση
των θιγοµένων. Συνάντησε επίσης και τη σφοδρή αντίδραση των
δικαστικών λειτουργών, στους οποίους παρενέβη η προηγού-
µενη κυβέρνηση για να επιτύχει τους αθέµιτους σκοπούς της.

Η ένταση και η συχνότητα των πιέσεων που ανεπίτρεπτα και
παράνοµα φέρεται να ασκήθηκαν προς τους δικαστικούς λει-
τουργούς από πρόσωπα της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, µε σκοπό
να κάµψουν τη συνείδησή τους και να παραβιάσουν τον νόµο για
να ασκήσουν χωρίς στοιχεία διώξεις, συµπεραίνεται από τον έν-
τονο και πρωτοφανή τρόπο µε τον οποίο αντέδρασαν και µάλιστα
δηµοσίως οι δικαστικοί λειτουργοί που δέχθηκαν τις πιέσεις. Συµ-
περαίνεται, επίσης, από τις οξείς ανακοινώσεις της Ένωσης Δι-
καστών και Εισαγγελέων και τις σαφείς παρεµβάσεις της ολο-
µέλειας των Δικηγορικών Συλλόγων Ελλάδας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως σας είναι γνωστό, προ-
σφάτως διαβιβάστηκαν στη Βουλή δικογραφίες οι οποίες περι-
λαµβάνουν εγκλήσεις, υποµνήµατα και µαρτυρικές καταθέσεις.
Από τις καταθέσεις αυτές σε συνδυασµό µε τα υπόλοιπα στοι-
χεία της δικογραφίας προκύπτουν επαρκείς και σαφείς ενδείξεις
για συστηµατική και οργανωµένη επιχείρηση ελέγχου και χειρα-
γώγησης της δικαιοσύνης, µε σκοπό τη στοχοποίηση συγκεκρι-

µένων προσώπων που η προηγούµενη κυβέρνηση επεδίωξε να
διώξει ποινικά για να αποκοµίσει πολιτικά οφέλη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, έχετε ξεπεράσει τα πέντε λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
Εκτελεστικός βραχίονας της µεθόδευσης αυτής φαίνεται να

είναι ο πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης Δηµήτριος
Παπαγγελόπουλος, ο οποίος είτε ευθέως κατονοµάζεται είτε
αναµφιβόλως υποδεικνύεται από τους µάρτυρες.

Από την επισκόπηση του συνόλου των δικογραφιών και όχι την
αποσπασµατική και επιλεκτική ανάγνωσή τους πληρούται νοµο-
τυπικά σε βάρος του κ. Παπαγγελόπουλου η υποκειµενική και
αντικειµενική υπόσταση των εξής εγκληµάτων: Πρώτον, της ηθι-
κής αυτουργίας σε κατάχρηση εξουσίας κατά φυσική συναυ-
τουργία και άµεση συνέργεια δικαστικών λειτουργών. Ο κ.
Παπαγγελόπουλος φέρεται ότι παρενέβη στην απονοµή της δι-
καιοσύνης και συγκεκριµένα, εκµεταλλευόµενος το αξίωµά του,
προκαλούσε ή παρότρυνε µε απειλές, ακόµη και εκβιασµό, τους
εισαγγελείς που ερευνούσαν την υπόθεση να ασκήσουν χωρίς
στοιχεία ποινική δίωξη σε βάρος των δέκα πολιτικών προσώπων
που ενέπλεξαν στην υπόθεση. Δεύτερον, της πρόκλησης και
προσφοράς για την τέλεση εγκλήµατος. Τρίτον, της ηθικής αυ-
τουργίας σε παράβαση καθήκοντος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, έχετε φτάσει τα επτά λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό
λεπτό.

Από τα στοιχεία της δικογραφίας προκύπτουν σαφείς ενδεί-
ξεις ότι προκάλεσε µε πρόθεση στους εισαγγελικούς λειτουρ-
γούς την απόφαση να παραβιάσουν το καθήκον τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας, σε αντίθεση µε ό,τι συνέβη στο πρόσφατο παρελθόν,
ουδέποτε θα παραβιάζαµε τη συνείδησή µας για να διώξουµε
πρώην Υπουργό χάριν πολιτικών σκοπιµοτήτων. Όµως, ο θεσµι-
κός µας ρόλος και η ευθύνη µας έναντι του λαού δεν µας επιτρέ-
πει να αγνοήσουµε τα στοιχεία.

Όλα αυτά τα οποία αναφέρθηκαν συνιστούν σαφείς και επαρ-
κείς ενδείξεις που επιβάλλουν τη συγκρότηση Ειδικής Κοινοβου-
λευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης
σε βάρος του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης Δηµη-
τρίου Παπαγγελόπουλου. Η επιτροπή, χωρίς πολιτικές σκοπιµό-
τητες, µε νηφαλιότητα και τις θεσµικές εγγυήσεις µε τις οποίες
περιβάλλεται, θα εξετάσει και θα αξιολογήσει όλα τα αποδεικτικά
µέσα µε βάση τις διατάξεις του Συντάγµατος, της Ποινικής Δικο-
νοµίας και του Κανονισµού της Βουλής. Με γνώµονα το τεκµήριο
αθωότητας και τη θεµελιώδη αρχή του Ποινικού µας Δικαίου «in
dubio pro mitiore», θα αποφανθεί εάν υποχωρούν και εξαλείφον-
ται ή αντίθετα, επιβεβαιώνονται και ενισχύονται οι υφιστάµενες
ενδείξεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, έχετε φτάσει στα οκτώ λεπτά. Σας παρακαλώ πάρα
πολύ!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Ολοκληρώνω σε πέντε δευτερόλεπτα,
κύριε Πρόεδρε.

Οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας που υποβάλαµε και στη-
ρίξαµε την πρόταση συγκρότησης Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επι-
τροπής αντιλαµβανόµαστε την πράξη µας αυτή ως ύψιστο
καθήκον, η εκπλήρωση του οποίου εκπέµπει και το µήνυµα ότι η
παρούσα Κυβέρνηση, ως υπεύθυνη Κυβέρνηση συντεταγµένης
πολιτείας και κράτους δικαίου, δεν ανέχεται αθέµιτες παρεµβά-
σεις που αποσκοπούν στη χειραγώγηση της δικαιοσύνης και
είναι αποφασισµένη να διαλύσει οποιαδήποτε οµάδα δρα στους
κόλπους της.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, σας παρακαλώ πάρα πολύ να ολοκληρώσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Καλούµε το κόµµα της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης να αποφύγει τις ευτελείς δικαιολογίες και τις αβά-
σιµες υπεκφυγές. Κι αν, όπως ισχυρίζεται, δεν έχει τίποτα να
φοβηθεί, να υπερψηφίσει την πρότασή µας.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Έχει ζητή-
σει τον λόγο ο κ. Λοβέρδος.

Θέλω να σας πω το εξής, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αν συ-
νεχιστεί οι οµιλητές να κάνουν υπέρβαση του χρόνου, όπως
έκανε ο προηγούµενος οµιλητής, να ξέρετε ότι αφορά το Σώµα
και τη διαδικασία, γιατί θα πάει τουλάχιστον για µία ώρα πίσω.
Θέλω να το πω σε όλους, έτσι ώστε και εσείς οι ίδιοι να προσπα-
θήσετε να είστε µέσα στον χρόνο σας.

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο για έξι λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, τη σηµερινή συζήτηση την περίµενα εξακόσιες εννέα
µέρες από τη στιγµή όπου ευρισκόµενος στις Ηνωµένες Πολι-
τείες µε αποστολή της Βουλής πληροφορήθηκα τι είχε συµβεί
στην Αθήνα µε τη συνοδεία Υπουργών, έλευση στην Εθνική Αν-
τιπροσωπεία φακέλων για δέκα πολιτικά πρόσωπα. Βέβαια,
επειδή η αλήθεια είναι µία και γνωστή σε εµένα από την αρχή -
και σε πάρα πολύ κόσµο από την αρχή και σε πολλούς πολιτι-
κούς- πίστευα ότι αυτή η µέρα θα αφορούσε κάποιους Υπουρ-
γούς που εκείνη την περίοδο λαλούσαν στην υπόθεση αυτή απο-
καλύπτοντας και το τι στηνόταν από πίσω µας. Δεν πίστευα ότι
αυτή η µέρα, όπου η Βουλή θα αποφασίσει τη συγκρότηση της
ποινικής προκαταρκτικής επιτροπής, της επιτροπής ποινικής
προκαταρκτικής εξέτασης, θα αφορά τον κ. Παπαγγελόπουλο.
Άλλους είχα στο µυαλό µου από αυτά που έλεγαν. 

Μου έστειλαν στις Ηνωµένες Πολιτείες τη δήλωση του κ. Πα-
παγγελόπουλου και τη διάβασα όλη. Σε προηγούµενες συνεδριά-
σεις την επανέλαβα και σήµερα δεν µε ενοχλεί -ελπίζω να µη σας
ενοχλεί- να την ξαναδιαβάσω.

«Θέλω να πω κι εγώ», έλεγε έξω από το Μαξίµου, όταν έκανε
παρέλαση µαζί µε τη δικογραφία, «ότι έλαβα πριν από λίγο µε-
ρική ενηµέρωση» -επαναλαµβάνω, παρανόµως, δεν το εδικαιού-
το- «για τα στοιχεία της δικογραφίας. Και η πείρα µου ως εισαγ-
γελέας», είπε, «µε οδηγεί αβίαστα στο συµπέρασµα ότι πρόκειται
για το µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστάσεως του ελληνικού κρά-
τους». Όπως το λέω: «Η ελληνική δικαιοσύνη έκανε το καθήκον
της και είµαι βέβαιος πως θα το κάνει και στη συνέχεια. Και ο ελ-
ληνικός λαός απαιτεί όµως το καθήκον του να το κάνει και ο πο-
λιτικός κόσµος,» -µας έδινε συµβουλές!- «να αρθεί υπεράνω
µικροκοµµατικών σκοπιµοτήτων, να αρθεί και να επιτύχει την αυ-
τοκάθαρσή του». Verbatim αυτή είναι η δήλωσή του.

Καταλάβαινες, λοιπόν, από την αρχή ότι ένα σχέδιο που υπάρ-
χει, ο άνθρωπος αυτός ως µέλος της Κυβέρνησης και το ξέρει
και το καθοδηγεί. Αλλά, άλλο πολιτικά το ξέρει και το καθοδηγεί
κι άλλο υπάρχουν στοιχεία για ηθική αυτουργία σε τέλεση κα-
κουργήµατος και πληµµεληµάτων. 

Έλεγα παντού ότι πίσω από αυτήν την ιστορία είναι ο κ. Πα-
παγγελόπουλος. Παντού το έλεγα. Αλλά άλλο να το λες και να
µιλάς πολιτικά, άλλο αποφασίζεις να προτείνεις στην Εθνική Αν-
τιπροσωπεία τη σύσταση επιτροπής ποινικής προκαταρκτικής
εξέτασης για κακούργηµα και πληµµελήµατα. Οι όροι του Ποινι-
κού Δικαίου είναι αυστηροί όροι και κανείς δεν µπορεί να τους
εκµεταλλεύεται για να κάνει το πολιτικό του κοµµάτι.

Ήρθε στη Βουλή, όταν πια είχε αδειαστεί αυτή η υπόθεση,
µετά από έναν µήνα από εκείνη τη δήλωσή του, και µας είπε «δεν
εννοούσα πολιτικούς». Ήµασταν εδώ. Δεν εννοούσε πολιτικούς,
αλλά έκανε δηλώσεις για την παρέλαση των φακέλων δέκα πο-
λιτικών έξω από το Μαξίµου όπου συνεδρίασε υπό τον Πρωθυ-
πουργό κάποια µικρή οµάδα για το θέµα αυτό.

Αµέσως σκέφθηκα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι έχει αντι-
ληφθεί το ατόπηµά του, ότι αυτό που είπε απεκάλυπτε τις προ-
θέσεις του και ενδεχοµένως και τον ρόλο του και επιχειρούσε επί
µαταίω να καλυφθεί. 

Η υπόθεση µέχρι εδώ είναι µια υπόθεση γεµάτη από πολιτικές
υποθέσεις υπό την έννοια ότι «νοµίζω, σκέπτοµαι ότι µπορεί ο α,
ο β, ο γ να έχουν παίξει κάποιον ρόλο».

Ακούστε, όµως: Έρχονται δύο εισαγγελείς –πράγµατα γνω-
στά, δεν θα τα επαναλάβω-, η κ. Ράικου και ο κ. Αγγελής, και λένε
πράγµατα που µας θυµίζουν αυτά που έχει πει πριν από έναν
χρόνο µια άλλη εισαγγελέας, η κ. Τσατάνη, για άλλη υπόθεση.

Είναι τρεις. Τρεις εισαγγελείς µέχρι στιγµής µιλούν για άλλη υπό-
θεση. Το µυαλό µου πάει αµέσως: «Γιατί αυτά δεν έγιναν όταν
ήταν Υφυπουργός ο κ. Νικολούδης; Γιατί τον κ. Νικολούδη τον
βγάλατε από την κυβέρνηση;». Το έχω ρωτήσει στην Εθνική Αν-
τιπροσωπεία περίπου δέκα φορές. Γιατί ο κ. Νικολούδης, που κι
αυτός εισαγγελέας ήταν, δεν έκανε στον Πρωθυπουργό; Ένας
ακόµη εισαγγελέας αναµείχθηκε µε το κυβερνητικό σχήµα και ή
τον έδιωξαν ή αποχώρησε. Μαθαίνουµε το δεύτερο. Έδειχνε
απροθυµία –ακούγεται- και δεν παρέµεινε. Δεν έχω κάτι περισ-
σότερο να πω, ούτε γνωρίζω περισσότερα. 

Έχουµε την υπόθεση της µη τιµολόγησης Κουρουµπλή. Κυ-
ρίες και κύριοι, το 2017, όπως είπε ο κ. Κεγκέρογλου, ο ίδιος,
εγώ και η κυρία Χριστοφιλοπούλου κάναµε µηνυτήρια αναφορά
στον Άρειο Πάγο ότι παραλείφθηκε παρανόµως µία από τις δύο
τιµολογήσεις του 2015. Αυτήν την αναφορά την παρέλαβε και η
κ. Ράικου και στη συνέχεια η κ. Τουλουπάκη. Δεν έκανε τίποτα η
κ. Τουλουπάκη γι’ αυτήν. H κ. Τουλουπάκη την κράτησε, παρήλθε
η προθεσµία της Βουλής να ελέγξει, δηλαδή έγινε αυτό που λέµε
παραγραφή και την έστειλε ανεπεξέργαστη µαζί µε τον φάκελο
«NOVARTIS». Αυτό σηµαίνει ότι κάποια συγκεκριµένη εντολή
εκτελούσε. Δεν µπορούσε να κάνει αυτά τα πράγµατα µόνη της.
Ένας εισαγγελέας που έχει µια τέτοια καταγγελία οφείλει, αφού
δει αν υπάρχουν κάποια στοιχεία, όπως έγινε τώρα από τον κ.
Ζαχαρή και όπως έγινε πέρσι και από την κ. Δηµητρίου, αυτά τα
πράγµατα να τα στείλει κατευθείαν στη Βουλή. Την κράτησε –
προσέξτε- και την έστειλε µαζί µε τη «NOVARTIS» –άσχετο- προ-
κειµένου να παραγραφεί η δυνατότητά µας να ελέγξουµε τον κ.
Κουρουµπλή. 

Διαβάσαµε την Κυριακή ότι ο κ. Παπαγγελόπουλος συµµετείχε
σε συνεδρίαση διοικητικού συµβουλίου νοµικού προσώπου δη-
µοσίου δικαίου. Υπουργός συµµετέχει σε συνεδρίαση νοµικού
προσώπου δηµοσίου δικαίου όπου τους ζητά, πριν η διαιτησία
αποφασίσει, να πάρουν κάποιες αποφάσεις υπέρ µιας επιχείρη-
σης. Η διαιτησία δικαίωσε την επιχείρηση, άρα το πρόβληµα δεν
είναι η ουσία. Το πρόβληµα είναι µια διαδικασία που κανένα σο-
βαρό κοινοβουλευτικό κόµµα µιας χώρας της Ευρωζώνης δεν θα
µπορούσε να διανοηθεί. Ένας Υπουργός -και µάλιστα πλήρως
αναρµόδιος- παρίσταται σε συνεδρίαση διοικητικού συµβουλίου,
τους ζητά να κάνουν µια πολιτική επιλογή πριν τη διαιτησία και
το καταγγέλλει ο ΣΥΡΙΖΑ, το καταγγέλλει ο τοποθετηµένος ως
πρόεδρος της δηµόσιας επιχείρησης του νοµικού προσώπου που
αφορά τα δηµόσια ακίνητα και την Κυριακή το διαβάσαµε στις
εφηµερίδες. Γίνεται αξιολόγηση εισαγγελικού λειτουργού για τη
θέση της εισαγγελέως διαφθοράς και αξιολογείται και στον φά-
κελό της έχει γίνει υπεξαγωγή εγγράφου και λείπουν οι αναφο-
ρές Αγγελή. 

Καταγράφω ένα προς ένα -και δεν θέλω να πω αρκετά περισ-
σότερα- ένα σύστηµα παραδικαστικό, το οποίο λειτουργεί στον
χώρο της δικαιοσύνης µέσω συγκεκριµένων ανθρώπων και οι
ίδιοι οι εισαγγελείς δείχνουν ως µέλος της κυβέρνησης που το
υποθάλπει, το καθοδηγεί και δίνει και εντολές, τον κ. Παπαγγε-
λόπουλο. Αυτό θα ερευνηθεί.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Έχει παραγραφεί. Η κ. Ράικου …
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Παρακαλώ. Αυτό θα ερευνηθεί. Δεν

γίνεται να µην ερευνηθεί. Υπάρχει τελεσθέν κακούργηµα και τε-
λεσθέντα τρία πληµµελήµατα. Δεν είναι δυνατόν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Λο-
βέρδο, είστε στα οκτώ λεπτά. Θέλετε ένα-δύο λεπτά ακόµα;
Πόσο θέλετε;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Θα κλείσω σε ένα-ενάµισι λεπτό,
κύριε Πρόεδρε.

Τώρα, λοιπόν, ήλθε η ώρα να κληθούν µάρτυρες, να κληθούν
οι κουκουλοφόροι µάρτυρες που κατέθεσαν και εδώ και στην
Αµερική. Πώς ξέρουµε ότι τα πρόσωπα κατέθεσαν και εδώ και
στην Αµερική και είναι τα ίδια; Από τον τρίτο κουκουλοφόρο, ο
οποίος δεν δέχτηκε χωρίς κανένα στοιχείο να κατονοµάσει τρεις
συν δύο, δηλαδή πέντε πολιτικούς που του έλεγαν, µε τις εξής
απειλές, κυρίες και κύριοι: 

«Αυτοί που πας και δεν τους δίνεις, δεν θα ξαναβγούν Βουλευ-
τές και τις εκλογές δεν θα τις κερδίσουν τα κόµµατά τους. Άλλο
κόµµα θα κερδίσει τις εκλογές. Να κοιτάξεις την οικογένειά σου.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 8 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2019 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 3183



Δεν θα ξαναδείς τα παιδιά σου». Αυτά θα τα πει εδώ, στη Βουλή. 
Αυτό τι σας θυµίζει, χούντα; Και αν σε κάποιους θυµίζει εµφύ-

λιο, ποια πλευρά του εµφυλίου; Τι είναι αυτό; Πώς ανέχεται κά-
ποιος δηµοκράτης σε ένα κράτος-µέλος της Ευρωζώνης να
στηρίζει τέτοιες διαδικασίες και µεθόδους; Αυτοί θα έρθουν εδώ,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Επειδή ο λαλίστατος Πρωθυπουρ-
γός, που πραγµατικά κόφτη στη ντροπή δεν έχει, λέει όσα λέει
και απειλεί ότι θα γίνουν και στην επιτροπή προκαταρκτικής εξέ-
τασης αυτά που υποσχέθηκε, του στέλνουµε ένα µήνυµα, σαφές
και ρητό. Είπε, η κ. Γεννηµατά πολύ καθαρά, ότι η υπόθεση αυτή
θα φτάσει και σε βάθος και σε ύψος. Όποιος, πέραν του κ. Πα-
παγγελόπουλου προκύψει ότι έχει εµπλοκή, Υπουργός ή µη
Υπουργός, θα πάει στο ειδικό δικαστήριο να κριθεί κατά το Σύν-
ταγµα και τους νόµους, στο µέτρο που προκύπτουν στοιχεία
προφανέστατα και όχι µε τις µεθόδους που προηγήθηκαν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Λο-
βέρδο, είµαστε στα δέκα λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έκλεισα, κύριε Πρόεδρε. Είµαι Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος, το ξέρω ότι µίλησε και η Πρόεδρός
µας, αλλά θέλω ένα λεπτό ακόµα και έκλεισα. 

Ποιο είναι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το κακούργηµα στην
προκειµένη περίπτωση; Τα πληµµελήµατα τα καταγράφει η αί-
τηση της Νέας Δηµοκρατίας. Το κακούργηµα ποιο είναι; Η συν-
τελεσθείσα κατάχρηση εξουσίας. Κατάχρηση εξουσίας τι είναι;
Έναν ένοχο να τον κάνεις αθώο -εδώ έχουµε την περίπτωση Κου-
ρουµπλή, δεν λέω ότι είναι ένοχος, λέω ότι δεν επέτρεψε η κυρία
εισαγγελεύς να διερευνηθεί η υπόθεσή του- και το ανάποδο,
έναν αθώο να τον κάνεις ένοχο. Σε αυτήν την περίπτωση…

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ποια εισαγγελέας; Η κ. Ράικου… 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κάνετε λάθος, δεν τα ξέρετε. 
Η κ. Τουλουπάκη το ανέλαβε, κύριε Λάππα. Το ανέλαβε και το

έστειλε το 2018. Είχε χρόνο να το στείλει εγκαίρως. 
Άρα, γι’ αυτά τα αδικήµατα θα ελεγχθεί η ηθική αυτουργία και

επειδή το άρθρο 86 του Συντάγµατος ορίζει ότι στην περίπτωση
που κάτι τέτοιο εντοπιστεί, συµπαρασύρει και τους συµµετό-
χους, όλοι αυτοί θα κριθούν από Ειδικό Δικαστήριο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η αλήθεια είναι ανίκητη και η αλή-
θεια θα λάµψει. Πόσες εβδοµάδες ή µήνες θέλουµε ακόµα, θα
το δούµε. Δύο χρόνια ταλαιπωρίας είναι αυτά που πέρασε όλο
το πολιτικό σύστηµα και όλη η Ελλάδα. Η αλήθεια θα λάµψει,
αλλά όταν θα λάµψει η αλήθεια κάποιοι θα τιµωρηθούν όπως το
Σύνταγµα και ο νόµος επιβάλλει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε τον κ. Λοβέρδο.

Κυρία Φωτίου, έχουν τη δυνατότητα οι Κοινοβουλευτικοί Εκ-
πρόσωποι να µιλήσουν, γι’ αυτό θα δώσουµε στον κ. Τζανακό-
πουλο τον λόγο. Μη βιάζεστε. Απλώς έχουν τη δυνατότητα για
λιγότερο χρόνο. 

Ελάτε, κύριε Τζανακόπουλε. Απλώς εξηγώ στην συνάδελφό
σας τον Κανονισµό.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ

πολύ. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το τι είναι η συζήτηση αυτή σή-

µερα, δηλαδή ένα φιάσκο για τη Νέα Δηµοκρατία και για όλους
τους ισχυρισµούς της εδώ και περίπου δυόµισι χρόνια, όσο κρα-
τάει αυτή η υπόθεση, όπως και για τους ισχυρισµούς του Κινή-
µατος Αλλαγής, αποδεικνύεται κατά κύριο λόγο από την φυγο-
µαχία του Προέδρου της, του κ. Μητσοτάκη, αλλά και όλων των
Βουλευτών - Υπουργών της. Και προφανώς, επειδή ο κ. Μητσο-
τάκης ήξερε ότι θα δεχθεί αυτή την πολιτική κριτική από τη µεριά
της Αντιπολίτευσης, είχε προετοιµάσει την υπεράσπισή του ο κ.
Λιβανός, την οποία ήρθε εδώ και µας την ανέγνωσε, σε σχέση µε
το επιχείρηµα περί του διαχωρισµού µεταξύ εκτελεστικής και νο-
µοθετικής εξουσίας.

Να σας θυµίσω ότι οι Βουλευτές - Υπουργοί της Νέας Δηµο-
κρατίας ανήκουν και στις δύο εξουσίες, και στην εκτελεστική και
στη νοµοθετική. Το γεγονός ότι επιλέγεται από τον κ. Μητσοτάκη
-µε πρόφαση τη µη συµµετοχή της εκτελεστικής εξουσίας σε µια

συζήτηση που αφορά το Κοινοβούλιο- η µη εµφάνισή του εδώ
σήµερα δείχνει κάτι άλλο. 

Δείχνει ότι δεν θέλει να πάρει πάνω του µία πολιτική επιλογή,
την οποία κάνει ως Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, προσπα-
θώντας να τηρήσει τις εσωκοµµατικές του ισορροπίες. Δηλαδή,
τις απαιτήσεις της οµάδας Σαµαρά στο εσωτερικό σας, η οποία
ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι ζητά την κεφαλήν του Αλέξη Τσίπρα
επί πίνακι, µαζί µε τον κ. Γεωργιάδη και µε διάφορους άλλους
ακροδεξιούς, τους οποίους έχετε µαζέψει στη Νέα Δηµοκρατία
και κατά τα άλλα παριστάνετε το κεντρώο, µεταρρυθµιστικό, φι-
λελεύθερο κόµµα. Εξάλλου η κεντρώα µεταρρυθµιστική στροφή
σας φάνηκε και από το ποιον επιλέξατε να εισηγηθεί τη σηµερινή
σας πρόταση στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Να σας πω όµως τι καταφέρνει ο κ. Μητσοτάκης µε αυτά. Κα-
ταφέρνει και να µην ικανοποιήσει τον κ. Σαµαρά και ο ίδιος εµ-
φανίζεται ως πολιτικά δειλός να έρθει να υπερασπιστεί εδώ το
πολιτικό αφήγηµα και τον πολιτικό ισχυρισµό και όλη αυτήν την
πολιτική στρεψοδικία, την οποία χρησιµοποίησε για να ανέλθει
στην εξουσία. Επί δύο χρόνια η προσπάθεια που γινόταν από την
κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ για να βγουν στην επιφάνεια ζητήµατα
διαφάνειας και η διαφθορά του παλιού πολιτικού συστήµατος,
το οποίο χρεοκόπησε τη χώρα, στην πραγµατικότητα απαντιόταν
µε το ότι δήθεν αυτό ήταν παρέµβαση στη δικαιοσύνη. Ο κ. Μη-
τσοτάκης, λοιπόν, δεν έχει καν το κουράγιο σήµερα να έρθει να
υπερασπιστεί την πολιτική εκείνη που τον έφερε στην εξουσία.
Το Μάτι, ο διορισµός του κ. Τσουβάλα που πρώτα ζήταγε την πα-
ραίτησή του, ενώ στη συνέχεια τον έκανε επικεφαλής του Υπουρ-
γείου Προστασίας του Πολίτη, το προσφυγικό όπου στην αρχή
ήταν ζήτηµα που σχετιζόταν µε το γεγονός ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν µπο-
ρούσε να φυλάξει τα σύνορα, ενώ στη συνέχεια έγινε γεωπολι-
τικό ζήτηµα, η κωλοτούµπα στο µακεδονικό. Μετά από αυτά
έρχεται και η τέταρτη µεγάλη πολιτική κυβίστηση από τη µεριά
του κ. Μητσοτάκη. Πλέον αφήνει στην άκρη και βάζει άλλους να
υπερασπιστούν εκείνη τη βασική πολιτική επιλογή του, την οποία
χρησιµοποίησε για να ανέλθει στην εξουσία.

Ήταν µέγιστη υποκρισία να χρησιµοποιηθούν αυτές οι νοµικές
ψευδοερµηνείες περί του διαχωρισµού της εκτελεστικής από τη
νοµοθετική εξουσία για να δικαιολογηθεί η απουσία του κ. Μη-
τσοτάκη από µία µάχη την οποία ο ίδιος είχε αναδείξει ως µέγι-
στη πολιτική µάχη όλο το προηγούµενο διάστηµα.

Η κατάσταση, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κρί-
σιµη, πολύ κρίσιµη, αλλά καθόλου σοβαρή, όπως έλεγε κι ένας
Αυστριακός συγγραφέας, εξαιρετικά σηµαντικός. Διότι η προκα-
ταρκτική επιτροπή για την οποία συζητάµε σήµερα, δεν είναι η
µοναδική που βρίσκεται ψηλά στην ηµερήσια διάταξη. Υπάρχει
και µία άλλη προκαταρκτική εξέταση, η οποία βρίσκεται σε εξέ-
λιξη και η οποία είναι αντίστοιχης σοβαρότητας και αντίστοιχης
τεκµηρίωσης µε την προκαταρκτική επιτροπή την οποία θέλετε
σήµερα να συστήσετε. 

Ξέρετε περί τίνος πρόκειται; Περί των καταγγελιών του Βου-
λευτή σας κ. Παπαδηµητρίου, σύµφωνα µε τις οποίες η προηγού-
µενη κυβέρνηση στο Μέγαρο Μαξίµου µοίραζε χασίς -λέει- σε
ανταποκριτές ξένου Τύπου, έτσι ώστε να ασκούν κριτική στον κ.
Μητσοτάκη. Θα µπορούσαµε και η σοβαρότητα θα ήταν ίδια αν
συζητούσαµε περί αυτού του ζητήµατος σήµερα, διότι και η προ-
καταρκτική επιτροπή την οποία εσείς προτείνετε για τον κ. Πα-
παγγελόπουλο είναι αντίστοιχης σοβαρότητας και µε αντίστοιχη
τεκµηρίωση έρχεται ενώπιον του Κοινοβουλίου.

Προσέξτε να δείτε, ο κ. Παπαγγελόπουλος σάς είπε πάρα πο-
λύ σωστά -στα νοµικά του ήταν απολύτως σαφής- ότι δεν µπορεί
να αναζητάτε τον ηθικό αυτουργό ενός εγκλήµατος για το οποίο
δεν γνωρίζετε και δεν κατονοµάζετε τον φυσικό αυτουργό. Αυτή
είναι η αλφαβήτα της Νοµικής. Όµως το ζήτηµα δεν είναι αυτό.
Το ζήτηµα είναι η πολιτική σας σκοπιµότητα, δεν είναι τα νοµικά.
Διότι τα νοµικά σας δεν αντέχουν ούτε ενώπιον ενός πρωτοετούς
φοιτητή ή µιας πρωτοετούς φοιτήτριας της Νοµικής Σχολής.

O τραγέλαφος όµως αυτός δεν παύει να είναι και επικίνδυνος.
Γι’ αυτό λέω ότι η κατάσταση είναι κρίσιµη. Είναι κρίσιµη για τη
χώρα, κρίσιµη για τη δικαιοκρατία, για το αίσθηµα δικαίου των
πολιτών αλλά και για το µέλλον. 

Διότι εδώ, ποια είναι η πολιτική σκοπιµότητα που καθοδηγεί
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όλη αυτή την θεωρία περί σκευωρίας; Η πολιτική σκοπιµότητα
που καθοδηγεί τη θεωρία περί σκευωρίας είναι η προσπάθεια για
την συγκάλυψη ενός τεράστιου πολιτικού και οικονοµικού σκαν-
δάλου, ενός σκανδάλου παγκόσµιας εµβέλειας, µέσω της κατα-
σκευής ενός ψευδοσκανδάλου, που είναι η σκευωρία. 

Το ψευδοσκάνδαλο της σκευωρίας λειτουργεί, δηλαδή, ως
προπέτασµα καπνού, για να µην ακούγεται µια και µόνο φράση:
Το σκάνδαλο «NOVARTIS». Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι οποτε-
δήποτε γίνεται λόγος για το σκάνδαλο «NOVARTIS» τόσο το Κί-
νηµα Αλλαγής όσο και η Νέα Δηµοκρατία έρχονται σε εξαιρετικά
δύσκολη θέση.

Σε τι συνίσταται, λοιπόν, αυτό το σκάνδαλο «NOVARTIS»; Θα
σας πω πάρα πολύ σύντοµα, διότι θα έχουµε πάρα πολύ χρόνο
να τα πούµε στην επιτροπή προκαταρκτικής εξέτασης και θα έρ-
θετε σε εξαιρετικά δύσκολη θέση. 

Και επειδή βλέπω ότι πολλοί θέλετε να χαρακτηρίζετε το σκάν-
δαλο αυτό ως εταιρικό σκάνδαλο, ως σκάνδαλο χωρίς πολιτικές
προεκτάσεις, ως σκάνδαλο το οποίο δεν αγγίζει τις πολιτικές
ηγεσίες που κυβερνούσαν τη χώρα για τριάντα, σαράντα χρόνια,
να σας θυµίσω ότι δεν είναι µόνο σκάνδαλο δωροδοκίας ιατρών.
Είναι και σκάνδαλο υπερτιµολόγησης φαρµάκων. Και αυτό ειρή-
σθω εν παρόδω, το αποδέχθηκε και η κ. Μπακογιάννη στη σύν-
τοµη τοποθέτησή της πριν από µερικές ώρες. 

Ξέρετε όµως ότι η υπερτιµολόγηση φαρµάκων δεν γίνεται
χωρίς υπογραφή Υπουργού; Δεν τιµολογούν οι εταιρείες µόνες
τους. Δεν καθορίζουν οι εταιρείες µόνες τους το ύψος της τιµής
του φαρµάκου. Απαιτούνται οι υπογραφές Υπουργών. Απαιτούν-
ται παρεµβάσεις Υπουργών. Διότι είναι οι Υπουργοί εκείνοι που
βάζουν την τελική υπογραφή στο δελτίο τιµών φαρµάκων. Αν λοι-
πόν έχουµε πράγµατι, όπως η κ. Μπακογιάννη είπε προηγουµέ-
νως, σκάνδαλο υπερτιµολόγησης φαρµάκων, κάποιος Υπουργός
θα πρέπει να δώσει λόγο για αυτό. Ακριβώς µε αυτή την έννοια
λέµε ότι το σκάνδαλο της «NOVARTIS» έχει πολιτικές προεκτά-
σεις.

Μερικά παραδείγµατα εξαιρετικά διαφωτιστικά υπάρχουν στο
πόρισµα για την περίοδο 2011 - 2012. Το παράδειγµα του φαρ-
µάκου Gilenya είναι εξαιρετικά διαφωτιστικό. Διότι ενώ η τιµή του
φαρµάκου αυτού έπρεπε να καθοριστεί, µε βάση τις τρεις χαµη-
λότερες τιµές που υπήρχαν τότε, περίπου στα 1.850 ευρώ χον-
δρική τιµή -και όχι νοσοκοµειακή τιµή την οποία επικαλείστε-,
καθορίστηκε µε στρογγυλοποίηση στη δεκάδα, όλως τυχαίως,
στα 1.930 ευρώ. Και στη συνέχεια, στο νέο δελτίο τιµών φαρµά-
κων το οποίο εκδόθηκε µερικούς µήνες µετά, τιµολογήθηκε στα
1.920 ευρώ. 

Αυτό είναι µόνο ένα από τα πέντε από τα εκατόν πενήντα πα-
ραδείγµατα, τα οποία έλεγξαν οι επιθεωρητές -πέντε από τα εκα-
τόν πενήντα- και συγκροτούν την πραγµατική εικόνα του πραγ-
µατικού σκανδάλου, η οποία οδηγεί στη συνέχεια στη θεωρία
περί σκευωρίας. 

Θα σας πω κάτι για τις σκευωρίες. Μην το λέτε τόσο φωναχτά,
διότι για σκευωρία έχει µιλήσει από ετούτο εδώ το Βήµα και ο κ.
Τσοχατζόπουλος. Για σκευωρία από ετούτο εδώ το Βήµα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Τζα-
νακόπουλε, µε συγχωρείτε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν ξέρω, µπορεί να µη σας
αρέσουν αυτά που λέω, αλλά οφείλω να τα πω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Καταλα-
βαίνω ότι θέλετε τον χρόνο του κ. Λοβέρδου. Να ξέρετε, κύριε
Τζανακόπουλε, ότι ο κ. Λοβέρδος µίλησε δώδεκα λεπτά. Απλώς
σας λέω ότι είµαστε στα έντεκα λεπτά. Εντάξει; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τελειώσω, κύριε Πρό-
εδρε, σε ένα λεπτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κάποιος άλλος που είχε µι-
λήσει για σκευωρία ήταν ο κ. Παπαντωνίου, επίσης στέλεχος του
ΠΑΣΟΚ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Αρχειοθετήθηκαν όµως κάποιες υπο-
θέσεις. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Του κ. Παπαντωνίου;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Του κ. Σαµαρά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Λοιπόν, αφήστε το.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-
καλώ, κύριε Πλεύρη.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πολλοί, λοιπόν, είχαν µιλή-
σει για σκευωρία απ’ αυτό εδώ το Βήµα. Θα έλεγα, όταν µιλάτε
για σκευωρίες, να είστε εξαιρετικά προσεκτικοί.

Θα µπορούσα να πω και άλλα για το σκάνδαλο «NOVARTIS»,
για τους όρους µε τους οποίους υπήρχε –θα τα πει και ο κ. Πο-
λάκης- εσωτερική πληροφόρηση της «NOVARTIS», για το κού-
ρεµα των οµολόγων και το PSI. Θα µπορούσα να πω για το γεγο-
νός ότι η «NOVARTIS» είχε επιλέξει την Ελλάδα ως χώρα η οποία
ήταν εξαιρετικά ανοιχτή για…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Τζα-
νακόπουλε, σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ξεπερά-

σατε και εσείς τα δώδεκα λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ξέρω ότι δεν σας αρέσουν

αυτά που λέω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Τζα-

νακόπουλε, σας παρακαλώ πάρα πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει.
Η Ελλάδα είναι χώρα αναφοράς για είκοσι εννέα αρχικά και

στη συνέχεια για πενήντα χώρες. Άρα, εδώ πρόκειται για σκάν-
δαλο διεθνούς εµβέλειας.

Θα κλείσω. Και θα κλείσω λέγοντας το εξής για ένα λεπτό,
κύριε Πρόεδρε. Ας πούµε τώρα για τη θεωρία της σκευωρίας. Η
θεωρία της σκευωρίας ξεκίνησε κατ’ αρχάς µε την καταγγελία
που γινόταν από την τότε αντιπολίτευση, µείζονα και ελάσσονα,
ότι δήθεν τους προστατευόµενους µάρτυρες τους είχε καθοδη-
γήσει και τους είχε βάλει να πουν αυτά τα οποία είπαν, η κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ, ένας µυστικός κύκλος ο οποίος καθοδηγούσε
πίσω από τις κουρτίνες τα νήµατα κ.λπ.. Αυτά τα ξεχάσαµε τώρα.
Αυτά δεν υπάρχουν. 

Σήµερα η θεωρία της σκευωρίας στηρίζεται πάνω σε δύο κα-
ταθέσεις, της κ. Ράικου και του κ. Αγγελή. Και για τριάντα δευτε-
ρόλεπτα επιτρέψτε µου να πω. Ρωτώ: Με ποιο κριτήριο θα κρί-
νουµε την αξιοπιστία των καταθέσεων της κ. Ράικου και του κ.
Αγγελή; Διότι η κ. Ράικου όταν έφυγε από την εισαγγελία δια-
φθοράς, κατήγγειλε ότι ο λόγος για τον οποίο φεύγει είναι ότι
κάποιος δεν την αφήνει να διερευνήσει το σκάνδαλο «NOVAR-
TIS» για το οποίο υπάρχουν –λέει στην επιστολή παραίτησής της-
ενδεχόµενες ποινικές ευθύνες πολιτικών προσώπων.

Σήµερα η κ. Ράικου τροφοδοτεί τη θεωρία Ρασπούτιν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Τζα-

νακόπουλε, έχετε φτάσει τα δεκατέσσερα λεπτά.
Θα ολοκληρώσετε ή θα συνεχίσετε;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σε ένα λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Είχατε πει

πριν από λίγο για τριάντα δευτερόλεπτα, κύριε Τζανακόπουλε!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το κριτήριο στη βάση του

οποίου επιλέγουµε τη σηµερινή κατάθεση της κ. Ράικου ή την κα-
τάθεση της κ. Ράικου πριν από είκοσι µέρες, εν πάση περιπτώσει,
και όχι εκείνη την τοποθέτησή της, ποιο είναι; Θα σας πω ποιο
είναι το κριτήριο. Είναι το κριτήριο της πολιτικής σκοπιµότητας.
Το ίδιο ισχύει δε και για τον κ. Αγγελή για τον οποίο θα µπορού-
σαµε να πούµε ακριβώς τα ίδια πράγµατα. Σε τέσσερις διαφορε-
τικές περιπτώσεις έχει πει τέσσερα διαφορετικά πράγµατα. Και
το ερώτηµα είναι, µε ποιο κριτήριο επιλέγουµε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Τζα-
νακόπουλε, σας παρακαλώ πάρα πολύ, έχετε φτάσει τα δεκα-
πέντε λεπτά! Δεν έχει φτάσει κανένας άλλος οµιλητής τα δεκα-
πέντε λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο κ. Λιβανός έφτασε τα εί-
κοσι ένα λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος, κύριε Τζανακόπουλε. Σας παρακαλώ
πολύ!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ας ήταν εδώ ο κ. Μητσοτά-
κης.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 8 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2019 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 3185



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-
καλώ πολύ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τα ακούσετε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Τζα-

νακόπουλε, εγώ προσπαθώ να φτιάξω τον χρόνο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα βρεθείτε στη δύσκολη

θέση να ακούσετε αυτά τα οποία εσείς προκαλέσατε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Τζα-

νακόπουλε, σας παρακαλώ πάρα πολύ πρέπει να ολοκληρώσετε
την οµιλία σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η θεωρία της σκευωρίας
δεν είναι τίποτα άλλο παρά το προπέτασµα καπνού ή για να µπο-
ρέσετε να έχετε τη µεγάλη επιχείρηση παραπλάνησης και χειρα-
γώγησης του ελληνικού λαού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Τζα-
νακόπουλε, σας παρακαλώ πάρα πολύ, έχετε ξεπεράσει τα δε-
καπέντε λεπτά. Κανένας άλλος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
δεν έχει µιλήσει…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Αφήστε τον να τελειώσει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-

καλώ, κύριε Πολάκη!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όσο και να θέλετε, κύριε

Πρόεδρε, θα ολοκληρώσω και θα πω αυτά τα οποία θέλω να πω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μα, κύριε

Τζανακόπουλε, εσείς ο ίδιος µου ζητήσατε να µην ξεπεράσουµε
τον χρόνο. Και έχετε φτάσει τα δεκαπέντε λεπτά! Πώς γίνεται
αυτό;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να παραπλανήσετε,
να χειραγωγήσετε, να αποπροσανατολίσετε!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Εσείς ο
ίδιος µου ζητήσατε να µη µιλήσουµε παραπάνω χρόνο και φτά-
σατε τα δεκαπέντε λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ σας το ζήτησα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ρωτήστε,

όταν είπα ότι δεν πρέπει οι οµιλητές να µιλάνε παραπάνω. Ο κ.
Λοβέρδος µίλησε δώδεκα λεπτά…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θα µου κάνετε παρατή-
ρηση τώρα εδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Δεν σας
κατάλαβα. Και βεβαίως σας κάνω παρατήρηση µε βάση τον
χρόνο σας.

Έξι λεπτά ήταν ο χρόνος σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο κ. Λιβανός µίλησε είκοσι

δύο λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Δεν µίλησε

ο κ. Μητσοτάκης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ας ήταν εδώ ο κ. Μητσοτά-

κης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-

καλώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θέλετε να ακούτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-

καλώ! Με βάση τον Κανονισµό, κύριε Τζανακόπουλε, ο κ. Λοβέρ-
δος, επειδή ήταν εδώ η κ. Γεννηµατά, είχε τον µισό χρόνο. Είχε
έξι λεπτά, µίλησε δώδεκα λεπτά…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δείτε τον χρόνο. Είµαστε
όλοι ίδιοι σε αυτή την ιστορία. Αφήστε το!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Εσείς πάλι
είχατε αντί για δώδεκα λεπτά, επειδή µίλησε ο κ. Τσίπρας, έξι
λεπτά και φθάσατε τα δεκαπεντέµισι.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ο κ. Γκιό-

λας έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση υποθέτω ότι παρα-

κολουθεί κρυπτόµενη ή υποκρινόµενη, γιατί ασφαλώς υποκρισία
διαβλέπω. Δεν εξηγείται αλλιώς η προσπάθεια να αποφύγει να
έρθει να τοποθετηθεί επί της ουσίας, του σκανδάλου δηλαδή.

Ήθελα να ρωτήσω τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας

Δηµοκρατίας που τοποθέτησε τα πράγµατα και µε συνταγµατική
βάση, υπάρχει µήπως κάποια αναβολή ή αναστολή της βουλευ-
τικής ιδιότητας των Υπουργών; Το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας
δεν συµµετέχει σε αυτή την κορυφαία κοινοβουλευτική διαδικα-
σία σήµερα; Είναι τυχαίο ότι τριάντα Βουλευτές του κόµµατός
σας συγκέντρωσαν υπογραφές ως αιτούντες, για να έρθει η ση-
µερινή συζήτηση στην παρούσα φάση;

Νοµίζω ότι τα ερωτήµατα έχουν ήδη απαντηθεί αλλά έπρεπε
να τεθούν.

Έρχοµαι στο κυρίως θέµα. Ο πολύπαθος τοµέας της υγείας
κατά τραγική ειρωνεία επελέγη από τη Νέα Δηµοκρατία και µε
την ευγενή υποστήριξη του αείποτε συνεταιρικού ΠΑΣΟΚ, για να
πλήξουν το ήθος και την εντιµότητα της Αριστεράς. Επιδόθηκαν,
λοιπόν, σε ένα ενορχηστρωµένο κυνήγι µαγισσών και συκοφάν-
τηση πολιτικών στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ, επιχειρώντας προς αντι-
περισπασµό, να αποσείσουν τις ευθύνες τους για το µεγάλο
σκάνδαλο της υγείας, µε κορωνίδα τη «NOVARTIS», που εξε-
τράπη και διογκώθηκε υπό καθεστώς αδιαφάνειας και ανοµίας,
εγκαθιδρυµένο επί δεκαετίες από το παλιό σύστηµα Νέα Δηµο-
κρατία - ΠΑΣΟΚ είτε µαζί ως συνέταιροι είτε ο καθείς κεχωρι-
σµένα», ένα διεφθαρµένο, όµως, σύστηµα που χρησιµοποίησε
την παροχή υγείας ως µέσο για προσαύξηση της ισχύος των πο-
λιτικών παραγόντων και για την κατίσχυση ατοµικών και επιχει-
ρηµατικών οικονοµικών συµφερόντων που έδρασαν σε αυτόν τον
χώρο. 

Το µέγεθος της διαφθοράς αποτυπώνεται στη δηµόσια φαρ-
µακευτική δαπάνη ως ποσοστό του ΑΕΠ η οποία υπερδιπλασιά-
στηκε από το 2000 έως το 2009, ανελθούσα από το 0,9% σε 2%.
Μιλάµε πλέον για τέσσερα δισεκατοµµύρια, όχι για αστεία νού-
µερα, χωρίς τότε κανείς –κυβερνήσεις, ασφαλιστικά ταµεία, η
Βουλή, τα κόµµατά σας- να διερωτηθεί πώς και γιατί, ή να προ-
τείνει ουσιαστικά µέτρα ελέγχου.

Αυτή η σκανδαλώδης κατάσταση που είχε οικοδοµηθεί τις τε-
λευταίες δεκαετίες διογκώθηκε ακόµη περισσότερο την περίοδο
της κρίσης, όταν η κοινωνία βίωνε δραµατικές συνθήκες διαβίω-
σης. Ο διακαής τους, όµως, πόθος να σπιλώσουν το ήθος και την
εντιµότητα του πολιτικού προσωπικού της διακυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ, βρήκε πεδίο εφαρµογής προνοµιακό, στο υπαρκτό σκάν-
δαλο της «NOVARTIS».

Κύριο µέληµά τους ήταν να παραγκωνιστεί και να αποκρυβεί
το πραγµατικό σκάνδαλο. Εξίσου, όµως, προφανής ήταν και ο
στόχος να αποπροσανατολιστεί το ενδιαφέρον και η πολιτική
ατζέντα στην παρούσα φάση από την υστέρηση του προϋπολο-
γισµού, την εργασιακή ανασφάλεια και το επιτελικό γιουρούσι
στο κράτος από συγγενείς, ηµετέρους και παρατρεχάµενους.

Έτσι άλλωστε ικανοποιείται και η ακροδεξιά ρεβανσιστική συ-
νιστώσα του κόµµατος. Είναι βλέπετε τόσο δυσκολοχώνευτη η
πιστή τήρηση της Συµφωνίας των Πρεσπών που χρειάζεστε και
το ανάλογο ανακουφιστικό φάρµακο.

Εκείνη την περίοδο, αφότου εκκίνησαν οι σχετικές έρευνες
από την εισαγγελία διαφθοράς, το κλίµα που επεδιώχθη να δια-
µορφωθεί από το παλιό σύστηµα, περισσότερο σε κακοπαιγµένο
σενάριο αστυνοµικής ταινίας παρέπεµπε, πάρα σε υπεύθυνη αν-
τικειµενική και τεκµηριωµένη αντιµετώπιση ενός τεράστιου οικο-
νοµικού σκανδάλου. Συγκεκριµένα, οι ενωµένοι συνεργάτες Νέα
Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ αντιστρατεύονταν ανοικτά ή τορπίλιζαν
έµµεσα το βαρύ και δύσκολο έργο που είχε αναλάβει η εισαγγε-
λική αρχή να διακριβώσει και ταυτοποιήσει έκνοµες δραστηριό-
τητες όσων µετήλθαν στο πάρτι της υπερµεγέθους φαρµακευ-
τικής δαπάνης και το γιουρούσι στα κρατικά ταµεία. Δεν άφησαν
τη δικαιοσύνη να δράσει ελεύθερα και ανεπηρέαστα αυτοί οι
υπεραµύντορες του κύρους και της ανεξαρτησίας της. Τουναν-
τίον, εκµεταλλευόµενοι δυσλειτουργίες ως προς τη µέθοδο και
οργάνωση της πορείας των ερευνών, προερχόµενες από ασυ-
νεννοησία ή και διαφορετικές επιλογές τακτικής µεταξύ εισαγ-
γελέων, πυροδότησαν δια των φιλικών τους µέσων κλίµα τεχνη-
τής πόλωσης και αµφιβολιών για την εγκυρότητα και αµεροληψία
του επιτελούµενου διωκτικού έργου.

Πολιτικά πρόσωπα, ορισµένα εκ των οποίων έφεραν ακέραιη
την ευθύνη, τουλάχιστον την πολιτική, για τη δηµιουργία και το
µέγεθος του σκανδάλου, βρήκαν την ευκαιρία να συσκοτίσουν
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και να υπονοµεύσουν την αποκάλυψη των υπαίτιων µε τη γνωστή
µέθοδο του αντιπερισπασµού και της εργαλειοποίησης της δι-
καιοσύνης και των λειτουργών της.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ, για την ισότητα, να έχω του-
λάχιστον δύο λεπτά.

Παρά ταύτα, οι αιτιάσεις και τα όσα υποστηρικτικά επιχειρή-
µατα εµφανίζονταν στα φιλικά τους µέσα, υπήρξαν εντελώς αναι-
µικά και ανυπόστατα. Ειδικότερα, αποµονώνω δύο-τρία παρα-
δείγµατα: Ο κ. Ιωάννης Αγγελής στην από 4 Μαΐου διάταξή του
έχει καταγράψει τη λέξη «Ουδέν σχετικό αποδεικτικό στοιχείο
προσάγεται που θα µπορούσε µε βάση τους κανόνες της δικο-
νοµικής λογικής να δηµιουργήσει έστω και την απειροελάχιστη
ένδειξη ενοχής εναντίον τους, ώστε να δικαιολογούν την κίνηση
προσήκουσας ποινικής δίωξης».

Παρά ταύτα, φτάσαµε εδώ που φτάσαµε. Δεν είναι ο Αρχηγός
σας, της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Μητσοτάκης που είχε πει ότι
«αυτό δεν σηµαίνει, προς Θεού, ότι υπάρχει σκάνδαλο «NOVAR-
TIS» ή ότι δεν σηµαίνει a priori –να το τονίσω αυτό- ότι όλοι είναι
εξ ορισµού αθώοι»; Αλλά και οι ίδιοι οι µετέχοντες στη διερεύ-
νηση του σκανδάλου εισαγγελείς έχουν τοποθετηθεί σχετικά. Και
πάλι ο Εισαγγελεύς κ. Αγγελής στην από 21 Φεβρουαρίου 2019
αναφορά του προς την Εισαγγελία του Αρείου Πάγου αναφέρει
στο εύλογο ερώτηµα εάν υπάρχουν αξιόποινες πράξεις στην
έρευνα «NOVARTIS», η απάντηση είναι «βεβαίως, υπάρχουν». Και
η κ. Ράϊκου στη δήλωση παραίτησής της, της 24ης Μαρτίου του
2017 είχε αναφέρει ότι αρνείται να µετατραπεί σε Ιφιγένεια στον
βωµό των συµφερόντων των διεφθαρµένων κρατικών λειτουρ-
γών. 

Ποιοι είναι αυτοί; Νοµίζω ότι η απαιτούµενη έρευνα µπορεί να
το αποκαλύψει. Μάλιστα, συνεχίζοντας η ιδία χαρακτηρίζει την
υπόθεση «NOVARTIS» ως κορωνίδα της διαφθοράς στη χώρα
µας. Έπρεπε, βέβαια, για να καλυφθούν οι απαραίτητες σενα-
ριακές ανάγκες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, φτάσατε τα επτά λεπτά, όπου ζητήσατε τα δύο επι-
πλέον λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Για την ισότητα των όπλων ο κ. Μπούγας
έφτασε τα οκτώ λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Βεβαίως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Να υπάρξει, λοιπόν, και κάποιος κρυφίως

κινών τα νήµατα, επικεφαλής της συµµορίας των επίορκων ει-
σαγγελέων, ένας δαιµόνιος ιθύνων νους που θα είχε δυνατότητα
παρέµβασης, πειθούς, ισχύ µεγάλη και επιρροή. Σαν τέτοιος επε-
λέγη ο Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, ο κ. Παπαγγελό-
πουλος, ο οποίος σας τα ανέπτυξε διεξοδικά. 

Τον πρώην Πρωθυπουργό, παρά τις µέχρι πρότινος µεγαλο-
στοµίες σας, δεν αποτολµήσατε να ενοχοποιήσετε συναισθανό-
µενοι τον κίνδυνο της γελοιοποίησης και της επακόλουθης πο-
λιτικής σας πανωλεθρίας. Εν τέλει, άνθρακες ο θησαυρός. Το
ψευδοσκάνδαλο της σκευωρίας που επινοήσατε θα καταπέσει
παταγωδώς. Η εξονυχιστική έρευνα για τη συζήτηση της υπερ-
κοστολόγησης των φαρµάκων θα γίνει και αυτή η προσπάθεια
θα πρέπει να πάει µέχρι τέλους, για να λάµψει η αλήθεια, να απο-
καλυφθεί η διαφθορά και να τιµωρηθούν οι αληθινοί ένοχοι και
οι υπαίτιοι.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει ο κ. Κελέτσης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν αµ-

φισβητώ καθόλου το γεγονός ότι ο κ. Παπαγγελόπουλος υπήρξε
ένας εξαίρετος εισαγγελέας, όπως άλλωστε ο ίδιος µετριοφρό-
νως µας δήλωσε για τον εαυτό του πριν από λίγο, πλην, όµως,
εκτιµώ ότι ως απολογούµενος ή οιονεί, δυνάµει κατηγορούµενος
είναι λίγος αδύναµος και θα χρειαστεί µια καλύτερη υπερασπι-
στική γραµµή και ενδεχοµένως κάποιους καλούς νοµικούς συµ-
βούλους. Θα επανέλθω σε αυτά τα θέµατα.

Όµως, ας ξεκινήσω, πρώτα απ’ όλα, µε κάτι άλλο. Αναρωτή-

θηκε ο τέως Πρωθυπουργός, ο κ. Τσίπρας στην οµιλία του ποιο
είναι το σκάνδαλο. Ας δούµε, λοιπόν, ποιο είναι το σκάνδαλο
στην περίπτωση αυτή.

Το Σύνταγµά µας µε σειρά από άρθρα εξασφαλίζει και διασφα-
λίζει τον απόλυτο διαχωρισµό των εξουσιών και επίσης, διασφα-
λίζει τη λειτουργική και προσωπική ανεξαρτησία των δικαστών.
Αυτή η ανεξαρτησία και ο διαχωρισµός των εξουσιών, κατά το
Σύνταγµά µας, είναι απόλυτος. 

Ο καθηγητής της Ποινικής Δικονοµίας, ο κ. Αργύριος Καρράς,
στο σύγγραµµά του λέει: «Η ανεξαρτησία των οργάνων απονο-
µής της δικαιοσύνης αποτελεί θεµελιώδες γνώρισµα του κρά-
τους-δικαίου, αλλά η βασική της πρακτική σηµασία έγκειται στην
απονοµή της ποινικής δικαιοσύνης, γιατί εδώ ακριβώς είναι δυ-
νατό να προσβάλλονται τα περισσότερα από τα πιο ουσιώδη
αγαθά του ανθρώπου, όπως είναι η ζωή, η προσωπική ελευθερία
γενικά, η ιδιοκτησία, η περιουσία και η υπόληψη.». Είναι, λοιπόν,
ευνόητο, γιατί οι διατάξεις που την εξασφαλίζουν στο Σύνταγµα
είναι αυτές του 87 και το 92. 

Και συνεχίζει παρακάτω: «Οι δικαστικοί λειτουργοί είναι ανε-
ξάρτητοι τόσο από τη νοµοθετική όσο και από την εκτελεστική
εξουσία και ειδικότερα έναντι της διοικήσεως της δικαιοσύνης.
Μάλιστα, από τη διαµόρφωση των σχέσεων µεταξύ δικαστικών
λειτουργών και Υπουργείου Δικαιοσύνης καθορίζεται ουσιαστικά
η έκταση της δικαστικής ανεξαρτησίας.». 

Αυτά λέει ο καθηγητής. Δεν ξέρω τι θα έλεγε, εάν βρισκόταν
µπροστά στη δικογραφία και τη µελετούσε σε σχέση µε όλα
αυτά.

Εγώ είχα την τιµή να είµαι ένας από τους δύο συναδέλφους,
που από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας είδαµε τη δικογρα-
φία. Και τι είδαµε, λοιπόν, εκεί; Τι καταθέτουν οι µάρτυρες, για
τα οποία ο κ. Παπαγγελόπουλος σήµερα προσπάθησε µε κά-
ποιον τρόπο να τα ξεπεράσει, να τα µπερδέψει ενδεχοµένως,
έτσι ώστε να εµφανιστεί ότι δεν υπάρχουν στοιχεία; 

Ας δούµε, λοιπόν, τι λέει πρώτα ο µάρτυρας, ο κ. Ιωάννης Αγ-
γελής, ο οποίος από ικανός, έντιµος, αδάµαστος, αδέκαστος,
που όπως ανέφερε προηγουµένως ο συνάδελφος κ. Πλεύρης
αυτοί ήταν σύµφωνα οι χαρακτηρισµοί του κ. Παπαγγελόπουλου
για τον κ. Αγγελή, σήµερα έγινε ανεπαρκής και αλλοπρόσαλλος.

Τι λέει, λοιπόν, ο κ. Αγγελής στις καταθέσεις του; Διαβάζω:
«Πίσω απ’ αυτούς» -τους εισαγγελείς διαφθοράς δηλαδή- «υπήρ-
χε µια αόρατη δύναµη, ένα τρίτο πρόσωπο που κινούσε τα νή-
µατα του χειρισµού της υπόθεσης µε εµφανέστατες συνέπειες.».
Αλλού αναφέρει: «Στη Βιέννη κατάλαβα ότι η δίωξη ήταν στοχο-
ποιηµένη και προαποφασισµένη στο πρόσωπο των τριών παρα-
πάνω πολιτικών: Λοβέρδου, Γεωργιάδη, Σαλµά.». Παρακάτω
αναφέρει: «Το πραγµατικό όνοµα του Ρασπούτιν το γνωρίζουν
όλοι όσοι ασχολούνται µε την υπόθεση «NOVARTIS». Εµένα το
όνοµα µου το είπε η κυρία εισαγγελέας του Αρείου Πάγου, µε
διαβεβαίωσε ότι είναι µέλος της κυβέρνησης.». Πιο κάτω, στο
ερώτηµα πώς η κ. Τουλουπάκη επικοινωνούσε µε τον λεγόµενο
Ρασπούτιν, αναφέρει: «Η ίδια η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου
µου είπε ότι επικοινωνούσε µέσω τρίτου προσώπου, που είχε την
ιδιότητα του εισαγγελέα πρωτοδικών, διευκρινίζοντας µάλιστα
ότι στην εισαγγελία πρωτοδικών είχε τη δική του οµάδα.». 

Παρακάτω, όταν την ρώτησα για να µου εκθέσει τι συγκεκρι-
µένες ενδείξεις που υπάρχουν κατά του υπηρεσιακού Πρωθυ-
πουργού και πρώην Προέδρου του Σ.τ.Ε., του κ. Πικραµµένου,
µου είπε κατά λέξει: «Έχουµε ένα βίντεο, όπου ο κ. Φρουζής ανα-
φέρει ότι έκανε ένα δωράκι 100.000 ευρώ στον κ. Πικραµµένο.».
Την επόµενη ηµέρα την πήρα τηλέφωνο και της ζήτησα να µου
φέρει το βίντεο στο γραφείο µου. Μου είπε κατά λέξη: «Συγ-
γνώµη, έκανα λάθος, δεν υπάρχει τέτοιο βίντεο για τον κ. Πικραµ-
µένο.». 

Τελευταίο και κορυφαίο όσον αφορά τον κ. Αγγελή. Του λέει
η εισαγγελέας διαφθοράς: «Λίγες ηµέρες αργότερα, µου τηλε-
φώνησε και πάλι ο προαναφερόµενος Αναπληρωτής Υπουργός
Δικαιοσύνης, τη φωνή του οποίου αναγνωρίζω, λέγοντάς µου µε
επιτακτικό ύφος». Μάλλον, αυτό που διαβάζω εδώ είναι από την
κατάθεση της Ελένης Ράικου, δεν είναι του κ. Αγγελή.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μισό λεπτό, µη χαίρεστε. Ο κ. Παπαγγελόπουλος µας λέει τα
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εξής και δεν ξέρω κατά πόσο ήταν σωστή εδώ η υπερασπιστική
του γραµµή: «Με την κ. Ράικου είχαµε πολύ καλές φιλικές σχέ-
σεις, είχαµε οικογενειακές σχέσεις, ήξερα τα παιδιά της. Είναι
δυνατόν» -λέει- «να έκανα τέτοια τηλεφωνήµατα;». Μα η κοινή
λογική λέει ότι τηλεφωνήµατα κάνεις σε αυτούς που γνωρίζεις.
Δεν κάνεις σε αυτούς που δεν γνωρίζεις. Γιατί ακριβώς φοβάσαι
µην εκτεθείς.

Τι λέει, λοιπόν, η κ. Ράικου, και µε αυτό κλείνω; «Λίγες ηµέρες
αργότερα µου τηλεφώνησε και πάλι ο προαναφερόµενος Ανα-
πληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, τη φωνή του οποίου αναγνω-
ρίζω, λέγοντάς µου µε επιτακτικό ύφος: «Ακόµη δεν έστειλες τη
δικογραφία «NOVARTIS» στη Βουλή;» 

Του απάντησα: «Κύριε Υπουργέ, εγώ χωρίς στοιχεία δεν διώκω
κανέναν». Αυτός τότε µου είπε µε θυµό: «Έχεις και παρά έχεις.
Στείλ’ την και για τα παρακάτω θα φροντίσουν άλλοι». Όταν δε
του είπα: «Δεν είµαι αυτής της σχολής», µου απάντησε: «Κάτσε
τότε να δεις αν θα σου βγει σε καλό η σχολή σου». Πριν προλάβω
να πω τίποτα, διακόπηκε η σύνδεση».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, ολοκληρώστε.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό κλείνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ωραία. Δεν

θα ξεπεράσετε τα οκτώ λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Αυτά, λοιπόν, είναι στοιχεία µέσα από

τη δικογραφία.
(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-
νάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Γκιόλας µίλησε οκτώ λεπτά. Ηρεµή-
στε.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Είναι λοιπόν, σαφές ότι από τη δικο-
γραφία προκύπτουν σαφέστατες ενδείξεις, πρώτον, παραβίασης
του Συντάγµατος, αλλά και του ποινικού νόµου σε σχέση µε αυτά
τα οποία έκανε ο συγκεκριµένος Υπουργός. Σαφέστατα παρα-
βίασε και τον ποινικό νόµο µε την ηθική αυτουργία για την κατά-
χρηση εξουσίας και την παράβαση καθήκοντος, αλλά και το Σύ-
νταγµα.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε µια τελευταία φράση σε ό,τι αφορά
τον τέως Πρωθυπουργό κ. Τσίπρα, ο οποίος µας προκάλεσε και
µας είπε «και γιατί δεν διώκετε εµένα». Εγώ θα του πω αυτό που
λέει ο λαός, δηλαδή µην ξύνεστε στην γκλίτσα του τσοπάνη, γιατί
καµµιά φορά ο τσοπάνης αγριεύει και τη χρησιµοποιεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει η κ. Γιαννακοπούλου.
ΝΑΝΤΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάποιοι λένε αυτές τις µέρες

ότι σήµερα συζητάµε για το σκάνδαλο της «NOVARTIS». Κάνουν
λάθος ή συνειδητά διαστρεβλώνουν την πραγµατικότητα. Το
σκάνδαλο της «NOVARTIS», το διεθνές και ελληνικό σκάνδαλο
«NOVARTIS», το σκάνδαλο χρηµατισµού χιλιάδων γιατρών για
την προώθηση των σκευασµάτων της φρόντισε να το συγκαλύψει
µε τον πιο αποτελεσµατικό τρόπο η κυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ και
ΑΝΕΛ µε ευθύνη όλων όσων συµµετείχαν στην τότε κυβερνητική
πλειοψηφία. 

Χιλιάδες εµπλεκόµενοι µπορούν να τους ευγνωµονούν, όπως
βέβαια και η ίδια η «NOVARTIS», που τα οικονοµικά στοιχεία των
τελευταίων χρόνων δείχνουν ότι τα πήγε µια χαρά. Κανείς επα-
ναστάτης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έθεσε ζήτηµα για
αυτούς που χρηµάτισαν τους λειτουργούς της υγείας ούτε βέ-
βαια για τους χιλιάδες κατηγορούµενους για χρηµατισµό. 

Αυτό ήταν το αποτέλεσµα µιας συνειδητής επιλογής να πολι-
τικοποιηθεί το σκάνδαλο, να χρησιµοποιηθεί χωρίς ουσιαστικά
στοιχεία για την ενοχοποίηση πολιτικών αντιπάλων. Αυτή η µε-
θόδευση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί ακόµη ίσως µε-
γαλύτερο σκάνδαλο και από αυτό το σκάνδαλο της «NOVARTIS». 

Ωστόσο, η σκευωρία της «NOVARTIS», που είχε ως στόχο την
αλλοίωση των δηµοκρατικών θεσµών και την οµηρία στελεχών
της αντιπολίτευσης κατέρρευσε εκκωφαντικά. Οι µάσκες έπεσαν.
Αυτό αποδεικνύεται καθηµερινά µε κινηµατογραφικό σχεδόν

τρόπο, καθώς µε ευθύνη πολιτικών προσώπων και δικαστικών
λειτουργών, πιθανότατα και δηµοσιογράφων, όπως βλέπουµε και
ακούµε από τη δικογραφία, κάποιοι ασέλγησαν επί των θεσµών
µε πρώτο και κυριότερο θύµα την ανεξαρτησία και το κύρος της
δικαιοσύνης.

Το ολοκληρωτικής έµπνευσης σχέδιο να στηθεί ως πολιτικό
σκάνδαλο η υπόθεση «NOVARTIS» ναυάγησε. Μετά την αρχει-
οθέτηση της συντριπτικής πλειοψηφίας των δικογραφιών, η συν-
τήρηση σκιών και υπονοιών αποτελεί δείγµα πολιτικής ανηθικό-
τητας, αλλά και συνειδητής παραπλάνησης της κοινωνίας. Συνι-
στά έλλειψη στοιχειώδους ήθους, ειδικά όταν αφήνουν ακόµα
υπονοούµενα, ακόµη και για αυτούς για τους οποίους οι φάκελοι
µπήκαν στο αρχείο. Συνιστά δείγµα ολοκληρωτικής σκέψης και
αντίληψης.

Και αναρωτιέµαι, τελικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν το
µεγαλύτερο σκάνδαλο της Μεταπολίτευσης, όπως µας έλεγε η
προηγούµενη κυβέρνηση, ήταν τελικά η δίωξη του Ανδρέα Λο-
βέρδου, ο οποίος προς τιµήν του ζήτησε την άρση της βουλευ-
τικής του ασυλίας και κατά τη διάρκεια της υπουργίας του µπό-
ρεσε µε τις µεταρρυθµίσεις και τις τοµές που έφερε να µειώσει
στο µισό τη φαρµακευτική δαπάνη, η οποία είχε διογκωθεί την
περίοδο 2004 - 2009, για την οποία βεβαίως υπάρχει µια εκκω-
φαντική σιωπή τόσο από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ, όσο και από
τη Νέα Δηµοκρατία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζήσαµε και ζούµε πρωτοφανείς
στιγµές για τη χώρα, τη δηµοκρατία, τη δικαιοσύνη. Ήρθε η ώρα
της αλήθειας και της αποκάλυψης κάθε πτυχής αυτής της σκο-
τεινής υπόθεσης. Ήρθε η ώρα της διερεύνησης των ευθυνών
όλων όσων εµπνεύστηκαν και υλοποίησαν αυτό το παραθεσµικό
σχέδιο. Αυτό συζητάµε σήµερα, τη διερεύνηση της σκευωρίας
και την απονοµή ευθυνών όσων έπραξαν επικίνδυνα, έπαιξαν επι-
κίνδυνα µε το κράτος-δικαίου, µε τη δικαιοσύνη και εν τέλει µε
την ίδια τη δηµοκρατία.

Άκουσα τον κ. Τσίπρα που αναρωτήθηκε για ποια ζηµιά στο
δηµόσιο κατηγορείται ο κ. Παπαγγελόπουλος, µε την έννοια: «Ρε
παιδιά, δεν έβαλε το δάχτυλο στο µέλι». Αδυνατεί να καταλάβει
ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ή παριστάνει ότι δεν
καταλαβαίνει ότι το να παίζεις µε τους θεσµούς και µε τη δικαιο-
σύνη, το να κατασκευάζεις ενόχους, το να παίζεις εν ολίγοις µε
την ίδια τη δηµοκρατία είναι η µέγιστη ζηµιά στη χώρα και στο
δηµόσιο συµφέρον. Και ίσως, πράγµατι, να µην το καταλαβαίνει,
αφού είναι της άποψης ότι τελικά δεν αρκεί να νικήσεις στις εκλο-
γές, αλλά πρέπει να πάρεις και την εξουσία, να ελέγξεις δηλαδή
τους θεσµούς, να τους κάνεις εργαλείο σου και βέβαια ό,τι συµ-
φέρει το κόµµα.

(Στο σηµείο αυτό την προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

Κατά την άποψή µου, η σοβαρότητα του θέµατος απαιτούσε
σήµερα εδώ πέρα, σε αυτή την Αίθουσα, την παρουσία του κύ-
ριου Πρωθυπουργού σε αυτή τη συζήτηση. Θεωρώ ότι συνιστά
υποβάθµιση του µηνύµατος το οποίο θα έπρεπε σήµερα να εκ-
πέµψει αυτή εδώ η Βουλή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν συσσωρευµένες εν-
δείξεις για τον κ. Παπαγγελόπουλο. Υπάρχουν σοβαρές καταγ-
γελίες, όχι µόνο από πολιτικούς ούτε από ανώνυµους προστα-
τευόµενους µάρτυρες, αλλά από επώνυµους δικαστικούς, οι
οποίοι δήλωσαν ότι γινόντουσαν δέκτες πιέσεων και εκβιασµών.
Υπάρχουν καταγγελίες για το πώς στήθηκε η σκευωρία αλλά και
για άλλες υποθέσεις. Κάθε µέρα που περνάει αποδεικνύεται η
ύπαρξη και η λειτουργία ενός σκοτεινού παραδικαστικού συστή-
µατος που γεννήθηκε µέσα από τα σπλάχνα της Δεξιάς, αλλά
όπως είδαµε στην πορεία το καρπώθηκε ο ΣΥΡΙΖΑ.

Ας σκεφτούµε µόνο εδώ πέρα οι Βουλευτές µέσα στη Βουλή
των Ελλήνων πώς θα νιώθουν οι Έλληνες πολίτες, οι πολίτες στο
Περιστέρι, στο Αιγάλεω, ο κάθε πολίτης, όταν ακούει για εκβια-
σµούς, για πιέσεις, για µεθοδεύσεις στον χώρο της δικαιοσύνης.
Σε τι να πιστέψει; Πού να στηρίξει την εµπιστοσύνη του;

Σε τι να πιστέψει, όταν η κ. Τουλουπάκη, η οποία η ίδια είχε
κατηγορηθεί για ενεργό ρόλο σε αυτές τις µεθοδεύσεις, που
εναντίον της έχει κατατεθεί µήνυση και αίτηση εξαίρεσης, συνε-
χίζει να διερευνά την υπόθεση για την οποία κατηγορείται; Πώς
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εξηγείτε ότι στις 9 Αυγούστου, µέσα στο κατακαλόκαιρο, η ση-
µερινή Κυβέρνηση της έδωσε ξανά αρµοδιότητες, οι οποίες της
είχαν αφαιρεθεί; 

Από αυτές, λοιπόν, τις καταγγελίες κατά του κ. Παπαγγελό-
πουλου οφείλουµε να ξεκινήσουµε την εις βάθος διερεύνηση
αυτής της υπόθεσης, ψάχνοντας τα πάντα και για τους πάντες.
Διότι, ασφαλώς, αυτή η σκευωρία δεν στήθηκε µόνο από έναν.
Θα πρέπει να διερευνήσουµε στην κατεύθυνση άλλων δικαστι-
κών, άλλων πολιτικών και δηµοσιογράφων. Στην προανακριτική,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να κληθούν όλοι οι εµπλε-
κόµενοι.

Για εµάς είναι σαφές και ξεκάθαρο: Για κανέναν απολύτως δεν
υπάρχει ασυλία ή δεν µπορεί να υπάρχει ειδικό καθεστώς προ-
στασίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ, κυρία
συνάδελφε, συµπεράνετε, γιατί έχετε ξεπεράσει τα οκτώµισι
λεπτά. 

ΝΑΝΤΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Τελειώνω. 
Για όποιον υπάρξουν στοιχεία, όσο ψηλά και αν βρίσκεται, θα

πρέπει να υπάρχει η ίδια αντιµετώπιση.
Είναι ευθύνη, λοιπόν, της Βουλής µπροστά σε αυτή την ιστορία

-και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- µπροστά στο πώς διεφάνη
η ύπαρξη ενός παραδικαστικού κυκλώµατος, το οποίο τους δι-
καστικούς λειτουργούς τους χώριζε ανάµεσα στους υπάκουους
και στους µη υπάκουους, να δράσει. Έχει έρθει η ώρα της Βου-
λής να δράσουµε, να περιφρουρήσουµε τη δηµοκρατία, να πε-
ριφρουρήσουµε τη δικαιοσύνη από κάθε σκιά και από κάθε από-
πειρα µεθόδευσης. Είναι ζήτηµα δηµοκρατίας. Και γι’ αυτό,
υπερψηφίζουµε την πρόταση για σύσταση προανακριτικής, για
να λάµψει η αλήθεια για τους πάντες και για τα πάντα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει η

Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ζωή Ράπτη. 
Στη συνέχεια είναι ο κ. Πολάκης από τον ΣΥΡΙΖΑ.
Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΖΩΗ ΡΑΠΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του

Συντάγµατος, βάσει του οποίου σήµερα συνεδριάζουµε, µετά τη
διαβίβαση της σχετικής δικογραφίας από την εισαγγελία του
Αρείου Πάγου µόνον η Βουλή κατά ρητή αρµοδιότητα, σύµφωνα
µε το Σύνταγµα, µπορεί να ασκήσει δίωξη κατά διατελέσαντος
Υπουργού και να διεξαγάγει προκαταρκτική εξέταση για την υπό-
θεση αυτή.

Καµµία, λοιπόν, δειλία δεν αποδεικνύεται από την απουσία των
µελών της Κυβέρνησης σήµερα, αφού η Κυβέρνηση δεν έχει
καµµία δουλειά να αναµειχθεί σε αυτή την κοινοβουλευτική δια-
δικασία ως τέτοια. Και γι’ αυτό, δεν απαιτείται να βρίσκεται στα
έδρανα, σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βου-
λής.

Θα πρέπει να συνηθίσετε στον σεβασµό των κοινοβουλευτικών
διαδικασιών εφεξής, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης. Εδώ,
πρέπει να µιλάµε θεσµικά, όπως επιτάσσει ο Κανονισµός της
Βουλής και όχι, όπως είχατε συνηθίσει στην προηγούµενη Βου-
λή, αποδοµώντας τους θεσµούς εντός και εκτός του Κοινοβου-
λίου.

Πρέπει, λοιπόν, να ξεκαθαρίσουµε εξ αρχής ότι η σηµερινή
διαδικασία δεν ερευνά την οικονοµική διάσταση του σκανδάλου
της «NOVARTIS». Αυτή είναι αρµοδιότητα της ανεξάρτητης δι-
καιοσύνης και διερευνάται από τον Άρειο Πάγο. Συνεπώς καµµία
προσπάθεια συσκότισης δεν επιχειρείται, όπως αναληθώς ισχυ-
ρίστηκε ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος και ο
Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης.

Εν προκειµένω, εξετάζουµε την πρόταση που έχετε ενώπιόν
σας, στην οποία περιλαµβάνονται τεκµηριωµένα στοιχεία που θε-
µελιώνουν εκείνες τις ενδείξεις τέλεσης αδικηµάτων εκ µέρους
του πρώην Υπουργού, του κ. Παπαγγελόπουλου, τα οποία τελέ-
στηκαν κατά την άσκηση των καθηκόντων του. Τα στοιχεία αυτά
αναφέρθηκαν εκτενώς. Είναι, όµως, τα ακόλουθα.

Αυτά που ενόρκως κατέθεσε ο Αντεισαγγελέας του Αρείου
Πάγου, ο κ. Αγγελής, για την ύπαρξη συγκεκριµένου τρίτου προ-
σώπου που κινούσε τα νήµατα του χειρισµού της διερεύνησης

της υπόθεσης «NOVARTIS» µε εµφανέστατες συνέπειες για την
πορεία και την ποιότητα της έρευνας. Τον εισαγγελέα αυτόν, ο
ίδιος ο πρώην συνάδελφός του, ο κ. Αγγελής, τον χαρακτήρισε
αδάµαστο, ικανό και έντιµο. Και µου κάνει εντύπωση πώς σήµερα
ενώπιον σας διαφωνεί και ξαφνικά έχει γίνει ένας αναξιόπιστος
µάρτυρας.

Περαιτέρω, τα όσα κατέθεσε η Εισαγγελέας Εγκληµάτων Δια-
φθοράς, η κ. Ράικου, σε σχέση µε τα όσα επιτακτικά της ζητούσε
ο Αναπληρωτής Υπουργός, να στείλει δηλαδή τη δικογραφία µε
πολιτικά πρόσωπα στη Βουλή. Και όταν αυτή του ξεκαθάρισε
πως δεν θα το κάνει γιατί δεν έχει επαρκή στοιχεία και δεν είναι
αυτής της σχολή, εκείνος της απάντησε απειλητικά «Κάτσε τότε
και θα δεις αν θα σου βγει σε καλό η σχολή σου». 

Ήταν, όµως, ο ίδιος ο κ. Παπαγγελόπουλος ενώπιον της Βου-
λής των Ελλήνων, ο οποίος εξήρε την κ. Ράικου ως έµπειρη και
ικανή εισαγγελέα και θα καταθέσω για τα Πρακτικά το απόσπα-
σµα των Πρακτικών της Βουλής.

Τέλος, είναι τα όσα ενόρκως έχει καταθέσει ο Διοικητής της
Τράπεζας της Ελλάδος και πρώην Υπουργός Οικονοµικών, ο κ.
Στουρνάρας, περί ύπαρξης οργανωµένου κυκλώµατος τριών ει-
σαγγελέων διαφθοράς, το οποίο πίεζε ασφυκτικά και απειλούσε
προστατευόµενους µάρτυρες, µεταξύ των οποίων και τον κ. Μα-
νιαδάκη, επωνύµως να καταθέσουν ψευδώς σε βάρος του ιδίου,
καθώς και των άλλων πολιτικών προσώπων, των κυρίων Σαµαρά,
Βενιζέλου και Γεωργιάδη, για την υπόθεση της «NOVARTIS», ότι
χρηµατίστηκαν –τάχα- από αυτή για να κάνουν παράνοµες διευ-
θετήσεις προς όφελος της εταιρείας.

Εξάλλου, είναι και η δήλωση του Αναπληρωτή Υπουργού, του
κ. Παπαγγελόπουλου, πριν καν η δικογραφία διαβιβαστεί στη
Βουλή, ότι έλαβε µερική ενηµέρωση για τα στοιχεία της δικογρα-
φίας και η πείρα του ως εισαγγελέως τον οδηγεί αβίαστα το συµ-
πέρασµα ότι πρόκειται για το µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστά-
σεως του ελληνικού κράτους. Κάλεσε, µάλιστα, το πολιτικό σύ-
στηµα να κάνει το καθήκον του και να επιδιώξει και να επιτύχει
την αυτοκάθαρσή του για το καλό της δηµοκρατίας. 

Τι έκανε, δηλαδή, ο κ. Παπαγγελόπουλος; Προεξόφλησε επί
της ουσίας την εµπλοκή και τη ευθύνη πολιτικών προσώπων στην
υπόθεση «NOVARTIS», χωρίς στοιχεία και χωρίς να έχουν ολο-
κληρωθεί καν οι καταθέσεις ακόµα και των κουκουλοφόρων µαρ-
τύρων. 

Ως προς το πλαίσιο, λοιπόν, της διερεύνησης αυτής, θέλω να
γίνω σαφής. Πρόκειται για µια διερεύνηση in rem, δηλαδή κατά
τα πράγµατα, και όχι in personam, κατά πρόσωπο, όπως λέµε
στη νοµική επιστήµη. Και αυτό διότι ενδέχεται, όπως το είπαµε
εδώ, να προκύψουν ενδείξεις τέλεσης αδικηµάτων για άλλα πρό-
σωπα πέραν του κατ’ αρχάς διερευνώµενου πρώην Υπουργού,
τα οποία, επίσης, θα εξεταστούν από τη Βουλή. 

Κι εδώ είναι η µεγάλη µας διαφορά από την προηγούµενη δια-
κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Οι δικές µας ενέργειες δεν βασίζονται
σε ανώνυµες µαρτυρίες κρυπτοµένων µαρτύρων, αλλά σε επώ-
νυµες µαρτυρίες διακεκριµένων εισαγγελέων, που έχαιραν και
της εκτίµησης του πρώην Υπουργού, όπως λεπτοµερώς αναλύ-
θηκε. 

Και είναι πραγµατικά µνηµείο θράσους να ισχυρίζεται ειδικά η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση ότι επιχειρείται τάχα ρεβανσιστικά το
στήσιµο κάποιας πλεκτάνης ή ότι εµείς δήθεν έχουµε στόχο να
ελέγξουµε τη δικαιοσύνη. Το αντίθετο συµβαίνει. 

Ρεβανσισµός, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, υπήρχε
στην απόφαση της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ να στήσει δέκα κάλπες
σε βάρος δέκα πολιτικών προσώπων χωρίς κανένα πραγµατικό
στοιχείο, εκτός από την κατάθεση τριών κουκουλοφόρων µαρ-
τύρων. Αυτό αποδείχθηκε και από το ότι οι περισσότερες υπο-
θέσεις έχουν ήδη τεθεί στο αρχείο. 

Σήµερα οι Έλληνες πολίτες απαιτούν να µάθουν τι συµβαίνει
στον ευαίσθητο χώρο της δικαιοσύνης και ειδικότερα αν στοιχει-
οθετείται απόπειρα φαλκίδευσης του κράτους-δικαίου και από
ποιους. Και γι’ αυτό τη διερεύνηση αυτή θα την πάµε µέχρι τέ-
λους θεσµικά, δηµοκρατικά και υπεύθυνα, µε αµεροληψία και
χωρίς κοµµατική σκοπιµότητα. Να είστε σίγουρος, κύριε Παπαγ-
γελόπουλε.

Κανείς δεν προδικάζει την έκβαση της έρευνας και προφανώς
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σεβόµαστε το τεκµήριο της αθωότητας όλων και ιδίως του κ. Πα-
παγγελόπουλου. Είναι, όµως, αυτονόητο ότι στο πλαίσιο αυτό θα
κληθούν να καταθέσουν όλοι οι εµπλεκόµενοι στις σχετικές υπο-
θέσεις, ιδίως δε οι ενδεχόµενοι ως φυσικοί αυτουργοί τέλεσης
αδικηµάτων και οι µάρτυρες χωρίς κουκούλες. 

Το κράτος δικαίου πρέπει να λειτουργήσει και θα υπερασπι-
στούµε ανυποχώρητα τη λειτουργία του, όσο κι αν κάποιοι µε δι-
κονοµικά τεχνάσµατα και κόλπα προσπαθούν να το εµποδίσουν. 

Σας καλούµε, λοιπόν, όλους να επιλέξετε τον µόνο ορθό και
έντιµο δρόµο σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της
Βουλής και να υπερψηφίσετε την πρότασή µας.

Όλοι θυµόµαστε ένα µήνα πριν, στη ΔΕΘ, να µας καλεί ο κ.
Τσίπρας, αν τολµάµε, να κάνουµε εξεταστική, προανακριτική,
ακόµα και ειδικό δικαστήριο για τη διερεύνηση της υπόθεσης
αυτής. Τώρα που την προτείνουµε εµείς, εσείς την κοπανάτε;
Τόση φαιδρότης, κύριε Τσίπρα, για να σας αντιγυρίσω τους χα-
ρακτηρισµούς; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο τελικός κριτής όλων µας είναι
ο ελληνικός λαός που µας επέλεξε να τον εκπροσωπούµε. Εµείς
θα κάνουµε τα πάντα για να τιµήσουµε την εµπιστοσύνη του και
ελπίζουµε στο παράδειγµα αυτό να το ακολουθήσουν χωρίς πα-
ρωπίδες και οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλείται ο κ.
Πολάκης να λάβει τον λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Με τις οµιλίες που ακούω πραγµατικά µου έρχεται να βάλω τα

γέλια κυριολεκτικά. Και δεν είναι το «εκεί που µας χρωστούσαν,
πάνε να µας πάρουν και το βόδι», είναι ότι κάνετε µια τεράστια
προσπάθεια αποπροσανατολισµού της συζήτησης, φορτώνον-
τας σκευωρία στον Παπαγγελόπουλο -δεν τολµάτε στον Τσίπρα
ή σε εµένα ή σε άλλους που έχουµε αποκαλύψει µια σειρά από
σκάνδαλα- για να πάτε την κουβέντα αλλού.

Να κάνουµε, λοιπόν, κάποιες επισηµάνσεις επανάληψης -διότι
η επανάληψη είναι η µητέρα της µαθήσεως, όπως έχω πει πολλές
φορές- τις οποίες δεν µπορούµε να τις ξεχάσουµε. 

Τα κρύβατε µέσα από τα ΜΜΕ που ελέγχατε, αλλά έχει κανείς
–έστω ένας σε αυτή την Αίθουσα!- αµφιβολία ότι υπήρξε σκάν-
δαλο φαρµακευτικής δαπάνης στην Ελλάδα και ότι ένα υπο-
τµήµα αυτού ήταν το σκάνδαλο «NOVARTIS»; Υπάρχει κανείς
που µπορεί να σηκωθεί σοβαρά και να υποστηρίξει τέτοιο πράγ-
µα; Ούτε ένας! 

Ακόµα και να βγείτε να πείτε ότι είναι έτσι, δεν το πιστεύετε
µέσα σας, διότι εδώ έχουµε στοιχεία, data, δηλαδή από το 1991
µέχρι το 2014 στον χώρο της υγείας δόθηκαν 260 εκατοµµύρια
ευρώ, 160 εκατοµµύρια ευρώ δηµόσια δαπάνη -κρατικός προ-
ϋπολογισµός και ασφαλιστικά ταµεία- 100 εκατοµµύρια ευρώ
ήταν ιδιωτική δαπάνη. Με υπολογισµούς όχι δικούς µου, αλλά
της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Υγείας -καθηγητών όπως ο Ράνος-
λέγεται ότι από αυτά το 30% της δηµόσιας δαπάνης των 160 εκα-
τοµµυρίων ευρώ και το 40% της ιδιωτικής δαπάνης υγείας είναι
υπερτιµολόγηση φαρµάκων, υλικών, αντιδραστηρίων, δηλαδή 85
δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Πότε ξεκίνησε το γλέντι; Το 1997 µε εκείνη την ιστορική Πράξη
Νοµοθετικού Περιεχοµένου επί κ. Σηµίτη και Υπουργού Γείτονα,
που έλεγε ότι καταργούνται οι επιβαρύνσεις υπέρ τρίτων επί της
τιµής των φαρµάκων, δηλαδή η κράτηση για την εισφορά του
ΤΣΑΥ 4,5%, του ΤΕΑΥΦΕ 1,5% και του ΕΟΦ 10%. Αυτό τι είχε ως
αποτέλεσµα; Να φθηνύνουν τα φάρµακα; Όχι. Να προικισθούν
οι φαρµακοβιοµηχανίες εκείνης της εποχής -οι ίδιες είναι µε τις
σηµερινές- µε ένα τεράστιο ποσό, µε το οποίο µετά µίζωσαν για-
τρούς και όλο το σύστηµα και εκτίναξαν τη φαρµακευτική δα-
πάνη.

Απαντήστε µου, κύριοι συνάδελφοι: Γιατί από τότε και µετά,
από το 1997 και µέχρι το 2009 σε όλη την Ευρώπη, παρά την εί-
σοδο καινοτόµων φαρµάκων, στο Λουξεµβούργο η φαρµακευ-
τική δαπάνη µειώθηκε κατά 0,80%, στη Σουηδία µειώθηκε κατά
1%, στη Γερµανία αυξήθηκε 3%, σε χώρες όπως η Ελβετία, η
Γαλλία αυξήθηκε 1,5% τον χρόνο; Στην Ελλάδα γιατί αυξανόταν
µε 11,1% τον χρόνο; Τόσο αρρωστάρηδες είµαστε οι Έλληνες;

Το 11,1% έγινε µόνο του; Οι κακοί γιατροί; Οι κακοί νοσηλευτές;
Οι κακοί φαρµακάδες; Αυτοί την αύξησαν; 

Όχι, µε πολιτική απόφαση αυξήθηκε αυτό το πράγµα, µε
πρώτη πολιτική απόφαση αυτή εδώ από τον Σηµίτη το 1997, που
συνεχίστηκε και όλα τα επόµενα χρόνια και εκτινάχθηκε η φαρ-
µακευτική δαπάνη από 1.600.000.000 ευρώ που ήταν τότε στα
σχεδόν 9 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2008 και 2009. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Όσον αφορά ένα υποτµήµα αυτού του σκανδάλου, σε µια
πολύ ωραία µελέτη του ο κ. Ράνος, ο οποίος έχει βγάλει αυτό το
σχεδιάγραµµα, λέει τα εξής -τα οποία δεν φαίνονται από µακριά-
και θα σας τα εξηγήσω: Μέχρι το 1997 η καµπύλη ανεβαίνει
οµαλά, πάει ήπια. Μόλις κάνει αυτό το πράγµα ο Σηµίτης και µε
αυτά που συνεχίζει ο Καραµανλής µετά, κοιτάξτε πόσο εκτινάσ-
σεται επάνω και µετά κατεβαίνει τα χρόνια της κρίσης, όταν
µπήκε το οριζόντιο λεπίδι. Η αποκάτω διακεκοµµένη γραµµή είναι
η αναµενόµενη αύξηση που θα υπήρχε, αν δεν έπεφτε η µίζα της
αρκούδας, ο χρηµατισµός του πολιτικού συστήµατος και ο χρη-
µατισµός του υγειονοµικού δυναµικού. Όλο το κοµµάτι κάτω από
τις δυο καµπύλες είναι το παραπάνω χρήµα. Είναι 32,68 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ τα παραπάνω λεφτά που πληρώσαµε. Αυτά είναι.
Και θέλετε να µου πείτε ότι 32 δισεκατοµµύρια δόθηκαν επειδή
ο φαρµακάς της τάδε µικροεταιρείας έπιασε τον τάδε αγροτικό
γιατρό στην Κάτω Μαλεσίνα στα Πάνω Γκράβαρα και τού ’δωσε
5 ή 10 ευρώ το κουτί! Γι’ αυτό εκτινάχθηκε η δαπάνη και όχι γιατί
εκδόθηκαν µια σειρά από υπουργικές αποφάσεις, όπως αυτή η
ΠΝΠ, και η τιµολόγηση που στην αρχή ήταν στο Υπουργείο Εµ-
πορίου και ήταν η µεγάλη µαύρη τρύπα, για την οποία µας ταΐ-
ζατε το παραµύθι ότι παίρνουµε τον µέσο όρο των τριών χωρών
µε τις φθηνότερες τιµές της Ευρώπης. Κολοκύθια µε τη ρίγανη!
Σας τα φέρναν έτοιµα οι εταιρείες: «Αυτές είναι οι τιµές και
βγάλτε την τιµή». Αυτό συνεχίστηκε και µετά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εσείς βάλατε τις δύο χώρες.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Στις τρεις, κύριε Πλεύρη. Δικηγόρος

είστε. Δεν είστε γιατρός. Σεµνά και ταπεινά σε εµένα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ηρεµήστε. Παρα-

καλώ, µη διακόπτετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εσύ έβαλες τις δύο χώρες!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα τα πω και αυτά τώρα. Υποµονή λιγάκι.
Μας λέγατε, λοιπόν, αυτό το παραµύθι µέχρι το 2008, 2009.

Δεν υπήρχε τέτοιο πράγµα. Οι εταιρείες σας φέρναν τις τιµές.
Στα πορίσµατα περιγράφεται αυτό. Αφού δεν υπήρχε, βρε, τρό-
πος να δεις τις τιµές στις άλλες χώρες, δεν υπήρχε πλατφόρµα,
πού τις βρίσκατε τις φθηνότερες; Οι εταιρείες σας το δήλωναν
και το παίρνατε. Αυτό γινόταν. Και λέω «εσείς» γιατί εσείς κυβερ-
νούσατε εκείνα τα χρόνια, ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία. Έτσι
εκτινάχθηκε η δαπάνη. Και τι έγινε µετά το 2009; Και µετά παίρ-
νατε και υπουργικές αποφάσεις. Το είπε ο Τζανακόπουλος προ-
ηγουµένως. Δεν γίνεται, παιδιά, κλεψιά και διασπάθιση δηµοσίου
χρήµατος χωρίς υπογραφές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
σας παρακαλώ, κύριε Πολάκη. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ξέρετε γιατί κουνιέστε -και ο κ. Λοβέρ-
δος και ο Αβραµόπουλος και ο Γεωργιάδης και ο Σαλµάς και
όλοι- τώρα; Κουνιέστε γιατί έγιναν δύο εκλογές το 2015. Και αυτό
είναι όλη η ουσία της υπόθεσης. Εµείς γυρίσαµε την υπόθεση
στους δικαστές για να ψάξουν για µαύρο χρήµα, γιατί η απιστία
δεν είναι απλά αποδεδειγµένη, είναι ηλίου φαεινότερη. Όταν ο
κ. Λοβέρδος, για παράδειγµα, τιµολογεί το Tasigna των 200 mg
αντί για 3.362 ευρώ -τότε υπήρχε βάση δεδοµένων και µπορούσε
να πεις ότι ο µέσος όρος ήταν αυτός- 4.210 ευρώ, τα 900 ευρώ
διαφορά δηµιουργούν σε έναν χρόνο από ένα φάρµακο -5 εκα-
τοµµύρια πούλησε αυτό το φάρµακο την επόµενη χρονιά- 1 εκα-
τοµµύριο ευρώ ζηµιά στο δηµόσιο. Αυτό είναι απιστία. Είναι
κακούργηµα. Όλα όσα έχετε κάνει, ο Λοβέρδος, ο Γεωργιάδης,
«Harvard Project», βγαίνει από τα κατασχεµένα έγγραφα της
«NOVARTIS» και λέει: Βάζουµε στόχο Μάρτη του 2013. Και εδώ
ακούς τις δύο τιµές, τις δύο χώρες, κύριε Πλεύρη και λέει: Αυτά
τα δέκα φάρµακα πρέπει σε έναν χρόνο να µπουν στην Ελλάδα

3190 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



και να πάρουν τιµή. Γιατί; Γιατί είναι είκοσι εννιά και πενήντα οι
χώρες. Και αν κερδίσουµε 10 εκατοµµύρια ευρώ στην Ελλάδα,
θα κερδίσουµε 2 δισεκατοµµύρια από τις άλλες χώρες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Έχετε µιλήσει

εννιά λεπτά. Αυτό είναι σε βάρος των άλλων συναδέλφων σας.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ποια είναι τα δέκα αυτά φάρµακα; Ex-

elon, Seebri, Bexsero, Takavi, Votubia, Signifor, Tobi Podhaler,
Omnitrope, Optaflu, Fluad. Τι κάνει ο Γεωργιάδης; Αλλάζει τον
κανόνα. Αντί για τα 2/3 των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης στις
οποίες αποζηµιώνεται, το λέει στα 2/3 των χωρών που κυκλοφο-
ρεί. Αλλάζει την υπουργική απόφαση. Μπαίνουν τα δέκα φάρ-
µακα µε πολύ υψηλές τιµές και µόλις µπαίνουν και τα δέκα,
αλλάζει την υπουργική απόφαση πάλι και γυρίζει στο προηγού-
µενο καθεστώς. Αυτό δεν είναι απιστία; Απιστία είναι. Απλά έχει
παραγραφεί γιατί έγιναν δύο εκλογές το 2015.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αρκετά, κύριε συ-
νάδελφε. Έχετε φτάσει τα δέκα λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα ήταν ηλίου φαεινότερο η απιστία και
η διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Πολάκη,
σας παρακαλώ πολύ!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μα, τι δύο λεπτά;

Έχετε φτάσει τα δέκα λεπτά. Έχετε µιλήσει περισσότερο από
όλους τους συναδέλφους. Δεν γίνεται αυτή η δουλειά!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εδώ δεν θα τρελαθούµε. Εδώ δεν φαγώ-
θηκαν 32.260.000.000 ευρώ από µόνα τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σε µισό λεπτό θα
κλείσετε την τοποθέτησή σας.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ένα πολιτικό προσωπικό υπέγραψε και
δηµιούργησε το υπέδαφος για να γίνει αυτή η ληστεία του κόπου
του ελληνικού λαού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τελειώσαµε, κύριε
Πολάκη.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Και έγινε και την περίοδο την οποία γι-
νόταν η µία περικοπή πίσω από την άλλη. Η «NOVARTIS» ήταν η
µοναδική εταιρεία που, ενώ οι άλλες έπεφταν σε τζίρους και κέρ-
δη 10%, 15%, 20% τον χρόνο, αυτή έπεφτε 3%, 1,5%, 2,5% τα
χρόνια της µεγάλης κρίσης, 2012-2014.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Πολάκη, δεν
έχετε κανένα προνόµιο σε σχέση µε τους άλλους συναδέλφους
σας. Παρακαλώ! Θα κλείσουµε το µικρόφωνο. Μιλάτε ήδη έντεκα
λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Αυτό δεν έγινε τυχαία. Έχει πολιτικές ευ-
θύνες. Αυτό ψάχνουν οι εισαγγελείς και όσες σκευωρίες και να
λέτε ότι έκανε ο Παπαγγελόπουλος δεν θα αποδείξετε τίποτε.

Μια κουβέντα και κλείνω µε αυτή: Μη λέτε πολλά ότι µπήκαν
στο αρχείο. Μη λέτε πολλά. Στο αρχείο είχε µπει και ο Τσοχατζό-
πουλος και ο Παπαντωνίου, αλλά µετά βρέθηκαν φυλακή. Και
έχουµε και τρίτο γύρο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί προ-
σωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τι θέλετε, κύριε
συνάδελφε; Για τι πράγµα; Προσωπικό;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Πρόκειται για αστείο όσον αφορά στην ερώ-
τηση για το προσωπικό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα του δώσετε τον λόγο,
κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πείτε το προσω-
πικό σε τι συνίσταται.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Με κατηγόρησε για τον µισό Ποινικό Κώδικα
προ ολίγου. Θέλετε να εξηγήσω και το προσωπικό;

Ακούστε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, αν

και είναι ντεµοντέ αυτή η φασαρία µε τον Πολάκη. Πάµε στην
ουσία. Για όλα αυτά που ακούσα, κάνατε εξεταστική για την
υγεία που κράτησε δύο χρόνια για να µπορείτε να αποδείξετε
κάτι. Δεν θέλω να πω τι αποδείξατε, γιατί είµαστε και στη Βουλή!

Μένει, όµως, ότι είστε η πρώτη κυβερνητική πλειοψηφία, κύριε
Λάππα, που το περίφηµο πόρισµά σας για την εξεταστική, που
είπατε στην οµιλία σας να το αναζητήσουν οι Βουλευτές, ντρα-
πήκατε να το φέρετε στην Ολοµέλεια και δεν έγινε ποτέ συζή-
τηση για το πόρισµα της εξεταστικής για την υγεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Γιατί δεν το φέρατε; Διότι δεν είχε µέσα απολύτως τίποτε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Από εκεί διάβαζα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Το διαβάσατε, αλλά στην Ολοµέλεια δεν το
φέρατε να το συζητήσουµε µετά το πόρισµα. Το βγάλατε και το
εξαφανίσατε στο συρτάρι του κ. Βούτση τότε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Όσον αφορά δε, κύριοι συνάδελφοι, στα όσα
είπε ο κ. Πολάκης, ακούστε.

Εγώ, ως πολιτικός, κύριε Πρόεδρε, δέχοµαι να ψάχνονται οι
πολιτικοί και να τους κατηγορεί ο καθένας για ό,τι θέλει. Το ζή-
τηµα δεν είναι τι λέει ο καθένας. Το ζήτηµα είναι τι αποδεικνύε-
ται.

Εµένα, κύριε Πολάκη, µε έψαξε η εισαγγελέας διαφθοράς πε-
ρίπου δύο χρόνια. Βλέπετε καµµία κατηγορία εναντίον µου από
κανέναν;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν αρχειοθετηθήκατε ακόµη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Όχι.
Άρα, λοιπόν, κύριε…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν αρχειοθετηθήκατε ακόµη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ, κύριε

Πολάκη, µη διακόπτετε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Μα, εσείς προηγουµένως είπατε ότι και η αρ-
χειοθέτηση δεν φτάνει. Θέλουµε στάµπα από τον Πολάκη για να
έχουµε αθωότητα. Αν δεν µας αθωώσει ο «δικαστής» Πολάκης»,
δεν γίνεται.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Έτσι είναι αυτά!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είναι αθώωση η αρχει-

οθέτηση.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Άρα, λοιπόν, κύριε Πολάκη, επειδή για την
προκαταρκτική που µιλάµε σήµερα, πιθανότερο είναι εσείς να
καταλήξετε στον εισαγγελέα παρά εγώ, γιατί προφανώς…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ξέρεις κάτι παραπάνω;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Όχι. Προφανώς θα πρέπει να ερωτηθούν οι
ψευδοµάρτυρες, όταν αρθεί η ασυλία τους αν πράγµατι τους ξέ-
ρατε, όπως είπατε στην εκποµπή του κ. Παπαδάκη. Και αν πράγ-
µατι τους ξέρατε, τότε είστε και εσείς ενδεχόµενα στη σκευωρία
περί αλλοιώσεως του πολιτεύµατος και ισόβια κάθειρξη.

Άρα, λοιπόν…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τρέµω σύγκορµος!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Άρα, λοιπόν, επειδή εισαγγελέας δεν είσαι και
όταν µε βλέπεις τρέµεις σύγκορµος, σταµάτα τα αυτά, πάµε στην
προκαταρκτική που δεν ψηφίζετε.

Και δεν την ψηφίζετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και αυτό
είναι το ακόµα καλύτερο- γιατί ήρθε ο κ. Παπαγγελόπουλος και
µας είπε ότι θα αποδείξει την αθωότητά του. Πού θα την αποδεί-
ξει, αν δεν γίνει προκαταρκτική;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Γεωργιάδη,
αυτό δεν είναι προσωπικό.

Κύριε Γεωργιάδη, σας παρακαλώ!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Ψηφίστε και µην κρύβεστε, επιτέλους, όπως
κάνετε διαρκώς εδώ και χρόνια.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αυτό, όµως, το τε-
λευταίο δεν ήταν προσωπικό.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Αθανασίου, θα
ήθελα τον λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Πολάκη, δεν
υπάρχει προσωπικό.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μου είπε ότι τον βλέπω και τρέµω σύγ-
κορµος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν σας ανέφερε
κάτι.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ανέφερε! Μας απείλησε κιόλας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν ανέφερε κάτι.

Έκανε κρίση. Όχι, παρακαλώ! Δεν υπάρχει προσωπικό.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μας απείλησε κιόλας!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ακούστε. Διαβά-

στε τον Κανονισµό. Τα προσωπικά είναι δύο. Ούτε σας εξύβρισε
ούτε αλλοίωσε το περιεχόµενο δηλώσεών σας.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θέλω τον λόγο τώρα, κύριε Πρόεδρε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εξύβρισε, κύριε Πρόεδρε.

Για ένα λεπτό να λάβει τον λόγο επί προσωπικού, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου είπε ότι τον βλέπω

και τρέµω. Θέλω, λοιπόν, τον λόγο. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό.
Λοιπόν, κατά τον Κανονισµό πείτε µου σε ένα λεπτό σε τι συ-

νίσταται το προσωπικό. Σας θυµίζω µόνο ότι η διάταξη για το
προσωπικό έχει δύο περιπτώσεις: Ή έχει υβριστική συµπεριφορά
ή αλλοίωσε το περιεχόµενο του λόγου σας. Πείτε µας τι είναι.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Σας είπα, κύριε Πρόεδρε, πως µου είπε
ότι τον βλέπω και τρέµω. Εγώ αυτόν! Λοιπόν, έλεος! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πείτε µας τι είναι
το προσωπικό.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Σας το είπα, κύριε Πρόεδρε, δεν γρικάτε;
Σας το είπα! Μου είπε ότι τον βλέπω και τρέµω!

Λοιπόν, ακούστε, κύριε Γεωργιάδη, το ότι έγιναν δύο φορές
εκλογές το 2015 δεν σηµαίνει ότι εσείς δεν υπογράψατε µια από-
φαση για το Lucentis, η οποία αντί να το τιµολογήσει µε 509 ευρώ
που έλεγε ο ΕΟΦ, το τιµολογήσατε 860. Ο Λοβέρδος το είχε τι-
µολογήσει 960, η δεύτερη µορφή που ήρθε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Αυτό σηµαίνει σπατάλη για το δηµόσιο σε ένα φάρµακο το

οποίο ξοδεύαµε 25 µε 30 εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο, τουλά-
χιστον τα 4 µε 5 εκατοµµύρια ευρώ δεν ήταν έξτρα δαπάνη και
ληστεία του δηµοσίου χρήµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Τελειώσα-
τε. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Επειδή είπατε και προηγουµένως και
τότε δεν έδωσα σηµασία…

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Τα είπατε και προηγουµένως
αυτά. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κυρία Μπακογιάννη, µισό λεπτό να πω
µια κουβέντα.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ορίστε, κύριε Πολάκη. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πείτε µια κουβέ-

ντα και τελειώνουµε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Προηγουµένως που ήρθατε, όταν ξεκί-

ναγε η κουβέντα έκανες από µακριά χειρονοµίες του στιλ «τώρα
ήρθε η σειρά µου, άλλαξαν τα πράγµατα». Εδώ είµαστε και σας
περιµένουµε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Και τέτοιους ακροδεξιούς σαν και την

πάρτη σας τρώµε πέντε για πρωινό, εντάξει; Άντε µπράβο! 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ελάτε, κύριε Υψη-
λάντη, έχετε τον λόγο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για ένα
λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν θα τελει-
ώσουµε ποτέ έτσι. Είναι έµµεσες απειλές τώρα αυτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Άµα πάει έτσι η δουλειά, δεν θα ψηφί-
σουµε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κύριε Πρόεδρε, µε έθιξε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ε, τώρα θα απαν-
τάµε συνέχεια ο ένας στον άλλον; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εάν πάει έτσι, δεν θα ψηφίσουµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Γεωργιάδη,

σε τι σας έθιξε; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Είναι εντυπωσιακό ότι µετά από τεσσεράµισι
χρόνια στο Υπουργείο Υγείας και τόσες έρευνες εναντίον µου
και αφού έχει αναφέρει την ίδια ιστορία για το Lucentis εβδο-
µήντα φορές, δεν έχει µάθει ακόµα ότι το Lucentis τιµολογήθηκε
τον Νοέµβριο του 2014 και εγώ είχα φύγει από το Υπουργείο
Υγείας τον Ιούνιο του 2014. Ούτε αυτό δεν έχεις καταλάβει ακό-
µα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μάλιστα.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πάλι ψέµατα λες, γιατί είσαι ψεύτης. Τι-

µολογήθηκε το 2013 µε δική σου υπουργική απόφαση. Είσαι ψεύ-
της!

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αρκετά! Κύριοι

συνάδελφοι, παρακαλώ ησυχία. Είµαστε στο τέλος. Αντιλαµβά-
νοµαι ότι είστε κουρασµένοι. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είναι ψεύτης. Τιµολογήθηκε το 2013 µε
δική του υπουργική απόφαση. Είναι ψεύτης και µάλιστα δηλω-
µένος. Άντε µπράβο!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αρκετά!
Ορίστε, κύριε Υψηλάντη, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ: Έκθαµβη η ελληνική

κοινωνία παρακολουθεί σήµερα τον κατήφορο στον οποίο προ-
σπαθεί η Αντιπολίτευση να φέρει για άλλη µια φορά τις δηµο-
κρατικές µας διαδικασίες, µε τίτλους και µε παραπλανήσεις, µε
παραπλανητικές επιγραφές, µε ύβρεις, µε συκοφαντίες που απο-
δεικνύουν αυτό ακριβώς το οποίο δυστυχώς επεδίωξαν ορισµέ-
νοι προκειµένου να σπιλώσουν τους πολιτικούς τους αντιπάλους.
Είναι ντροπή αυτό το οποίο συµβαίνει, να συνεχίζεται µια συζή-
τηση κατ’ ιδίαν µε ύβρεις, µε απειλές, µε προκλήσεις για τρίτους
γύρους επιδιώκοντας ακριβώς να µη συζητήσουµε το θέµα για
το οποίο έχει κληθεί σήµερα η Εθνική Αντιπροσωπεία για να απο-
φασίσει. Και τούτο διότι, µε ψευδεπίγραφους τίτλους ο ΣΥΡΙΖΑ
επιδιώκει να παραπλανήσει για άλλη µια φορά την ελληνική κοι-
νωνία. Υπήρξε και υπάρχει συγκεκριµένο διαβιβαστικό έγγραφο
του Υπουργού Δικαιοσύνης προς τη Βουλή, όπου αναφέρεται…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό, κύριε

Υψηλάντη.
Κύριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ πάρα πολύ, δεν ακούγεται

ο οµιλητής.
Ορίστε, κύριε Υψηλάντη, συνεχίστε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε,

υπάρχει και η διαδικασία της διακοπής. Στα πολιτισµένα κοινο-
βούλια διακόπτεται η συνεδρίαση όταν υπάρχει ένταση και συ-
ζητάµε. Υπάρχει και αυτός ο τρόπος, αν θέλουµε να βάζουµε τα
πράγµατα στη θέση τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα έχετε µισό
λεπτό παραπάνω, κύριε Υψηλάντη. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ: Θέλω, λοιπόν, να πω
ότι σήµερα η Εθνική Αντιπροσωπεία καλείται να αξιολογήσει έναν
φάκελο δικογραφίας, ο οποίος έχει περιέλθει µε έγγραφο του
Υπουργού Δικαιοσύνης και του αντιεισαγγελέα του Αρείου Πά-
γου, προκειµένου να εφαρµοστούν τα άρθρα 86 παράγραφοι 1
και 2 του Συντάγµατος, 153 του Κανονισµού της Βουλής και τα
άρθρα 1 και 4 του νόµου περί Ποινικής Ευθύνης Υπουργών. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε την ισχύουσα διάταξη του άρθρου 86 του
Συντάγµατος, όπως διαµορφώθηκε από τη Ζ’ Αναθεωρητική Βου-
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λή, µόνον η Βουλή έχει την αρµοδιότητα να ασκεί δίωξη κατά
όσων διατελούν ή διετέλεσαν µέλη της Κυβέρνησης ή Υφυπουρ-
γοί για ποινικά αδικήµατα που τέλεσαν κατά την άσκηση των κα-
θηκόντων τους, όπως ο νόµος ορίζει. Απαγορεύεται η θέσπιση
ιδιώνυµων υπουργικών αδικηµάτων. Με τη διάταξη αυτή ορίζεται
το πεδίο εφαρµογής του άρθρου και του σχετικού εκτελεστικού
νόµου, η αποκλειστική ποινική αρµοδιότητα της Βουλής που
αφορά µόνον Υπουργούς και Υφυπουργούς και τα ποινικά αδι-
κήµατα που τέλεσαν κατά την άσκηση των καθηκόντων τους,
υποβάλλεται δε µε την πρόταση τουλάχιστον τριάντα Βουλευ-
τών, όπως γίνεται εν προκειµένω, και λαµβάνεται απόφαση µε
την απόλυτη πλειοψηφία για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέ-
τασης µέσω της συγκρότησης Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτρο-
πής. 

Μέσα, λοιπόν, σ’ αυτή τη διαδικασία καλούµαστε να αποφασί-
σουµε εάν επί τη βάσει της δικογραφίας που έχουµε µελετήσει
πρέπει ή όχι να συγκροτηθεί Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή
για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σε βάρος του πρώην
Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης κ. Δηµητρίου Παπαγγελό-
πουλου. 

Πέρα από τις µηνύσεις οι οποίες υπάρχουν στη δικογραφία,
τις καταθέσεις που εµπεριέχονται στη δικογραφία, καθώς επίσης
και τα λοιπά στοιχεία, προκύπτει κατά την άποψή µου υποχρέ-
ωση συγκρότησης αυτής της επιτροπής και διενέργειας προκα-
ταρκτικής εξέτασης λόγω ακριβώς των σοβαρών ενδείξεων
τέλεσης µιας σειράς εγκληµάτων, µε βάση τουλάχιστον τα όσα
στοιχεία διαθέτουµε µέχρι τώρα σε βάρος του τέως Αναπληρωτή
Υπουργού Δικαιοσύνης κ. Παπαγγελόπουλου. 

Δεδοµένου µάλιστα ότι η διαδικασία αυτή διενεργείται in rem,
δεν αποκλείεται η διεύρυνσή της και σε άλλα πρόσωπα και αδι-
κήµατα, ειδικότερα για τα στοιχεία εκείνα που ο τέως Αναπλη-
ρωτής Υπουργός φαίνεται ότι ασκούσε πιέσεις σε εισαγγελικούς
λειτουργούς, ώστε µε προκατασκευασµένους, ψευδείς και παν-
τελώς ανυπόστατους λόγους να ασκήσουν διώξεις σε πολιτικούς
του αντιπάλους, µετατρέποντας έτσι την αµερικανική αναζήτηση
για πρακτικές διαφθοράς της ελβετικής εταιρείας φαρµάκων
«NOVARTIS» και στη χώρα µας σε δήθεν σκάνδαλο που διαπράχ-
θηκε από πρώην Πρωθυπουργούς και Υπουργούς, µε στόχο τη
δολοφονία χαρακτήρων στην πολιτική ζωή του τόπου µας και εν
τέλει στην πολιτική επιβίωση του ΣΥΡΙΖΑ µέσω ανυπάρκτων
σκανδάλων. 

Πρόκειται για εγκλήµατα που προβλέπονται και τιµωρούνται
από τον Ποινικό Κώδικα και ειδικότερα αυτά τα όσα ανέφεραν
και οι προηγούµενοι συνάδελφοι και για τα οποία καλούµαστε
σήµερα να συγκροτήσουµε την επιτροπή για τη διενέργεια προ-
καταρκτικής εξέτασης. 

Οφείλουµε να κινηθούµε σε αυστηρά θεσµικά -σε αντίθεση µε
τα όσα δυστυχώς µέχρι σήµερα έχουν συµβεί- πλαίσια και δικο-
νοµικά για την απόδοση δικαιοσύνης, ελπίζοντας στην αποκατά-
σταση της θεσµικής οµαλότητας και στην επικράτηση του
κράτους-δικαίου που τόσο φέρεται ότι διατάραξαν µε πράξεις
και παραλείψεις τους κατά την άσκηση των καθηκόντων τους εκ-
πρόσωποι της εκτελεστικής και δικαστικής εξουσίας και διάφο-
ροι βέβαια περί αυτών, φθάνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, µέχρι το κόκαλο.

Καλείται η Εθνική Αντιπροσωπεία σε µια ύψιστη λειτουργία της
να παραµερίσει τα κοµµατικά της συµφέροντα και τις σκοπιµό-
τητες, προκειµένου να ικανοποιηθεί η ποινική αξίωση της ίδιας
της πολιτείας, που στην περίπτωσή µας είναι η προάσπιση της
ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης και της διάκρισης των εξουσιών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πω ότι στην επιδίωξη
αυτή είχε ζητηθεί η παραποµπή και του Πρωθυπουργού κ. Σα-
µαρά, ο οποίος κατά την περίοδο της πρωθυπουργίας του για
πρώτη φορά περιόρισε µετά από πάρα πολλά χρόνια τη φαρµα-
κευτική δαπάνη στον τόπο µας κατά 3,6 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Από 5,8 δισεκατοµµύρια ευρώ, έφτασε σε 2,1 δισεκατοµµύρια
ευρώ, µε µια µείωση της τάξεως του 63,44% µε στοιχεία του
ΟΟΣΑ. Βεβαίως, µε τις παρεµβάσεις εκείνες τις οποίες έχουµε
εδώ, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός κατασπιλώθηκε µέσα από αυτή τη
διαδικασία της σκευωρίας και του σκανδάλου που η ίδια η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση επεδίωξε, για να εφαρµόσει σαν σχέδιο

αποπροσανατολισµού -επαναλαµβάνω- της κοινωνίας µας.
Συνεπώς πρέπει να προχωρήσουµε και να ψηφίσουµε «υπέρ»

της σύστασης της προανακριτικής επιτροπής για να εξεταστεί
σε βάθος το σκάνδαλο και βεβαίως, κατά την άποψή µου, ο πρώ-
τος ο οποίος πρέπει να κληθεί εδώ είναι ο κ. Πολάκης για να µας
απαντήσει και να µας πει από πού και πώς γνώριζε ότι οι προ-
στατευόµενοι µάρτυρες είναι υπάλληλοι της ίδιας της εταιρείας
«NOVARTIS».

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Ραγκούσης από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Δεδοµέ-
νου ότι είµαι ο τελευταίος οµιλητής νοµίζω ότι περιττεύει να επα-
ναλάβει κανείς τα επιχειρήµατα τα οποία αναπτύχθηκαν σ’ αυτή
την πολύωρη συνεδρίαση. 

Η γνώµη µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι όσοι πο-
λίτες, Ελληνίδες και Έλληνες, έχουν παρακολουθήσει τη σηµε-
ρινή συνεδρίαση, θα έχουν βγάλει πολύ εύκολα το συµπέρασµα,
όσον αφορά το πολιτικό σκέλος, ακούγοντας τον Αρχηγό της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τον Αλέξη Τσίπρα, αλλά και όσον
αφορά το ποινικό σκέλος της συζήτησης ακούγοντας τον τέως
Υπουργό, τον κ. Παπαγγελόπουλο, ότι αγαπητοί και αγαπητές
συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας έχετε µπλέξει. Έχετε µπλέξει
και πολιτικά και ποινικά, παίρνοντας αυτή την απόφαση να προ-
χωρήσετε στη σύσταση αυτής της προκαταρκτικής επιτροπής.

Προσωπικά δε θα σας πω ότι είχα την ευκαιρία σήµερα να θυ-
µηθώ -βλέποντας και ορισµένα γνώριµα από το παρελθόν πρό-
σωπα συναδέλφων Βουλευτών που κάθονται ανάµεσά σας-
εµπειρίες πρόσφατες του ελληνικού Κοινοβουλίου δυσάρεστες,
δύσκολες. Σας θυµίζω ότι η τελευταία αφορούσε το σκάνδαλο
του Βατοπεδίου. Και σας θυµίζω, επίσης, ποιο ήταν το αποτέλε-
σµα σε εκείνη τη διαδικασία που κλήθηκαν οι Βουλευτές να στα-
θούν στο ύψος των περιστάσεων για να αναλάβει ο καθένας
ενώπιον της κάλπης την προσωπική του ευθύνη απέναντι σε τόσο
σοβαρά ζητήµατα που αφορούν ανθρώπους. Και ξέρετε πολύ
καλά, λοιπόν, ποιο ήταν το αποτέλεσµα και πόσο συµβατό αυτό
τελικά αποδείχθηκε και µε την έκβαση της τότε εκείνης συγκε-
κριµένης υπόθεσης.

Ο κ. Μητσοτάκης και οι Υπουργοί όσο κι αν επέλεξαν σήµερα
τον δρόµο της δειλίας, δηλαδή της αποχής από τη συζήτηση,
είναι βέβαιο ότι ένα πράγµα δεν θα µπορέσουν να αποφύγουν.
Δεν θα µπορέσουν να αποφύγουν τον ιστορικό -αν θέλετε- κατα-
λογισµό του µέλλοντος που στην πραγµατικότητα θεµελιώθηκε
σήµερα, ότι το οικονοµικό σκάνδαλο «NOVARTIS» µετατρέπεται
στην πραγµατικότητα πια και σε ένα πολιτικό και θεσµικό σκάν-
δαλο.

Γιατί ξέρετε πολύ καλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µερικές
πάρα πολύ απλές αλήθειες: Ότι αν έρθει στα χέρια σας σε έναν
- δύο µήνες ένα έγγραφο από το FBI και αυτό συνοδεύεται από
αναφορές ανθρώπων, οι οποίοι θα έχουν αποδεχθεί να συµµετέ-
χουν ως προστατευόµενοι µάρτυρες σε µία διερεύνηση ενός
παγκόσµιου σκανδάλου και οι οποίοι θα καταλόγιζαν ενδεχοµέ-
νως στον κ. Πολάκη, στον κ. Ραγκούση, σε οποιονδήποτε Βου-
λευτή και πρώην Υπουργό του ΣΥΡΙΖΑ αυτά τα οποία καταλογί-
στηκαν και υπάρχουν στα έγγραφα της δικογραφίας, τότε ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι χωρίς κανέναν απολύτως δισταγµό θα προ-
χωρούσατε στη σύσταση αυτών των διαδικασιών που προβλέ-
πονται από το Σύνταγµα και τους νόµους και θα είχατε οδηγήσει
ακριβώς µε την ίδια µαθηµατική ακρίβεια την υπόθεση αυτή εκεί
που τελικά οδηγήθηκε, δηλαδή στο φυσικό δικαστή.

Επίσης, ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι όλα µπορούν να συζητη-
θούν και µπορεί κανείς να υποστηρίξει τα δικά του επιχειρήµατα
και να πάρει θέση υπέρ της αθωότητας ανθρώπων. Όµως, στην
πραγµατικότητα ένα πράγµα δεν µπορεί να αµφισβητηθεί κι αυτό
τεκµηριώθηκε εδώ για µία ακόµη φορά. Δεν µπορεί να αµφισβη-
τηθεί η αντικειµενική υπόσταση του σκανδάλου. 

Το σκάνδαλο «NOVARTIS» είναι υπαρκτό και η αντικειµενική
του υπόσταση είναι αδιαµφισβήτητη. Και όταν έχουµε να κά-
νουµε µε ένα αδιαµφισβήτητα υπαρκτό σκάνδαλο, τότε ποιος
µπορεί να πάρει την ευθύνη για τη µη διερεύνησή του; Προφα-
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νώς, κανένας. 
Και επειδή µιλάτε πολλές φορές και για ανθρώπους που κρε-

µάστηκαν στα µανταλάκια, ξεχνάτε ότι στη σύγχρονη πολιτική
µας ιστορία κατά τη διάρκεια της Μεταπολίτευσης υπήρξε
πρώην Πρωθυπουργός, ο Ανδρέας Παπανδρέου, που επί χρόνια
κρεµάστηκε στα µανταλάκια για την υπόθεση του σκανδάλου Κο-
σκωτά. Γνωρίζετε ότι αθωώθηκε. 

Διερωτηθήκατε αν ποτέ και για ποιο λόγο ο Ανδρέας Παπαν-
δρέου -και όχι µόνο, αλλά και άλλοι µετέπειτα Πρωθυπουργοί
που δεν ενεπλάκησαν οι ίδιοι, αλλά έζησαν τις συνέπειες του να
κρεµιέσαι στα µανταλάκια- δεν κατέφυγε σ’ αυτές τις πρωτοφα-
νείς σκανδαλώδεις διαδικασίες στις οποίες καταφεύγετε εσείς,
δηλαδή να µετατρέψετε το υπαρκτό σκάνδαλο σε ένα σκάνδαλο
περί δήθεν σκευωρίας;

Η αλήθεια λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µία και
πάρα πολύ απλή, ότι στην πραγµατικότητα το σκάνδαλο «NO-
VARTIS» είναι το πιο απάνθρωπο σκάνδαλο που συντελέστηκε
στην ελληνική πολιτική ζωή, στην ελληνική οικονοµία και στην ελ-
ληνική κοινωνία, γιατί αφορά τα φάρµακα άρρωστων ανθρώπων
και µάλιστα µέσα στην περίοδο της κρίσης, µέσα στην περίοδο
της χρεοκοπίας. Δεν υπάρχει καµµία απολύτως αµφιβολία ότι
ναι, το σκάνδαλο «NOVARTIS» θα αποτελεί µία πάρα πολύ κα-
θαρή, πάρα πολύ συγκεκριµένη και µία πάρα πολύ έντονη πολι-
τικά φορτισµένη, αλλά και κοινωνικά -υπό αυτή την έννοια, έτσι
θα γίνεται αντιληπτή- διαχωριστική γραµµή ανάµεσα στην προ-
οδευτική και τη συντηρητική παράταξη. 

Και αυτό όχι µε την έννοια ότι από εδώ είναι οι αθώοι και από
εκεί είναι οι ένοχοι, αλλά µε την έννοια ότι σήµερα η προοδευτική
Ελλάδα είναι η Ελλάδα που δεν θέλει να αφήνει στη σκιά τέτοιων
υποθέσεων, τέτοιων ενδεχόµενων πραγµατικών ευθυνών, που
µόνο στο δικαστήριο µπορεί να πιστοποιηθούν, κανέναν στο απυ-
ρόβλητο, ενώ η προσπάθεια της συγκάλυψης, η προσπάθεια του
κουκουλώµατος είναι και ανήκει ως µέθοδος και ως αντίληψη στη
συντηρητική παράταξη και τη ζούµε σήµερα µέσα από το σκάν-
δαλο της δήθεν σκευωρίας, δηλαδή το σκάνδαλο στην πραγµα-
τικότητα που θέλει να µετατρέψει πλήρως την Ελλάδα σε µία
χώρα όπου δεν θα υπάρχει ούτε δικαιοσύνη, αλλά ούτε και κρά-
τος δικαίου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο

τελευταίος οµιλητής κ. Κώτσηρας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΗΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, ολοκληρώνεται σε λίγο η

συζήτηση που κάναµε σήµερα στην Ολοµέλεια της Βουλής για
την πρόταση που έχει τεθεί στη διάθεσή σας για σύσταση Ειδι-
κής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρ-
κτικής εξέτασης κατά το άρθρο 86, παράγραφος 3 του Συντάγ-
µατος, τα άρθρα 153 και επόµενα του Κανονισµού και το άρθρο
5 του ν.3126/2003 περί ευθύνης Υπουργών. 

Η ψήφιση της συγκεκριµένης πρότασης και κατ’ επέκταση η
εξέλιξη µιας διαδικασίας ουσιώδους δίκαιου και σε βάθος ελέγ-
χου των όσων έχουν περιέλθει σε γνώση του Σώµατος, βάσει των
όσων καταγγέλλονται επωνύµως και ενόρκως, σχετικά µε τη δρα-
στηριότητα και τις πράξεις του Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιο-
σύνης κ. Παπαγγελόπουλου, είναι µια αυτονόητη υποχρέωσή
µας, προκειµένου να ελεγχθούν οι σοβαρές ενδείξεις που έχουν
υπάρξει σχετικά µε την τέλεση συγκεκριµένων και σοβαρών αδι-
κηµάτων. 

Η υποχρέωσή µας αυτή καθίσταται ακόµα πιο αναγκαία, κα-
θόσον τα όσα καταγγέλλονται ενόρκως από εν ενεργεία δικαστι-
κούς λειτουργούς και όσα αναφέρονται σε µηνύσεις και κατα-
θέσεις ανωτάτων πολιτειακών και πολιτικών θεσµικών παραγόν-
των αφορούν στον ιδιαίτερα ευαίσθητο χώρο της δικαιοσύνης,
ο οποίος πρέπει -και το καταλαβαίνουµε όλοι αυτό- να προστα-
τεύεται ως κόρην οφθαλµού και να αποτελεί µια δικλείδα ασφα-
λείας και µια δικλείδα θεσµικής προστασίας για τον κάθε πολίτη
από τον ασθενέστερο µέχρι τον ισχυρότερο. Ουδείς είναι και ου-
δείς πρέπει να είναι πάνω από τον νόµο και αυτή η διερεύνηση
σε βάθος που ζητάµε οφείλει να υπηρετήσει και αυτόν το στόχο.

Στον φάκελο δικογραφίας που περιήλθε από την ελληνική δι-
καιοσύνη στο ελληνικό Κοινοβούλιο υπήρξαν συγκεκριµένες πε-

ριγραφόµενες ενέργειες του κ. Παπαγγελόπουλου κατά τη διάρ-
κεια που υπήρξε Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, από τις
οποίες, βάσει των κατατεθέντων στον φάκελο, υφίσταται µια εξό-
χως αντιθεσµική συµπεριφορά του ίδιου, η οποία κατά πόσον
είναι και παράνοµη και ποινικά κολάσιµη οφείλει να διερευνηθεί
ενδελεχώς από την αρµόδια επιτροπή, που το Σύνταγµα και ο
Κανονισµός ορίζουν. Οποιαδήποτε άλλη επιλογή θα ήταν αντί-
θετη και προς το Σύνταγµα και προς τον Κανονισµό, αλλά όχι
µόνο αυτό, θα εξέπεµπε και ένα σήµα συγκάλυψης και αγνόησης
συγκεκριµένων καταγγελλόµενων πράξεων. 

Όλο το υφιστάµενο υλικό που βρίσκεται εκ της φύσης της δια-
δικασίας σε πρώιµο στάδιο και ό,τι άλλο προκύψει από την έρευ-
να της επιτροπής, στο πλαίσιο των καθηκόντων που ορίζει το
Σύνταγµα και ο νόµος, θα αξιολογηθεί, προκειµένου να ερευνη-
θεί η βασιµότητα των καταγγελλόµενων γεγονότων και η ενδε-
χόµενη ποινική αντιµετώπιση που το ποινικό µας δίκαιο προβλέ-
πει. 

Ο σεβασµός των δικαιωµάτων όλων των µερών οφείλει να είναι
εξασφαλισµένος, προκειµένου και το Σώµα και η κοινή γνώµη
πρωτίστως να πειστούν µετά το πέρας της διαδικασίας ότι υπήρ-
ξε µια σοβαρή και σε βάθος έρευνα, η οποία θα φωτίσει σκοτεινά
σηµεία και θα αποδείξει ότι το πολιτικό σύστηµα µπορεί να εκτε-
λέσει µε επάρκεια τα συνταγµατικά του καθήκοντα.

Θεωρώ βέβαιο ότι η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία
επί της ουσίας περιλαµβάνει αυτούσια σηµεία ενόρκων καταθέ-
σεων, που αν µη τι άλλο γεννούν σοβαρότατες ενδείξεις για την
τέλεση ποινικών αδικηµάτων για τον τέως Αναπληρωτή Υπουργό
Δικαιοσύνης, πρέπει να γίνει αποδεκτή και από τους Βουλευτές
της Αντιπολίτευσης, δίχως προφανώς να προεξοφλείται η εξέ-
λιξη της έρευνας, η οποία είναι in rem, όπως προαναφέραµε και
στα νοµικά, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται σχετικά µε τη δυνατότητα
περαιτέρω εξέτασης οποιουδήποτε στοιχείου προκύψει.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, ο χώρος της δικαιοσύνης
είναι ιδιαίτερα ευαίσθητος, ώστε να υπάρχει η πολυτέλεια να
αφήνουµε δίχως έρευνα µεταξύ άλλων σοβαρότατες καταγγε-
λίες ανώτατων δικαστικών λειτουργών που χειρίστηκαν µια υπό-
θεση, στην εξέλιξη της οποίας υπήρξε µια προσπάθεια ηθικής
και πολιτικής εξόντωσης συγκεκριµένων πολιτικών προσώπων,
συµπεριλαµβανοµένων δύο πρώην πρωθυπουργών, µε στοιχεία
τα οποία στην πορεία αποδείχτηκαν από έωλα έως δικονοµικά
ανύπαρκτα. 

Μπορούµε να ξεχάσουµε τις αναφορές στον πρώην Πρωθυ-
πουργό, τον κ. Σαµαρά, περί τροχήλατων βαλιτσών στο Μέγαρο
Μαξίµου ή τη σοβαρότατη καταγγελία ότι ο κ. Πικραµµένος ενε-
πλάκη βάσει ανύπαρκτου βίντεο; Μπορούµε να ξεχάσουµε τις
δηλώσεις του ίδιου του κ. Παπαγγελόπουλου περί αβίαστου συµ-
περάσµατος για το µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστάσεως του
ελληνικού κράτους; 

Μπορούµε να κλείσουµε τα µάτια σε µια ένορκη κατάθεση που
έχουµε στη δικογραφία στην οποία µεταξύ άλλων αναφέρεται ο
εξής -γνωστός πλέον και µετά τη συζήτηση σήµερα και από τη
δικογραφία- διάλογος: «Υπουργέ, εγώ χωρίς στοιχεία δεν διώκω
κανέναν». «Έχεις και παρά έχεις. Στειλ’ την και για τα παρακάτω
θα φροντίσουν άλλοι»; 

Όχι, δεν µπορούµε να κλείσουµε τα µάτια σε αυτές τις καταγ-
γελίες. Νοµίζω ότι αυτή οφείλει να είναι η επιθυµία όλων µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, και ολοκληρώνω. 
Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία είναι

µία υπεύθυνη πολιτική δύναµη και συµπεριφέρεται µε έναν από-
λυτα θεσµικό τρόπο. Αντιθέτως µε τη µέχρι πρότινος κρατούσα
πρακτική δεν προεξοφλούµε ποινική ενοχή οποιουδήποτε και δεν
εργαλειοποιούµε την ποινική προδικασία και εν γένει τη δικαιο-
σύνη.

Οφείλουµε, όµως, να καταλάβουµε ότι η συγκεκριµένη υπό-
θεση άπτεται της ανεξαρτησίας και του κύρους των λειτουργών
της δικαιοσύνης. Δεν πρόκειται, δηλαδή, µόνο για την πιθανή
εξωθεσµική δράση ενός Υπουργού -ο οποίος ελέγχεται εάν και
κατά πόσον υπέπεσε σε ποινικά αδικήµατα- αλλά αφορά κάτι
πολύ σηµαντικότερο για τη δηµοκρατία και το κράτος-δικαίου. 
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Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανεξαρτήτως της σύστα-
σης και της έκβασης του έργου της επιτροπής, στη θεσµική συµ-
περιφορά όλων αντανακλάται η ανάγκη προάσπισης µιας βασι-
κής αξίας του δυτικού νοµικού πολιτισµού, της αυστηρής διά-
κριση των εξουσιών και συνακόλουθα της πραγµατικής ανεξαρ-
τησίας της δικαιοσύνης. Έτσι θα υπάρξει η πραγµατική ασφά-
λεια δικαίου και η πραγµατική κάθαρση. Και η σηµερινή οµιλία
του κ. Παπαγγελόπουλου ενισχύει πλήρως αυτή την κατεύθυνση.

Βάσει αυτών των αξόνων κινούµαστε και θεωρούµε ότι η σύ-
σταση της προτεινόµενης προανακριτικής επιτροπής βάσει των
σοβαρών ενδείξεων που έχουµε στη διάθεσή µας, θα συµβάλλει
στην πλήρη διαλεύκανση και στην προστασία του ίδιου του θε-
σµού της δικαιοσύνης.

Τελειώνοντας, διευκρινίζουµε ότι ο σκοπός µας δεν είναι καµ-
µία πολιτική δίωξη, αλλά αυτό που ζητάει ο κάθε συµπολίτης µας,
δηλαδή η αποκάλυψη της αλήθειας µε γνήσια αποδεικτικά δεδο-
µένα και όχι µε µάρτυρες µε κουκούλες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της προ-
τάσεως που κατέθεσαν τριάντα Βουλευτές της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση Ειδικής Κοινο-
βουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτα-
σης, σύµφωνα µε τα άρθρα 86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος,
153 επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του
ν.3126/2003 περί της «Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών, όπως
ισχύουν σχετικά µε τη διερεύνηση των κάτωθι αδικηµάτων, που
τυχόν έχουν τελεστεί από τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δι-
καιοσύνης κ. Δηµήτριο Παπαγγελόπουλο, κατά την άσκηση των
καθηκόντων του:

Όσον αφορά το πρώτο αδίκηµα: Ηθική αυτουργία στο αδίκηµα
της κατάχρησης εξουσίας κατά φυσική αυτουργία και άµεση συ-
νέργεια δικαστικών λειτουργών, (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε
συνδυασµό µε το άρθρο 239 του Ποινικού Κώδικα).

Δεύτερον, πρόκληση και προσφορά για την τέλεση του εγκλή-
µατος, (άρθρο 186 παράγραφοι 1 και 2 του Ποινικού Κώδικα).

Τρίτον, ηθική αυτουργία σε παράβαση καθήκοντος και παρά-
βαση καθήκοντος, (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε

το άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα και το άρθρο 259 του Ποινι-
κού Κώδικα ως αυτοτελής παράβαση).

Τέταρτον, ηθική αυτουργία σε ψευδή κατάθεση, (άρθρο 224
παράγραφος 1), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρόταση. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε την παράγραφο 3 του άρθρου 86 του
Συντάγµατος, τις παραγράφους 8 και 9 του άρθρου 153 και το
άρθρο 73 του Κανονισµού της Βουλής, η Ολοµέλεια αποφασίζει
µε µυστική ψηφοφορία για τη συγκρότηση ή µη Ειδικής Κοινο-
βουλευτικής Επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέ-
τασης. Η σχετική απόφαση λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψη-
φία του όλου αριθµού των Βουλευτών, άλλως η πρόταση απορ-
ρίπτεται.

Για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας σάς έχει διανεµη-
θεί ψηφοδέλτιο µε το όνοµα του τέως Υπουργού Δικαιοσύνης κ.
Δηµητρίου Παπαγγελόπουλου, λευκό ψηφοδέλτιο και λευκός
φάκελος εντός του οποίου θα τοποθετηθεί το ψηφοδέλτιο. Πα-
ραπλεύρως του ονόµατος σηµειώνονται οι λέξεις «ΝΑΙ», «ΟΧΙ»
και «ΠΑΡΩΝ».

Η ψήφος εκφράζεται µε σταυρό κάτω από τη µία από τις ανω-
τέρω λέξεις. Σε περίπτωση που δεν υπάρχει σηµειούµενη ψήφος
µε σταυρό σε καµµία από τις τρεις λέξεις αυτές, δηλαδή «ΝΑΙ»,
«ΟΧΙ» και «ΠΑΡΩΝ», το ψηφοδέλτιο θεωρείται άκυρο.

Επίσης, σύµφωνα µε την παράγραφο 10 του άρθρου 73 του
Κανονισµού της Βουλής, σε περίπτωση ασυµφωνίας µεταξύ του
αριθµού των ψηφοδελτίων και του αριθµού των ψηφισάντων,
τότε η µέτρηση επαναλαµβάνεται. Εάν και µετά την καταµέτρηση
αυτή διαπιστωθεί ότι ο αριθµός των ψηφοδελτίων είναι µεγαλύ-
τερος από τον αριθµό των ψηφισάντων, τότε καταστρέφεται πριν
από τη διαλογή τόσος αριθµός ψηφοδελτίων που θα είναι ίσος
µε τον αριθµό των επιπλέον ψηφοδελτίων.

Η κατατεθείσα πρόταση, καθώς και το ψηφοδέλτιο, θα κατα-
χωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συνεπώς το Σώµα

συνεφώνησε. 
(Η πρόταση και το δείγµα του ψηφοδελτίου καταχωρίζονται

στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Με την εκφώνηση
του ονόµατός του κάθε Βουλευτής θα προσέρχεται στην ψηφο-
δόχο, όπου θα εναποθέτει τον φάκελο µε την ψήφο του στην
κάλπη και οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα επιβεβαιώνουν,
αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψηφίζει. 

Η εκφώνηση του ονόµατος των επί του καταλόγου Βουλευτών
και ψηφολεκτών θα πραγµατοποιηθεί στο τέλος της εκφώνησης
των ονοµάτων των υπολοίπων Βουλευτών για λόγους εύρυθµης
λειτουργίας της διαδικασίας.

Σας γνωστοποιώ, επίσης, ότι στο Προεδρείο έχουν αποσταλεί
σφραγισµένες επιστολές από συναδέλφους Βουλευτές και µέλη
της Κυβέρνησης και Υφυπουργούς, που ευρίσκονται σε απο-
στολή της Βουλής ή της Κυβέρνησης στο εξωτερικό για συµµε-
τοχή στη µυστική ψηφοφορία, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού της Βουλής. 

Τα ψηφοδέλτιά τους βρίσκονται µέσα στους σφραγισµένους
φακέλους. Ο κάθε φάκελος εσωκλείεται σε έναν µεγαλύτερο
δεύτερο φάκελο, επίσης κλειστό, ο οποίος αναγράφει το όνοµα
του Βουλευτή ή το µέλος της Κυβέρνησης που ψηφίζει µε επι-
στολική ψήφο. Ο φάκελος συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγ-
γραφο και απευθύνεται προς τον Πρόεδρο της Βουλής και αντί-
γραφό τους θα κατατεθεί στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρία-
σης. 

Καλούνται επί του καταλόγου ο Βουλευτής Θεσπρωτίας κ. Βα-
σίλειος Γιόγιακας από τη Νέα Δηµοκρατία και η Βουλευτής Έβ-
ρου κ. Αναστασία Γκαρά από τον ΣΥΡΙΖΑ.

Καλούνται, επίσης, ως ψηφολέκτες: 
Ο Βουλευτής Λευκάδας κ. Αθανάσιος Καββαδάς από τη Νέα

Δηµοκρατία και ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. Ιωάννης Σαρακιώτης
από τον ΣΥΡΙΖΑ.

Πρόεδρος της εφορευτικής επιτροπής θα είναι ο κ. Βασίλειος
- Νικόλαος Υψηλάντης, Κοσµήτορας της Βουλής, σύµφωνα µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής. 

Παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προσέλθουν στην
κάλπη. 

Επαναλαµβάνω ότι οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα επι-
βεβαιώνουν αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψη-
φίζει. 

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(Κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα κα-
ταλαµβάνει ο Πρόεδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑ-
ΣΟΥΛΑΣ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Υπάρχει συνάδελ-
φος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 

Οι σφραγισµένες επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προ-
εδρείο για συµµετοχή στη µυστική ψηφοφορία για τη σύσταση
ή µη Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προ-
καταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 παρ. 3 του Συν-
τάγµατος, τα άρθρα 153 επ. του Κανονισµού της Βουλής και το
άρθρο 5 του ν.3126/2003 περί της «Ποινικής Ευθύνης των
Υπουργών», όπως ισχύουν, σχετικά µε τη διερεύνηση των κάτωθι
αδικηµάτων που τυχόν έχουν τελεσθεί από τον τέως Αναπλη-
ρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δηµήτριο Παπαγγελόπουλο κατά
την άσκηση των καθηκόντων του: 1) ηθική αυτουργία στο αδί-
κηµα της κατάχρησης εξουσίας κατά φυσική αυτουργία και
άµεση συνέργεια δικαστικών λειτουργών (άρθρο 46 παρ.1 σε
συνδυασµό µε άρθρο 239 ΠΚ), 2) πρόκληση και προσφορά για
την τέλεση εγκλήµατος (άρθρο 186 παρ. 1 και 2 ΠΚ), 3) ηθική
αυτουργία σε παράβαση καθήκοντος και παράβαση καθήκοντος
(άρθρο 46 παρ. 1 σε συνδυασµό µε άρθρο 259 ΠΚ και άρθρο 259
ΠΚ αυτοτελώς) και 4) ηθική αυτουργία σε ψευδή κατάθεση
(άρθρο 224 παρ. 1 ΠΚ), σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην
πρόταση, θα καταχωριστούν στα Πρακτικά. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ
τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση και
διαλογή των ψηφοδελτίων και την εξαγωγή του αποτελέσµατος. 

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ - ΔΙΑΛΟΓΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΛΟΓΗ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας:

Ψήφισαν συνολικά 261 Βουλευτές.
Ευρέθησαν στην κάλπη 261 ψηφοδέλτια.
Έγκυρα 256 ψηφοδέλτια.
Άκυρα 4 ψηφοδέλτια.
Λευκά 1 ψηφοδέλτιο.
Υπέρ της πρότασης ψήφισαν: 172.
Κατά της πρότασης ψήφισαν: 84.
Συγγνώµη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επαναλαµβάνω

ορθώς:
Υπέρ της πρότασης ψήφισαν: 173.
Κατά της πρότασης ψήφισαν: 83.
Κατόπιν των αποτελεσµάτων της διεξαχθείσης µυστικής ψη-

φοφορίας, γίνεται δεκτή η υπ’ αριθµόν 4100/26-9-2019 πρόταση
των τριάντα Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας
Δηµοκρατίας για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής
για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης κατά του πρώην
Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης κ. Δηµητρίου Παπαγγελό-
πουλου σχετικά µε τη διερεύνηση των κάτωθι αδικηµάτων που
τυχόν έχουν τελεστεί από τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δι-
καιοσύνης κ. Δηµήτριο Παπαγγελόπουλο κατά την άσκηση των
καθηκόντων του: 1) ηθική αυτουργία στο αδίκηµα της κατάχρη-
σης εξουσίας κατά φυσική αυτουργία και άµεση συνέργεια δικα-
στικών λειτουργών (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε

άρθρο 239 Ποινικού Κώδικος), 2) πρόκληση και προσφορά για
την τέλεση εγκλήµατος (άρθρο 186 παράγραφοι 1 και 2 Ποινικού
Κώδικος), 3) ηθική αυτουργία σε παράβαση καθήκοντος και πα-
ράβαση καθήκοντος (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε
άρθρο 259 Ποινικού Κώδικος και άρθρο 259 Ποινικού Κώδικος
αυτοτελώς) και 4) ηθική αυτουργία σε ψευδή κατάθεση (άρθρο
224 παράγραφος 1 Ποινικού Κώδικος), σύµφωνα µε τα διαλαµ-
βανόµενα στην πρόταση.

Η Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή για τη διεξαγωγή προκα-
ταρκτικής εξέτασης προτείνω να αποτελείται από είκοσι έξι µέλη
και η προθεσµία για την ολοκλήρωση των εργασιών της επιτρο-
πής και υποβολή του πορίσµατός της και του αποδεικτικού υλι-
κού της να είναι σε δύο µήνες από τη συγκρότηση της επιτρο-
πής. 

Συµφωνείτε µε αυτή την πρόταση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Το Σώµα συνεφώ-

νησε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιο-

δοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των
Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Συνεπώς το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας):): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 1.28’ λύεται η συνεδρίαση για την προσεχή
Πέµπτη 10 Οκτωβρίου 2019 και ώρα 9.30’ µε αντικείµενο εργα-
σιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων
ερωτήσεων.

3210 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


